
Van: SS (CD) Cr 
Verzonden op: maandag 6 september 2021 11:38:33 

Aan: VE, <c eo-coe 

CC: EN CD) Ev 
(GPO) GN sn >: NN (GPO) Ov s-nl>; 
en (Sl 

Onderwerp: _ stopaq Lange Jaap voornemen 

Bijlagen: Locaties aanbrengen aan Stopag op de Lange Jaap Den Helder_dd 1-9-2021 doex 

et 
Zoals vanmorgen al besproken RWS heeft het voomemen het werk op te dragen aan Sealteg. 
Inde bijlage de twee documenten die ils had toegezegd. 

Met vriendelijke groet, 



Locaties aanbrengen aan Stopaq op de Lange Jaap Den Helder 1-9-2021 

Aanbrengen kenmerk op de panelen 
Voor de start van de werkzaamheden alle panelen voorzien van een nummer waarop staat: 

~  Etage nummer; 
~  Ringhoogte van de stage; 
- Element nummer, 

Reden is om na afloop te kunnen controleren of de locaties overeenkomen met de schades aan de 
binnenzijde van de toren, 

Locaties 
Stopaq moet op de volgende locaties aangebracht worden: 

- Alleen over de voegen 
- Op locaties met zware tot middelzware hoeveelheid corrosie, dus niet op locaties met 

slechts weinig uitloop van roest 
-_Openstaande voegen, dus niet op de locaties waar slechts een scheurtje in de conservering 

in de voeg zit, er moet een mes ingestoken kunnen worden of; 
-_Voegen die door en door aangetast zijn (slecht zijn) aan de binnenzijde, 

Na afloop van een pilot van 2 etages kijken of de locaties waarop Stopaq Is aangebracht overeen 
komen mat de schades aan de binnenzijde, 
RWS wil de eerste dagen meekijken en foto's maken om te kijken welke locaties behandeld 
worden. 
Foto's maken en ter controle overleggen aan WWW, eventueel gelijktijdig met het 
aanbrengen van de Stopaq om te overleggen of de locaties overeenkomen met het beeld.



Van: EN (CD) <> 
Verzonden op: maandag 6 september 2021 13:40:10 
Aan: VE, <sealteq.com> 
CC: EN (CD) EE: 

(GPO) EN Orws.nl>; NN (GPO) MG vs. 
Onderwerp: — digitale kleurmeting Lange Jaap 

= 
Vanmorgen kwam hetal even ter sprake: Wil 
besluiten welke kleur het best past in de huidige situatie om da stopag te schilderen. 

Met vriendelijke groet, 



Van: ES (CD) <s 
Verzonden op: donderdag 21 oktober 2021 15:46:35 
Aan: EEE <Eiisealteq.com> 
ce: CD) ss 

(CD) NC vs. TS (CD) <i rws.nl>; 
CD) Sn 

Onderwerp: FW: stopaq Lange Jaap voornemen, 
Bijlagen: __image0Oljpe 

Zoals 2ojuist telefonisch besproken heeft RWS besloten de voorgenomen werkzaamheden niet uit re voeren aan de Lange Jaap. Daarmee konit 
uw offerte voor ons te vervallen. 

a 

: ME | SealteQ Noord <sealteg.com> 
Verzonden: dinsdag 7 september 2021 11:57 

Aan: MN (CD) Gs 
CC: MN (CD) Cs; (°C) NC; 
B (CO) NN v> NN (CD) nl 
Onderwerp: RE: stopaq Lange Jaap voornemen 

‘Wat ons betreft kunnen we vanaf week 39 aan gang. Graag even laten weten of dit hikt met hoogwerker 
vergunningen etc, 

Van: MN (CD) <I st 
Verzonden: maandag 6 september 2021 11:39 
Aan: B | SealteQ Noord <Wscalteg com> 
CC: (CD) NC; NN (CPC) <I ris, 
MN (GO) On (CC) >



Onderwerp: stopaq Lange Jaap voornemen 

= 
Zoals vanmorgen al besproken RWS heeft het voornemen het werk op te dragen aan Sealteg. 
In de bijlage de twee documenten die ik had toegezegd. 

Met vriendelijke groet, 



Van: CD) < S 
Verzonden op: donderdag 21 oktober 2021 15:46:35 
Aan: EEE <Miibealteq.com> 
ce: CD) ss 

(CD) GN Crws.ol>; TS (CD) vs: 
SS (CD) sn 

Onderwerp: FW: stopa Lange Jaap voornemen, 
Bijlagen: __image0Oljpe 

Zoals 2ojuist telefonisch besproken heeft RWS besloten de voorgenomen werkzaamheden niet uit te voeren aan de Lange Jaap. Daarmee kont 
uw offerte voor ons te vervallen. 

Met vriendelijke | 

Van: MEE | SealteQ Noord <Mseaiteg.com> 
Verzonden: dinsdag 7 september 2021 11:57 
Aan: MN (CD) Gs. 
CC: EE, (CD) NC; NN (CPO) NC -; 
EN (GPC) MN vs. >: (CD) <i ws n> 
Onderwerp: RE: stopaq Lange Jaap voornemen 

‘Wat ons betreft kunnen we vanaf week 39 aan gang. Graag even laten weten of dit hikt met hoogwerker 
{vergunningen etc, 

Van: HE (CD) <a NECs ol 
Verzonden: maandag 6 september 2021 11:39 
Aan: B | SealteQ Noord <Wscalteg com> 
CC: (CD) (CC) ul 
CP) Cs CD) >



Onderwerp: stopaq Lange Jaap voornemen 

= 
Zoals vanmorgen al besproken RWS heeft het voornemen het werk op te dragen aan Sealteg. 
In de bijlage de twee documenten die ik had toegezegd. 

Met vriendelijke groet, 



Van: ES (CD) ws n> 
Verzonden op: dinsdag 7 september 2021 15:53:38 
Aan: EN | SealteQ Noord <Wscalteg com> 
ce: EEE CD) EC 

(GPO) GN sn; NN (GPO) Gs. 
CD) <5. 

Onderwerp: _RE: stopaq Lange Jaap voornemen 
Bijlagen: image001.jpg 

= 
Starten vanaf week 39 gaar lukken. Kraan is gereserveerd, voor week 39 en 40. 
Komende tijd even contact houden over weersomstandigheden en contactgegevens over en weer, 

‘Van: ME | SealteQ Noord <fimisealteq.com> 
Verzonden: dinsdag 7 september 2021 11:57 
Aan: MN (CD) Ors > 
CC: B (CD) NC >; (CO) NC; 
B (GO) Cr: EN (CD) <I ws l> 
Onderwerp: RE: stopaq Lange Jaap voornemen 

‘Wat ons betreft kunnen we vanaf week 39 aan gang. Graag even laten weten of dit lukt met hoogwerker 
(vergunningen etc. 

Van: MEN (CD) co 
Verzonden: maandag 6 september 2021 11:39 
Aan: HE | SealteQ Noord <Mscalieg com> 
CC: MN (CD) Cs. >; NN (CPO) >; 
BEN (20) Nv NN (CD) <r > 
Onderwerp: stopaq Lange Jaap voornemen



ee 
Zoals vanmorgen al besproken RWS heeft het voornemen het werk op te dragen aan Sealteg. 
In de bijlage de twee documenten die ik had toegezegd. 

Met vriendelijke groet, 



Van: 

Verzonden op: donderdag 16 september 2021 17:05 
@Rotterdam.nl Aan: 

(CD) < 

ce: 

< @nebest.nl> 

@rws.nl- 
(CD) < 

Onderwerp: 42212 Scheuren Lange Jaap 
Bijlagen: 

Goedemiddag allemaal, 

@rws.nl> 

image001.png, image003.jpg, image00S,jpg, image006.png, 42212 Fotobijlage Kritische 
scheuren Lange Jaap.pdf 

Hierbij vooruitlopend op de rapportage alvast een eerste doorsnede van de data ten aanzien van de scheuren in de panelen. De 
onderstaande lijst zijn alle scheuren in de kern- en gevelpanelen die scheuren in de panelen vertonen, LE ~ scheur in het lijf en 
ELLF ~ scheur van Hens in het lj. In totaal hebben wij er dus 17 gevonden in variërende lenge. Bijgevoegd is ook een pdf met 
de foto’s bij deze scheuren (hier staan er 18 in maar regel 671 is de scheur in de rand en niet in het Lif). Vrijwel elke verdieping 
heeft wel een indicatie. Ik heb (nog) geen patroon kunnen ontdekken in dit type scheur. 

vole | So | mig | Etementcode |Onderdeel Locatie Gebrek | zotaleomvang | Eenheid 

a 16 3 1 Gevelelement | Reshrsbaven FLLF 40 men Loop 

ms 1s 1 Mn Gevelelement _ | Links boven FLLE 00 mn 

195 15 2 mL Gevelelement | rinks LF ss mm 

28 7 4 arr Geyelelement — | Bowen FLLF 120 van 

517 1s 1 KL Geveielement [Boven Le 160 wun 

v1 13 1 c Gevelelement [mech FLLE 330 mun 

2 4 zr Gevelelemeat | Midden gevel FLLE 510, mm 

ze 2 4 0 Govelelement | Bout 1 vaa (1397 FLLF 200 soan 

682 9 4 u Gevelelement | paneel ELLE 0 mar Loopt 

ess 9 4 PA Gevelelement | onder FLLE 15 om tapas 

eo » 3 3 Govelelement [paneel zr 70. samt 

m2 5 t e Kom Panel LF 150 mam ys 

nés 6 4 HI Gevelelement | Boven midden FLLE 130. ram 

zet 5 2 DE Gevelelement | oven Fr 6s mn via be 

su 3 4 cr Gevelelement [paneel ze 860 mm 

sa 2 4 PA Goveletomint | pameel FLLE 155 man Loop! 

$19 1 4 cp Geveletoment | Peel ELLE 140 am 

Op dit moment hebben we in totaal 1380 gebreken geregistreerd, Hieronder is een verdeling per verdieping weergegeven. 

Niva __Aanúal gebreken 
17 4Ô 
16 120 

15 97 
4 203 

B u7
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Eindtoual 1580 

Ik ga verder met de rapportage. Als er nog vragen zijn voor doorsnedes in de rapportage dan hoor ik dat graag. 

Met vriendelijke groeten, 

2 De doureaam Denkeaan het milien voordat an deze el pant 

‘Opal onze werkzaambheden is de “‘Rechtsverhouding opdrachigever—architect ingemseur en advisewr DNR. 2011’ van toepasing. Deze voorwaarden Hagen op ons 
“Kantoo ter zage en zijn ook in te zen op onze website 

Van: SS 
‘Verzonden: woensdag 8 september 2021 13:11 
Aan: = @Rotterdam.nl> 
CC: (ES (CD) <A rws.ni>; (CD) 
rs. 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Absokmut. 

Tk heb ook nog een foto ontvangen van een scheur op verdieping 2. Deze is ook op ring 4 nabij het trapgat. Maar dan aan de 
onderzijde, 

Met vriendelijke groeten,



B Denk douszaam. Deal aun het alien voordat u deze ema pat 

“Op al onze werkzaamheden is de 'Rechteverhouding opdrachtgever — architect, ingenieur en adviseur DNR 201 van toepassing. Deze voorwaarden liggen op ons 
‘kantoor fer inzage en zijn ook in te zien op onze website. 

Van: 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 11:56 
Aan: MEN: < ocb esi. 
CC: EN (CD) rvs ol NN (CD) 
GR vs 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Beste 

Zou je mij het plaatje van de lange wandscheur kunnen toesturen 
deze heb ik nodig voor ruggespraak met een collega van RWS. 

bvd, 

Met vriendelijke groet, 

Van: (CD) 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 09:33 

Aan: DE SEL Rouerdam.nl; EN Anches; PES, 
CD) 
CC: ME (GPO) SG 
Onderwerp: FW: scheuren Lange Jaap 

Collega’s 
Zie de bijlage door 7e. Een alternatief om te stempelen. 

Met vriendelijke groet, 

Van: (IE (GPO) 
Verzonden: dinsdag 7 september 2021 19:24



Aan: MN (CD) 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Zie schets in de bijlage 

Met vriendelijke ; 

Van: EN (CD)* vsi 
Verzonden: 7 sep. 2021 09:07 
Aan: MG rorterdam.nl: WE EN Ginebest.nl>; “MNN (CD) 
Cr EN (GP) NG en 
Onderwerp: scheuren Lange Jaap 

Heren. 
Een afspraak n.a.v, de constatering door Nebest over de “groei” van scheuren. Daarbij ook de mail met reacties van 

(zie de bijlage) 

Nebest is nu aan inspecteren en situatie in kaart brengen. Wat doen ze nu wat kunnen zij doen en wat te doen bij 

bijzondere situaties? 

eee verzoek: 
ik heb deze uitnodiging in de agenda gezet en niet in TEAMS. Wil jij deze afspraak omzetten naar Teams, omreden 
wanneer jij morgen iets wil presenteren je zelf als organisator documenten op het scherm kan zetten. 

Groet, mm 

Vande deze informatie oaddelijk? Wij geven grang cen toclichting, 
Geef her door aan de afender wannier deze e-mail wit voor wis en verssider dit bericht 

Op al onze werkzaamheden is de 'Recktsvethoudine opdrachtgever architect augeuieuren adhiseus DSR 2011" yan toepassing, Deze voorwaarden lize op ems kantoor 
ter iazage ea zijn ook in te zien op onze webste



6900 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

6904 

91 
: Verdieping 16, ring 3, paneel J 

: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lif 
Rechtsboven 

240mm 
Loopt door in de lif 

7130 7131 

Volgnr. 223 
Paneel : Verdieping 15, ring 4, paneel MN 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek : Scheur van de flens naar het lijf 
Locatie : Links boven 
Omvang 400 mm 
Opmerkingen : Geen 



Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

7085 

196 
: Verdieping 15, ring 2, paneel KL 

: Gevelelement 
: Scheur alleen in het lif 
Links 

95 mm 
Geen 

8449 8450 

Volgnr. 529 
Paneel Verdieping 13, ring 4, paneel GH 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek ‘Scheur van de flens naar het lift 
Locatie Boven 
Omvang 120 mm 
Opmerkingen Geen 



Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

8467 

537 
: Verdieping 13, ring 4, paneel KL 
Gevelelement 
Scheur alleen in het lijf 
Boven 
160 mm 
Geen 

8313 8314 

Volgnr. 471 
Paneel Verdieping 13, ring 1, paneel C 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek ‘Scheur van de flens naar het lift 
Locatie Rechts 
Omvang 530 mm 
Opmerkingen Geen 



4189 4190 

4191 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

: 2155 
Verdieping 12, ring 4, paneel EF 

: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lijf 
Midden gevel 

: 510 mm 
Geen 



4206 4207 

Volgnr. : 2163 
Paneel : Verdieping 12, ring 4, paneel IJ 
Onderdeel : Gevelelement 
Gebrek ‘Scheur van de flens naar het lift 
Locatie : Bout 1 van (13)J 
Omvang 200 mm 
Opmerkingen Geen 

8795 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

8796 

682 
Verdieping 9, ring 4, paneel IJ 

: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lijf 
Paneel 

: 530 mm 
: Loopt door in paneel 



8810 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

8811 

688 
Verdieping 9, ring 4, paneel PA 

: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lijf 
Onder 

275mm 
In paneel 

8769 8770 

Volgnr. 670 
Paneel Verdieping 9, ring 3, paneel L 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek ‘Scheur alleen in het lijf 
Locatie Paneel 
Omvang 70 mm 
Opmerkingen Geen 



8771 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

8772 

671 
Verdieping 9, ring 3, paneel L 
Gevelelement 

: Scheur van de flens naar het lif 
Boven 
35mm 
Geen 

8859 8860 

Volgnr. 712 
Paneel Verdieping 9, ring 1, paneel C 
Onderdeel Kem 
Gebrek ‘Scheur alleen in het lif 
Locatie Paneel 
Omvang 430 mm 
Opmerkingen Bij deurtje 



4820 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

4821 

: 2483 
: Verdieping 6, ring 4, paneel HI 
: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lif 
Boven midden 

2 110 mm 
: Geen 



9015 

9017 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

9016 

784 
: Verdieping 5, ring 2, paneel DE 
: Gevelelement 
Scheur van de flens naar het lijf 
Boven 

: 65 mm 
Via boutgaten 



9116 

9118 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

9117 

9119 

: 831 
Verdieping 3, ring 4, paneel GH 

: Gevelelement 
: Scheur alleen in het lijf 
Paneel 

: 860 mm 
Geen 



9149 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

9150 

847 
: Verdieping 2, ring 4, paneel PA 

: Gevelelement 
: Scheur van boutgat naar de rand van de flens 

2 135mm 
Loopt door in paneel 

9224 9225 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

879 
: Verdieping 1, ring 4, paneel CD 
Gevelelement 
‘Scheur van de flens naar het lif 
Paneel 
140 mm 
Geen 



Van: EE (CD) esl 
Verzonden op: woensdag 8 september 2021 13:13:38 

Aan: ED (CD) <a s.l> 
Onderwerp: FW: scheuren Lange Jaap 

Bijlagen: ___image004.png, image001 png, image002.jpg, WhatsApp Image 2021-09-08 at 
12.2L02jpeg, WhatsApp Image 2021-09-08 at 10.54,28 jpeg 

roi men, 

Er zijn scheuren in de wanden ontdekt en dat is zeer zorgelijk 
‘Wil graag even met je sparren, 

ermm 

‘Van: en eee @nebest.nl= 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 13:11 

Aam: Se @Roterdam.nl> 
CC: EN (CD) NN Oso, (CD) > 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Absolut. 

‘Tk heb ook nog een foto ontvangen van een scheur op verdieping 2. Deze is ook op ring 4 nabij het trapgat. Maar dari aan de 
‘onderzijde. 

Met vriendelijke groeten. 

Op al onze werkzaamheden is de 'Rechtsverhoudmg opdrachtgever — architect, ingenieur en adviseur DNR 201” van toepassiug. Deze voorwaarden geen op ons 
‘Kantocr ler mage en zijn aok in fe zien op onze Weberte 

Beste wer 

Zou je mij het plaatje van de lange Wandscheur kunnen toesturen 
deze heb ik nodig voor ruggespraak met een collega van RWS.



bvd, 

Met vriendelijke groet. 

Van: MN (CD) nd 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 09:33 
Aan: ee ed Roterdamul; rn ehs 
ECD) v> 
CC: EN (GPO) <a ws. n> 
Onderwerp: FW: scheuren Lange Jaap 

Collega's 
Zie de bijlage door fil. Een alternatief om te stempelen. 

Met Ed a 

Van: EEE (GPO) 
Verzonden: dinsdag 7 september 2021 19:24 
Aan: pmen (CD) 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Zie schets im de bijlage 

Van: "WEN (CD) ren 
Verzonden: 7 sep. 2021 09:07 
Aan: B drotterdamul; ven Guebestn; "(CD)" 
EN 2s 0 >; "(GPO)" TG rs. 
Onderwerp: scheuren Lange Jaap 

Heren, 
Een afspraak n.a.v. de constatering door Nebest over de “groei” van scheuren. Daarbij ook de mail met reacties van 
ee (zie de bijlage) 

‘Nebest is nu aan inspecteren en situatie in kaart brengen. Wat doen ze nu wat kunnen zij doen en wat te doen bij



bijzondere situaties?? 

verzoek: 
ik heb deze uitnodiging in de agenda gezet en niet in TEAMS, Wil jij deze afspraak omzetten naar Teams, omreden 
wanneer jij morgen iets wil presenteren je zelf als organisator documenten op het scherm kan zetten. 

Groet, 

zweer oon de atwendee meen den el ate voorwa ieraiden dt hr 

(Op at onze werende s de Rechtarethouding opdrachegsver— architect, agenten en agratens DNR 201 1 van toepassing Deze voorsaarden liggen op ont kantoor 
ter nage en zijn ookin tezien op onze website







van: 4 (@homerdam nis 
Verzonden: donderdag 26septembes 2021 2212 
an: (ch) 
ce fen (era, 
‘Onderwerp: RE: 42212 Scheuren Lange Jaap 

bete ensen 

Onderstaande fotorapportage van fill vraagt wat mij betrelt au wa orn eam crisisasnpak met eucaatie 

Eris a voorhet eers sprake van een grootauntal onge wandschearen met variesende langle, maar alles! goeienel 
[et erain ook nog zeer ve beginnende warndscheuren) 

hen niet meer stat om inte staan voor de constrrseve veligheldvan de Toren 
(ok de vaorzane ploniekentoets van FT Stattura kt midoordeactuelefeitenIngehaald te worden. 
(ik re vandaag geen contact hunnen leggen met 7 

ten vande grote acute nsice’s (sat scheuren naar elkaarroegroeten en elkaar versterken, 
Dis bijna niet rekenkunuig te modelleren gele op het grote aantal scheuren en het husk ze modelleren effe vanvawelrvest 

Hes fete dat de vloeren aak antkappeld zjn daor eigen seneinvarming angede rand berekent dat deze nt maer stablizarendl annen zijn ep een irgripend gecchaurde wan itherekent dé 
rabuustheld van de toren beperkt 

Tet margen veel in overlag maar sl probieren sven contacto: te nemen. 
yk neem aan dat op basis van de fot's ook bj julie de urgente gevaeld wore 

aal met PI proberen touh zi een indicatie knjgen van de emt van di scheen (ploostsbiltert) 
Jot nu toe zijner geen scheuren die zich vooreen buiten het gescheurde paneel 
at berekent dar erop dr moment nog sprake s van voldoende verband in de toren maar de suse verslecmerd snel 

eci metale kenniemoeil vat te stellen at de toren acuut oves 
rie echrer voldoende reen om har vooralsnog vanuit ze gean 
zou in leder geval vooralsnog de teren ontruimen endo directs omgeving afzetten. 

Met vriendelijke groet. 

‘Van Dv av dav vergaatestnls 
Verzonden: doncerdag 16 sestember 2003 17:05 
aan < heter np (cope ew 
« Tok win 
‘Onderwerp: (2212 scheuren Lange Jaap 

naden limes, 

Herb vooruitlopend op de rapportage alvast wen eerste doorsnede van de data ten amen van deschauren in de panaler. De onderstaande jt x alle scheuren nde Kern-an gevelpanelen die 
serauren in de antl vertonen. LF =scnaur in het lit en FU chaurvan fensinhet lif. Insotaal heben wij endu 1? gevarden in varerende lengte ef sock een pdt mer de fot's bij ded 
haaren (Wer Staan er en maar rage 671 ide scheur inde vand entei het lf, Vrije lke verdieping heeft we eem catie kheb (nog) geet patroon kunen ontdeden nv dit type scheur, 

voe [a] vine] denen [oicoces [oase Teeven] Een [emee a 
EEEN Ce CT 
ENEN | ® | Ww [eeeteenent|unsionn [Ale] 200 mn 
wo | ef 2 |e [emelremen am 
se |e fs | ot oeren OEE 
NEEN KNC el 260 mm 
EN B x il Gevelelement Fur| 530 mm 

ae [2 | en evenmenten | al mm 
En a [u oenen Pen aar etten 
= are [var | tr ut Sen Oe 
oe se Joeeemen| emee vur nm 
maj een Panzer iF EEEN 
ae ela} oe BE moun 
za sl | oe eevenciemerr| amen En Es mn Vlabetpeer 
am [af el en [eeverremert| Paneel ul BO mm 
a7 «| Pa Gevelziement| Panzel zur es mn Loept doorin panzel 

en | aje ee eeermmm ar, aa 
‘op dit momenthebben Wein totaal amo gebreken geregistreerd. Weronder ien verdeling perverdieping weergegeven 

swa Aaa gencaten 
v 0 
ze zn 
5 7 
ie a
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ga verder met de rapportage Alser nog vragen dijn vor deorsnedesinde sapportage dan hoor ik Uaterzag. 

Wet tendelijke groeten, 

‘Opal ne werkaaanedens de ‘Redhtsverhourg opdrachgever archite ingenieur en avseu DNA 2011 van roeping, Deze voorwaarden geen op ns kaatoarter (nege eni ookin 1e zen 
‘epcnseyvebsite. 

Van: Davelaar 
Vp pi td 
<A Kocte scam ci 

CC: SL (CD (Ct 
Onnlervery: RE scheuren Lange ha 

Absolut. 

Ihab ook nog zen foto ontvangen van een scheurap verdieping 2, Daze is ook op ring 4 nat het trapgat Maar dan aan de onderzijde. 

Mer vriendelijke grosten, 

‘opal onze wara meden de Rachtavrhauding opdrachtgever architect generen aduseur NR AOL van taspassng Dee vaarwaardeniggen on one kantaerter aag en zijn aokin te rien 
overde veste, 

veste 
“Zou jemi het laatje van de lange wandscheurkunren toesturen 
‘deve ebk nod voorrungespraak mer ven collagavan AWS. 

be 

Met riendelijke groct,



collogs's 
‘he de bijlage door 9, Ean alle matie om te stempelen, 

ll 
Varro. 
‘Verzonden:dinsdag 7 september 202) 15:28 
Aan (C0) 
‘Onderwerp: RE scheuren Lange laze 

‘Testhets inde bijlage 

Met wendelijke groet, 

Van EN (CO 
Verzonden: 7 sep. 2021 8:07 
‘Aone Dera; SH velaar lernen A Cr PN (in 
Onderwerp scheuren Lange lap 

Heren, 
‘Benatsoraak av de constatering door Nebest over de “groei” vanscheuren. Daarb ook da mail met reecties van il (we de bias) 

‘Mehest 15 nu aan msnecreren en sindasie In kaart brengen, Wat doen ze nu wat kunnen zij doen en wet te doen bij bijzonders stuartes?? 

wemverek 
Vere deze uitedlangin de agenda gezel on niet In TEAMS WI deze alpraak meten aar Teams, der wanner megen ets wl preerrerenje zel ls organon doaumerten op het 
schema zetten, 
Groet men 

‘int dene informe onduidelijk” geven graag cen teeing 
Geet het door sede alzender names dere ell nist voor wiser verwijderd bericht 
‘Op al onze werkeaamhedenis ie ‘echtsvethouding opdrachigever —archtert, ngenleuren sdl'seur DNA 2021"van toepassing, Deze voorwaarden iggen op ons kantoor tar nzage en ain ook im teen 
‘op onze website. 

Zet ed ge en aem Den 



Van: mn nl> 
Verzonden op: vrijdag 10 september 2021 08:30:13 
Aan: B <ol> 
ce: SS CD) Es; 

(CD) Msn 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap graag even meedenken 
Bijlagen: _nmage003.png, image00d.png, image005 jpg 

Hoi EE. 

Lukt het jou om vandaag om 18 uur le bellen? 

Met vriendelijke groet, 
| 

From: MN <ol> 
Sent: Friday, September 10, 2021 8:19 AM 

To: EN NC 
Cr MN (CD) CN (CD) 
NN Cr > 
Subject: RWS: scheuren Lange Jaap graag even meedenken 

Morgen EEE. 

Mag ik je vanmiddag of muandagochtend even bellen voor onderstaand probleem, 
VN is op dit moment op vakantie en RWS heeft dringend een gedragen constructief advies instandhouding nodig 

zeer in het kort: 

- betreft grote gietijzeren (1865) vuurtoren Kijkduin bij Den Helder (sheet 1) 
rijksmonument 
~al decennia scheurvorming in vloeren (niet nodig voor constructieve veiligheid toren) 
sinds enkele jaren sterk progressieve beginnende scheurvorming in wanden als gevolg van lekke voegen met voegzwelling 
(sheet 6) 

actieplan (juli 2021) RWS bnitenkant roren sealen om schettprogressie wanden en zwelling voegen (sheet 3) tussen panelen te 
stoppen. 
aanbestedingen zijn in voorbereiding 

Huidige lopende opname van Nebest: 
—op enkele plaatsen volledig ontwikkelde verticale wandscheuren volledig door wandpaneel (zie foto) 
zorgwekkend: in enkele maanden gegroeid naar scheurlengte van | meter, niet ter plaatse van voegzwelling 
— het feit dat er zich op tiearallen tot honderden plaatsen beginnende scheurvorming in de wanden bevindt met alle de porenrie om 
door te scheuren 

Tc heb mij inmiddels kritisch uitgelaten omtrent het dourzaam verantwoord constructief instandhouden van de toren (LS —30 jaar) 
~ ik zie nauwelijks mogelijkheid de scheurvorming te stoppen anders dan een volledig nienwe inwendige of uitwendige 
draagconstructie (hier onhaalbaar) 
= ik zie ook geen praktische mogelijkheid de scheuren “met beperkte impact” te repareren (gezien het feit dat de toren oen 
Rijksmonument is. 

zoals gezegd graag even sparren 
goat vooral om de grote lijn en niet om details,



‘Met vriendelijke groet, 

van: 
‘Verzonden: donderdag 9 september 2021 10:39 
Aan: MN (CPO) MN Gs n> 
CC: ME (CD) 2 NN (CD) 
> 
Onderwerp: scheuren Lange Jaap graag even meedenken 

= 

zonder je op dit dossier te willen belasten graag even meedenken over de gewijzigde actuele situatie, 

1 
TBR onderzoek 2019 
- vloeren zwaar gescheurd maar deze hebben geen functie voor de stabiliteit van de toren 
= door zwelroest in de vaegen van de wanden zijn er beginnende scheurtjes in de omgezette rand van de wandpanelen en zijn er 
bouten gebruiken. 
- Progressie van scheuren in de wanden bedreigen de instandhouding van de toren en zijn niet effectief te repareren en moeten dus 
voorkomen worden. 

Berekeningen PT Struktural (2020) 

- vloeren niet kritisch 
~ scheurvorming in vloeren nief goed verklaarbaar 
risico scheurpropagatie in wanden door 2welroest niet goed rekenkundig te benaderen of voorspelbaar 

3 

Tijdelijke en definitieve maatregelen tegen zwelroest (aanbestedingen RWS) 
~najaar 2020 waterdicht tapen van lekke voegen aan buitenzijde alleen op kritische locaties (ca. 10% van voegen) 
= zomer 2022 definitieve maatregelen waarbij toren geseald wordt (methode nader vast te stellen) 

4 
Nebest scheuronderzoek (september 2021) 
— extreme progressie van scheuren (aautal en afmeting) in de warden 
- veel kleine beginnende scheuren (tientallen tot honderden) ter plaatse van zwelroest im de omgezette randen van de wandparizlen 
~ in een aantal gevallen buigt de scheur af en loopt langs de omgezette rand en gaat dus niet de wandplaat in 

~ int enkele gevallen zet de scheur zich door in de wand waarbij deze snel verticaal doorscheust tot grote lengtes (tot volledige 
paneelhoogte) 
~de grote wandscheuren treden niet pv eerder verdachte situaties op (vloernivean 2 —3 op plaatsen zonder zwelroest ipv knik in 
de wand) 
= zie foto's 

5 
Mijn zienswijze op basis van de laatste gegevens Nebest: 
~ het aanral scheurindicaties in de wand neemt zeer snel toe tot grote aantallen 
- sominige van deze scheuren groeien met hoge snelheid in de buitenwand door.



~ verwachting is dat de nu geregistreerde recente beginnende wandscheuren zich deels vok (op korte termijn) in de buitenwand 
gaan doorzetten 

6 

Nieuwe situatie is zeer bedreigend voor de toren: 
— door de grote wandscheuren neemt de spanning in aansluiteade doorsneden (oe mel grotere kans op progressieve scheurvorming 
- scheurvorming in de wanden is zeer bedreigend voor instandhouding en niet effectief repareerbaar (binnen kader 
Rijksmonument) 
= RWS gaal op korte termijn veel geld investeren om de “lekke” voegen te sealen. 

7 
‘De instandhoudingsvragen die nu voorliggen is : 
>> Kan met de huidige gebreken met de verwachte toename van scheurvormning nog wel een duurzame instandhouding worden 
bereikt 
Mijn standpunt is dat deze horizon beperkt is tot ea. 5 jaar met een verwachting dat na 5 jaar zeer ingrijpende renovatie (of sloop) 
‘onontbeerlijk is 
>> Is de oren met scheurvoming in de wanden constructief veilig. 
Mijn standpuur is dat met elke serieuze toename van de scheurvorming een aanvullende rekenkundige beschouwing nodig is 
omdat het effect van verschillende scheuren niet ongecorreleerd is. Het effect van meerdere wandscheuren op korte onderlinge 
afstand kan zowel de schenrgroeisnelheid negatief beïnvloeden (sudden collapse) als de spanningssituatie ter plaatse vande 
doorsnedeverzwakking, 
Mogelijk positief punt is dat de lange scheuren in de wand vooralsnog vooral verticaal zijn en de dominante kractrsafdracht is ook 
verticaal. Dit betekent dar het eerste risico de plaatveldstabiliteit is (4° zijde van de wandplaat is niet meer gestennd) 

‘Ben je het eens met mijn doorvertaling naar de bedreigingen voor duurzame instandhouding 
Heb je nog toevoegingen of afwijkende zienswijzen ? 
‘Wat is jouw zienswijze ten aanzien van de aanbestedingen om de toren te sealen als we nu zien dat er ook grate wandschenren 
optreden op plaatsen waar geen zware lekkage optreedt. 
zie jij nog kansen voor reparatie die ik niel zie (lassen is theoretisch magelijk maar in deze context praktisch niet toepasbaar) 

Met vriendelijke groet, 

Van: 
‘Verzonden: woensdag 8 september 2021 13:11 

Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Absolut. 

Tk heb ook nog een foto ontvangen van een scheur op verdieping 2. Deze is ook op ring 4 nabij het trapgat. Maar dani aan de 
onderzijde. 

Met vriendelijke groeten,



Op al onze werkznambeden ts de ‘Rechtsverhoudmg opdrachtgever — architect, ingemeur en adviser DNR 2011 van foepassmg Deze voorwaarden higeen op ans 
kantoor ler mzage en zijn ook in le zen op onze website 

mmm orerdamnl> 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 11:56 

Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Beste EL 
Zou je mij het plaatje van de lange wandscheur kunnen toesturen 
deze heb ik nodig voor ruggespraak met een collega van RWS, 

bvd, 

Met vriendelijke groet. 

Van: MENEN (CD) ro 
‘Verzonden: woensdag 8 september 2021 09:33 
Aan: 
BEE van (CD) MN > 
CC: | (GPO) @rws.nl> 
Onderwerp: FW: scheuren Lange Jaap 

<< >; a, 

Collega's 
Zie de bijlage door WM. Fen alternatief om te stempelen. 

Met vriendelijke groet, 



Van: BEN (GPO) 
Verzonden: dinsdag 7 september 2021 19:24 
Aan: BN (CD) 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Zie schets in de bijlage 

Met vriendelijke groet, 

Verzonden mei BlackBerry Work 

Van: WENN (CO) ON rst 
Verzonden: 7 sep. 2021 09:07 

Aan: OE roert MN cc 
ON (GP 0)" <> 
Onderwerp: scheuren Lange Jaap 

NCD 

Heren, 

Fen afspraak n.a.v. de constatering door Nebest over de “groei” van scheuren. Daarbij ook de mail met reacties van 
WI (zie de bijlage) 

‘Nebest is su aan inspecteren en situatie in kaart brengen, Wat doen ze nu wat kunnen zij doen en wat te doen bij 
bijzondere situaties?? 

BN verzoek: 
ik heb deze uitnodiging in de agenda gezet en niet in TEAMS. Wil ij deze afspraak omzetten naar Teams, omreden 
wanneer jij morgen iets wil presenteren je zelf als organisator documenten op het scherm kan zetten. 

Groet EN 

Vaud u deze mforaue onduidelijk” Wij geven gezag een voeichung. 
Geefhet door aam de abrender wamicer deze maal met voor wis en verander dit bericht 

Op ol onze werkman is de ‘Rechisyeiouding epdsvclngever—anclstect, mgemeun eu Auen DNR 2011! van toepassug. Deze voorwaarden liggen op ews kanioor 
ver sazage en zij ook: ie cen op onze website 

Vindt deze wrat oudsdelyk? Wij geven graag een toelicht. 
Geet her door anu de afsender wannier deze email uit voor wis en verwijder il ericht 

This message may contain nfoenstion atis not intended for you. Ifyou ate abt the addressen or if dus message was sent fo you by mistake, yon ae sequestd to 
fun the sender and delete the message. TND accepts no liability forthe content ofthis e-mail forthe manner in which you use it and for damage oF any kind 
sesutin ffm the nsks inherent ro the elestronic wansiussion af messages.



Van: EES (CD) es. > 
Verzonden op: donderdag 9 september 2021 11:43:13 

Aan: EE (CD) <i s.ol; 
ee @Rotterdam.nl> 

Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap graag even meedenken 

Bijlagen: tmage001.png, image002.png, image003.jpe 

Heren, 
Prima nu actie en doorpakken. Gerust bellen met > TNO. Wat mij betreft ov actie en niet 
wachten. 
Wellicht ten overvloede aandacht voor “geheimhouding”. 
Kosten voor zijn advies hoor ik dan wel. 

Groet en 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www. blackberry,com) 

Van: SS (CD) <a 
Datum: donderdag 09 sep. 2021 11:10 AM 

Aan: EN Elem cRoterdana>. (CD) MN Cres 
Onderwerp: RE: Sn 

‘Dag mt 

Als gees het ermee cens is mag je wat mij betteft contact opnemen met TNO. 

Met vaendelike groet, 

Van: CS @KRotterdamnl 
Verzonden: donderdag 9 september 2021 10:43 
Aan: (CD) DG: NN (CC) 
nn 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap graag even meedenken 

weg is tor 24-9 met vakantie 

Tk kan op basis van onderstaande ook even contract opnemen met TNO (ee)



ij is adviseur van RWS op specialistische scheurvormingsproblematieken 

We kunnen ook even wachten tot fi terug is van vakantie 

Met vriendelijke groet. 

Van: 
Verzonden: donderdag 9 september 2021 10:39 
Aai (GPO) < 
CC: (CD) < (ED) 
3 lars 
Onderwerp: scheuren Lange Jaap praag even meedenken 

zander je op dit dossier te willen belasten graag even meedenken over de gewijzigde actuele situatie. 

1 
TBR onderzoek 2019 

- vloeren zwaar gescheurd maar deze hebben geen functie voor de stabiliteit van de toren 
- door zweltoest in de voegen van de wanden zijn er beginnende scheurtjes in de omgezette rand van de wandpanelen en zij er 
bouten gebruiken. 
- Progressie van scheuren in de wanden bedreigen de instandhouding van de toren en zijn niet effectief te repareren en moeten dus 
voorkomen worden. 

Berekeningen PT Struktural (2020) 

vloeren niet kritisch 

~ scheurvorming in vloeren niet goed verklaarbaar 
- risico scheurpropagatie in wanden door 2welroest met goed rekenkundig te benaderen of voorspelbaar 

3 

Tijdelijke en definitieve maatregelen tegen zwelroest (aanbestedingen RWS) 
~ ajar 2020 waterdicht tapen van lekke voegen aan buitenzijde alleen op kritische locaties (ca, 10% van voegen) 
= zomer 2022 definitieve maatregelen waarbij toren geseald wordt (methode nader vast te stellen) 

4 
Nebest scheuronderzoek (september 2021) 

extreme progressie van scheuren (aantal en afmeting) in de wanden. 
= veel kleine beginnende scheuren (tientallen tot honderden) ter plaatse van zwelroest in de omgezette randen van de wandpanelen 
~ in een aantal gevallen buigt de scheur af en loopt langs de omgezetie rand en gaat dus niet de wandplaat in 
- in enkele gevallen zer de scheur zich door in de wand waarbij deze snel verticaal doorscheur tor grote lengtes (tot volledige 
paneelhoogte) 
= de grote wandscheuren treden niet pv eerder verdachte situaties op (vloerniveau 2 — 3 op plaatsen zonder zwelroest tpv kuik in 
de wand) 
—zie foto’s



Mijn zienswijze op basis van de laatste gegevens Nebest: 
- het uantal scheurindicaties in de wand neemt zeer snel toe tot grote aantallen 
= sommige van deze scheuren groeien met hoge snelheid in de buitenwand door. 
- verwachting is dat de nu geregistreerde recente beginnende wandschearen zich deels ook (op korte termija) inde buitenwand 
gaan doorzetten 

6 

‘Nieuwe situatie is zeer bedreigend voor de toren: 
- door de grote wandscheuren neemt de spanaing in vansluitende doorsneden toe met grotere kans op progressieve scheurvormng 
~ scheurvorming in de wanden is zeer bedreigend voor instandhouding en uiet effectief repareerbaat (binnen kader 
Rijksmonument) 
- RWS gaat op korte termijn veel geld investeren om de “lekke” voegen te sealen, 

De instandhoudingsvragen die nu voorliggen is : 
>> Kan mer de hmidige gebreken met de verwachte toename van scheurvorming nog wel een duurzame instandhouding worden 
bereikt 
Mijn standpunt is dat deze horizon beperkt is tot ca, 5 jaar met een verwachting dat na 5 jaar zeer ingrijpende renovatie (of sloop) 
onontbeerlijk is, 
>> Ts de toren met scheurvoming in de wanden constructief veilig. 
Mijn standpunt is dat met elke serieuze toename van de scheurvorming gen aanvullende rekenkundige beschouwing nodig is 
omdat het effect van verschillende scheuren niet ongecorreleerd is. Het effect van meerdere wandscheuren op korte onderlinge 
afstand kan zowel de scheurgroeisnelheid negatief beïnvloeden (sudden collapse) als de spanningssituatie ter plaatse vande 
doorsnedeverzwakding, 
Mogelijk positief punt is dat de lange schenren in de wand vooralsnog vooral verticaal zijn en de dominante krachtsafdracht is 06k 
verticaal. Dit beteken dat het eerste risico de plaatveldstabiliteit is (4° zijde van de wandplaat is nier meer gesteund) 

Ben je het eens met mijn doorvertaling naar de bedreigingen voor duurzame instandhouding 
Heh je nog toevoegingen of afwijkende zienswijzen ? 
Wat is jouw zienswijze ten aanzien van de aanbestedingen om de toren te sealen als we nu zien dat er ook grote wandscheuren 
optreden op plaatsen waar geen zware lekkage optreedt 
zie jij nog kansen voor reparatie die ik niet zie (lassen is theoretisch mogelijk maar in deze context praktisch niet toepasbaar) 

Met vriendelijke groet. 

Vai q (@nebest.ol> 

Verzonden: woensdag 8 september 2021 13:11 
Aan: 4 i ut la > 

ce: (cy < ars: (CD) 
< @rws.nl> 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Absolut.



Ik heb ook nog een foto ontvangen van een scheur op verdieping 2. Deze is ook op sing 4 nabij het trapgat. Maar dau aan de 
‘onderzijde. 

Met vriendelijke groeten, 

‘Op al onze werkzsatnbeden 1s de 'Rechtsvechoudmg optachtgever —archilecl, ingenieur eu advazeur DNR 201 van oepassamg. Deze voorwaarden hegen op on 
“kentoor ter mzage en zn oak ite zien op onze webstie 

Van: 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 11:56 
Aan: 
CC: SE (CD) NN (CD) 
GE Cal 
‘Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Beste (0G 

Zou je mij het plaatje van de lange wandscheur kunnen toesturen 
deze heb ik nodig voor ruggespraak met een collega van RWS. 

bvd. 

Met vriendelijke groet. 

Van: HEEE (CD) 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 09:33 
Aan: GR oer > EN hest; ST, 
EE (CD) sl 
CC: EE (GPO) <r n> 
Onderwerp: FW: scheuren Lange Jaap 

Collega's



Zie de bijlage door 179%. Een alternatief om te stempelen. 

Met = < 7 

Van: ee (GPO) 
Verzonden: dinsdag 7 seplember 2021 19:24 
Aan: MD (CD) 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Zie schets in de bijlage 

Met vriendelijke groet, 

Van: "(CD)" Mal 
Verzonden: 7 sep. 2021 09:07 

Aan: SS Groterduunl; TT uche CD)" 
EN (GPO)' MG rn 

Onderwerp: scheuren Lange Jaap 

Heren, 
Een afspraak n.a.v, de constatering door Nebest over de “groei” van scheuren. Daarbij ook de mail met reacties van 
me (zie de bijlage) 

‘Nebest is nu aan inspecteren en situatie in kaart brengen. Wat doen ze nu wat kunnen zij doen en wat te doen bij 
bijzondere situaties?? 

eee verzoek: 
ik heb deze uitnodiging in de agenda gezet en niet in TEAMS. Wil jij deze afspraak omzetten naar Teams, omreden 
wanneer jij morgen iets wil presenteren je zelf als organisator documenten op het scherm kan zetten. 

Groel 

‘Vauétw deae iforaate ondtaidelyk? Wij geven graag cen toelichting, 
Geet het door aa de afveuder wanner deze uni ait voor wis an verwijder dit bericht 

(Op a caze werkzanmbeden is de ‘Rechisvetioudu opdrashigever —archtect geaieur en alasan DNR 201 van lospassue Deze voorvaarden legen op cus kantocr 
(erage eu aya ook a fe aen op onze website, 

‘Vanda deze informatie ondradelijk” Wij geven erang cen welichnme 
Geef het door aan de abend wnanier deze eci niet voor wis aa verijder dit besch



Van: (GPO) < @rws.nl> 
Verzonden op: maandag 20 september 2021 09:35:05 
Aan: (CD) < @rws.nl- 

Onderwerp: RE: 42212 Scheuren Lange Jaap 

Bijlagen: image001 png, image002.png. image003.jpg, image004.jpg 

‘Hoi 

Kaun je mij nog even alle inspectiecapporten informatie doorsturen van de afgelopen ~2 
die ook doorsturen? 

ar? En heb jij de berekening van PT-struchural? Kun je 

ar 

Van: (ED) < @rws.nl- 
Verzonden: donderdag 16 september 2021 23:01 
Aan: ' I< (@Rotterdam.nl>; (CD) < @rws.nl>; b 

(CD) < @rws.nl>; (GPO) < @rws.nl>: (GRO) 
< @rws.nl- 
Onderwerp: RE: 42212 Scheuren Lange Jaap 
Urgentie: Hoog 

Al, 

Gezien de resulraten van Nebest en jill zijn reactie zou ik graag het volgende willen weten. 

Moeten we met spoed de hele omgeving afzetten? En daarmee bedoel ik, de weg langs de vuurtoren aflaten stuiten, een gedeelte van de weide 
‘van de manage ontruimen. Ete 
Kort samengevat, alles met een reikwijdte van de lengte van de VT moet worden afgezev/ontruimd? 

Hoor graag van jullie. 

Alvast bedankt, 

Gr 

Van: < §@Rotrerdam.u)> 
Verzonden: donderdag 16 september 2021 22:12 
Aan: (CD) < u@rws.nl> 
ce: (CD) < @ows.nl>; (GPO) < 
Onderwerp: RE: 42212 Scheuren Lange Jaap 

Beste en en 

Onderstaande fotorapportage van vraagt wat mij betreft nu wel om een crisisaanpak met escalatie 

Er is nu voor het eerst sprake van een groot aantal lange wandscheuren met variërende lengte, maar alle suel groeiend 
(en er zijn ook nog zeer veel beginnende wandscheuren) 

Ook de voorziene plooirekentoets van PT Struktural lijkt nu door de actuele feiten ingehaald te worden. 
(ik heb vandaag geen contact kunnen leggen met PT) 

Een van de grote acnte risico’s is dar scheuren naar elkaar toegroeien en elkaar versterken. 
Ditis bijna miet rekenkundig te modelleren gelet op het grote aantal scheuren en het moeilijk te modelleren effect van ewelroest



Hel feit dat de vloeren ook ontkoppeld zijn door 
Kunnen zijn op een ingrijpend gescheurde wand. Dit betekent dat de robuusthieid van de toren beperkt is 

1k zit morgen veel in overleg maar al proberen even contact op te nemen 
Ie eea aan dat op basis vaa de foto’s ook bij jullie de urgentie gevoeld wordt 

Ik zal met PT proberen toch z.5.m. een indicatie te krijgen van de emst van de scheuren.(plooistabiliteit) 
Tot nu toe zijn er geen scheuren die zich voortzetten buiten het gescheurde paneel, 
Dal betekent dat er op dit moment nog sprake is van voldoende verband in de toren maar de situatie verslechterd suel 

Ik zou in weder geval vooralsnog de toren ontruimen en de directe omgeving alzetten 

Met vriendelijke groet, 

Van: < @uebest nl> 
Verzonden: donderdag 16 september 2021 17:05 
Aan: < W@Rotterdam.nl>; " (CD) < (@rws.n> 
cc: (ED) = @rws ni> 
Onderwerp: 42212 Scheuren Lange Jaap 

Goedemiddag allemaal, 

igen scheurvorming langs de rand betelcent dat deze niet meer stabiliserend 

Hierbij vooruitlopend op de rapportage alvast een eerste doorsnede van de data ten aanzien van de scheuren in de panelen. De 
onderstaande lijst zijn alle scheuren in de kern- en gevelpanelen die scheuren in de panelen vertonen, LF = scheur in het lijf en 
FLLF = scheur van flens in het lijf In totaal hebben wij er dus 17 gevonden in variërende lengte. Bijgevoegd is ook een pdf met 
de foto’s bij deze scheuren (hier staan er 18 in maar regel 671 is de scheur in de rand en niet in het lijf). Vrijwel elke verdieping 
heeft wel een indicatie. Ik heb (nog) geen patroon kunnen ontdekken in dit type scheur 

vac | Nivo | Ring | Fiementeode — | onderdeet Locatie Gebrek | Totaleomvang | Eenheid 

EN 1 3 : Gevelelement | mechisboven FLLF 10 un Loopt 

23 15 4 MN Gevelelement | Links boven Er 400 mm 

196 15 2 KL Gevelelemeat | reales IF 9S mm 

529 B 4 GH Goveietement | Bove ELLE 120 man 

337 13 4 cL Gevelelement [Boven Lr 160 um 

B 1 e Gevetelemeat | Rechts rr 330 mm 

» 4 EF Gevelelement | adden gevel FLLF 10 mim 

ne 2 1 u Govelolement | Bout 1 van(13)) FLLE 200 mm 

ox ° 4 u Gevelelement [paneel rr 330 mm Loopt 
En 3 4 PA Gevelelemeat | Onder FILE cat apa 



sro 3 L Gevelelement [paneel re 70 nan 

na 1 c Kem Paneel LF 150 mn Bij de 

2463 4 ar Gevelelement | Boven smidden FLLF 110 van 

784 2 DE Geveleloment | Boven ELLE 65 am via be 

sa 4 GH Gevelelement [paneel Le $60 me 

sa 4 PA Gevelelemeat [paneel eid Loopt 

$79 1 cn Govoleloment [paneel FLLF 140 man 

Op dit moment hebben we in totaal 1380 gebreken geregistreerd. Hieronder is een verdeling per verdieping weergegev 
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‘i ga verder met de rapportage. Als er nog vragen zijn voor doorsnedes in de rapportage dan hoor ik dat graag. 
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Met vriendelijke groeten, 



B Dek damman Denk vanhet lies voorde u deze ema rl. 

(Op al onze werkeanmheden is de ‘Rechtsvethouding opdrachrgsver — architect ingenieir en advisens DR 2011 van toepassing Deze voorwaarden liggen op ons 
‘kantoor ter inzage en zijn ook inte zien op onze website: 

cc: = (CD) Krol; (CD) 
MN > 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Absolut, 

Ik heb ook nog een foto ontvangen van een scheur op verdieping 2. Deze is ook op ring 4 nabij het trapgat. Maar dan aan de 
‘onderzijde. 

Met vriendelijke groeten, 

B Dende caat Den a et lieu oord dese el gt 

‘Op al onze werkznamheden is de ‘Rechtsvechouding opdrachtgever — architect, ingenieur en adviseur DNR 2011 van toepassing. Deze voorwaarden lagen op ons 
antoor ler mzage en zij ook in tezien op onze website. 

Van en 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 11:56 
Aan: EN ches. 
CC (CD)' MN Oreel EN (CD) 

Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Beste 

Zou je mij het plaatje van de lange wandscheur kunnen toesturen 
deze heb ik nodig voor ruggespraak met een collega van RWS. 

bvd. 

Met vriendelijke groet,



Van: (NN (CD) 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 09:33 

Aan: EG Rotterdam.nl>; ME chest >; MEE. 
TCD) ven 
CC: EN (GPO) MCs 
Onderwerp: FW: scheuren Lange Jaap 

Collega's 
Zie de bijlage door „==. Een alternatief om te stempelen. 

ay 

Van: pes (GPO) 
Verzonden: dinsdag 7 september 2021 19:24 
Aan: De (CD) 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Zie schets in de bijlage 

Met vriendelijke groet, 

Van: MEN (CD)" MG: 
Verzonden: 7 sep. 2021 09:07 
Aan: BRE rotterdam. nl; EG nehest.nl>; EN (CD)" 
> "(GPO)" SEG 
Onderwerp: scheuren Lange Jaap 

Heren, 
Een afspraak n.a.v. de constatering door Nebest over de “groei” van scheuren. Daarbij ook de mail met reacties van 

(zie de bijlage) 

Nebest is nu aan inspecteren en situatie in kaart brengen. Wat doen ze nu wat kunnen zij doen en wat te doen bij 
bijzondere situaties?? 

es verzoek: 
ik heb deze uitnodiging in de agenda gezet en niet in TEAMS. Wil jij deze afspraak omzetten naar Teams, omreden 
“wanneer jij morgen iets wil presenteren je zelf als organisator documenten op het scherm kan zetten. 

Groet 



(Op a onze werkzaamheden is de ‘Rechtsvethouding opdrachtgever — architect imgenieur en adviseur DNR 2011 yan toepassing. Deze voorwaarden ligge op ons kantoor 
‘ter inzaze en zijn ook inte zien op onze website 

Vs 1 deze mnformte-onddelyk? Wij geven graag een reli 
Geef her door aan de afender waaneer dez euler voor sen erijder dit baie



Van: EEE ES Rotierdam.ni> 
Verzonden op: vrijdag 10 september 2021 16:47:18 
Aan: (CD) 

(CD) ME rvs 
cc: BEN (PO) EC n= EN (CD) <r >; 

NE (CPO) <> 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap - meten 
Bijlagen: image001.png 

Heren, 

Ik ben in het verleden (net als MM intensief betrokken geweest by scheurgrocianalyses via sensoring (WiM metingen stalen 
bruggen) 
Dit gaat meestal om kleine moeilijk te detecteren scheuren die moeilijk visueel waar te nenten zijn. 
geconcentreerd op specifieke risicovolle plaatsen (je weet waar je moet kijken) 
(bijvoorbeeld in bouten of in gestapelde plaatpakketten.) 

Bij Lange Jaap zitten we in cen andere fase: 
-de scheurinitiaties hebben we vastgesteld. Het betreft veel locaties met cen asynchrone verdeling door de hele toren 
sinds de laatste metingen is de correlatie met extreme zwelroest niet meer evident. 

Voor de lange wandscheuren zijn visuele inspecties m4, het beste middel omdat dan ook direct aftekening met scheurtip 
vastgesteld kan worden en de combinatie met lokale zwelroest in de voegen 

Ik ben voor dit moment zeer content met het onderzoek van Nebest. 

Dit levert goede gedetailleerde informatie (met aftekenlijnen en scheurlengtes) 

@@ 
Om 6 uur vanavond heb ik overleg met WEN TNO. 

Met vriendelijke groet. 

Van: HN (GPO) WN Cl 
Datum: vrijdag 10 sep. 2021 2:27 PM 

Aan: ME (CD) > 
Kopie: MN (CD) G> (GO) 
MN CD) 
edn 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap - meten 

Beste GE,



Zoals zojuist telefonisch besproken ben ik gisteren bij de TU Delft geweest waar er een zee! interessante meettechniek gepresenteerd is, De 
techniak is al in vergevorderd stadium eral een puar keer in de praktijk bij brugdekken ingezet. Men is nog op zoek maar testobjecten, en lk 
moest meteen aan de Lange Jaap denken. 

Dit is de link: SHM Next — Structural Health Monitoring Next 

Het zou gaan om de “UniQ”, deze wordt op een stalen vlak bevestigd m.b,v, magneten waarna de sensoren een 
oppervlak van ongeveer SOm2 kunnen monitoren. De data is direct inzichtelijk via een web-portal. Scheuren en 
scheurgroei kunnen gemeten worden, waarbij tevens de locatie te bepalen is. De techniek is inmiddels ook in staat om 
bouten te meten. De meettechniek is gebaseerd op akoestische emissie, een scheur maakt geluid. De meetkasten 
‘zouden aan de binnenzijde geplaatst kunnen worden. zonder noemenswaardige beschadigingen aan de conservering. 

De presentatie die gister is gegeven zou nog gedeeld worden, zodra ik die heb stuur ik hem door, 

Graag verneem ik jullie reactie en of we de technieken willen zetten op de Lange Jaap. 

Met vriendelijke groet, 

5 
Verzonden: woensdag 8 september 2021 12:22 
B (GC) ON ol 

CC: MN, CD) > NN (GPO) 
ES NN (CD) NN rs.0l> 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

= 
Zojuist overleg gehad met Nebest ES). 5 co at 

Blijkt dat er veel, heel veel scheuren zijn. Ook meerdere scheuren geconstateerd (langer dan 50 cm) in de gietijzeren panelen. En dat is volgens 
WB verontrustend. Wat betelsend dit voor de constructieve veiligheid (op langere termijn) van de toren zelf. Een aantal scheuren zijn zichtbaar 
maar. hoeveel zijn er dan nu nog niet zichtbaar? Zeker belangrijk om over een x aantal maanden cen her-inspectie te doen. 
WB zaat komende dagen Langs bij WG PO) wat is standpunt en wat kout er in de mauagementletter aan directie CD en/of 
verder. 

Jouw idee voor een Fi-profiel was wel een slim idee, Echter, hoe kuijg je dan het betreffende profiel strak tussen de aan te brengen lippen en 
onder een doorhangende de vloer? BEN bleef toch bij stempelen. Komt later nog wel aan de orde. 

‘+ 15/9 (woensdag) is een volgende afspraak gepland. 1 zal WB vragen ook jou uit te nodigen. 
+ 29/9 (woensdag) is er een nieuwe afspraak meet Nebest om de resultaten van het onderzoek te bespreken. (Nebest levert in de week 

van 20-24 sept. Rapportage op), Ik zal WM vragen ook jouw uit te nodigen. 

Met vriendelijke groet, 

Van: HENNE (GPO) NN sn 
Verzonden: dinsdag 7 september 2021 19:24 
Aan: HEEE (CD) MN Cl 
Onderwerp: RE: scheuren Lange Jaap 

Zie schets in de bijlage



Met vriendelijke groet. 

Van: EN CD)" NC > 
Verzonden: 7 sep. 2021 09:07 

Aan: Coed 1; MN cs; 
(CD) rv; (GEO) rn 
Onderwerp: scheuren Lange Jaap 

Heren, 
Ben afspraak n.a.v. de constatering door Nebest over de “groei” van scheuren. Daarbij ook de mail met reacties van B (zie de bijlage) 

Nebest is mu aan inspecteren en situatie in kaart brengen. Wat doen ze am wat kuniten zij doen en wat te doen bij bijzondere situaties?» 

EN verzoek: 

ik heb deze uitnodiging in de agenda gezet en niet in TEAMS. Wil jij deze afspraak omzetten naat Teams, omreden wanneer jij morgen iets wil 
(presenteren je zelf als organisator documenten op het scherm kan zetten. 

Groet, mn 

a ere vraa cos” Wij even eren Fen salam 
et he ue wm dalende zr deere vr weder enc



Van: <> 
Verzonden: vrijdag 10 september 2021 11:08 
Aan: (cl (CD); (CD) 

(cD); (CD); (CD) 
VT Lange Jaap 
WhatsApp Image 2021-09-08 at 10,54.28.jpeg; WhatsApp Image 2021-09-08 at 

12.21.02,jpeq 

Dag WN, MN en ED 

Middels deze mail wil tk jullie een update geven v.w.b. de ontwikkelingen van de vuurtoren de lange Jaap. 

Ontwikkelingen deze week 
De firma Nebest is deze week nog bezig om de scheuren in de vuurtoren te detecteren en te registeren. 
Gisteren heeft Nebest een tussentijdse resultaat kenbaar gemaakt waar ook onze adviseur EE van 
‘Ingenieursbureau Rotterdam bij aanwezig was. 
Tot onze schrik zijn er (tot dinsdagochtend) meerdere scheuren In de wanden ontdekt (enkele langer dan 50 cm) 
(zie voorbeeld in de bijlage). 
De vele scheuren die tot gisteren waren ontdekt bevonden aich alleen In de lensen en In de vloeren en nog niet In 

je wanden, 
Dat er nu scheuren in de wanden zijn geconstateerd brengt een zorgwekkende situatie teweeg v.w.b. de toekomst 
van de Vuurtoren. 
Dan hebben we enkel nog maar over de zichtbare scheuren. 
Haarscheurtje die nu nog achter de verf laag verborgen zijn missen we dus in deze inventarisatie, 

Op dit moment zien we geen mogelijkheden om deze scheuren te herstellen of tegen te houden. 

Nebest heeft op 29 september alle resultaten beschikbaar en Is er een meeting ingepland om de resultaten te 
bespreken. 

Hoe nu verder 
ON gaat obv. constateringen contact opnemen met TNO WN) hij is adviseur van 

RWS op specialistische scheurvormingsproblematleken 
«_ We gaan wel door met de noodmaatregelen (naden waterdicht maken), want die zijn noa steeds 

noodzakelijk. 
« Zodra meer informatie heeft zal een ik een overleg inplannen om jullie samen met BW en 

bij te praten . 







Van: EN (ES Rotterdamnl> 
Verzonden op: woensdag 15 september 2021 21:03:47 
Aan: CD) NS 

(CD) MN vs. 
Onderwerp: FW: veiligheidssituatie Lange Jaap 

Bijlagen: tmage003.png, image00! gif 

Beste EN. 

(Excuses voor de opvolgende berichten. Ik stuur deze nan jou, zodat jij ze wel of niet en al dan niet gebundeld op kan 
nemen in de communicatie met RWS.) 

We schrijven hieronder dat we aanbevelen de toegang tot de toren zoveel mogelijk te beperken maar ook dat we 
scheurvorming willen blijven monitoren. Ik denk dat het goed is om als advies mee te geven of in ieder geval te 
overwegen dat, voordat iemand de toren binnentreedt (inclusief een inspecteur) er eerst een opname wordt gedaan 
vanaf de buitenkant, bijvoorbeeld met een drone met camera, om na te gaan of er geen bijkomende scheurvorming 
over de wand is opgetreden. 

Met vriendelijke groet, 

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde 
bent of dit bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te 
melden en het bericht te verwijderen. TNO aanvaardt geen aansprakelijkheid voor de inhoud van 
deze e-mail, de wijze waarop u deze gebruikt en voor schade, van welke aard ook, die verband 
houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van berichten. 

From: 
Sent: Friday, September 10, 2021 8:03 PM 
To eer 
Subject: RE: veiligheidssituatie Lange Jaap 

Beste WEN. 

Helder overzicht. Volgens mij staat alles erin als besproken. Nog een aanvullende vraag; als de wand onverhoopt 
plooit, naar welke kant valt de toren dan (dus aan welke kant zit de scheur) en kan het kwaad als de toren in die 
richting valt? 
Ik had nog bedacht dat het model van PT structural waarschijnlijk geschikt is om de plooianalyse te doen —op zijn 
minst een eigenwaarde-analyse, dat zegt al veel — voor een scheur over een plaatveld (zoals nu geconstateerd) en een 
over twee plaatvelden (voor het geval de scheur uitbreidt), maar gezien jouw een-na-laatste aandachtspunt had je hier 
ook al aan gedacht. 

Met vriendelijke groet, 

ee 

From: B DRomnerdam nl 
Sent: Friday, September 10, 2021 7:32 PM 

To: MNN (CD) <<: NN (CD) << 
Ce: MN <Er Os. 



Subject: veiligheidssituatie Lange Jaap 

Beste HN co NS. 
Lc heb zojuist met WN de toestandsituatie van de toren besproken. 
‘We komen tot een aantal gemeenschappelijke conclusies die ik op hoofdlijnen voor het weekeinde nog even met jullie 
wil delen. 

@@ 
Tk heb met 

We gaan ervan uit dat de lange wandscheuren geen incident zijn maar een trendontwikkeling. Dit is gebaseerd 
op het grote aantal nieuwe beginnende scheuren in de wanden. Deze trend moeten we nog definitief harden en 
fact-checken met de rapportage van Nebest. 
Het optreden en de voorziene toename van (lange) scheuren in de buitenwand maken de beoogde duurzame 
instandhouding van de toren onmogelijk. 
Rekenkundige beschouwing van de impact van deze scheuren op de constructieve veiligheid is zeer moeilijk 
omdat het effect van de zwelroest op de spanningssituatie niet betrouwbaar vast te stellen is, 
Dit betekent dat de eerdere rekenkundige beschouwingen van PT Struktural niet meer toereikend zijn om de 
constructieve veiligheid van de toren te verantwoorden. 
Her wordt sterk aanbevolen om op korte termijn de veiligheidssituatie rondom de toren te verbeteren 
bijvoorbeeld door fysieke afscherming van de omgeving van de toren en het zo veel mogelijk beperken van 
toegang tot de toren. 
‘Daarbij is het van belang ontwikkelingen in de scheurvorming (lange wandscheuren) intensief te monitoren 
het is voorts van belang om te voorkomen dat wandinstabiliteit (plooi) optreedt naast de lange wandscheur(en). 
Hier kan een rekenkundige analyse inzicht geven van dit risico op plaatinstabiliteit 
Op de iets langere termijn, na verdere interpretatie van de resultaten van Nebest en eventuele vervolgmetingen, 
moet o.í. zeer serieus rekening gehouden worden met een scenario waarbij de toren op relatief korte termijn 
functievrij gemaakt moet worden en waarbij demobilisatie van de toren moet worden voorbereid. 

fgesproken om bij afwezigheid van WW en mede gelet op de ontstane actuele situatie 
GPO collega We betrekken in de discussie. 

Met vriendelijke groet. 

Vindt u deze informatie onduidelijk? Wij geven graag een toelichting. 
Geef het door aan de afzender wanneer deze e-mail nier vaar u is en verwijder dir bericht, 

Cel ler dur un deaf 



Van: EN (CD) RC vs.nl> 
Verzonden op: vrijdag 10 september 2021 13:39:54 
Aan: (CD) 

(CD) MR Cv 5: (CO) <> 
ce: B (CD) <> 

(CD) ME vn; (CD) TT ors. a> 
Onderwerp: RE: VT Lange Jaap 

Gezien. gelezen en begrepen. 
TNO inschakelen verstandig; gezien bergeen waarvoor dat moer gebeuren lijkt me “enige” haast geboden (cufemnistisch uitgedruir)) 
Groeten, 

Van: EN (CD) << 
Verzonden: vrijdag 10 september 2021 11:08 
Aan: BE (CD) ND; EN (CD) >; NN (CD) 
B Cd 
CC: EN (CD) ON >; NN (CD) 5.01; Wolthoorn, 
EN (CD) Nn > 
Onderwerp: VT Lange Jaap 

Dag WOE, OE co NN. 

‘Middels deze mail wil ik jullie een update geven vw b- de verwikkelingen Van de vuurtoren de lange Jaap. 

Ontwikkelingen deze week 
‘De firma Nebest is deze week uog bezig om de scheuren in de vuurtoren te detecteren en te registeren. 
Gisteren heeft Nebest een tussentijdse resultaat keabaar gemaakt waar ook onze adviseur MME van Ingenieursbureau Rotterdam bij 
aamvezig was. 
‘Tot onze schik zijn er (tot dinsdagochtend) meerdere scheuren In de wanden ontdekt (enkele langer dan 50 ema) (zie voorbeeld in de bijlage), 
De vele scheuren die tot gisteren waren antdekt bevonden zich alleen in de lensen en in de vloeren en nog niet i de wanden. 
‘Dat er nu scheuren in de wanden zijn geconstateerd brengt een zorgwekkende situatie teweeg v.w.b-de toekomst van de Vuurtoren. 
‘Dan hebben we enkel nog maar over de zichtbare scheuren. 
Haarscheurije die au nog achter de verf laag verborgen zijn missen we dus in deze inventarisatie 

‘Op dit moment zien we geen mogelijkheden om deze scheuren te herstellen of tegen te houden. 

Nebest heeft op 29 september alle resultaten beschikbaar en is er een meeting ingepland om de resultaten te bespreken. 

Hoe na verder 
. | gaat o.bv.constateringen contact opwemen met TNO (MM, hij is adviseur van RWS op specialistische 

seheurvormingsproblematieken 
*_ We gaan wel door met de noodmaatregeten (naden waterdicht maken), want die zijn nog steeds noodzakel 
+ Zodra MN anc: informatie heeft zal cen ik een overleg inplannen om jullie samen met MM en| ij te praten 





Van: B EEE @Rotterdam.nl> 
Verzonden op: vrijdag 10 september 2021 19:31:57 
Aan: (CD) <>; 

(CD) Cv 
ce: EE <>: 

(GPO) ME rvs.nl= 
Onderwerp: _ veiligheidssituatie Lange Jaap 
Bijlagen: jmage001.png 

Beste EN cn NN. 

‘Us heb zojuist met MM: toestandsituatic van de toren besproken. 
We komen tot een aantal gemeenschappelijke conclusies die ik op hoofdlijnen voor het weekeinde nog even met jullie wal delen. 

@@ 
Tk heb met MM afgesproken om, 

‘We gaan ervan nit dat de lange wandseheuren geen incident zijn maar een trendonrwikkeling. Dit is gebaseerd op het grote 
aantal nieuwe beginnende scheuren in de wanden. Deze trend moeten we nog definitief harden en fact-checken met de 
rapportage van Nebest. 
Het optreden en de voorziene toename van (lange) scheuren in de buitenwand maken de beoogde duurzame 
‘instandhouding van de toren onmogelijk. 
Rekenkundige beschouwing van de impact van deze scheuren. op de constructieve veiligheid is zeer moeilijk omdat het 
effect van de zwelroest op de spanningssimatie niet betrouwbaar vast te stellen is. 
Dir berekent dat de eerdere rekenkundige beschouwingen van PT Strukmral niet meer toereikend zijn om de constructieve 
veiligheid van de toren te verantwoorden. 
Het wordt sterk aanbevolen om op korte termijn de veiligheidssimatie random de toren te verbeteren bijvoorbeeld door 
fysieke afschenming van de omgeving van de toren en het zo veel mogelijk beperken van toegang tot de toren. 
Daarbij is het van belang ontwikkelingen in de scheurvorming (lange wandscheuren) intensief te monitoren 
het is vaarts van belang om te voorkomen dat wandinstabiliteit (plooi) optreedt naast de lange wandscheur(en). Hier kan 
een rekenkundige analyse inzicht geven van dit risico op plaatinstabilireit. 
Op de iets langere termijn, na verdere interpretatie van de resultaten van Nebest en eventuele vervolgmetingen, moet o.i: 
zeer serieus rekening gehouden worden met een scenario waarbij de toren op relatief korte termijn functievrij gemaakt 
moet warden en waarbij demobilisatie van de toren moet worden voorbereid 

ij afwezigheid van WM en mede gelet op de ontstane actuele situatie GPO 
collega WN te betéekken in de discussie, 

Met vriendelijke groet, 



Van: EEE Roter darn.nl > 
Verzonden op: woensdag 15 september 2021 21:02:47 
Aan: CD) NS 

(CD) Ms. 
Onderwerp: RE: aandachtspunten onderhoud Lange Jaap en toegangsbeleid 

Bijlagen: jmage001.png 

‘Het signaal sluit aan bij de Email (met de aandachtspunten) als uitkomst van her gesprek dat ik had met WN (TNO) 
Te heb hier vandaag verslag van gedaan 

Op dit moment hebben we geen goed overzicht over de constructieve veiligheidssituatie van de toren (mimimaal tot 29-9 overleg. 
met de volledige rapportage van Nebest) 
= conerete acmele info over de omvang/toename van de kritische scheurvorming 
~ rekenkundige uitkomst van ploot-instabiliteit 

Er is dus niemand die met de kennis van dit moment kan stellen dat de toren al dan met veilig beweedbaar is. 

~ De invloed van de zwelroest aan de belastingkant is een potentieel groot risico omdat deze lokaal tot hoge spanningen kan 
resniteren in bros materiaal 
— Aan de andere kant is er ook een mogelijkheid dat de scheurvorming tot spanningsrelaxatie leidt en daarmee tot verlaging van de 
scheurgroei. zoals door lll aangegeven 
Vanuit de rapportages vanuit de toren lijkt echter eerder sprake van een progressieve toename van de schenrgroei dan van een 
afvlakking. Dit is overeenkomstig de toename van de aantasting van de voegen. 

Dit betekent dus dat vanuit principe “veiligheid voor alles” we de toegang tot de (omgeving van) de toren maximaal mogelijk 
zouden moeten beperken tat alleen die zaken die geen uitstel duiden 

ps 
ik zal nog 2 eerdere mails van WM meesturen die voor zich spreken 

Met vriendelijke groet. 

Van: EN (CD) <2 s.r 
Verzonden: woensdag 15 september 2021 20:43 
Aan: EN (CD) NOG erder > 
Onderwerp: FW: aandachtspunten onderhoud Lange Jaap en toegangsbeleid 
Urgentie: Hoog



Heren, 

Zie onderstaand bericht van WM over hun aannemer. Hetgeen hij schrijft over toegang is nu niet relevant. 

Hoe moeten we hetgeen de aannemer constateert zien met de problemen van de vt? Is hetgeen zij hebben 
geconstateerd te koppelen aan de problemen van de vt? Moeten we dit verder laten onderzoeken? 

Ik zou graag een advies willen ontvangen of hun aannemer nog veilig de vt kan betreden? 

Veiligheid staat ten alle tijden voorop en bij twijfel sluiten we wat mij betref de vt voor betreden. Dit moet wel met 
ons dt worden besproken. 

Graag jullie advies. 

Bedankt voor jullie hulp en inzet de afgelopen tijd, 

crm 
Verzonden met BlackBerry Work 
(www blackberry.com) 

Var: ME (WM) <I Os. c> 
Datum: woensdag 15 sep. 2021 3:48 PM 
Aan: ON (CD) <<. 
Onderwerp: aandachtspunten onderhoud Lange Jaap en toegangsbeleid 

Beste 

Hieronder een klacht van onze aannemer mbt de Lange Jaap in Den Helder 
1. Onderhoudstoestand van de Lange Jaap; Tebezo geeft nn aan het object niet meer te betreden. Als er een storing optreedt, zullen zij 

deze niet meer oplossen. Zou jij je hierin willen verdiepen” Zijn er plannen om onderhoud uit te gaan voeren? 
2. Aanmeldbeleid; wij zijn niet bekend met een nanmeldbeleid, onze aannemer ook niet. Weet jij welke afspraken er zijn met Defensie op 

dit gebied? 

Tk hoor graag van je, 

Groet, 



Met voendelijke snoet 

deze informatie cn en maag ecu tocliciting 
Geef her oor aan de attendee 



Vat 

Verzonden op: woensdag 15 september 2021 22:28: 
Aan: B (CD) > (CD) >; 

EN (CD) nl> 
Onderwerp: _ Vuurtoren lange Jaap 

en Dn nl 
“5 

‘Goedenavond allen, 

Vanmiddag heeft er weer een meeting plaatsgevonden over de VI de Lange jaap waarbij WM ingenieursbureau Rotterdam’, WN 
WB Collega's van GPO en ik bij aanwezig waren, 

wil jullie een korte samenvatting geven van hetgeen er is bespraken. 

Veiligheid 
Volgens gs met hetgeen we au weten over scheuren de VT nog met dermare onveilig dar we aeuut atie moeren ondernemen door by de 
omseving af te sluiten. We moeten nog wel afwachten hoeveel scheuren erin de wanden zitten, dat krijgen we 29 sept te horen van de firma 
Nebest, 

Scheuren 
We gaan er vanuit dat de scheuren zeen incident zijn maar zen trendontwikkeling, Niemand kan aangeven wanneer er weer scheuren in de 
wanden ontstaan en zodra er een scheuren ontstaan hoelang die zullen zijn. De kans dat een scheur zal doorgaan tot de volledige hoogte van een 
-wanddee! is zeer groot. Of de scheur dan door zal breken naar een aanliggende wand is niette bepalen 
Vanmiddag is vanuic B en onze collega's van GPO kenbvar gemaakt dat het raadzaam is om ty voorkomen dat wandinstabilitet (pleoi) 
opueedt naast de lange wandschenrten). Hier kan een rekenkundige analyse inzicht geven van it risico op plaatinstabiliteit. Deze week wordt 
contact gezocht met de aannemer die reeds eerder berekeningen van de VT heeft gemaakt, maar dan nog zonder scheuren in de wand, We laten 
meerder scenario's nap scheuren uitrekenen zodat we kunnen handelen indien er meer scheuren zijn geconstateerd of nog gaan ontstaan. We 
moeten ons zo goed als mogelijk voorhereiden op verschillende scenario's, consequenties en gevolgen. 

TU delft heeft een apparaat ontwikkeld die over zen vlak van 20m2 kaa mouitoren of et scheuren zijn en ontstaan. Dit systeem geeft 24/7 
informatie door en kan ons mogelijk helpen met het monitoren van de VT. Het is nog een proef en we zien dit voor nu als een test; We laten de 
VF voorlopig visueel contraleren met eet nog te bepalen interval 

Behoud van de VT 
Het was voorafgaande aan de scheuren die mi zijn ontdekt al de vraag of we de VT voor lange tijd in stand kunnen houden en de kans dat het mn. 
mogelijk is lijkt zeer klein se zijn. Ook hier kan niemand duidelijkheid geven of een inschatting makeu over Wat voor tijdsbastek we hef hebben. 

‘Noodmaatregelen “dichtplakken van de voegen” 
Tn week 39 staat gepland om de voegen daar waar er vochtdoorslag is af te plakken met een band. Hier heb ik reeds cerder eon aul over 
gestuael, We zien geen reden om dit niet door te laten gaan gezien de onzekerheden die er zijn, Als we deze actie nu niet doen kunnen we hel on 
zijn vroegst pas in het voorjaar gaan aanbrengen en dat is gezien de ontwikkelingen niet wenselijk. 

Voor de zomer is WWW oo: het AD benaderd over de VT en is er afgesproken dat wanneer er werkzaamheden aan de VT worden 
uitgevoerd dit men hen gecommuniceerd gaat worden. Ook zal het huisduinerbelang hiervan op de hoogte worden gebracht. Het 
huisduinerbelang heeft nauw contact met ietwand van het AD. We hebben met het huisduinerbelang afgesproken dat als ze worden benaderd 
over de VT ze door worden verwezen naar RWS. We willen dat ze de informatie van ons ontvangen en niet zelf gaan speculeren. 

B at voor nm communiceren dat we tijdelijke maatregelen nemen om vochtdoorsiag te bepreken en we om deze reden in week 39 cen. 
band gaan aanbrengen. WM zel in zijn lijn BS op de hoogte brengen van hetgeen hij communiceert en ik zal jullie de tekst doen toekomen 

‘Vanrwegmarkering 
\Vaarwegmarkenng heeft eind van deze dag zen mail gestuurd dat hun aannemer de vuurtoren niet duf te betreden omdat ze de situatie zien 
verslechteren. Ik heb de vraag weer nitgezet aan SEE en WN om een advies te geven of de VT nog vellig te betreden is. Ik moet uitgaan van, 
‘het advies wat de specialisten geven en zal dit met jullie bespreken. Veiligheid boven alles! 

Kort samengevat: 
We zitten nog in een bele onzekere fase en niemand kan ons nog duidelijkheid geven, Wel is iedereen Iet er over eens dat de situmvie van de VT 
hard achteruit gaat, maar of dat mer deze snelheid en omvang doorgaat kan ook niemand aangeven. 

Hel doel is om 29 sept zen (otaal beeld te heben vwb het aanlal scheuven en de lengtes ervan. 29 sept willen we ook witgerekend hebben wal de 
sehenten betekenen voor de draagkrachr waarbij we ook meerdere scenario’s laten uitrekenen. 

Na 29 sept wil ik een afspraak inplannen om jullie daor ot. B bij te laten praten. 

Het is al wat later op de avond maar hoop dat mijn verhaal en signaal duidelijk is. 

Mochten er nog vragen zijn dan hoor ik dat graug, 

Mel vriendelijke aroet





Van: ES (CD) <s.nl> 
Verzonden op: maandag 20 september 2021 12:53:56 

Aan: ED (CD) vo 
Onderwerp: FW: Melding vuurtoren lange Jaap 

Verzonden: maandag 20 september 2021 09:12 

Aan: EE (CD) Er al> 
‘Onderwerp; Re: Melding vuurtoren lange Jaap. 

Mijn mobiele nummer is dan misschien wel handig. Dat is ll 

Vriendelijke groet, 
aA 

> Op 20 sep, 2021 om 09:10 heeft @denhelder.nl het volgende geschreven: 
> 
> Goedemorgen Pr 
= 
© Je kan mijn naam noteren. Dan kan ik het inderdaad verder brengen richting team communicatie. 
> 
> Vriendelijke groet, 

men 
> 
== Op 20 sep, 2021 om 08:48 heeft CD) Erends het volgende geschreven: 
> 

>> Goedemorgen (TE en 
>> 
>> Afgelopen vrijdag heb ik diverse keren contact gehad met os en is er aangegeven dat er gen veiligheidsfunctionaris 

‘vanuit de gemeente op dit dossier gezet gaat worden. 
>> Ik zou graag z‚5.m, met diegene in contact willen komen, 
> 
>> Tle wil voorstellen om een duidelijke communicatielijn op te stellen. Als wij met de veiligheidsfinetionaris communiceren kan 
diegene dat binnen de gemeente doet. 
> 
=> Kunnen jullie hierin vinden?



= 
> 
> 
> 
> .....Oorspronkelijk bericht 
>> Vai (CD) 
>> Verzonden: maandag 20 september 2021 08:32 
=> Aa en Se @denhelder.nl> 
>> Onderwerp: RE: Melding vuurtoren lange Jaap 
=> 

=> Beste (I. goedemorgen, 
> 
>> Uiteraard houden wij de gemeente op de hoogte van de situatie. 
> 
>> Afgelopen vrijdag heb ik contact gehad met en hij heeft aangegeven dat er een veiligheidsfunctionaris op 
dit dossier gezet gaat worden. Ik heb nog geen naam gehoord, maar voor de communicatie zou ik die wel graag 7.5.m, willen 
weten. 
= 
>> Mer vriendelijke gener, 

>> 
>> Oorspronkelijk bericht--— 
>> Van: en eG denhelderal- 
>> Verzonden: maandag 20 september 2021 08:24 
>> Ann: (CD) ME rws.nl> 
=> Onderwerp: FW: Melding vuurtoren lange Jaap 
> 
=> Beste geeen. goedemorgen, 
=> 
>> Bedankt voor de informatie, Vervelend dat er scheuren zijn ontstaan. We blijven graag op de hoogte en als we ergens kunnen | 

‘ondersteunen hoor ik het graag, 
>> Tk begreep van [ill m==llltdat er ook iemand van de Veiligheidsregio betrokken is, klopt dat? En zo ja, kan je mij 
vertellen wie er van de Veiligheidsregio betrokken is? 
> 

>> Met vriendelijke groet, 



>> Oorspronkelijk bericht 
>> Var: WE (CD) sol 
>> Verzonden: vrijdag 17 september 2021 17:22 

> Ameen Beees@denhelder.nl= 
>> CC;  @denhelder.nl>: vm 
>> RE @denhelder.nl>; BE (CD) LG rws.al> 
>> Onderwerp: RE: Melding vuurtoren lange Jaap 
> 
>> Beste EN 
> 
=> Middels deze mail wil ik w bevestigen hetgeen we vandaag 17 september telefouisch hebben besproken. 
= 
>> Vandaag heb ik contact met 1 opgenomen om kenbaar te maken dat er scheuren in de wanden van de vuurtoren de Lange Jaap 
zijn ontdekt die zeer zorgelijk zijn. 
>> We weten niet precies wanneer de scheuren in de wanden zijn gekomen, waarschijnlijk in de afgelopen maanden. Het is 
‘onduidelijk hoezeer de scheuren progressief zijn. Op dit moment weten we ook niet wat de scheuren berekenen v.w.b. de 
constructie van de Vuurtoren en hoezeer deze de vuurtoren nu verzwakken, maar dat het de constructie verzwakt is wel duidelijk. 
>= Kort samengevat een hoop onduidelijkheden wat de situatie complex maakt. 
> 
>> Voor nu schatten de specialisten in dat er geen acute situatie is, maar ik wil wel kenbaar maken dat hun oordeel niet gebaseerd 

is op rekenkundige onderbouwingen. 
= 
>= Volgende week zitten we weer met de specialisten om de situatie te bespreken, Reeds is de actie uitgezet om rekenkundig te 
laten beoordelen wat de scheuren betekenen voor de constructie. Wanneer we de resultaten kunnen verwachten is nu onbekend, 
maar de prioriteit is hoog. 
> 
>> De situatie kan in zeer korte tijd verslechteren wat kan resulteren in een gevaarlijke simatie voor de omgeving. Daarom zullen 

we de Vuurtoren visueel blijven controleren om verdere scheurvorming, of nieuwe scheurvorming z.s.m. te kannen detecteren. 
uiteraard zullen we direct contact met jullie opnemen bij veranderingen. 
> 
>> Gezien de zorgelijke simatie is het goed om de komende periode nauw contact met elkaar te hebben. 
> 
>= Mochten er nog vragen zijn dan hoor ìk dat grag. 
> 
= 
o> Met vriendeli 

=> 

>



>> ----Oorsproukelijle bericht 
>> Van: i< ‘@denhelder nl> 
>> Verzonden: vrijdag 17 september 2021 15:53 
> Aan: (ED) < 
>=CC: = @denhelder.nl>; 
>> es @denhelder.nl> 
>> Onderwerp: Melding vuurtoren lange Jaap 
> 
> 
>> Na initiële melding omtrent scheurvorming in vuurtoren Lange Jaap is op basis van informatie * geen acuut gevaar maar enig 
niet te benoemen risico” besloten vooralsnog geen maatregelen te nemen. 

>> Verzoek is om de melding per mail te bevestigen. 

>> Volgende week ( 21 septembers....)is er opnieuw contact mssen RWS en de gemeente/ veiligheidsregio om evenmele 
noodzakelijke vervolg actie te bespreken. 
=> Macht de informatie’ het advies van RWS tussentijds wijzigen dan is het verzoek de adressanten in dit bericht daarvan op de 
hoogte te stellen, 

>= Vr Gr 
> 
>> Verstuurd vana¥ mijn iPad 
>> Deze e-mail is uitsluitend bestemd voor de beoogde geadresseerde. Mocht u dit bericht bij vergissing hebben oatvangen, wilt u 
zij dit dan meteen laten weten en het bericht (inclusief eventueel meegezonden bijlagen) uit uw postbus verwijderen? Stmur in dat 
geval de tekst van het bericht ook niet door.



Van: EE (CD) NC rs. > 
Verzonden op: zondag 19 september 2021 08:29:51 
Aan: EN (CD) << 

(BS) MN sn: (3) < Cn; 
B (SC -; 
(BS) MN vn; (NN) MC nl 

ec: (CD) so 
(CD) MG vn; MN (CD) <I ors. 
B (CD) Cs 11>; 
(WN) MG rs. n> 

Onderwerp: FW: VT Lange Jaap 

Bestuursleden. B en WN. 
Bij deze bijgaande informatie over de situatie van de vuurtoren bij den helder. 
Morgen nader overleg over vervolgstappen.… 
‘Daarbij staat Veiligheid staat boven alles. 
‘Vriendelijke groet, 
zen 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: MN (C >) <i Fc nl 
Datum: vrijdag 17 sep. 2021 6:05 PM 
Aan: BN (CD) NO 
Onderwerp: VT Lange Jaap 

Da 

Middels deze mail wil ise een overzicht geven van de problemen die sinds zijn gesignaleerd en wat er tot op heden is gebeurd. 

Gisteren eind van de dag is door de aannemer nebest een tussentijdse rapportage aangeleverd v.w.b. scleurenonderzoels in de vuurtoren de 
Lange Jaap. 
Nebest heeft in hun tussentijdse rapportage kenbaar gemaakt dat er scheuren in de wanden zijn ontdekt, Hoelang de scheuren en al zitten is 
onbekend, maar een eerste inschatting is dat ze van de afgelopen maanden zijn, Mel deze onzekerheid weten we ook niet hoe progressief ze zijn. 
maar dar het niet goed is mogen duidelijk zijn. 

Vanuit on. OM -ingenicursburea Rotterdam en BWM (GPO) is duidelijk kenbaar gemma dat de situatie zeer zorgelijk is, 
maar dat er voor nu geen acuut gevaar is. WM en WJ hebben met on TNO en mier GPO contact gehad om de situatie le bespreken. 

Gezien de zorgelijke situatie hebben wij deze middag contact gehad en gezamenlijk besloten om de gemeente den Helder op de hoogte te 
brengen van de zorgelijke situatie, zodat zij een afweging konden maken of zij de omgeving veilig willen stellen. In de bijlage geeft de gemecnte 
den Helder aan om voor an geen maatregelen te nemen. 
“Met de gemeente is afgesproken dat er nauw contact blijft en zal een veiligheidsadviseur van de gemeente aan dit dossier worden gekoppeld. 

Welke acties zijn en worden er nog meer ondernomen: 
~ As maandag staat cen overleg gepland met WN, WEE. EN, MNN en Mo: de situate te bespreken 
OB op de hoogte gebracht van de situatie en heef! reeds een comnmuicatielijn opgesteld 
~ Eris opdracht gegeven om de constructieve gevolgen van de scheuren te laten berekenen 
= Contact geweest russen WN en MM om eventucel BAM in te kunnen schakelen indien maatregelen voor het weekend moest 

‘worden ondernomen. Geen actie was nodig! 
~ Affeesproken de VT visueel te blijven monitoren om verdere scheurvorming en nieuwe scheurvorming ie detecteren 
=O gaat de gebruikers van de VT benaderen dat tor nader orde niemand de VT in mag. 
-_Er worden materiaaldeskundige van TNO benaderd 
~ TU delf heeft een apparaat ontwikkeld die scheuren 24/7 kan detecteren. Dit is nog een proef maar blijkt rot op heden zeer goed te 

werken, We willen | apparaat in de vuurtoren laten plaatsen die 20m2 kan bewaken. Mocht dit de gewenste resultaat hebben, moet 
worden overwogen of we de hele vuurtoren gaan voorzien. 

+ Eword! uitgezocht welke opties er zijn om de VT veilig te laten stellen zodat deze niet richting de weg kum vallen, maar het liefst 
eleunnal miet om ken vallen. 

‘Intera RWS moet het BS en de directeuren van de dienstonderdelen op de hoogte worden gebracht.



Doe ji dit mr 
29 september zal Nebest zijn rapport met scheuronderzoeken presenteren en hopen we de resultaten van technische berekening binnen te 
hebben. 

Mochten er nog vragen zijn dan hoor ik dat graag 
Met vrieudelijke groet, 



Van: EE (CD) < a er s.nl> 
Verzonden op: vrijdag 17 september 2021 17:21:36 
Aan: ee ol 
CC: EN denhelder. nl>; EN @denheder.nl=; ME. 

BCD) Mr vs. 
Onderwerp: _ RE: Melding vuurtoren lange Jaap 

Beste 

Middels deze mail wil leu bevestigen hetgeen we vandaag 17 september telefonisch hebben besproken. 

Vandaag heb ik contact met u opgenomen om kenbaar te maken dat er scheuren in de wanden van de vuurtoren de Lange Jaap zijn 
ontdekt die zeer zorgelijk zijn. 
‘We weten niet precies wanneer de scheuren in de wanden zijn gekomen; waarschijnlijk in de afgelopen maanden: Het is 
onduidelijk hoezeer de scheuren progressief zijn. Op dit moment weten we cok niet wat de scheuren betekenen v.w.b. de 
constructie vaa de Vuurtoren en hoezeer deze de vuurtoren nu verzwakken, maar dat het de constructie verzwakt is wel duidelijke 
Kart samengevat een hoop onduidelijkheden wat de situatie complex maakt. 

‘Voor nu schatten de specialisten in dat er geen acute situatie is, maar ik wil wel kenbaar maken dat hun oordeel niet gebaseerd is 
op rekenkundige ouderbouwingen 

‘Volgende week zitten we weer met de specialisten om de situatie te bespreken. Reeds is de actie uitgezet om rekenkundig te laten 
beoordelen wat de scheuren betekenen voor de constructie, Wanneer we de resultaten kunnen verwachten is nu onbekend, maar de 
prioriteit is hoog. 

De situatie kan in zeer korte tijd verslechteren wat kan resulteren in een gevaarlijke situatie voor de omgeving. Daarom zullen we 
de Vuurtoren visueel blijven comroleren om verdere scheurvorming, of nicuwe scheurvorming z.s mm. te kunnen detecteren. 
uiteraard zullea we direct contact met jullie opnemen bij veranderingen, 

Gezien de zorgelijke situatie 1s het goed om de komende periode nauw contact met elkaar te hebben. 

Mochren er nog vragen zijn dan hoor ik dar graag. 

Met vriendelijke groet, 

Oorspronkelijk berichte 
Ven MN Neder



Verzonden: vrijdag 17 september 2021 15:53 
Ar MN CD Ye s.nl> 
CC: EN helder nl> NY Ceelen 
Onderwerp: Melding vuurtoren lange Jaap 

ld 
‘Na initiële melding omtrent scheurvorming in vuurtoren Lange Jaap is op basis van informatie * geen acuut gevaar maar enig niet 
te benoemen risico” besloten vooralsnog geen maatregelen te nemen. 

Verzoek is om de melding per mail te bevestigen. 

Volgende week ( 21 septembers js er opnieuw contact tussen RWS en de gemeente veiligheidsregio om eventuele 
noodzakelijke vervolg actie te bespreken. 
Moet de informatie’ het advies van RWS tussentijds wijzigen dan is het verzoek de adressanten in dit bericht daarvan op de 
hoogte te stellen. 

VC 

Verstuurd vanaf mijn iPad 
Deze e-mail is vitsluiteud bestemd voor de beoogde geadresseerde, Mocht u dit bericht bij vergissing hebben ontvangen, wilt u 
mij dit dan meteen laten weten en het bericht (inclusief eventueel meegezonden bijlagen) nit uw postbus verwijderen? Stuur in dat 
geval de tekst van het bericht ook niet door.



Van: EE (CD) NC vs.nl> 
Verzonden op: zondag 19 september 2021 10:37:49 
Aan: EN CS) <Os; 

(CD) MR G> 
(BS) A v>: ON (2S) G>; 
MN 2S) o> 
(WNN) MG rvs.nl 

ce: NN (CD) >; 
(CD) n=; EN (CD) <a n: 
EN (CD) EG 
NY) MEG rvs; EN (3S) 5 

Onderwerp: RE: VT Lange Jaap 

Hoi mn. 
Duidelijk! 
Zal ik doen, 

=] 
‘Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: MENEN (GS) ON Gs. u!> 
Datum: zondag 19 sep, 2021 10:34 AM 
Aan: EEN (CD) EN nl, (CD) C5 |, 
(BS) GA > ON (ES) ON (ES) 
MN NVN) <a ws > 
Kopie: MEN (CD) vn >, NN (CD) 
MN >, NN (CD) NCD) 
GN <>, (NN) vS NN (BS) 
Demmer EN 
Onderwerp: RE: VT Lange Jaap 

Dag 
Dank voor de info. Je kunt dit voortaan gewoon langs de reguliere lijnen laten lopen, het hoeft niet naar het 
bestuur. Uitvoering valt in mijn portefeuille, Direct schakelen met de club vsn WM van Bs is dan 
handigste. Tk cc BM hierbij. 
Groet 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: BN (CD) WC 
Datum: zondag 19 sep. 2021 8:29 AM 
Aan: MEN (CD) <>, NS) <5. 
B 2S) << >, NN (ES) 
MN >, NN) <> 
Kopie: MN CD) MN >, ON (CD) 
ME >, MN (CD) <>. NN (CD) 
MN Co. (NN) <a sn > 
Onderwerp: FW: VT Lange Jaap 

Bestuursleden, B en WN.



Bij deze bijgaande informatie over de situatie van de vuurtoren bij den helder. 
Morgen nader overleg over vervolgstappen… 
Daarbij staat Veiligheid staat boven alles. 
‘Vriendelijke groet, 
= 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www. blackberry.com) 

Van: MN (CD) 
Datum: vrijdag 17 sep. 2021 6:05 PM 
Aan: ME (CD) MO 
Onderwerp: VT Lange Jaap 

Dag 

Middels deze mail wil ks je een overzicht geven van de problemen die sinds ziju gesignaleerd en wat et tot op heden is gebeurd, 

‘Gisteren eind van de dag is door de aannemer nebest een russentijdse rapportage aangeleverd v‚v.b. scheurenonderzoek in de vuurtoren de 
Lange Juap. 
‘Nebest heeft in hun tussentijdse rapportage kenbaar gemaakt dat er scheuren in de wanden zija ontdekt. Hoelang de scheuren en al zitten 1s 
‘onbekend, maar een eerste inschatting is dat ze van de afgelopen maanden zijn. Met deze onzekerheid weren we ook viet hoe progressief ze zijn, 
maar dat het niet goed is mogen duidelijk zijn. 

Vanuit oa. WN in zenieursburein Rotterda en WN (GPO) is duidelijk kenbaar gemaakt dat de situstie zeer zorgelijk is, 
maar dat er voor at geen acuut gevaar is. WN en WN hebben met o.a. TNO en Intern GPO contact gehad om de situatie te bespreken. 

Gezien de zorgelijke situatie hebben wij deze middag contact zehad en gezamenlijk besloten om de gemeente den Helder op de hoogte te 
brengen van de zorgelijke situatie, zodat zij een afweging konden maken of zij de omgeving veilig willen stellen. In de bijlage geef! de gemeente 
den Helder aan om voor mu geen maatregelen te weren. 
Met de gemeente is afgesproken dat er nauw contact blijft en zal sen veiligheidsadviseur van de gemeente aan dit dossier worden gekoppeld. 

Welke acties zijn en worden er nog meer ondernomen 
—__As maandag staat een overleg gepland met HE, B, WEN MEN <W ode tuatie te bespreken 
=O is op de hoogte gebracht van de situatie en heeft reeds een communicatielin opgesteld 
~ Eris opdracht gegeven om de constructieve gevolgen van de scheuren te laten berekenen 
~ Contact geweest (ussen WW en WW om eventueel BAM in te kunnen schakelen indien maatregelen voor het weekend! moest 

worden ondernomen. Geen actie was nodig! 
-_Afgesproken de VT visueel te blijven monitoren om verdere scheurvorming en nieuwe scheurvorming te detecteren. 
=O erat de gebruikers van de VT benaderen dat tot nader orde niemand de VT in mag. 
= Ex worden materiaaldeskundige van TNO benaderd 
= TU delf heeft een apparaat ontwikkeld die scheuren 24/7 kan detecteren. Di is nog eeu proef maar blijkt tot op heden zeer goed te 

werken. We willen 1 apparaat in de vuurtoren laten plaatsen die 20m2 kan bewaken. Mocht dit de gewenste resultaat hebben, moet 
wonden overwogen of we de hele vuurtoren gaan voorzien. 
Er word! uitgezocht welke opties er zijn om de VT veilig te laten stellen zodat deze niet richting de weg kan vallen, maar het liefst 
helemaal niet om kan vallen. 

Inter RWS moet het BS en de directeuren van de dienstonderdelen op de hoogte worden gebracht. 
Doe jij dit mm” 

29 september zal Nebest zijn rapport met scheuronderzoeken presenteren ex kopen we de resultaten van technische berokeaing binnen te 
hebben 

‘Mochten er nog vragen zijn dan hoor ik dat graag. 
Met vrendelijke groe 





Van: CD) Sn 
Verzonden op: maandag 20 september 2021 11:58:08 
Aan: HERE @ceohelder.o1; MN (CD) NC vs; 

Roter. MN (CPO) rv. 
Onderwerp: VT Lange Jaap 
Bijlagen: 42212 Fotobijlage Kritische scheuren Lange Jaap.pdf 

Allen, 

“Hiechij wat inpal voor het overleg voor zo. 

+ We gaan ervan uit dat de lange wandscheuren geen incident zijn maar een trendontwikkeling, Dit is 
gebaseerd op het grote aantal nieuwe beginnende scheuren in de wanden. Deze trend moeten we nog 
definitief harden en fact-checken met de rapportage van Nebest. 

+ Het optreden en de voorziene toename van (lange) scheuren in de buitenwand maken de beoogde 
duurzame instandhouding van de toren onmogelijk. 

+ Rekenkundige beschouwing van de impact van deze scheuren op de constructieve veiligheid is zeer 
moeilijk omdat het effect van de zwelroest op de spanningssituatie miet betrouwbaar vast te stellen is. 

+ Dit betekent dat de eerdere rekenkundige beschouwingen van PT Struktural niet meer toereikend zijn 
om de constructieve veiligheid van de toren te verantwoorden. 

+ Het is wat RWS betref! noodzakelijk om met spoed de veiligheidssituatie rondom de toren te 
ijvoorbeeld door fysieke afscherming van de omgeving van de toren en het zo veel 

mogelijk beperken van toegang lot de toren. 
+ Daarbij is het van belang ontwikkelingen in de scheurvorming (lange wandscheuren) intensief te 

monitoren 
+ het is voorts van belang om te voorkomen dat wandinstabiliteit (plooi) optreedt naast de lange 

wandscheur(en). Hier kan een rekenkundige analyse inzicht geven van dit risico op plaatinstabiliteit. 

Oorspronkelijke afspraak— 
Van: MN (CD) NN orws.n1> 
Verzonden: maandag 20 september 2021 11:49 
Aan: MN (CD): NC dennen: ON (CD): NN CR otter; 
EN GPO) 
Onderwerp: VT Lange Jaap 
Tijd: maandag 20 september 2021 12:00-13:00 (UTC-01:00) Amsterdam, Berlijn, Bern, Rome, Stockholm, Wenen. 

Locatie: 

Microsoft Teams-vergadering 

Deelnemen op uw computer of via de mobiele app 
Klik pe bychcimianit destrentterile: 

Het is niet mogelijk om aan een Teams-vergadering deel te nemen vanuit Citrix. Klik hieronder op Help voor een instructie 
hoe je wel kunt deelnemen. Verstmr via Teams geen documenten met persoonsgegevens of die RWS Bedrijfs- of Dep. 
vertrouwelijk zijn.



Meer informatie | Help | Opties voor vergadering 



6900 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

6904 

91 
: Verdieping 16, ring 3, paneel J 

: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lif 
Rechtsboven 

240mm 
Loopt door in de lif 

7130 7131 

Volgnr. 223 
Paneel : Verdieping 15, ring 4, paneel MN 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek : Scheur van de flens naar het lijf 
Locatie : Links boven 
Omvang 400 mm 
Opmerkingen : Geen 



Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

7085 

196 
: Verdieping 15, ring 2, paneel KL 

: Gevelelement 
: Scheur alleen in het lif 
Links 

95 mm 
Geen 

8449 8450 

Volgnr. 529 
Paneel Verdieping 13, ring 4, paneel GH 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek ‘Scheur van de flens naar het lift 
Locatie Boven 
Omvang 120 mm 
Opmerkingen Geen 



Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

8467 

537 
: Verdieping 13, ring 4, paneel KL 
Gevelelement 
Scheur alleen in het lijf 
Boven 
160 mm 
Geen 

8313 8314 

Volgnr. 471 
Paneel Verdieping 13, ring 1, paneel C 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek ‘Scheur van de flens naar het lift 
Locatie Rechts 
Omvang 530 mm 
Opmerkingen Geen 



4189 4190 

4191 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

: 2155 
Verdieping 12, ring 4, paneel EF 

: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lijf 
Midden gevel 

: 510 mm 
Geen 



4206 4207 

Volgnr. : 2163 
Paneel : Verdieping 12, ring 4, paneel IJ 
Onderdeel : Gevelelement 
Gebrek ‘Scheur van de flens naar het lift 
Locatie : Bout 1 van (13)J 
Omvang 200 mm 
Opmerkingen Geen 

8795 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

8796 

682 
Verdieping 9, ring 4, paneel IJ 

: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lijf 
Paneel 

: 530 mm 
: Loopt door in paneel 



8810 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

8811 

688 
Verdieping 9, ring 4, paneel PA 

: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lijf 
Onder 

275mm 
In paneel 

8769 8770 

Volgnr. 670 
Paneel Verdieping 9, ring 3, paneel L 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek ‘Scheur alleen in het lijf 
Locatie Paneel 
Omvang 70 mm 
Opmerkingen Geen 



8771 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

8772 

671 
Verdieping 9, ring 3, paneel L 
Gevelelement 

: Scheur van de flens naar het lif 
Boven 
35mm 
Geen 

8859 8860 

Volgnr. 712 
Paneel Verdieping 9, ring 1, paneel C 
Onderdeel Kem 
Gebrek ‘Scheur alleen in het lif 
Locatie Paneel 
Omvang 430 mm 
Opmerkingen Bij deurtje 



4820 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

4821 

: 2483 
: Verdieping 6, ring 4, paneel HI 
: Gevelelement 
: Scheur van de flens naar het lif 
Boven midden 

2 110 mm 
: Geen 



9015 

9017 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

9016 

784 
: Verdieping 5, ring 2, paneel DE 
: Gevelelement 
Scheur van de flens naar het lijf 
Boven 

: 65 mm 
Via boutgaten 



9116 

9118 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

9117 

9119 

: 831 
Verdieping 3, ring 4, paneel GH 

: Gevelelement 
: Scheur alleen in het lijf 
Paneel 

: 860 mm 
Geen 



9149 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

9150 

847 
: Verdieping 2, ring 4, paneel PA 

: Gevelelement 
: Scheur van boutgat naar de rand van de flens 

2 135mm 
Loopt door in paneel 

9224 9225 

Volgnr. 
Paneel 
Onderdeel 
Gebrek 
Locatie 
Omvang 
Opmerkingen 

879 
: Verdieping 1, ring 4, paneel CD 
Gevelelement 
‘Scheur van de flens naar het lif 
Paneel 
140 mm 
Geen 



Van: SS (CD) Nr 
Verzonden op: maandag 20 september 2021 17:32:57 

Aan: B (VW) CC sol 
ce: CD) <a 6s >: N 

(CD) Mr vs.nl>; MN (CD) vs. 
Onderwerp: _ veiligheid Lange Jaap Huisduinen, 

Beste en, 
Helaas kreeg ik vanmiddag w niet per telefoon te spreken vandaar dan dit bericht rechtstreeks per email. 

Vanmorgen heeft WM sloten de vuurtoren Lange Jaap Huisduinen voor onbepaalde tjd ze stuiten. 
Resultaat van recent onderzoek is; er zijn nu voldoende sedenen om te twijfelen aan de coustructieve veiligheid van de vuartoren: 

Alle activiteiten in en rondom worden per direct stilgelegd. 

Aanvulling zijn er incidenten of is echt dringend een noodzakelijke actie in de toren nodig. dan eerst contact op nemen mer; 

Met vriendelijke groet, 



Van: EES EE denelder-nl> 
Verzonden op: dinsdag 21 september 2021 12:18:04 
Aan: CD) <a ew s.nl> 
Onderwerp: memo definitieve versie 

Bijlagen: image001.png, Ontwikkelingen Lange Jaap memo college Den Helder.docx 

Hoi mn. 

Ik zou deze nog even delen. Kan je die meenemen met het verslag naar iedereen? 

Met vriendelijke groet, 

Deze e-mail is uitsluitend bestemd voor de beoogde geadresseerde. Mocht u dit bericht bij vergissing 
hebben ontvangen, wilt u mij dit dan meteen laten weten en het bericht (inclusief eventueel meegezonden 
bijlagen) uit uw postbus verwijderen? Stuur in dat geval de tekst van het bericht ook niet door.



de 

B ine 
Verrouwelijk 

DEN HELDER 

Datum: 
Aan: 
Vani 

20-09-2021 
College van B&W 
BE openbare Orde en Veiligheid 

Onderwerp: Ontwikkelingen rondom de Lange Jaap 

Op vrijdag 17 september werd bekend dat er nieuwe ontwikkelingen zijn rondom de Lange Jaap. Er is een 
nieuwe inspectie gedaan door Rijkswaterstaat, waarbij er meerdere grote en kleinere scheuren zijn ontdekt 
in de wandpanelen, Eerder waren er alleen scheuren in de vloeren ontdekt die geen invloed hadden op de 
stabiliteit van de toren. 

De huidige situatie 
- De scheuren zitten van laag tot hoog en zijn snel ontwikkelt 
- De vuurtoren bestaat uit bros materiaal (gietijzer) 
-_ Wand verzwakt door de scheuren. 
- Door de recente ontwikkelingen is het nog niet gelukt om de groeisnelheid van de scheuren in de 

wand te monitoren. 
- _ Eris geen aantoonbare scheurstopper in de wand aanwezig (betekent dat een scheur snel verder 

kan scheuren). 
-_Veiligheid kan niet worden vastgesteld op basis van de op dit moment beschikbare informatie, 

vandaar de directe escelatie op maandag 20 september. 
-  Gezien de complexiteit (materiaal, groeisnelheid, zwelroest) en de problemen rondom de toren is, 

hat de vraag of berekeningen uitsluitsel kunnen geven over de constructieve veiligheid. 

TNO is benaderd en geeft aan hetzelfde standpunt te hebben als Rijkswaterstaat en het betrokken 
Ingenieursbureau: Toren is op dit moment een buitengewoon risicovol object. Resultaat van recent 
onderzoek laat zien dat er nu voldoende redenen zijn om te twijfelen aan de constructieve veiligheid van 
de vuurtoren. 

Verantwoordelijkheden 
Rijkswaterstaat; 

~ is eigenaar van de toren 
= _ is verantwoordelijk voor de woordvoering en stemt ait af met de gemeente. 
-__neemt contact op met direct betrokkenen/omwonenden (afstemming met de gemeente wanneer dit 

kan) 
= zorgt voor de afzelting van het eigen terrein en de weilanden in overleg met eigenaren. 

Gemeente: 
-_iseigenaar van de weg. 
- is verantwoordelijk voor de wegafzetting. 
- is verantwoordelijk voor de openbare orde en veiligheid in gemeente Den Helder. 

Advies: 
De toegang tot de toren onmogelijk maken en het gebied er omheen met ean cirkel van 70 meter 
(valbereik) af te zetten. Dit houdt in dat de weg ook afgesloten moet worden.



Van: EN (8S) sn 
Verzonden op: dinsdag 21 september 2021 13:59:01 
Aan: 

CC: 

EN 0S) <0; 
(CPO) GN rvs: a NN) vn: 
B (CD) > (V WM) nl>; 
MN aE >; 
(CD) vs: MN (ES) Cn TT 
EN 5) v> 
B 2S) so: 
(BS) B Orve. 

Onderwerp: _ verslag gesprek Vuurtoren Den Helder. 

Bijlagen: Bijpraten WE. pat 

Verslag gesprek inzake de situatie Vuurtoren Lange Jaap Den Helder 
Dinsdag 21 september 11 45-1230 

Aanwezig 
SS NC} 
mom os; 

‘De vuurtoren in Den Helder, in de vollssmond lange Jan. is de hoogste gietijzeren vuurtoren van Enropa, Rijksmonumenr vit 1822, CD 
doet het beheer. 
Gelegen buiten de bebouwde kom, omringd door weilanden en er loopt een gemeentelijke weg longs. 
‘Vuurtoren is niet toegankelijk voor publiek en ook niet bemensd, er is wel een walradar voor de scheepvaart op geplaatst, 

‘Bespreking volgens de BOB aanpak: Beeldvorming, Oordeel. Besluitvorming 

Constuctie: MN in canvulling van) geeft uiteenzetting van vitkomst inspectie en ander onderzoek. Dit aan 
de hand van een presentatie (bijgevoegd). 
‘Technische toelichting op constructie / bouw vuurturen en op de zichtbare scheuren: 
Vuurtoren is opgebouwd uit gietijzeren blokken die bij eikaar gehouden worden door bouten en wind en waterdicht zijn gemaakt door 
een soort cement. Daamaast dragen de vloeren bij aan de stabiliteit van de wanden. Mogelijk is door water corrosie ontstaan waardoor 
het cement uitzet en de blokken gaan schuiven. Dit maakt dat er scheuren ontstaan. De scheuren zitten door hele toren. De vloeren 
geven de cilindervormige toren ook stevigheid maar door het sclmiven en de scheuren kan een bolling aan de buitenzijde ontstaan. 
‘Daarnaast zijn de vloeren in de toren ook gescheurd waardoor de verbinding tussen de wanden ook minder of afwezig is, De toren is 
van gietijzer, nier van staal. Gietijzer is een bros materiaal, Het is op basis van de beschikbare informatie niet aan te geven hoe snel 
degradatie plaatsvindt (meer scheurvorming) en welke krachten de toren nog aan kan. De belangrijkste kracht die zorgelijk is, is de 
horizontale kracht veroorzaakt door de wind. Met de verwachte sterke windkracht is het van belang om elk risieo wit te eluiten. De 
conclusie is dat er op dit moment niet ingestaan kan worden voor de constructieve veiligheid van de toren. Risico op omwallen. 
instorten is zodanig groor, dat de omgeving veilig moet worden gesteld (weg en weilanden afgesloten) 
Conclusie is op basis van concept rapport dat deze week definitief gemaakt wordt Verder befrokkentieid van specialisten naast GPO. 
en CD, van TNO, Ingenieursbureau Rotterdam en bureau Nebest 

Wie zijn gefnfonneerd. 
‘De Burgemeester en wethouders van de gemeente Den Helder 
‘De stakeholders van de apparatuur dat zich in de toren bevindt 

De Munetionaliceit 
Er zi een Walradarsysteem in de loren, 

Omgeving 
Valbereik — Reikwijdte toren bij omvallen = circa 75 meter 
‘Er zit cen mamage en de weg is cen calamiteitenroute. 

Besluitvorming 
Conclusie wordt gedeeld dat maatregelen nodig zijn (afzetten) omdat de constructieve veiligheid van de vinirtoren op dit moment nlet



gegarandserd kan worden en nader onderzoek nodig is om definitieve conclusies ve kunnen trekken 

Watzijn vervolg acties 
Onderzoek met berekeningen om conclusies te kuanén trekken voor het vervolg. 

~  Omgevingsmanager WNN betrokken ivm weg afzetten. 
-_ Uitzoeken waaneer vuurtoren voor het laatst geinspecteerd Is 
~ Erkomt een persbericht iam. gemeente, 
= Net aan Minister + concept kamerbrief. 

‘Opzet erisisaanpak fase II = het managen van de acute situatie totdat meer duidelijkheid ts over technische staavbeheermaatregelen 
verder kan oppakken. zodanig dat e.c.a, beheersbaar is en line, 

Met vriendelijke groet,





Uitzetten van de voegen beinvloed de krachtswerking: 

1. lokaal: 

LL 44 LT gaan kapot 
=| 

lijkt vooral een lokaal probleem 

2. globaal: 

vooral bij ongelijkmatige verticale 
zwelling van de voegen, onduidelijk 

hoe de globale spanningen in de 
toren veranderen 

Diameter toren waarschijnlijk groter 
geworden door uitgezette voegen. 

Levert veel extra trekspanningen op 
in de constructie. 





bouten vervangen in het verleden 

FS scheurvorming in de vloeren 
‚p ontelbare plekken 

staat meteen open Nivo Aantal gebreken 
1 40 
16 120 
15 97 

Volgnr. | Nivo | Ring | Eementcode | Onderdeel | Locatie Gebrek 1 Totale | gonheid Opmerkingen. aa aus 

31 | 3 1 Geveletement | Rechtsboven Fur 40 rin Loopt door in de lijf 18 27 

Ee MN | Goveloloment| inks boven Fur 400 mm 12 207 
se ||| a |oeeemen| us w = mm u 75 
so | | « | on | cevlaenent| soon rus] 20 mm 10 126 
a7 [| EN CC ETE ra Py 
m | ela © | eveldamane| nec us| 50 mm 
ass | m2 4 Ga Geveielement | Midden gevel FLL 510 mm 8 102 

ze || « ee nus] 20 mm ti — = 
682 A 4 u Geveletement Paneel FLUE 520 mm Loopt door in paneel 6 59 

case |» | Gevetlemert| Onder Aur Toename Ss 
EERE: | Gevilement| anes En EEn 4 25 
ENE: rem |omeel ue 230 mm iere 3 16 

— ua |e | 4 NE nu] 0 mm 2 23 
Ta | 5 | 2 | oe [omeen som aur CE 1 23 

Gerslemert| Pace! am Ee, kel = = Eindtotaal 1380 ao | 2 | + [en _|cevecemere| rae! zur 155mm loopdoormpmeel 
em [1 | + co |cevicemene|paeet EE 



Het risico: 

Ontstaan van een verticale wandscheur over meerdere panelen 

Waarom situatie zo kritisch: 

- al meerdere lange wand scheuren (binnen een paneel) aanwezig 

- zeer veel kleinere gebreken/scheurtjes 

- zeer bros materiaal (gietijzer) --> snelle scheurgroei 

- robuustheid toren verlaagd door reeds gescheurde vloeren 

- moeilijk te kwantificeren effect van de voegzwelling 

- knikgevoeligheid van de wand ook lastig te berekenen



Van: EN (8S) NN Sn 
Verzonden op: dinsdag 21 september 2021 11:25:25 
Aan: BS) <a ws.l> 
Onderwerp: _ FW: Verslag overleg n.a.v. tussentijds rapport NEBEST scheuren 

Bijlagen: 20210920 verslag VT lange Jaap acties nav scheuren nebest.docx 

Met eseudlie groet, 

Van: MENEN (CD) > 
Verzonden: dinsdag 21 september 2021 11:02 

Aan: MN (5) CG vn > 
Onderwerp: FW; Verslag overleg n.a.v. tussentijds rapport NEBEST scheuren 

FYI 

Van: HN (CD) <> 
Verzonden: dinsdag 21 september 2021 10:59 

Aan: MN (CD) ON > 
Onderwerp: FW: Verslag overleg n.a.v. tussentijds rapport NEBEST scheuren 

= 
Verslagje van vergadering gisteren over de Lange Jaap, 
Geeft ook al wat relevante achtergrond +) 

Van: MEN (CD) <I o.5.11> 
Verzonden: dinsdag 21 september 2021 10:57 

Aan: MN <tr> ON (CD) > (GO) 
OM >: NN (GPO) < Os o>; NS (CD) <I ows n>: 
ES (C)) > 
Onderwerp: Verslag overleg n.a.v. tussentijds rapport NEBEST scheuren 

All, 

Hierbij het verslag waar jullie op en aanmerkingen in zijn verwerkt. 

Bedankt voor jullie reactie. 

Met vriendelijke 





Rijkswaterstaat 
EEN Miniserie van inftastructuur en Waterstar 

Rijkswaterstaat Corporate 
Dienst 
Grifmoenlaan 2 
3526 LA Utrecht 
Pastaus 2252 
3500 GE Utrecht 
T 098 79731 15 
£ 
kectrws.nl 
we ijkswaterstaet.nl 

verslag muren 

Omschrijving Update scheuren VT Lange Jaap 
Datum bespreking 20 september 2021 pana en 

Hee cD), Ee a 
(ingenieursbureau Rotterdam), 
(CPO) EN (CPO), EN 
a (co) 

Nummer 
7 

Afschrift aan, 

Opening 

WN heet een ieder van harte welkom. Het doel van de bijeenkomst Is om de 
velligheid rondom de VT de lange Jaap te bespreken n.a.v. het tussentijdse 
rapport van de firma NEBEST. Tevens moet vanuit dit overleg een standpunt 
worden genomen wat wij de gemeente Den Helder adviseren rondom het veilig 
stellen van de omgeving. 

Betrokken specialisten 
Bij dit dossier zijn er verschillende specialisten betrokken die onderling contact 
hebben om de situatie en de resultaten te bespreken. 

-  Ingenieursbureau Rotterdam 
- Tho a) 
-_ Rijkswaterstaat (GPO) 

Acties vrijdag 17 september 2021 
N.a.v. het tussentijdse rapport van de firma Nebest dat donderdag 16 september 
2021 is gemaild en de opvolgende mall waarin WW zijn zorgen maakt over de 
omgevingsveiligheid, heeft er vrijdag 17 september tussen en BN een 
telefonisch overleg plaatsgevonden. 

Vanuit het overleg is besloten om de gemeente den Helder op de hoogte te 
brengen van de situatie en de veiligheid issue v.w.b. de omgeving. I.o.m. 
(Wiis richting de gemeente kenbaar gemaakt dat de situatie rondom de 
constructieve veiligheid van de toren zeer zorgelijk is en relatief snel verslechtert, 
maar dat de inschatting op dat moment was dat vrijdag 17 september niet uit 

en 
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paniek gehandeld hoefde te worden. Het advies van WB en BE was op basis van 
advies en niet rekenkundig onderbouwd, 

De gemeente heeft besloten om de omgeving niet veilig te stellen en heeft dat 
vrijdag per e-mail bevestigd. 

V's vrijdag 17 sept op de hoogte gebracht zodat er snel kon 
Worden overgegaan op het nemen van maatregelen rondom afzettingen Indien de 
gemeente daar toe had besloten. 
(RRB a's communicatieadviseur is die vrijdag ook op de hoogte gebracht 
en heeft reeds intern en In zijn lijn actie ondernomen om een communicatlelijn op 
te zetten voor het geval er vragen zouden komen. 

(Gi heeft reeds de volgende personen op de hoogte gebracht van de situatie 
rondom de VT: 

‘Tussentijds rapport NEBEST 
Vanuit het tussentijds rapport van NEBEST, waar op verzoek van RWS de langste 
kritische scheuren In de wand staan vermeld die ze hebben ontdekt, wordt 
geconcludeerd dat die er in een zeer korte termijn zijn gekomen en dan hebben 
we het over de afgelopen 3 tot 6 maanden. Gezien het tijdbestek dat de scheuren 
In de wandpanelen zijn gekomen en verschillende onzekerheidsfactoren, maakt 
een ieder zich grote zorgen over de veiligheid van de omgeving. Aan de hand van 
het tussentijds rapport en de grote onzekerheldsfactor v.w.b. de draagconstructie 
nemen we het standpunt In dat de omgeving niet meer als vellig gebied kan 
worden bestempeld. 

Berekening/opties 
Reeds is opdracht gegeven om uit te laten rekenen wat de huidige scheuren 
betekenen voor de constructie, Tevens is de opdracht gegeven om uit te laten 
rekenen bij een scenario met meerdere scheuren en scheuren die langer zijn 
geworden. Door zowe! WY als WW is aangegeven dat het moeilijk is gezien alle 
gebreken (zoals sterke zwelroest in de voegen) die de VT vertoond om een goede 
berekening te kunnen laten maken, 

Tevens is er opdracht gegeven om uit te laten zoeken/berekenen welke opties er 
zijn om de VT te kunnen zekeren/stutten. Dit onderzoek is in eerste instantie 
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gericht op het veiligstellen van de weg. Naar verwachting zal dit onderzoek en 
opvolgende uitvoering tenminste enkele maanden in beslag nemen. 

Standpunt RWS 
Het standpunt die wordt genomen is dat we de omgeving van ca 70 meter 
rondom de Vuurtoren niet meer als veilig beschouwen en dit ook als hoedanigheid 
nadrukkelijk bij de gemeente den Helder kenbaar moeten maken. Geadviseerd 
wordt om de omgeving met spoed vellig te laten stellen, Velligheld mag wat RWS 
betreft nooit een discussie zijn. 

Communicatie 
Verdere ontwikkelingen zullen met ME orden gecommuniceerd, 
waarbij WE in zijn lijn zal communiceren. 
Voor de uitvoering en uitgezette onderzoeken zal Met 
aanspreekpunt zijn. 

Er moeten afspraken worden gemaakt tussen de communicatieadviseur van de 
Gemeente den Helder en de communicatieadviseur van RWS Gen) 

Acties 

planning 
Nr actie Actiehouder | gerealiseerd Gerealiseerd 

Bijpraten velligheidsfunctionaris gemeente den 
Helder. Nadrukkelijk kenbaar maken actie veilig 
stellen voor een straal van 70 meter per direct. 

1 |gesluit door gemeente laten bevestigen 20-9-2021 

Stakeholders van de VT op de hoogte brengen dat 
= 

2|de VT tot nander orde niet betreden mag worden | 20-9-2021| 20-9-2021 

Er dient een logboek bij te worden gehouden van 
hetgeen er is besproken, afgesproken en welke 

3 |acties er plaats hebben gevonden. Allen doorlopend doorlopend 
N.a.v het gesprek met de veiligheldsfunctionaris 
van de gemeente zal een terugkoppeling 
geven aan MM en Indien de gemeente 
niet zijn verantwoordelijkheid geeft zal dit intern 

4 | worden geëscaleerd. ad] 20-8-2021| 20-9-2021 
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Vai CC) Sn 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 18:47:41 
Aan: EN (8S) <a ws.n> 
Onderwerp: FW: feiten relaas 

‘Kan je hier al war meo? 

Heb de vraag uitgezet of we aog meer weten van voor 2019. 
Hoop dat ik deze info vanavond krijg, maar niemand neemt op :{ 

Van: MEE (CD) rs 
Verzonden: dinsdag 21 september 2021 15:52 

Aan: MN (CD) > 
MN OS 
CC: MN (CD) vn 
Onderwerp: RE: feiten relaas 

ED) 

Deze informatie is tot stand gelkomen in samenwerking met GPO Rijkswaterstaat Ingeniewsbureau Rotterdam - TNO 

2019 
‘Opdracht: Conserverert van de vuurtoren en onderzoeken Wat daarvoor nodig is 

Beschouwend onderzoek: visuele inspectie 
Uitvoering: _ Rijkswaterstaat in samenwerking met Ingenieursbureâu Rotterdani 

Conctusies uit onderzoek: 
(© Scheuren in de vloeren vormen geen bedreiging voor de stabiliteit van de voren 
© Zweltosst in de voegen zorgt voor scheurtjes in de wanden 

120 
Opdracht vit 2019 ongewijzigd: Conserveren van de vuurtoren en onderzoeken wat daarvoor nodig is, 

‘Rekenkundig onderzaek ter bevestiging van het onderzoek in 2019 
Uitvoering: _ PT structural onder begeleiding van RWS en ingenieursbureau Rotterdam, 

Conclusies uit onderzoek: 

‘9 Bevestigd dat vloeren niet nodig zijn voor de stabiliteit van de toren 
© Scheurvorming in de vloeren niet éênduidig verklaarbaar 
© Scheurpropressie in de wanden niel goed rekenkundig le voorspellen 

Vervolg stappen / bestuiten 
2020 - Geen eenduidige oplossing beschikbaar voor het oplosser van de problemen van de vuurtoren 
Rijkswaterstaat in samenspraak met ingeniensbureau Rotterdam besluit: 

—_De lekkages russen de wandpaneler to dichter. door waterdicht tape aan te brengen 
_Opdrcht tot uitvoerig stond voor najaar 2021 

—_ Vervolgonderzoeken naar mogelijke structurele conserveringsoplossingen 

2021 
Juli september: 
Opdach: —Ispooies mae schouvonning in de Winn (0 Eo



Uitvoering: __NEREST in opdracht van Rijkswaterstaat 

Donderdag 9 september melding van de eerste lange wandscheur en meerdere kleinere scheurtjes 
‘Vrijdag 10 september Er wordt contaet opgenomen met specialisten van TNO om de situatie te bespreken, met name mub.t de te 
‘verwachte scheurgroeisnelheid. De situatie wordt als zorgelijk beschouwd. 
Maandag 13 september _ Telefonisch contact over de sitwatie tussen specialisten bij RWS, 
Woensdag 15 september Overleg over de te volgen stappen Er wordt afgesproken dat er rekenkundig onderzoek gedaan moet worden naar 
et effect vam her doorgroeien van de scheuren op de stabiliteit van de toren. 
Donderdag 16 septentber (avond) 

NEBEST doet melding van meerdere lange wandschenren en veel kleine scheurtjes. Op dit moment 
maakt een adviseur zich grote zorgen over de constructieve veiligheid 

“Vrijdag 17 september: Rijkswaterstaat neem opnieuw contact opgenomen met TNO omt de huidige situatie te bespreken. Er wordt een 



Van: (CD) <a sn l> 
Verzonden op: woensdag 22 september 2021 17:08:51 

Aan: EN (GPO) 5.0 
ce: SS (CD) <> 
Onderwerp: RE: Uitvraag berekeningen en opties veiligstellen VT 

= 
Top!!! Fijn dat je morgen altijd kunt vrij maken. 

Met vriendelijke groet. 
EEE Bolier 
06 -504 19 533 

Van: MEN (GPO) MEO nl> 
Verzonden: woensdag 22 september 2021 17:07 

Aan: ME (CD) <> 
CC: MN (CD) <> 
Onderwerp: RE: Uitvraag berekeningen en opties veiligstellen VT 

oi 
{TK ga morgenochtenid naar PT Structural oi het rekénmodel door te namen, alle berekeningen tot wu toe gemaakt en plan le maken voor de uit te 
‘voeren analyses op korte termijn 

Gr 
= 

Van: MN (CD) ON > 
‘Verzonden: woensdag 22 september 2021 15:49 
Aan: HEEE (GPO) WER Cra 
CC: EN (CD) <> 
Onderwerp: FW: Uitvraag berekeningen en opties veiligstellen VT 

= 
‘ic weet dat je ontzettend druk bent. B is met vakantie. Wil jij contact opnemen met PT-structwal. Ik begreep van WM: er na 
afgelopen vrijdag geen contact meer is geweest. 

‘Toch zijn er nog wel wat vragen: 

‘+ De vraag constructieve berekeningen (scheuren) is bekend 
‘+ De vraag van de loren dermate borgen (bijv, staalkabels, verankering) dat bij “omvallen” de toren niet op de weg terecht komt. Vraag, 

was nog onbekend bij MBM totdat ik dit vanmiddag ter sprake bracht tijdens een telefoon gesprek. 
© ‘Aanvullende vraag heb ik gesteld: Kan PT-structural opties aanleveren (wat zijn mogelijkheden) om de toren gecontroleerd af 

te bouwen 

Met vriendelijke groet, 

Van: (cD) 
Verzonden: 21 september 2021 12:18 

Aan: CD) Cs >; 
MC Koerd: n>; MN (CD) < ows n> 
Onderwerp: (vraag berekeningen en opties veiligstellen VT 

rd 
Zojuist nog contact gehad mer WEB. 



Nu ligt de vraag voor bij PT-structurnl: modelleren van de toren bij meerdere scheuren van | en/of 2 meter op verschillende vloerhöagtes wat is 
dan de consequente voor de veiligheid. 

‘Toren dermate borgen (bijv. staalkabels, verankering) dat bij “omvallen” de toren niet op de weg terecht komt 
Daarbij dan ook meenemen wat is op korte termijn te realiseren, welke producten zijn op de markt vlot verkrijgbaar, zodat de weg weer vrij 
gegeven kan worden. 
Opties: 

1 Stwalkabels, befonfundering, paalfundering. 
2. Maatwerk bijv. bokken tegen / om de toren laten maken is erg arbeidsintensief Is benodigd staal is op de markt verkrijgbaar, ea op welk 

termijn? 
3. Mogelijk 229 

Over sen definitieve oplossing is nu nog geen concrete vraag gesteld. Prio ligt eerst veiligstellen en de weg weg beschikbaar stellen: 

ke Loet, 

Van: (CC) I D5 0 
Verzonden: dinsdag 21 september 2021 11:38 

Aan: HE (CD) 2 ON PIN Rocca. o> 
Onderwerp: Uitvraag berekeningen en opties veiligstellen VT 
Urgentie: Hoog 

Dag 

Even voor mijn beeldvorming. 
Wat is precies de uitvraag v.w.b, de berekeningen van de hnidige situatie, die met extra scheuren en welke opties er zijn om de VT by te stutten 
om hem veilig overeind te houden. 

‘Tk weet dat het moeilijk is, maar mijn inziens moeten de uitvragen bv zijn: 
~  Isde VT in de lmidige situatie veilig genoeg dat hij niet omvalt 
= Wanner is de situatie dat hij kan omvallen, bv windkracht en meerdere scheuren 
~ Geef een aantal opties die we kunnen uitvoeren om de VT veilig overeind te houden. 

Tk weet dat ik vragen stel die zeer moeilijk, of misschien wel onmogelijk te beantwoorden zijn. maar de uitvraag moet wel SMART zijn 
Il kom hienmee omdat we deze vagen ongetwijfeld gaan krijgen. 



Van: EN CS) nl 
Verzonden op: woensdag 22 september 2021 14:48:39 
Aan: NN - D CO <i> 
ce: EE 0S) Os; 

BS) Ors o>: NN (BS) Cv LT 
(BS) MN Cv: (BS) aC ws o>: aT 
SCD) MG 5: EN (CD) Sn 
B (CD) <0 s.11- 

Onderwerp: Update Mediacontacten Vuurtoren 

Bijlagen: Woordvoeringslijn Lange Jaap sep2021_RWS.docx 

Categoriëen: Ter info 

Dog 

De “piel” is tm aen beetje achter de rug, Tijd voor een korte update 
Collega WR en ik hebben gesproken met Hart van Nederland, RTL Nieuws, NOS online, Telegraaf, Rénvandaag, NH Nieuws, Radio | en 
‘ND Dagblad 

Visuele media wilden raast uitleg ook vitleg voor de camera, Omdat dil het verhaal nog eroter maakt (en we daar bij de CD eigenlijk geen 
getrainde “oranje jas met helm” voor hebben) heb ik dat af kunnen houden. Hierdoor haasten enkele media af of kozen ervoor mensen langs het 
hek te interviewen, Wel heb ik Radio L joumaal kort na 12 nur te woord gestaan met een technische toelichting. 
Tk heb allen van het verhaal voorzien zoals we ook aun de minister hebben gezonden. 

‘De Gemeente Den Helder voert via de burgemeester, bij de afzetting, het woord over de betekenis van de vmurtoren voor de tegio. Dit zal 
verugkomen in Eénvandaag. NOS eu RTL. 

Wat apvall is dat de eerste teflex van media is de vinger te wijzen anar RWS vanwege “gebrekkig onderhoud”, soms ondersteund door 
‘witspraken van zen lokale belangenparti 
‘We leggen dan uit dat ; 

— Omdat het een rijksinonimient betreft en een icoon voor Nederland. onderhoud een verplichting is die we nakemen. En dat juist bij 
‘onderhoudsinapectie de scheuren aan het licht zijn gekomen 

—__Er geen relatie is tussen de onderhoudscyclus en de geconstateerde problemen. Die worden veroorzaakt door een combinatie van 
constructieve fouten van 143 jaar geleden, de aard van het materiaal gietijzer en de tand des tijds. 

‘De kaitiek over het gebrek aan onderhoud wardt ook door Bouwend Nederland verspreid via Lsuilr 
Zij grijpen dit aan om hier focus op meer geld voor onderhoud te leggen bij de Algemene Beschouwingen. Geen enkel medium begon over deze 
uitspraak. Onze webcare gaat er niet op te reageren. 

Hoewel er voor ons drie ingenieursbureaus tan het werk zijn die het razend complexe vraag vinden of de toren binnenkort op instorten staat, is 
er ie tegen Eenvandaag en NH dagblad en Telegraaf voepr dat hij al jaren de Le en ee 
noodklok luidt dat de toren op instorten staat en dat er wat moet gebeuren, Op onze woordvoering reageert hij in NH dagblad met de uitspraak 
dat hij “het een beetje gelul vinde”. 

Deze man, die al in het verleden met CD in gesprek is geweest over het feltenvrij wat roepen in de media, meestal voorafgegaan door “ik ben 
‘geen techneut maar”, slaat ook mu de plank mis, want zelfs in een recent verleden was er geen acuut onveilige situatie. Hij krijgt echter van 
‘Telegraaf en NH dagblad vrij de ruimte zijn woede en verongeliktheid te uiten, hetgeen de beeldvorming negarief maakt 

‘Waar mogelijk geven we in woordvoering aan dat we begrip hebben voor de impact die het bericht heeft, de betekenis voor de omgeving en dat 
onze inspanningen zijn gericht op het behoud van het moment voor Nederland. 

De woordvoeringslijn en uitgebreide Q&A zijn naar nanleiding van de recente medincontacten bijgewerkt on heb i hier gangekiecht. 

Met vriendelijke groet,





Verzonden persbericht 

Omgeving vuurtoren Lange Jaap uit voorzorg afgesloten 

Tijdens onderhoudswerkzaamheden aan de vuurtoren “Kijkduin”, in de volksmond Lange 
Jaap, bij Huisduinen zijn er recent scheuren in de wand van de toren geconstateerd. 
Deze scheuren zijn van dien aard dat de gemeente Den Helder het advies van 
Rijkswaterstaat opvolgt om een gebied van 70 meter rond de toren uit 
veiligheidsoverweging af te sluiten. 

Om een eventuele onveilige situatie te voorkomen wordt de Zeeweg / Schapendijkje afgesloten. 
‘Tussen de H.W. Mesdagstraat en Coenraad Botstraat is doorgaand verkeer niet mogelijk. Manege 
Bruin, Fort Erfprins en de tennisclub blijven wel bereikbaar vanaf de Theodorus Rijkersstraat. De 
weg gaat per direct dicht op dinsdag 21 september. En blijft afgesloten zolang dat nodig is. 

De veiligheid rond de Lange Jaap heeft nu de prioriteit, Er wordt gekeken welke oplossing mogelijk 
Is om de structuur van de toren vellig te stellen. Rijkswaterstaat staat in nauw overleg met de 
betrokken partijen in de regio en de omliggende perceeleigenaren zijn geïnformeerd. 

Einde bericht 

Onderzoek 
Sinds 1998 is er veel onderzoek gedaan naar de staat van de vuurtoren om het nodige onderhoud 
te kunnen uitvoeren aan dit rijksmonument. Er was al bekend dat er scheurvorming was ontstaan 
In de gietijzeren vloeren van de toren. Hierdoor kon de toren al geruime tijd niet meer worden 
bezocht door publiek. Bij het inspecteren voorafgaand aan conserverend schilderwerk zijn er 
verschillende andere zaken aan het licht gekomen. 

Zo is de toren in het verleden met chroom houdende verf geschilderd waardoor bij onderhoud 
bijzondere maatregelen moeten worden getroffen ter bescherming van onderhoudsmedewerkers. 
Daarnaast heeft de toren last van lekkages, Er komt vocht door de voegen tussen de gietijzeren 
platen heen. Bovendien zijn er scheuren gevonden in de bouten waarmee de platen bevestigd zijn. 
De scheuren In de wand maken dat de structuur van de toren onzeker Is. 

Uniek Rijksmonument 
De Lange Jaap dateert al van 1877. Al die tijd heeft de vuurtoren de zoute zeelucht en harde wind 
getrotseerd. Al langer kampt de toren dus met mankementen en dat is nu na 144 jaar 
verslechterd. Het is een uniek bouwwerk en er is geen vergelijkingsmateriaal waarmee oplossingen 
snel voor handen zijn. Daar moet veel onderzoek naar gedaan worden en dat kost tijd. Ook de 
monumentale status brengt met zich mee dat niet alle oplossingen mogelijk zijn. Bovendien zijn 
weersomstandigheden niet altijd gunstig om werkzaamheden uit te voeren waardoor vertraging 
ontstaat, 

De velllgheid rond de Lange Jaap heeft nu de prioriteit. Er wordt door deskundigen gewerkt aan 
rekenkundige modellen. Die hebben we nodig om te kijken welke oplossingen mogelijk zijn om de 
structuur van de toren vellig te stellen. Rijkswaterstaat staat bovendien in nauw overleg met de 
betrokken partijen In de reglo, maar ook met alle partijen met apparatuur op de toren,



FAQ 
Waarom is het nu onvei 
Door scheuren in de wand kunnen de krachten van deze 500,000 kilo wegende toren niet meer 
goed worden verdeeld over de structuur, Dit kan leiden tot falen van de structuur. 

Hoe Is dit ontdekt? 
De toren heeft ook last van lekkages. Er komt vocht door de voegen naar binnen. Onderzoek naar 
deze lekkages bracht aan het licht dat er scheuren In de wand zijn ontstaan. 

Wanneer is dit ontdekt? 
Op donderdag 16 september is door de onderzoeksbureaus aan Rijkswaterstaat gerapporteerd dat 
er scheuren zijn ontdekt. 

Wat is de oorzaak? 
De toren dateert al van 1877 en is van gietijzer gemaakt, Deze platen zijn op elkaar gemetseld met 
ijzercement tussen de voegen, Ook zijn de platen aan elkaar bevestigd met bouten, De gietijzeren 
Vloeren aan de binnenkant vertonen al langer scheuren. Gietijzer is bros materiaal, kan door de 
broosheid en de spanning niet worden gelast en Is minder goed in het opvangen van bewegingen 
dan bijvoorbeeld staal. De vuurtoren staat in een omgeving met veel wind en onder invloed van 
het zoute zeewater, 

Hoe heeft het zo ver kunnen komen? 
De Lange Jaap is een uniek bouwwerk. Er is geen vergelijkingsmateriaal waarmee oplossingen snel 
voor handen zijn. Daar moet veel onderzoek naar gedaan worden en dat kost tijd. Ook de 
monumentale status brengt met zich mee dat niet alle oplossingen mogelijk zijn. Bovendien zijn 
weersomstandigheden niet altijd gunstig om werkzaamheden uit te voeren waardoor vertraging 
ontstaat, 

Maar in de jaren 90 waren de scheuren in de vloeren al bekend, waarom is daar toen 
niets aan gedaan? 
Dat klopt, in de jaren 90 Is er al onderzoek gedaan naar oplossingen voor de scheuren in de 
vloeren. Vanwege de monumentale status van de toren was er geen oplossing voor de scheuren In 
de vloeren. Uiteindelijk Is er een oplossing gevonden om de vloeren te ondersteunen met 
steunplaten, 

Komt dit door achterstallig onderhoud? 
Omdat het een rijksmonument betreft en een icoon voor de omgeving is komen we onze 
onderhoudsverplichtingen uiteraard na en het is juist bij onderhoudsinspectie dat deze scheuren 
aan het licht zijn gekomen 

Het constructieve problaem wordt niet door gebrek aan onderhoud veroorzaakt maar door een 
combinatie van constructieve fouten van 143 jaar geleden In combinatie met de aard van het 
materiaal gietijzer en de leeftijd. De hogere vloeren zijn niet waterpas gemonteerd, waardoor er 
spanningen zijn ontstaan die tot scheuren hebben geleid In de vloeren. Door werking In de panelen 
van de buitenwand zijn ook scheuren ontstaan. Omdat gietijzer niet Is te lassen Is, is het een 
bijzondere complexe uitdaging de toren in stand te houden. 

Hoe gaat het nu verder met de Lange Jaap? 
De prioriteit ligt nu bij het zorgen voor een veilige situatie. Door verschillende ingenieursbureaus 
wordt er nu berekend welke oplossingen mogelijk zijn. 

Wie voert de onderzoeken uit naar de oplossingen? 
Er zijn verschillende bureaus die werk uitvoeren voor Rijkswaterstaat met betrekking tot de 
vuurtoren. De laatste inspectie die is gedaan waarbij deze situatie aan het licht kwam Is Nebest. De 
berekeningen die nodig zijn worden uitgevoerd door PT Structural en ook adviesbureau Rotterdam 
Is betrokken. Daarnaast heeft In opdracht van Rijkwaterstaat TNO meerdere second opinion 
onderzoeken uitgevoerd, 

Wat betekent dit voor de monumentale status van de vuurtoren? 
Voor alle werkzaamheden die nodig zijn om de vuurtoren te onderhouden worden de benodigde 
vergunningen aangevraagd. In dat proces wordt er ook gekeken naar de monumentale status. Ook 
worden mogelijke oplossingen voorgelegd aan de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed.



Wat gebeurt er met de apparatuur op de vuurtoren? 
Alle partijen die apparatuur hebben gemonteerd op de vuurtoren zijn geïnformeerd over de 
situatie, Daar waar nodig worden passende maatregelen genomen, Op dit moment wordt er 
gekeken naar de verschillende scenario's en de gevolgen daarvan. 

Is de veiligheid van de scheepvaart in het geding? 
Er liggen verschillende scenario's klaar die de velligheld van scheepvaart garanderen bij het 
wegvallen van de apparatuur op de vuurtoren. 

Blijft de lamp branden? 
Het functioneren van de lamp Is volledig geautomatiseerd en blijft dus branden. In het geval van 
een storing is het echter niet mogelijk om dit ter plaatse op te lossen vanwege de 
veiligheidssituatie. 

De omgeving is erg betrokken. Kunnen zij Rijkswaterstaat helpen met crowd funding 
acties? 
Het geeft aan hoe betrokken de mensen zijn bij de toren. Dit motiveert ons om alles op alles te 
zetten om de toren te behouden.



Van: EE (CD) Ors 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 08: 

Aan: ND CD) 
(GPO) mers. 

Ses Ce @rotterdam.nl 

Onderwerp: _RE: Foto met scheur uit april 2021 
Bijlagen: __image0Ol.png 

=. 
Helaas in rapport inspectie (Infta Inspectie woe bouten kan ike de betreffende foto niet vinden, Zie bijlage 

Bedoel je soms een rapport van Taldke dat getoetst heeft om vl. bouten le verwijderen cq te vervangen??? 

Met vriendelijke 7 

Van: MN (CD) SG ws: nl> 
hg woensdag 22 september 2021 

Aan: Te Sd Rotterdam.nl=; | (GPO) er Erwsal=: EE, 
eee (CD) ers. 
Onderwerp: Foto met scheur uit april 2021 
‘Urgentie: Hoog. 

Heren, 

Te zat te kijken in het rapport van de firma Talske “ inspectie bouten die in april 2021 is uitgevoerd. 
‘Hier zie ik tach duidelijk een scheur in de wand zitten, 





[FL12 - 240mm = flens kapot over 240mm. 

|n12 - 510mm = kritische scheur indicatie 

(wand) 

x VR17 - 1600mm_ 
[west 

„FL16 - 280mm 
[FL16 - 310mm 

FL16 - 290mm, 
FL16 - 250mm, 

[vR17 - 1600mm | 

|n9 - 75mm 

[VR10 - 560mm 

[VR16- B10mm+360mm 

Tabel 4.3: Gebreken met scheuren in het lif (kritische scheuren) — 

mr) ‘ores a rss 

FL12- 240mm 
FL12 - 210mm 

na =120mm | |FLE - 180mm 
In3 - 860mm 

[VRA10 - 850mm 
[VR7 - 1670mm_ 

{16 - 40mm 

\ 

\ 

Code gebrek Niveau Ring Elementcode \ Locatie Opmerkingen 

V-202106-091 16 3 J Rechtsboven Loopt door in de lijf 
V-202106-223 15 4 MN Links boven 
V-202106-196 15 2 KL Links 
V-202109-529 13 4 GH Boven 
V-202109-537 13 4 KL Boven 
V-202109-471 13 1 C Rechts 
V-202109-2155 12 4 EF Midden gevel 
V-202109-2163 12 4 IJ Bout 1 van (13) 
V-202109-682 9 4 Ĳ Paneel Loopt door in paneel 

9 4 PA In paneel 
9 3 L 
CK ER | Bij deurtje 
6 4 HI 
5 2 | DE [Via boutgaten 
3 4 GH 
2 4 PA Loopt door in paneel 

“V-202109-879 1 4 CD nr 



|Onderstaande selectie van de kritische scheuren uit rapportage Nebest 



Scheur in bovenhoek 

Verticale scheur in 

419% 
Gebrek V-2021092155 __ KRITISCHE SCHEUR 
Paneel Verdieping 12, ring 4, paneel EF 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrekien) __ : Scheur van de flens naar het if 
Locatie Midden gevel 
Omvang 510 nm 
Opmerkingen: Geen 



Scheur eerder gevonden, maar niet in rappor- 

[foto van tijdens inspectie 
dimitri? 2021 
locatie onduidelijk 

foto dec. 2020 
ge verdieping 

Scheur reeds eerder gevonden foto dec. 2020 
10e verdieping 

| 

8795 8796 

Gebrek V-202109-582 ___ KRITISCHE SCHEUR 
Paneel Verdieping 9, ring 4, paneel IJ 
Onderdeel Gevelelement 
Gebrek(en) Scheur van de flens naar het lift 
Locatie Paneel 
Omvang 530 mm 
‘Opmerkingen _ : Loopt door in paneel 

Gobrok 
Paneol 
Ondordoe 
Georsken) 
Leste 
Omvang, 
Opmeringen 

REE 
Verdeong 10, ing 1, panoalN 
Govoisement 
‘Scheur aleen in de fens & Corrosie(sporen) 
Rahs, Hoot van ge flens. 

‘40 mm 
Geen 

scheur reeds eerder gevonden 



nog enkele inte- | 
ressante scheuren} 

3961 3962 
Gebrek v-202109-2046 
Paneel Verein 12, ting 1, paneel A 
Onderdeel: Voer 
Gebrekten) _  Scheüt i voer 
Locate Maden 
Omvang zat 
Opmerklagen [Benen in de vloer, vloer onbetrouwbaar, gevel A+ B nat geïnspecteerd 

4708 

Gebrek : V-202109-2408 
Paneel : Verdieping 8, ring , paneel D 
Onderdeel : Vloer 
Gebrek(en) __ : Scheur alleen in de flens & Scheur van boutgat naar de rand van de flens 
Locatie : Begin flens 
Omvang : 140 mm 
Opmerkingen _ : Geen 

215 
Gebrek v.202109-874 
Paneel Verdieping 1, ring 3, paneel N 
Onderdeel Gevelelemert 
Gebreken) = Scheur alleen in de flens 
Locate Boven, 
Omvang 780 mm 
Opmerkingen Geen 

4355 

Gebrek : V-202109-2234 
Paneel : Verdieping 10, ring 1, paneel O 
Onderdeel : Gevelelement 
Gebrek(en) [Scheur alleen in de flens 

p Locatie : Tussen Bout 9 en 10 van N 
8773 8774 Omvang : 150 mm 

Opmerkingen : Geen 
Gebrek /-202109-672 
Paneel ferdieping 9, ring 3, paneel N 
Onderdeel evelelement 
Gebrek(en) : {Scheur alleen in de flens 
Locatie Boven 
Omvang 50 mm 
Opmerkingen _ : Geen 



Veel gebroken bouten in buitenwand, in sommige panelen is zeker de helft gebroken. 









Van: EN CD) Ko 
Verzonden op: woensdag 22 september 2021 13:43:32 
Aan: NS) NC 

(BS) MG rv >; NN BS) <A ews >: 
SS (CD) © 
(CD) MG vs. (CD) v>; 
EN (CC) Cv 

Onderwerp: FW: media aandacht op locatie, burgemeester geeft statement 
Prioriteit: Hoog 

Zie onderstaande mail, burgemeester geef statement 

Van: ME <W denhelder.nl> 
Verzonden: woensdag 22 september 2021 13:16 
Aan: MN (CD) MN > 
CC: MN MG denheider.nl> 
Onderwerp: media aandacht op locatie, burgemeester geeft statement 
Urgentie: Hoog 

Hai mn. 
Om 15.30 zal de burgemeester zijn rol van burgervader oppakken en een statement afgeven over wat de Lange Jaap voor de 
inwoners betekent. 
Dit op verzoek van Een Vandaag, de NOS en RTL Nieuws, 
Daar geven we gehoor aan. Op veilige afstand natuurijk, bij manege Bruin bij de afsluithekken. 

‘Statement zal ongeveer luiden: 
“Voor de inwoners van Den Helder is de Lange Taap als het amsterdammertje voor Amsterdanuners. Het is een icoon en landmark 
die onlosmakelijk is verbanden aan Den Helder, Een baken van licht en vertrouwen. Hij is er altijd, en zichtbaar van ver. Als een 
figuur die over ons waakt. De Lange Jaap is ook nationaal een bekendheid. De ontdekking van de scheurtjes in de wand is recent. 
Het heef ons verrast, dit was nog niet eerder bekend. Ik begrijp dat dit nieuws schokkend is voor velen. Dat blijkt ook uit de vele 
reacties op dit bericht, Meer onderzoek is nu nodig om te weten wat de gevolgen zijn en wat er nodig is voor het behoud. Dat pakt 
Rijkswaterstaat verderop.” 

Met vriendelijke groet. 

‘Deze e-mail is uitsluitend bestemd voor de beoogde geadresseerde. Mocht u dit bericht bij vergissing 
hebben ontvangen, wilt u mij dit dan meteen laten weten en het bericht (inclusief eventueel meegezonden 
bijlagen) uit uw postbus verwijderen? Stuur in dat geval de tekst van het bericht ook niet door.



von: S400 Vereen: doneerden Septet 2006013 
Aan Sturen amal Cy  C) en gn pterde gene ved 
goto A a 1 a bla eo ras Ven clita doelend as een ie 

an PTS design 8 nls tv SEE str ‘Verzonden: woensdag 2 septerber 2001 tl 
Aar 570) Er DG DG ar CO TS TT (co) 

icon 

Beste llama, 

oor mi zijn alle de de data mogen, 
Her op kantoor is het qua vergaten ita ed figgeen probleem. 

er vende gross 

Van: mmm (GPO) esn 
‘Verzonden: woensdag 29 september 2021 13:73 
an: EE terr nt OE (| Gr (<>) eN 
eri 
CC; en PTStructural design & analysis bv MR et structu or 
‘Onderwerp: AE Lange laan beoordeling canstrictieve veligheid 
enn, i oml aspecten en eventu vogel vingen een a HNE on en assrvoor oen gene menin aan aen Men overle te bespreken, Wat an bet sp rt vogonde nogtheden 

1 or (PT) Bissen tere) Ne sake 0.38 (ej Res wi, maar op at moment nog aven nlet duld how het daar mst vergaderen 2 Ü re voed ols #7, WR, Si, CU an vene NEBEST anki, 
indien geen goed se, omdat eral van ales loep (belde net ll dis n overiag met NEBEST zat, zt jf mogelijk eck bi) dan hoor ik dat araac. 

Van emmen meeten ‘Verzonden: dinsdag 28 eptember 20212229 
(Aan 0) rn: A Cc) > (Co ei 
OT teur design ary pun (6PO) menen ‘Onderwerp: RE: Lange Jaan beoordeling eorucheve vlighed 
= 
Helos eras 
Een bens toma ver aanzien van da dene spee le 
Herv fn wari te veraactean 
We ebben ang orde al iere met nen haart geonpentoer mes EE 
We heb axial dla aa lc lag ige aargh met bape tise 
‘Deze dermate ace eager dt za Wi an 0 em de hiel vane se rie perlen Hel wes een getik zi ze gee 
Dba at derscheiden 
ys st cx de ada da oh Ws a BE an de bard zij an lho a lak wen am a ze gM Unde wa age 

‘Yat: ero) er 
Verzonden: dinsdag 28 september 20212058 
ame ne terdam (O) rl; (cn) een 
COT Structural des analyst bv pete ee (roy a ere 
‘Onderwerp: RE: Lange Jaap beoordeling constructiove vatigheld 
Hol 
Fy dat fo ar war bent, hoaclijk heb je wel van Ja kort vakanda kunnen genleton, 
oe ik rtegenaan kijk: De voegzweling (V) zorgt middels o.a. schaurverming en Interne sparing voor een verlaging vam de weerstand (£) dle de toren kan bleden tegen de belastingen wind CM), 
mdr en elpen gel) oen vann een vele ssi moe gelen AVT, Voagzweling Veen: tas in de kid mat aan anbekerca srelneid en het effect ervan is rg lasti te twanstearen met berekeningen (zowel iiovearscand als interne spanningen) 

5 _ TaW zin variabel en uldelik waameembaar (kina +zon) on te kwantificeren 
Waarnaartoe wi -V is lasti tot onroagalfi te bepalen, zeker al je de toekomstige scheurgroel gaat meenemer. Daar kunen we veel sommen voor makan en ze geven wel wat inziét, 
maar mer vaal onzakerheld, sr wel goed te Kaanticern an wa weten dat op bepaalte mamenten dean belasting vr lag le (weing wind en geen zon), dt zij volgens mi cok de 
memerten die we mosten gaan benutten om Bien merhoren en je vetbetaren Gowen vervangen, voegen keen zin mad extra befeersnuatierelen mogolicem net ret te 
Verdien. 

‘Drone van butanaf om te conoleren op grote scheuren. 
Punter wotkvan de aren maken (nu) en eze weke hefolen om nate an o de glvendeHnen/boangen inde tren toenemen en de gehele verormng von de Toren Inde pater 

te houden 
vraat Eb arne AN mcr Edas Bib ae Kas ld vn kb mai dem ai eeen i iden aren A hand henk ind he



feasting kek Wik pavers: Mdk dat wile dijn vat cep seen moh granaten badje: 
Mbt onderstaande mall: 
Eens rat de alse on ku proberen de berekening zo goed mogelijk makan ae Jouw iit maa ben wel bang det we sommige dngen nll goed kangen kwantlcten ongeacht hoeveel 
Sommen we makan (knik en spanningen door voegeweling) Ds enige zekerhe dic kate In het rekenmodel KS dat h weet cat tot een bepaalde windsnelheid de hauren niet enadid zin om het 
‘Dobale romert Ea Wad op fe nemen, Daarmee Is de kans on dat halmechanisre een Suk Heiner, maarher rela op ns van de wan bij bestoan 
men en men sent an ha Nee aig gaa worden om de estievensduUr voor-de tren kunnen gaan vastatellen voor de langere erin. Bend nadat ket cir Nabe apport heb drenten pao bn i toch vin gelen oo dad Kennard Dael te Tebben van de staatvay de toen an dete Sel scheuran en sok eel Varende scharen, met medal veel verssiense sara Ue ans Sat ele scheuren gaan doorgroeien 25k naest as Vonsanslnden si verslpen ee Sanden 
EEE mr ae Nenes inspec. tdnheden taan vaak verkeert, mips mun suk mamet ont sten ze heg maar even lopen. voor de es sul, 
Al metal geen makkelijke verhaal. 

In de bijlage men pl metwatzaken da ie maandag had ran uitzaekan (toen daor hat Inepactarappert van Neber ging en de spullen die ikvan had gekregen) Cinder andere gekeken naarde 
positieve van de gefaalde bouten en schauren, maar dt heeft geen heel sigificante relatie tot de hoofdwindichtng. 
Met uriendelike groet, 

Psu lk heb maerzaad wat zaken metde windbelasting laten uitzoeken, omdat i hetidae heb dat het moseli wal relevant gaat warden inde discussie over hat mogelijk weer openstelien van de, 
toren voor inspectes/repareties (ot aan bepaalde winesnehed). ban Wilk niet ook nog onzekere hebben over de ukganospurtan van de wind, ook al ziten de meeste onzekermeden op aan 
Sndsrval, 

Van: mm otterdom > 
Verzonden: disdag 28 sey tember 20211611 
Aan zisrors 

Sl PT Structural design analysis bv 
‘Onderwerp: Lange nap beoordeling constructieve veghel 
Heen 
Ik tose male dat ar ondetzook wort gedaan naar ha act var wind op de bolting do toon 
eze ie 20 (an ene es WE) op mnd nts grootst rang aan hee 
Hes ear a ns op oe sparring < bepe zes aed aans 
Ht isan minder en bang hea pau de widest Ee Kev 
‘Your do goa ede nogmaals ip area sad dermate ect ver de ac wegg Gansu velig lalgsioper wos) 
Ungangapurion 

Materia es bos (es hou daagse scheuren 
(betekent oak tet er tiel 1 er de aepassing van responder omdatelastéch materialen hrevcoritgangspurt 
Voal outer zij al 2a get agv waggelen al punt an breken) 
Er zijn val werde spanningen in eene sche Vooren sten ver pen) 
Vloeren geven door ezra schouw laas de ari geen enkele steu mest 2an varaan ook ied scha) 

Acueek 
‘Zoest lokaal suerte sien los tot +20 myn oke verplaatsing aan benijd lee pil erderstard), 
inde zweling vat gecorzenreer krochtaosrtracht pass (zowel esi als tangent) 
ol wrd da vaa vin de verie basing epgora oc le vang sat dl kesh Gave sige me lh) 
raclovraiacht gaat dar da once (odo lj cndorstaards gaat mat gretchen Luizen. 

Hie tcs: 
‘Shuate veranda rl gal io oak aparte Nolet) 
Daarmee kij ie trug in de tjd ij de analy van de gerapptaarde scheuring up de lekte 
[eccansnictiw velighad wort bepaale ct aan tuatie de ien n dena mort zou kunnen ordoan 

fea) 

vaags Warn gainer wnpont naren gu pdr oer etl pret aren Mergent ct te Ver oor esa de Beggs gen (at Se vanden rlr en han Stes rc ea en ken 
Sten al en dagen sch ring an Sparen Dr onl rt ranean = 2 ener an dela ach ol (cb rt. Tie uch and ba ao rtf chaser ze aa Wan glen 
a alle rie ie det i breken von bon de herzontts gen dels los ap elkaar staan en urna yerechuten ee iter epgserengen eeens



‘Vanmidsac met SE aesprokn 
‘Alle efecten en de zaling zin nag niet verwekt in het rel (cok oeren nog scharzand rbe am wanden) 
Isl vor om de berekening op pit ut beden. 
Blote doce a way onesie vn mat co ena vgs vcs xp a gown in vor an ca soe cat va 20 HO 
‘Gragg lives 

awe 
Verzonden: donderdag 23 seutember 2021 
Aa: STS PC} ss» (co) <> (CE Onderwerp Vtopbouwen 
Heen, 
201 vg a wl vagen aur et Boog yar Ba dat ar zuar oul vroemen beschadig 2 

In vet van deze asain do ga van de besctaing moelik vaste steen 
tjsa herl Scheuring (nachts) Veling ifs door schud dane ing sr hl zw 
ama se str decent ede oasen) 
De paria zl sop de cartachaiken ne meten bewerken waarmee de paer essing varen at 
vewacht dal ft hl moeij zal warden a de bestaands wanda vraa lo hays 
Iva en Gi et bestand Keele aster a [ae verend wimg nel ess tet Zo rete ide 

Mot wordo grot, 

vanger) Verzonden: woenscag 2 september 20212339 
aan: CO A GE (cD) 
‘Onderwerp: REV opbouwen 

oe 

Ik dark dater heel veel weerstand gaat ontstaan vanuit emeente/provifide en RCEals do toren niet opnieuw opgebouwd gaat worden. Dat worden rechtszaken men lijkt me niet goed wor de 
bbeeidvorming alse het mij vraagt 
Volgens mis het opnieuw laten opbouwen de beste optie Voor eer duurzaam en aèrvol herstel vande toren. 

Je moet een waardestllng laten doen van de oren. Dan wordt vastgelegd welke onderdelen van de toren yan monumentale waarde zijn, gevoelsmatige dat min of maer de gehele construct Dus 
‘ooh de vloerplaten en het trappentuis, Maar misschien valt het mee, Met de waardeselling moet e raar het RCE om ditte aten loeisen, Msschien an hel zonder waardesteling mat al vaststaat 
‘dt alles behouden moet bijven. 

Hergebruik van de wandstementr al nog wl tot discussie gaa laden, Het materiaal voldoet iet aan de ductiitetseisen die worden gesteld in de huidige normen zullen imperfecties ten in het 
matenaal, naast de zichtbare scheuren. te moet dus gean vaststellen of ze nog wel voldoen aan de eisen dle we eraan moeten stellen. Ditzal wel mer spealisten van TNO vastgesteld moeten worden. 
Ievervacht een individuele beoordeling per paneel nooczakelik sues! maae misschien ook wel met andere NO technieken, Hergebruik van een panel kan zo maar even duur of duurder zijn dan 
‘een nieuw ganeel maken, 

(aarnaast cher gieijzer mindar aac (Ca 10%) an cok minder sti dan het glettaal/eanctructiestaal dat We nu taeassen, Dus é meet wanddikte herop aanaassen (waarschijn a dst amper). 
en gioterprobleem is dat de thermsche uitzetingscokMicnt ook orders (5k vraag me daarom af of het mixen wel kan 

Ais de toren herbouwen, dan Kunnen we mogelijk niet aan alle exen vi hat bouwbesluit velden. Uit moet nagegaan worden 

‘Slopen en herbouw zal dus iet goedkoop zijn Bij GPO atten wel kostendeshundigen, maar isschien datje het aak kunt vragen aan aan aannemer of staalbauwer



or 

verzonden metalackBerry Work 
(voldeco) 

‘Von: mmm (CO) Se ed Datum woare 22 op RETE 
van: me mg nterdn n>; LT grs en (us 
‘Onderwerpen 

all 

Even denkend inscenaria's 
Het gecontroleerd opbreken 1s een opte dle we eer sereus mosten nemen, Kunnen we een inscating maken, laten maken, wat het kastom de vuurtoren weer opnieuw on fe sten bouwen met by 
deels de wanden die nag mart zijnen vr cle andere een replica laten maken. Al voachneld 

swa dit kunnen Inschatten, hoeyee! ijd \ebban we hiervoor nodig? Okt heet uiteraard waer haast we avan hat wet zel te doen hè 

ve vraag lt oder als we moeten condluderen art gecontroleerd afbreken de enige opie I. ket est mereen door tvhet hestuuraf minister mes wl sten geven cate hem opnieuw gaan 
‘anbouvers Het isvan op bestuurlijk of ministre veau dhe dit bepaalt, Ik wer cokniet of e verplich bent om een manumentopneuw op te bouwen. 

Hoor graag van lie 

Fijne vand, 

Verzonden met BlackBerry Work 
(wers blackberry com) 



Van: a (CD) nl 
Verzonden op: woensdag 22 september 2021 22:31:46 
Aan: CD) sl 
Onderwerp: RE: scheur 

Bijlagen: image001.png 

ens! 

Ditis dus de o-meting. 

Maar als je de arootte van de houten weet 6f van verhogingen zoals in onderstaande foto, dan zou Je —lijkt mij als leek — nit eerdere rapportages 
moeten kunnen opmaken of dit soort scheuren groter zijn. Daar heb je dan toch geen cm voor nodig... lijkt me? 

Was de reden om de toren Voor publick te sluiten ein jaren 80/90 echt alleen maar vanwege de Vloten”? Dat vraag Ue me dan ook a. 

Met vriendelijke 

Van: NE (CD) Ns. 
Verzonden: woensdag 22 september 2021 22:26 
Aan: EN (CD) rv n= 
Onderwerp: FW: scheur 

‘Vit een rapport van juni 2021, 
heb tussen ons gezegd grote twijfels hoelang dit al gaande is 

Van: MNN (CD) 
Verzonden: woensdag 22 september 2021 22:25 
Aan: HEN (GEO) rss n> 
Onderwerp: scheur 

Day ED, 

Zie foto rechts met 180mm. 
Botreft ven onderzoek ui juni 2021 
Ik vraag mij a of het gabrek wat ze schrijven klopt “scheur alleen in het Lj” 

‘Tk twijfel heel erg hoelang de scheuren er al zitten. maar dat is mijn mening. 

Met vriendelijke groet





Van: EES - DRO RC minienw.nl> 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 10:58:28 
Aan: EN (8S) <> 
Onderwerp: _ aanvullende communicatievraag Lange Jaap 

Prioriteit:  Hoog 

i 
We zijn nog niet af van de Lange Jaap: ik kreeg van M/Communicatie de vraag of we zsm kunnen aangeven of en 
hoe we in het verleden hebben geacteerd op signalen uit de omgeving over de staat van de vuurtoren. 

Met vriendelijke groet, 



Van: SS (GO) es n> 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 17:02:38 

Aan: ‘NS - PT Structural design & analysis bv pt 
structural.com> 

ce: TE (CD) <ol>; 
(CD) rs. 

Onderwerp: _ berekeningen VT 

Hoi. 

twee vragen: 
1, Kun je mij de berekeningen toesturen” 
2. Kun je de roven LOem scheef zeen en het spanningsniveau bepalen wat bier bij hoort? Vervolgens vergelijker een perfect rechte toren. 

Dit om de invloed van scheefstand in te kunnen schatten. 

Alvast bedankt. 

Met vriendelijke groet, 



Van: EN (CD) KC Sn 
Verzonden op: vrijdag 24 september 2021 09:28:40 
Aan: EN (8S) Gs 
CC: CD) <a 2 ws.nl> 
Onderwerp: FW: 2021-0044757 
Bijlagen: __2021-0044757.docx 

Ho! 

Zoals sfzesproken 

Groet 
= 

Van: MEN Glen elder 
‘Verzonden: donderdag 23 september 2021 16:41 
Aan: BEN (CD) NG v> 
Onderwerp: FW: 2021-0044757 

Ho 

Bij deze nog ter info de beantwoording van de raadsvragen, Deze wordt aankomende maandag besproken met de wethouder, 
voordat de beantwoording richting raad gaat, 

Met vriendelijke groet 

Deze e-mail is uitsluitend bestemd voor de beoogde geadresseerde. Mocht u dit bericht bij vergissing 
hebben ontvangen, wilt u mij dit dan meteen laten weten en het bericht (inclusief eventueel meegezonden 
bijlagen) uit uw postbus verwijderen? Stuur in dat geval de tekst van het bericht ook niet door.



Van: ES (CD) <A s.nl> 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 11:00:47 
Aan: nn (2S) vS 

(BS) MR Orvs.n 
Onderwerp: FW: svz acties Lange Jaap 22-09 

Categoriëen: re(actie) gevraagd 

Deze nog van gisterenavond. 
Einde dag nieuwe update. 
Bewonersinfo wordt aan gewerkt iom gemeente en omgevingsmanager. 
Overige vuurtorens einde dag 0.9 versie. 

cra 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www, blackberry,com) 

Van: MN (BS) > 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 10:08 AM 
Aan: ME (CD) <> MN (CD) Cn, NN (BS) 
MN Cn, ON (GPO) <a ws n> 
Onderwerp: svz acties Lange Jaap 22-09 

Hietbij de punten zoals afgelopen woensdag besproken: 

Staind van zaken Vuurtoren Tange Jaap (woensdag 2 september 2021): 

-_ Uiterlijk medio volgende week (-/- 29 september) worden de berekeningen verwacht die antwoord moeten geven op de doorrekening, 
van de constructie (eigen draagkracht): 

Fr worden scenario’s uitgewerkt voor her geval de uitkomst negatief is (wat te doen met de toren: afbauwewopbouwen. voorlopig 
stutten,), Hierbij moet rekening gehouden - worden met status Rijksmonument. 
Er zijn gesprekken met de stakeholders van de apparatuur in de toren. Uitgangspunt is dat niesmand de toren mag betreden (beheerder 
is al verantwoordelijk voor de persoon die zich in de toren bevindt) 

-__Er wordt cen stuk gemaakt om de minister te informeren over de starus van de andere 17 vuurtorens. Daarin komt ook informatie over 
iaspectieregime. 

Verder is WM io ssierhouder. Zij zal bij de overleggen aanschuiven. 

Met vreudelijke roet,



Van: EN (2S) << 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 16:48:12 
Aan: BE NN) vs; 

(WNN) MN 5. >: CV NN) <i so; 
B NN) > 
Cs. 11>; 
(CD) > TS (CD) <5 

cc: SS (55) 5; MN (ES) G>; 
BN 2S) <5, 
(BS) MNC nl>: ON (3S) vn: BS-DL 
Communicatie <dl-hkw-communicatie@rws.nl>; SE 
CS) rn; NS) <5 
BKG) <= 

Onderwerp: Nieuwe Kamervraag ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot gebied rondom 
toren afgesloten, ook de doorgaande weg (86189) 

Categoriëen: lezen/niet geprint 

Hierbij bijgevoegde kamervragen. 

Aan CD eu WNN de vang om uiledlijk | oktober input aan te leveren GM vc intoor van deze vraag bij BS). 
Op 7 oktober mosten de antwoorden bij DBO liggen. 

De aanbiedingsbrief en brief TK volgen later 

2021716182 
(ingezonden 23 september 2021) 
Vragen van het lid Rudmer Heerema (VVD) aan de minister van Tnfrastructuur en Waterstaat over het 
artikel “Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot gebied rondom toren afgesloten, ook de 
doorgaande weg.” 
1, Bent u bekend met het artikel “Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot gebied rondom toren 
afgesloten, ook de doorgaande weg"?|1| 
2. Sinds wanneer bent u op de hoogte van de scheuren in de wanden van de vuurtoren? Bent u op de hoogte 
dat de vuurtoren Lange Jaap nu dreigt in te storten? Zo ja, welke acties heeft u reeds 
ondernomen om dit te voorkomen? 
3. Kunt u uitleggen wat de aanleiding is van de scheuren in de wanden van de vuurtoren? 
4. Is inmiddels bekend hoe de scheuren in de vuurtoren hersteld kunnen worden? 

5, Wat voor acties worden op korte termijn ondernomen om te voorkomen dat de Lange Jaap, een icoon 
voor de inwoners van Den Helder en de hoogste nog werkende vuurtoren van Nederland, omvalt? 
6. In hoeverre ervaren de omwonenden van de Lange Jaap hinder van het ontruimen van het gebied rond de 
vuurtoren? 
7. Hoe konden de scheuren in de Lange Jaap onopgemerkt blijven bij Rijkswaterstaat ondanks de 
alarmerende signalen van omwonenden? Waarom ís er niet eerder ingegrepen? 
8. Wat wordt er gedaan om te voorkomen dat andere vuurtorens een soortgelijk lot wacht? Op welke basis 
wordt geïnspecteerd/onderhoud gepleegd en behoeft deze werkwijze van Rijkswaterstaat aanpassing naar 
aanleiding van dit voorval? 
9. Kunt u garanderen dat met fall-back-opties die worden uitgewerkt volledig kan worden voorkomen dat 
scheepvaart gehinderd wordt?



10. Bent u het eens dat dit soort gevaarlijke situaties in de toekomst niet meer mogen voorkomen? Wat 
wordt gedaan om ervoor te zorgen dat signalen over soortgelijke beschadigingen, aan zowel de Lange Jaap 
als andere vuurtorens, in de toekomst zo snel mogelijk opgepakt worden? 

source=google&utm_medium=or; oor lar dmf20210921 6699043: 

‘Van: parlementaire zaken dbo@minieaw.nl <parlementaire.zaken.dbo@minienw.nl> 

Verzonden: donderdag 23 september 2021 15:44 
Aan: MN (8S) MN Col; NN (5S) ol; 
secretariaatdg (BS) <secretariaatdg@rws.0|>; MN (BS) vol 

(BS) MGv 
CC: DAB <PARLEMENTAIRE, IN.DBO! NL>: WOORDVOERING 
<WOORDVOERING@MINIENW.\L>; EEN - D5 iin; 
ES 
MEO ien;  - DEO icn 
ME DEO MN inieu.n >; MN - DBO NE minienw.ol>: NN 
EE 50 MO icn N-DE 
MR vn NN - DBO 
Cin icn o>: a - DEO @ 

BO MC mimenw.nl> 
Onderwerp: Nieuwe Kamervraag op directie (86159) 

jenw.nl>; 

Beste collega, 

De Kamer heeft vandaag een Kamervraag gestuurd met als onderwerp; Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot gebied rondom toten 
afgesloten, ook de doorgaande wee 

De deadline voor de beantwoording is 14-10-2021. Ons de miuister/staatssecretaris voldoende gelegenheid te geven om de beantwoording te 
‘kunnen lezen en ondertekenen moet de beantwoording uiterlijk 07-10-2021 bij DRO worden aangeleverd. 

‘Informatie over ondermeer hoe de antwoordbrief moet worden opgesteld en de wijze van aanlevering bij DBO is terug te vinden op de 
intranetpagina’s van DBO: 

Mocht je vragen hebben over het proces, dan kaun je die ons via de mail stellen of neem telefonisch contact met ons op. We beantwoorden ze 
graag 

Je kunt de Kamervraag in Delphi bekijken via deze link: luk vaar detailrapport 

Als deze Kamervraag moet worden overgedragen aan een andere DG, neem dan contact op met Parlementaire Zaken. 

met vriendelijke groet,



Van: ES «5 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 17:41 

Aan: BC DCO 

ec: ~ DBO: es, BN cas) 
Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap 

Categorieën: lezen/niet geprint 

Dac IN, 

Ik kan niet bij CM. Dus moeten we het even zo doen. Als je er op staat dan lukt dat waarschijnlijk pas 
morgenochtend. 

Met vriendelijke groet, 

Van: MN 000 Mieren 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 17:37 

(05) A or NN oc 
minienw.nl> 

100 MN ie: ON (2s) 

Er komt dus niks via CM? 

Met vriendelijke groet, 

Van: EEN 035) rna 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 5:31 PM 

Nc, NN - DCO 
—DBO MN ce. a (BS) 

Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap



pac i, 

Hierbij de notitie inclusief de ingevoegde spreeklijn van 
Hiermee hoop ik dat ze voldoene heeft om bij de MR vragen te beantwoorden. 

Met vriendelijke groet, 

Van: MN - 020 MM ominienw.n'> 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 17:24 

minienw,nl> 

minienw.nt>; WN (85) 

Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap 

Wanneer kan ik die map verwachten? Ik heb hem nog niet. Wel zo netjes als M het vanavond nog kan lezen. 

Met vriendelijke groet, 

van: ON - 20 Mene 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 4:35 PM 

MN 8s) 

Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap 

Zo gauw die notitie bij mij is, voeg ik het toe 

Met vriendelijke groet, 

van: MN > co MN ne 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 4:23 PM 

Aan: -DBO MM ier



Kopie: -DBO ME ien, NN BS) 
@rws.nl> 

Onderwerp: Spreeklijn Lange Jaap 

Hal 
Zoals zojuist besproken, zou je deze spreeklijn bij de notitie aan M over de Lange Jaap kunnen voegen? 

Dank alvast 



Van: EE &s) 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 09:44 

ce: (Mi NN): OE co), N 
(BS) 

Onderwerp: RE: Terugkoppeling Ochtendberaad vandaag mbt communicatie 
Lange Jaap 

lezen/niet geprint 

Dank mbt Lange jaap naar BM en mij graag ince 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

TI en Lange Jaap 

Dankjewel WWW, acties zijn uitgezet en worden door team Communicatie BS voorbereid en afgestemd 
met DCO, Punt Lange Jaap zullen we even langs jou en WWW laten gaan. 

Groet. 

Van: EN (8S) ws nl> 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 09:34 
Aan: (BS) prws.nl>; (BS) snl> 

cc: (MN) @rws.nl>; (WNN) MDG vs. nl>; 
'



>) NN Bs) RC 
Onderwerp: Terugkoppeling Ochtendberaad vandaag mbt communicatie en Lange Jaap 

Verzoek van minister om vandaag geïnformeerd te worden over 
Buiten 
scope 

« Wat de actie is richting bewoners rondom Lange Jaap en heeft geen RWS zichtbaarheid in de media 
gezien. DBO CO aanspreel 

Budts 
Verzonden met BlackBerry Work Seer 
(www.blackberry.com)



Van: SS (2S) <a ws.0> 
Verzonden op: vrijdag 24 september 2021 08:35:27 
Aan: 

cc: 

Onderwerp: 

Categoriëen: 

B WN) <> 
(WNN) MN sn: MN (WNN ) so; 
B NN) > 
(CD) MM > 
(CD) > (CD) Sn 
B (BS) 5; NN (ES) G>; 
B 2S) <a Cs o: 
(BS) MN Cn: NN (2S) Ee rvs n>; BS-DL 
Communicatie <dl-hkw-communicatie@rws.nl; mn 
CS) sn; MN (3S) <5 
KGS) ws. n1> 
RE: Nieuwe Kamervraag vuurtoren ‘Lange Jaap' in Den Helder die dreigt in te 
storten.(86191) 

lezen/aiet geprint 

Nieuwe kamervragen met hetzelfde onderwerp. 

Tie zal de bestanden brief TK en aanbiedingsnota samenvoegen, deze volgen later vandaag! 

2021Z16188 

(ingezonden 23 september 2021) 

Vragen van het lid Geurts (CDA) aan de minister van Infrastructuur en Waterstaat over de vuurtoren Lange 
Jaap’ in Den Helder die dreigt in te storten. 

L Kent u het bericht “Vuurtoren 'Lange Jaap! in Den Helder dreigt in te storten, omgeving afgesloten"? 

1 

2. Kunt u aangeven hoe het kan dat de hoogste vuurtoren van Nederland op instorten staat en wat de oorzaak 
is dat in de wanden van de vuurtoren van Den Helder grote scheuren zijn ontstaan? 

3. Kunt u aangeven hoe de scheuren zullen worden verholpen en hoe dit opgepakt zal worden? 

4, Kunt u aangeven in hoeverre er de afgelopen 25 jaar onderhoud is gepleegd aan de vuurtoren en hoeveel 
inspecties er in de afgelopen 25 jaar zijn geweest? Kunt u hierbij expliciet aangeven welk onderhoud is



gepleegd en wat er precies uit deze inspecties naar voren kwam? 

5, Kunt u aangeven wat het effect op de mate van onderhoud is geweest sinds de vuurtoren sinds 1988 een 
rijksmonument is geworden? 

6, Kunt u aangeven wie de afgelopen decennia verantwoordelijk is voor het onderhoud van de vuurtoren en 
‘hoe uitvoering is gegeven aan deze verantwoordelijkheid? 

7, Kunt u aangeven wat er met de uitkomsten van het onderzoek van TNO in 1998 is gedaan over de 
inspectie van de vloeren van de vuurtoren de Lange Jaap om te bepalen door welke belasting de toen al 
enkele jaren optredende scheurvorming werd veroorzaakt? 

8. Kunt u aangeven wat met de uitkomsten is gedaan van het onderzoek dat in 2010 door de 

“International Engineering Consultant for Restoration Technology B.V.’ is uitgevoerd en die de Lange Jaap 
opnieuw aan een onderzoek heeft onderworpen? 

9, Kunt u aangeven of de adviezen van de firma IECRT zijn opgevolgd om alle gebroken vloerdelen te 
vervangen door nieuwe elementen met exact dezelfde afmetingen en deze ook weer in dezelfde 

scheefstand te monteren, de ramen te vervangen door ramen uit een stuk, de beschadigde naden uit te zagen, 
een nieuwe moderne kit aan te brengen en een nieuwe coating aan de binnen- en buitenkant van de 
vuurtoren aan te brengen? Zo ja, hoe zijn die opgevolgd? Zo nee, waarom niet? 

1) NOS, 21 september 2021, Vuurtoren ‘Lange Jaap' in Den Helder dreigt in te storten. omgeving 

afgesloten (https://nos.nl/artikel/2398724-vuurtoren-lange-jaap-in-den-helder-dreigt-in-te-storten- 

omgevingafgesloten) 

Toelichting: 

Deze vragen dienen ter aanvulling op eerdere vragen terzake van het lid Rudmer Heerema (VVD), 

ingezonden 23 september 2021 (vraagnummer 2021216182). 

van: EN (2S) 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 16:48 

Aan: EE (NN) Cs: EN (NN) >: 
B (NN) <>: (NN) Crs. TT 
DCs > EN CC) NG 
EE Oan 
CC: B (BS) Cs MN 3S) NC >; TT (BS) 
MN Cv; EN (5) Cvs. ST BS) 
rvs nl>; BS-DL Communicatie <dl-hkw-communicatie@rws.nl>: Wm (BS) 
vn; MN (2S) Cs; NN (BS) 
NC ol 
Onderwerp: Nieuwe Kamervraag ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot gebied rondom toren afgesloten, 
ook de doorgaande weg (86189) 



Hierbij bijgevoegde kamervragen. 

Aan CD en WNN de vraag om uiterlijk | oktober input ana te leveren WW coördinator van deze vraag bij BS). 

Op 7 oktober moeten de antwoorden bij DBO liggen. 

‘De aanbiedingsbrief en brief TK volgen later. 

Groeten, 

2021716182 

(ingezonden 23 september 2021) 

Vragen van het lid Rudmer Heerema (VVD) aan de minister van Infrastructuur en Waterstaat over het 
artikel “Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot gebied rondom toren afgesloten, ook de 
doorgaande weg.” 

L Bent u bekend met het artikel “Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot gebied rondom toren 
afgesloten, ook de doorgaande weg"?[1] 

2. Sinds wanneer bent u op de hoogte van de scheuren in de wanden van de vuurtoren? Bent u op de hoogte 
dat de vuurtoren Lange Jaap nu dreigt in te storten? Zo ja, welke acties heeft u reeds 

ondernomen om dit te voorkomen? 

3, Kunt u uitleggen wat de aanleiding is van de scheuren in de wanden van de vuurtoren? 

4, Ts inmiddels bekend hoe de scheuren in de vuurtoren hersteld kunnen worden? 

5. Wat voor acties worden op korte termijn ondernomen om te voorkomen dat de Lange Jaap. een icoon 
voor de inwoners van Den Helder en de hoogste nog werkende vuurtoren van Nederland, omvalt? 

6. In hoeverre ervaren de omwonenden van de Lange Jaap hinder van het ontruimen van het gebied rond de 
vuurtoren? 

7. Hoe konden de scheuren in de Lange Jaap onopgemerkt blijven bij Rijkswaterstaat ondanks de 

alarmerende signalen van omwonenden? Waarom is er niet eerder ingegrepen? 

8. Wat wordt er gedaan om te voorkomen dat andere vuurtorens een soortgelijk lot wacht? Op welke basis



wordt geïnspecteerd/onderhoud gepleegd en behoeft deze werkwijze van Rijkswaterstaat aanpassing naar 
aanleiding van dit voorval? 

9, Kunt u garanderen dat met fall-back-opties die worden uitgewerkt volledig kan worden voorkomen dat 
scheepvaart gehinderd wordt? 

10. Bent u het eens dat dit soort gevaarlijke situaties in de toekomst niet meer mogen voorkomen? Wat 
wordt gedaan om ervoor te zorgen dat signalen over soortgelijke beschadigingen, aan zowel de Lange Jaap 
als andere vuurtorens, in de toekomst zo snel mogelijk opgepakt worden? 

IE) 

sil oordhollandsdagblat t/dnf20210921_669904327utm_source=goosle. mediuny 

Van: parlementaire zaken dbo@mimeow.nl <parlementaire.zaken.dbo @mmienw.nl> 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 15:44 
Aan: EN (BS) MN so; NN (3S) NN 0 >; 
secretariaaldg (BS) <seeretariaatdg@rws nl>; MN (55) vnl 
(BS) Mer 
CC: DAB <PARLEMENTAIRE ZAKEN DBOGMINIENW.NL>; WOORDVOERING 

EN - 220 EC ien NN - DBO 
Minie: NN - DO Cin 
EEN - DEO MN icin: NN - DEO <iicnvnl 
ME DE 0 <n. ;  - DBO 
MN @ ien 01>; N-DE 
OC ND > O <i>; 
EN DEO <Q inienw.nl> 
Onderwerp: Nieuwe Kamervraag op directie (86189) 

Beste collega. 

‘De Kamer heeft vandaag een Kamervraag gestuurd met als onderwerp: Scheuren in waaden vuurtoren Lange Jaap. Groot gebied rondom toren 
Afgesloten, ook de doorgaande weg. 

De deadline voor de beantwoording is 14-10-2021. Om de minister/staatssecretaris voldoende gelegenheid te geven om de beantwoording te 
kunnen lezen en ondertekenen moet de beantwoording uiterlijk 07-10-2021 bij DBO worden aangeleverd. 

Tnformatie over ondermeer hoe de antwoordbrief moet worden opgesteld en de wijze van aanlevering bij DBO is terug te vinden op de 
inttanetpagina’s van DBO: 

rant, or /Directies/DBO. Dirsctie Besuursondersteu 0 staatse 

Mocht je vragen hebben over het proces, dan kun je die ons via de mail stellen of neem telefonisch contact met ons op. We beantwoorden ze 
graag



Je kunt de Kamervraag in Delphi bekijken vin deze link: link naar detailrapport 

Als deze Kamervraag moet worden overgedragen aan een andere DG, neem dan contact op met Parlementaire Zaken, 

met vriendelijke groet,



Van: EN - DBO RC inie. 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 17:42:15 
Aan: NS) NC es - 

DCO MC minienw.nl> 
cc: NN - DO <i> 

SS CS) Cn; NN (BS) vnl 
Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap 

Categoriëen: lezen/iet geprint 

Nee, laten we het voor nu maar zo doen 

Met vriendelijke groet, 

Van: mmm (5) aN D> 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 5:41 PM 

Kopie: MN DO > NN CS) 
MN 5 >, MN CS) > 
Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap 

Dac. 

Te kan niet bij CM. Dus masten we het even zo doen, Als je er op staat dan lukt dat waarschijalij pas morgenochtend. 

Met vriendelijke groet, 

Van: BEN - DBO Ginie vnl 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 17:37 
Aan: MEE (2S) ON NN - DCO 
MN @Cmuinienv.nl> 
CC: MS - DO Ci >; (5)



Es n> 
Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap 

inn. 
Er komt dus niks via CM? 

Met vriendelijke groet, 

Van: MN CS) Co 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 5:31 PM 
Aan: MENEN - DSO MN nico cl. NN DCO 
Cic 
Kopie: MN DO NN CS) 
MN nl 
Onderwerp: RE: Spre: Lange Jaap 

Das. 

Hierbij de notitie inclusief de ingevoegde sprecklijn varen 
‘Hiermee hoop ik dat ze voldosne heeft om bij de MR vragen te beantwoorden 

Met vriendelijke groet. 

Van: MEN - DBO Mice. 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 17:24 
EN DCO <n > 

CC: NN - 250 i  (S) 
MN Ce 
Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap 

Wanneer kan ik die map verwachten? Ik heb hem nog niet. Wel zo netjes als M het vanavond nog kan lezen. 

Met vriendelijke groet,



Van: MN - DBO <a miniemvnl> 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 4:35 PM 
Aan: MNN - DCO <P minions n> 
Kopie: MN - 50 Es Onc >,  (DS) 
Zn 
Onderwerp: RE: Spreeklijn Lange Jaap 

Zo gauw die notitie bij mij is, voeg ik het toe 

Met vriendelijke groet, 

Van: MN DCO <n nienw:nl> 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 4:23 PM 
Aan: EN DSO inie ul 
Kop: MN DO iN (BS) 
MN Cs 
Onderwerp: Spreeklijn Lange Jaap 

Ha. 

Zoals zojuist bespraken, zon je deze spreeklijn bij de notitie aan M aver de Lange Jaap kunnen voegen? 

Dank alvast 



Van: SS CS) <> 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 17:13:41 

Aan: EE (CD) << 
(BS) MNS. 

Onderwerp: RE: svz acties Lange Jaap 22-09 

Ok prima en dank 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: EE (CD) Co 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 1:29 PM 
Ann: MN (5S) No NN ES) <a owes > 
Onderwerp: RE: svz acties Lange Jaap 22-09 

Mbt andere vuurtorens zou morgen iets gereed moeten zijn. 
Wil graag gpo check hebben. 
Vanmiddag om 17.30 bespreken we deze. Daarna hoor je van mij. 
Gr 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: EN 55) > 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 1:22 PM 

Aan: MEE (CD) vo >, NN (3S) > 
Onderwerp: RE: svz acties Lange Jaap 22-09 

Ok thx. 

Wanneer kunnen we die andere inspecties naar de minister sturen? 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Vaan: MN (CD) NC 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 11:00 AM 
Aan: BEEN (BS) ON Cs >. NN (BS) OC > 
Onderwerp: FW; svz acties Lange Jaap 22-09 

Deze nog van gisterenavond. 
Einde dag meuwe update. 
Bewonersinfo wordt aan gewerkt iom gemeente en omgevingsmanager 
Overige vuurtorens einde dag 0.9 versie. 

Gr 

Verzanden met BlackBerry Work



(www.blackberry.com) 

Von: MEN (3S) MN <> 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 10:08 AM 

Aan: DN (CD) Cs NN (CD) NC, NN (ES) 
<>. NN (GO) NN Cn 
Onderwerp: svz acties Lange Jaap 22-09 

‘Hierbij de punten zoals afgelopen woensdag besproken: 

Stand van zaken Vuurtoren Lange Jaap (woensdag 22 september 2021): 

~  Uiterlijk medio volgende week (~/- 29 september) worden de berekeningen verwacht die antwoord moeten geven op de doorrekening 
van de coustructie (eigen draagkracht; 

-__Erworden scenario’s uitgewerkt voor het geval de uitkomst negatief is (wat te doen met de toten: afbouwen/opbouwen, voorlopig 
stutten). Hierbij most rekening gehouden - worden met status Rijksmouument, 
Er zijn gesprekken mel de stakeholders van de apparatuur in de toren. Uitgangspunt is dat iemand de toren mag betreden (beheerder 
in nl verantwoordelijk voor de persoon die zich in de toren bevindt) 

~ Br wordt een stuk gemaakt om de minister te informeren over de status van de andere 17 vimutorens. Daarin kont ook informatie over 
inspectieregime 

Verder is MN ssir bouder. Zij zal bij de overleggen aanschmiven. 

Mat vrendeijke groet,



Van: EN - DO <> 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 15:07:15 

Aan: EN (8S) ME sl 
CC: B (M1) sn: (BS) NG rvs 

nn (8S) NC sn 
(MN) GG Sn; EN (NN) EG So, 
CD) ws; EN (BS) GS nl>: 
ON) Ss. 
(MN) GG > ON (MN) rvs 
EN (2S) Cs NN 
DCO MC mintenw.nl> 

Onderwerp: RE: Terugkoppeling Ochtendberaad vandaag mbt communicatie ‘en Lange 

Jaap Buiten scope 

Categoriëen: lezen/niet geprint 

im 

Veel dankt! Woordvoerder MM zal dit. document delen mer de minister 

Groet 

Van: MEN (8S) KG rv 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 14:15 

Aan: MN - DO ico 
CC: ME (MN) 5; MN (GS) sn; ON (BS) 
MG rn (AN) Cs: CNN) 
EN rv (CD) Cr CS) 
v>; (CN) Cn; EN (MN) 
vn: NN) >: EN (BS) 
NC 
Onderwerp: RE: Terugkoppeling Ochtendberaad vandaag mbt communicatie | Wen Lange Jaap 

Allen. 

Bijgaand een overzicht met alle commmunicatie-nitingen mbt her pm BY vragen. laat het even weten. 

Met vnendetnke groet 



Van: MEN (2S) Cr 
Verzonden: donderdag 23 september 2021 09:34 

Aan: BN (BS) NC; NN (BS) <A sl ~ 
CC: ME (MN) CN) >: 
van der (CD) MM >; MN (©) <I Cs. 
Onderwerp: Terugkoppeling Ochtendberaad vandaag mbt communicatie 7 en Lange Jaap 

buiten scope 
‘Verzoek van minister om vandaag geïnformeerd te worden over 
hen | 
ne 5 buiten 
Zz 4860) + Wat de actie is richting bewoners rondom Lange Jaap en heeft geen RWS zichtbaarheid in de media 
gezien. BD BO en MM DCO aanspreekpunt 
‘epen ee en 
ons. 

Buiten scope 
Verzonden met BlackBerry Work 

(qeww.blackberry.com)



Van: EN - DO RC minienwanl> 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 20:36:49 
Aan: EN (8S) GS 

(BS) MN vn: GN (2S) Cn; ST. 
B (8S) MG rvs 

cc: EN 8S) <a sol >; - 
DBO inie. 

Onderwerp: _RE: Vraag feiten 
Prioriteit: Hoog 

Beste WM et al, 

Dank voor de inzet BM. maar dit is niet wat er gevraagd is door M. 
De minister wilde voor de MR (waar ze waarschijnlijk een camera/microfoon voor zich krijgt) een 
redeneerlijn en een feitelijke notitie die antwoord geeft op de volgende 3 vragen: 
- wat hebben we in het verleden aan onderhoud/voorzorg gedaan tegen de scheuren? (onderstaande geeft 
deels antwoord op die vraag, maar niet op de feitelijke manier die M volgens mij vroeg. Die wil weten: 
eerste schuren geconstateerd in jaar x, maatregel y getroffen) 
- wat hebben we in het verleden gedaan met signalen (rapportages, maar ook de signalen vanuit de 
omgeving) over de slechte staat van de vuurtoren? 
= wat gaan we doen aan outreach/communicatie met de omgeving in de toekomst over de vuurtoren? 

Hoe krijgen we deze informatie nog voor de MR bij de minister? Het mag in bullets, maar het moet er wel 
liggen. 

Met vriendelijke groet. 

Va: MN (ES) nl> 
Datum: donderdag 23 sep. 2021 7:26 PM 

Aan: MENEN - DEO ME Cinco ul 
Kop le: MN (PS) > 
Onderwerp: Vraag feiten 

Hoi, 

Alle feiten em chronologie gaan we op een rijfje zetlen. echter is dat niot haalbaar Voor nu. De focus ligt mu ook op het verdere onderzoek, welke 
maatregelen we kunnen gaan nemen en ht infomersa van betrokkenen zoals gemeente, perceelsigensren en ack breder omgevingsmauagemenr 
(ook contact met Hursdumer belang) Voorstel om nu de input re gebruiken die we al hebben liggen (Kametbrief nou), kheb een voorzet 
gedaan 

‘Wat is er tot nu toe gedaan? 
Kleinere scheuren waren al bekend door eerdere inspecties, maar deze waren niet zodanig dat er per direct actie op moest worden genomen. De 
vuurtoren was reeds gesloten voor publiek: Bij een extra inspectie voorafgaand aan noodzakelijk ondethoud, zijn nieuwe langere scheuren 
geconstateerd, In combinatie met de verwachte wind is geconstateerd dat de omgeving veilig moest worden gesteld. Op advies van RWS is, 
daarna de omgeving afgezet door de gemeente Den Helder. 

Met vriendelijke groet.





Van: EN (5S) ws n> 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 10:08:52 
Aan: SS (CD) <>; (CD) NC v>; 

ES CS) 
(GPO) MEG ws. n1> 

Onderwerp: _svzacties Lange Jaap 22-09 

Hierbij de punten zoals afgelopen woensdag besproken: 

Stand van zaken Vuurtoren Lange Jaap (woensdag 22 september 2021): 

Uiterlijk medio volgende week (+/- 29 september) worden de berekeningen verwach die antwoord moeten geven op de doorrekening 
van de constructie (eigen draagkracht): 
Er worden scenario's uitgewerkt voor het geval de uitkomst negatief is (wat te doen met de Loren: afbauwen/opbouwen, voorlopie 
stutten Hierbij moet rekening gehouden — worden met status Rijksmomament. 
‘Erzijn gesprekken met de stakeholders van de apparatuur in de toren. Uitgangspunt is dat niemand de lore mag betreden (beheerder 
is ml verantwoordelijk voor de persoon die zich in de loren bevind) 
Er wordt een stuk gemaakt orm de munister te informeren over de status van de andere 17 vourtorens. Daarin komt ook informatie over 
uspeetieregime 

‘Verder is  tiossiechouder. Zij zal bij de overleggen aanschuiven. 

Met vmendelijke groet.



Vai SS (CD) > 
Verzonden op: donderdag 23 september 2021 19:21:13 
Aan: 

CC: 

EN (GS) GS 
(WNN) MN Cn: NN (CD) vs: 
EE van (CD) > 
SS (ON) <> 

Onderwerp: _ verslag overleg vuurtoren do 23 sept 

Prioriteit: __ Hoog 

Dag, zie acties met je naam, 

J, Overleg:/ communicatie 

3, 

—__ Raadsvergadering maandag 26 sept 
WE heeft contact gehad met wethouder. Verzoek om maandagavond aanwezig te zijn bij raadsvergadering om vragen te 
beantwoorden, 
VE: van onzichtbaar naar zichtbaar, advies aanwezig zijn. 
Wie; duo beste, GN overlegt met WN. Voorkenr MN (is akkoord indien gewenst) zn WM 

— _ Bewonersavond 
— Morgenvroeg overleg met gemeente, CD en omgevingsmanager om nadere afspraken te maken Kamervragen, Proces Is dat CD 

eerst schrijft en BS redigeert 
‘Vraag aan WN om te beantwoorden, alle info is voorhanden, 1s niet afgesproken proves. Ofwel bijschakelen (vanuit CD, 
jemand nieuws), ofwel BS laten schrijven. ZW spart met EE 

— Vraag over historie, wat weten we sinds wanneer? Vraag om vanavond op te leveren, viterlijk morgenvroeg 
Morgenvroeg BE en BN in overleg met gemeente en RBO (andere escalatie). Mondeling is de beschikbare informatie 
doorlopen. CM zeeft deze door. 
NB: gezien mail over komend artikel NRC onvoldoende wal mij betref. Historie met feiten is eerder nodig. Openbaar maken 
oude inspectierapport (situatie zorgelijke maar niet onveilig) 

Overige vuurtorens 
= Nota bijun klaar. Vanavond naar 9, morgen msar minister. Volgende volgorde 

OM. past dingen aan nay actuale en rednetic B 
B leest en geeft akkoord, vraagt akkoord aan CW 
CB stuurt Inter op de avond door naar B en 

Marsroute 
~ Hoe nu verder met de lange jaap” 

Er worden nu berekeningen uitgevoerd. Die zijn volgende week woensdag klaar. Dan is er een uantal dagen nodig om deze te 
interpreteren. Daarna kan pas meer duidelijkheid worden gegeven over het vervolg. Daamaast zijn acties in gang gezet voor de 
functionaliteit en het lange termijn vervolg. 
mmm; graag je feedback of akkoord op volgende tornmlering: 
‘De Lange Jaap is cen oude vuurtoren met ven unieke constructie, Voor zover we weten is deze alleen nog 3x gekopieerd in 
Indonesit. Hierdoor zijn technische berekeningen moetlijk te maken en te interpreteren, Daarbij spelen allerlei andere 
‘omstandigheden, zoals het weer, ook een belangrijke rol om te bepalen hoe (onyvellig de huidige situatie is, Dat de staat van de 
constructie van de vuurtoren slecht isis al gebleken tijdens eerdere inspecties, hetgeen aanleiding was om diverse reparaties uit te 
voeren (zoals het vervangen van bouten) en bet groot onderhoud te plannen op 2023, Ditis ook de reden dat niet meer dan twee 
mensen tegelijk de vanrroren mochten betreden. 
De recente inspectie heeft aan het licht gebracht dat de scheuren zich de afgelopen 3-6 maanden ineens in een hoog tempo hebben 
uitgebreid, en het risica bestaat dat ze kunnen doorslaan, hetgeen icm de verwachte wind de reden is om de directe omgeving in. 
een straal van 70 meter veilig te stellen. 
De berekeningen die nu worden uitgevoerd moeten meer duidelijkheid geven over de huidige situatie, hoe lang de vuurtoren nog 
kan blijven staan en wat er in die tijd voor maatregelen nodig is om dat te garanderen. Tegelijkertijd kan dan een plan voor de 
lange termijn worden opgesteld, Het repareren van de huidige vinirtoren ligt niet voor de hand, Naar alle waarschijnlijkheid zal de 
vuurtoren gedemonteerd moeten worden, waarna deze als rijksmonument opnieuw kan worden opgebouwd. Hierbij dienen echter 
aanvullende zaken. zoals de aanwezigheid van Chroom 6, in ogenschouw te worden genomen 
VER: overlegt met MN of ereen uitspraak kan worden gedaan dat de Lange Jaap weer zal worden opgebouwd. 
CB: overlegt et MEN of er sprake zou kunnen zijn van prioriteistelling in het kader van VR



om



Van: (CD) Gr vs 
Verzonden op: vrijdag 24 september 2021 14:10:29 
Aan: A (BS) vs 
Onderwerp: Foto Flens 

Bijlagen: image001.png 

Beste NL 

Foto van flenzen in de muur en bij de vloer. 
Met vriendelijke groet, 



Figuur 6: bezweken vioer op niveau 15 nabij transportroute



Van: EN CS) EC sn 
Verzonden op: vrijdag 24 september 2021 18:24:24 
Aan: secretariaatdg (BS) <secretariaatdg@rws.nl> 

Onderwerp: FW: Concept nota vuurtoren Lange Jaap 

Bijlagen: RWS Nota M ter informatie Vuurtoren Lange Jaap nadere informatie_versie1720.docx 

Heel fijn als jullie dit nog in iBabs kunnen zetten 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: MN (CD) CC 
Datum: vrijdag 24 sep. 2021 5:46 PM 
Aan: MN (2S) MN > 
Kop: MN (2S) > 
Onderwerp: FW: Concept nota vuurtoren Lange Jaap 

Fyi 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: EN (5S) <a cos. c> 

Aan: MN 2S) > (CD) No 
Onderwerp: Concept nota vuurtoren Lange Jaap 

Dag ED. 

DBO heeft aangegeven dat de tas M dicht is. Er is vandaag hard gewerkt aan de nota, maar er zijn nog wel een aantal vragen waar we de 
antwoorden op moeten hebben voordat we de nota aan M kmnnen voorleggen. 

Met de antwoorden op de vragen zal de nota maandag aangevuld moeten worden, zodat de nota maandag bij M ligt. 

Groet, 
= 

Van: (BS) ON 2 
Verzonden: vrijdag 24 september 2021 16:56 
BN CS) > 

Onderwerp: RE: set sheets uitvoering 

Hoi mn. 

De tas is dicht bij DBO. ze nemen geen nieuwe stukken meer aan… 

Groet, 

Van: MN (5S) Cn 
Verzouden: vrijdag 24 september 2021 15:31 
Aan: EN (2S) > 
CCM (CPO) CC) Cn 



ES) sol 
Onderwerp: set sheets uitvoering 

‘Dag WN. hierbij definitieve set met de 8 sheets. 

GM: tov de versie die je eerder ontving heeft er een kleine aanpassing bij de SO plaatsgevonden. 
buiten scope 

Groet EE 

Met vriendelijke groet,



Rijkswaterstaat 
Ministerie van Inffastructuur en Waterstaat 

Minister RWS Restuursstal 
Rijnstraat 
2515 x Den Haag 
Pastis 20006 
2500 EX Den Haag 
T 088797 00 50 
www ffeswaterstaat.n| 
‘Contactpersoon. 

Vuurtoren Lange Jaap — nadere informatie 

Datura 
24 september 2021 
Kenmerk 

Nadat in de vuurtoren Lange Jaap bij Den Helder grotere scheuren zijn ontdekt, ews 
zijn er verschillende acties in gang gezet en prioriteiten gesteld. Ik Informeer u sijfagetn) 
over de gang van zaken en het vervolg voor zover daar nu een beeld van is, a 

1e prioriteit: veiligheid 
In juli-september is onderzoek gedaan naar scheurvorming in de wanden van 
Lange Jaap. Op 9 september is de melding van de eerste lange wandscheur en op 
16 september van meerdere lange wandscheuren door de opdrachtnemer aan 
RWS, Door de specialisten van RWS en ook door ingenieursbureau Rotterdam en 
TNO is de conclusie getrokken dat er sprake was van een onveilige situatie. De 
inspectierapporten moeten nog ontvangen worden, Op advles van RWS heeft de 
gemeente Den Helder de omgeving in een straal van 70 meter afgezet om te 
veiligheid te kunnen waarborgen. 
Hierover Is overleg geweest met de gemeente Den Helder en de veiligheidsregio, 
De perceeleigenaren zijn door RWS persoonlijk op de hoogte gesteld en de 
omgeving is geïnformeerd middels een persbericht. 

2° prioriteit: andere vuurtorens 
Er is nagegaan of dit probleem ook bij andere vuurtorens in beheer van RWS 
speelt. RWS beheert 18 monumentale vuurtorens, waaronder de Lange Jaap. Er 
vinden reguliere inspecties plaats om de staat van onderhoud te checken. Jaarlijks 
wordt het onderhoudsplan geactualiseerd op basis van aantal storingen en 
uitgevoerde werkzaarnheden. Naast de constructie wordt ook naar andere 
aspecten gekeken, zoals: elektrische Installatie, leglonella beheersing, asbest, 
brandveiligheid, duurzaamheid en energiebesparing. Eens per 4 jaar vindt een 
fysieke inspectie (ook wel conditiemeting genoemd) plaats, De conditiemeting Is 
een Inspectie op basis van waarneming door hiervoor gecertificeerde bureaus, Als 
er aanleiding voor is, dan volgt een nader onderzoek naar bepaalde aspecten. 
Hierbij kan als nodig ook destructief onderzoek worden gedaan, bijvoorbeeld het 
wegschuren van verf of het uitnemen van een vloerdeel om een onderliggende 
constructie te bekijken. De conditiemetingen worden door een andere externe 
partij gevalideerd. 
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Datum 
Zeven vuurtorens zijn in 2020-2021 geconserveerd, dat wil zeggen dat er bah 
onderhoud is uitgevoerd aan de bultenkant zoals het herstellen van scheuren en Kenmerk 
het uitvoeren van schilderwerk, De vierjaarlijkse conditiemeting is na de ws 
conservering uitgevoerd en hieruit Is gebleken dat de staat van het onderhoud 
goed is, 

Bij de overige elf vuurtorens heeft de conditiemeting in 2018-2019 
plaatsgevonden. Bij tien vuurtorens (niet Lange Jaap) is de staat van onderhoud 
geclassificeerd als matig, dat kan ook zijn dat er gebreken zijn geconstateerd aan 
het schilderwerk. Aan de hand van de metingen zijn verschillende nadere 
onderzoeken gedaan en Is ook onderhoud ingepland/uitgevoerd, Zo staat de 
vuurtoren op Marken nu in de steigers voor onderhoud. Er zijn op dit moment 
geen aanwijzingen voor zorgen over de constructie van deze torens. De 
vlerjaarlijkse conditiemeting is gepland in Q4 2021. Naar aanleiding van de 
actualiteit bij Lange Jaap heeft RWS gevraagd om de metingen bij de anders tien 
vuurtorens zsm uit te voeren. Dit is bevestigd door de uitvoerende partijen en de 
Inspectierapporten worden voor het einde van dit jaar verwacht, 

In de media werd ook de vuurtoren Breskens genoemd, ook een monumentale 
vuurtoren gemaakt van gietijzer, Echter Is deze vuurtoren niet in eigendom en 
beheer van het Rijk, maar van de Stichting Vuurtoren Breskens. 

3° prioriteit: eerdere signalen over Lange Jaap 
Er is gekeken welke signalen er eerder zijn geweest over het onderhoud van 
Lange Jaap en wat daarmee gedaan Is. Hierbij een weergave van de informatie die 
nu beschikbaar is. 

Vanaf 2002 is er sprake van vermelding van scheurvorming in de vloeren. In 
eerste instantie vanaf de twaalfde verdieping, later ook van lager gelegen 
verdiepingen. In 2002 zijn hiervoor in overleg met de gemeente 
herstelmaatregelen uitgevoerd. In 2015 zijn maatregelen genomen om via de 
trappen en de tussenvloeren veilig naar boven te kunnen In de toren. Deze zijn 
gecontroleerd in 2016 en 2017. Vanaf 2015 zijn ontbrekende bouten en roest op 
de wanden geconstateerd, Er was geen noodzaak om hier op in te grijpen. 

Het rapport van de conditiemeting van de Lange Jaap is van mei 2020. De meting 
is gedaan op 20 september 2018 aangevuld met nader onderzoek in maart 2019 
over constructieve gebreken. Hierin wordt geconcludeerd dat door de 
constructieve gebreken in de vloeren de toren als niet veilig toegankelijk wordt 
beschouwd. Vanaf toen is er geen onderhoud meer uitgevoerd vanaf de 
verdiepingsvloeren. Wel zijn er de reguliere Inspecties en benodigde onderhoud 
vanaf de begane grond gedaan, De conditiemeting was de aanleiding voor diverse 
nadere onderzoeken en mogelijke oplossingen: 

= Juni 2020: Inspectie aan de binnenzijde en complete buitenzijde (met 
hoge autokraan); 

- 2020-2021: rekenkundige onderbouwing ten aanzien van de sterkte en 

stabiliteit; 
- 2021: onderzoek kwaliteit bouten; 
= 2021: toets hoe eventuele defecte bouten te verwijderen/vervangen; 
- 2021: afdichting lekkage ramen deels, proef Is geslaagd, het vervolg in 

oktober 2021 Is nu stilgelegd omdat er geen toegang Is; 
- 2021: opdracht alle naden en scheuren vast te leggen. 
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In laatstgenoemd onderzoek zijn scheuren in de wandplaten gevonden. Op basis Datum 
van voorlopige resultaten van dit onderzoek Is dus deze week besloten om de andang 
omgeving veilig te stellen. Kenmerk 
Samenvattend is er sprake van een complexe problematiek en is er hard gewerkt “Vs 
aan een oplossing, echter Is deze nog niet gevonden. 

In 2019 zijn ook scheuren geconstateerd. Deze scheuren zijn geconstateerd in het 
gedeelte waar de platen tegen elkaar aan zitten, met de bouten erin om de platen 
bij elkaar te houden. Dat was sen reden om nader onderzoek hiernaar ult te 
voeren. Toen is geconstateerd dat de constructie van de toren zelf voldoende was. 
De scheuren die nu geconstateerd zijn en waar zorgen over zijn, lopen dwars over 
de platen heen, 

Vervolg van Lange Jaap 
Momenteel worden berekeningen uitgevoerd over de constructie van de Lange 
Jaap. Deze berekeningen zijn nodig om beter te kunnen bepalen of de huidige 
constructie veilig is. De uitkomst van de berekeningen wordt a.s. woensdag 
verwacht, waarna er nog enige tijd (tot mogelijk een week, afhankelijk van de 
berekeningen) nodig is om deze te beoordelen. 

Voor de korte termijn wordt onderzocht of de toren gestut kan worden, zadat de 
omgeving weer veilig kan worden vrijgegeven, 

Voor het vervolg wordt gekeken naar: 
1. Reparatie 
2. Demontage 
3. Opbouw 

Verwachting is dat reparatie lastig of zelfs niet mogelijk zal zijn, Als reparatie niet 
mogelijk is, dan zal worden gekeken hoe lang de Lange Jaap nog zal kunnen 
blijven staan. Op enig moment zal dan demontage van de toren plaats moeten 
vinden. Advies is om op dit moment geen uitspraak te doen over eventuele 
(her)opbouw van de toren. Hiervoor is eerst meer onderzoek nodig naar de 
mogelijkheden en de kosten. Op dit moment is nog niet bekend wat de financiële 
consequenties zijn van de verschillende opties. 

In het onderzoek voor het vervolg zal ook worden meegenomen dat de toren een 
Rijksmonument is. De monumentale status zorgt er namelijk voor dat er een 
onderhoudsverplichting is, er regels zijn verbonden aan reparatie en ook dat de 
toren niet zomaar gedemonteerd kan worden. RWS heeft overleg hierover met de 
Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed, Mocht het zo ver komen dat blijkt dat de 
toren niet te redden is, dan zult u de minister van OCW moeten vragen om de 

monumentale status te schrappen. 

Maandagavond zal RWS te gast zijn In de raadsvergadering van de gemeente Den 
Helder, waar ook een aantal bewoners en de voorzitter van het Hulsduiner Belang 
Is uitgenodigd. Hier zal wat toelichting gegeven worden over de stand van zaken 
en wat we nog aan het onderzoeken zijn. 

De Directeur-Generaal Rijkswaterstaat, 
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Datum 
24 september 2021 
Kenmerk 
zws 
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Toelichting Datum 
24 september 2021 
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Va SS (CD) <> 
Verzonden op: maandag 27 september 2021 10:59:10 

Aan: (©) <r s.!> 
ce: B (CD) <> 

(CD) MN 5 
Onderwerp: _ FW: Nota Lange Jaap 

WB. goedemorgen, 

Zie onderstaand de tekst uit div eapportages 1.2.v. jouw vraag op pag. 2van S 
‘Vast un jij daar een aantal mooi zinnen wit destilleren voor onze brief. 

Met vriendelijke groet, 

Van: MN (CD) 
Verzonden: maandag 27 september 2021 10:44 
Aan: MD (CD) ON vS 
Onderwerp: RE: Nota Lange Jaap 

Inspectie en rekenkundige onderbouwing: 
Dat gaf aan dat er geen direct gevaar was voor de toren, Wel nadrukkelijk dat er nadig (nood)maatregel genomen. 
moesten worden. Een afschrift is ok naar BS gestuurd van de notitie met aandacht voor de problematiek. 

Onderzoek bouten febr, — mrt, 2021 conclusie als volgt: 
Tijdens de inspectie op de geïnspecteerde wandbouten zijn er 1078 indicaties waargenomen die duiden op mogelijke scheuren en/of aantasting 
door (zware) corrosie. Sommige itervan zijn zo zwaar aangetast dat ook de draad vaa de bout aangetast is 
Tiet merendeel van de indicatie vallen in de categorie corrosie, met name in verdieping | t/m 8, maar ook daar kunnen we scheuren niet 
uitsluiten. 
In de bovensten etages zijn de aautallen indicaties minder maar hier zien we weer meer reflectie van het signaal. Dit kan er op duiden dat daar 
het gescheurde oppervlak groter is of dat er lokaal meer materiaal Weg is door corrosie 
‘Ben bijkomend effect van de grove kortelstnictnur is dat beginnende scheuren snel door kunnen scheuren, ons advies is dan ook om de 
bestaande bouten te monitoren. 

Bonten verwijderen (lest Sde etage) resultaat is 
‘De ijzereement-voeg is op deze plaats zichtbaar aangetast door vocht. 
Betreft cen bout die eerder vin de Phased Array onderzoek is gemarkeerd als verdacht op breuk. 
ijzercementmateriaal is weggehakt/geboord 
Middels hydtrmulische pers is de boutsteel onder druk van 2? geprobeerd uit de gaten te petsen. 
Beoordeling resultaat. 
Ondanks de hoge druk is er geen beweging in de bout gekomen. Ook hielp het niet de bout mer éen zware hamer té aten “schrikken” en kwam 
deze niet los Uiteindelijk is anderste deel van de houtsteel daor de hoge druk van de iydraulische pers er stheur ontstaan 
Bij het vrijkomen van de boutsteel is geconstateerd dat de boutsteel behoorlijk is weggevreten 

Lekkage ramen: 
Op 4 maars 2021 heeft RWS een proef uitgevoerd om de lekkage via de ramen in vourtoren te stoppen. 
Op de 5de etage zijn in de buitenschacht van het raam zijn aluminium profielen aangebracht. Deze proef heeft ons bij de evaluatie geleerd dat 
we dit niet voortzetten, 

6de etage Zuid 
Raam 1 aan binnenzijde raam verwijderd door losschroeven van de bouten. Deze bouten zijn zonder schade verwijderd. Bij evenwele schade 
‘kan de bout gemakkelijk worden uitgeboord en opnieuw draad worden getapt, De ramen zijn voorzien van rubberachtige pakking, Opvallend 
was dat deze niet goed was gemonteerd en ar cen stuk buiten wit stak. Het lijkt erop of de ramen een keer eerder zijn losgemaakt en dat toen de 
pakking niet good is gemonteerd. Dat zou kunnen verklaren dat de ramen op meer plaatsen lekken. Mede doordat de pakking kapot was is deze 
niet meer gebuikt bij de montage, 
Bij de montage 2021 is compriband in combinatie met kit gebruikt. Prima test geslaagd 

Uitgestelde opdrachten (okt 2021) 
«Ramen 

+ Loshidlen van de overige 29 ramen ( op zelfde wijze als 4 maart gedaan); 
*___ Verwijderen van de pakking en montage met compriband en kit, 
+ Montage ranen en waar nodig bouten vervangen/nieuw draad tappen zodat alle boutgaten voorzien zijn van bout die raam. 

vasidrukt:



+ Buitendorpel inslijpen zodat water niet blijft staan, Athaakelijk van vorm ( bol of bolle dorpel) één of twee maal inslijpen 
per dorpel. 

+ Noodoplossing dicht maken van lekkende naden tussen de Wandpanelen Om indringen van water in de ijzercemantvoegen ie stoppen. 
‘Ter voorkoming van verder zwelroest met alle gevolgen van dien. (dit in samenspraak met gemeente RCE en RWS). 
Omgevingsvergunning is daarvoor gevraagd en verleend. 

«_ Naden en scheuren vastleggen: 
+ Resultaat is (zie de brief le prioriteit: veiligheid) rapportage is 21 september ontvangen en ligt nu bij TR-bureau voor het maken van de 

afgesproken benodigde berekeningen” 

Met vriendelijke groet, 

Van: MD (DS) <I ors > 
‘Verzonden: vrijdag 24 september 2021 17:33 
Aan: MN (CD) CD) Co; 
EN (CD) (CD) <A os 
BCD) CD) << 
(CD) ME rvs; NN (BS) on NN (GPO) 
Me 
Onderwerp: Nota Lange Jaap 

Dag allen, 

Dank voor de inspanningen vandaag voor (onder andere) de nota, Er ligt al een goed stuk. er zijn echter nog een aantal vragen waar we antwoord. 
op moeten geven, Om zo de nota op een paar punten nog wat scherper te maken. Zie de opmerkingen in de nota. Dat zit hem vooral in de 
inspecties/nadere onderzoeken die zijn uitgevoerd. Kunnen we aangeven wat daar uit is gekomen en wat daarmee gedaan is? 

‘De tas van de minister is gesloten kreeg ik net te horen (zo wordt het genoemd dat er geen stukken meer aangenomen worden die zog voor het 
weekend aan de minister worden meegegeven). Daarom ronden we de nota maandag af, ik stel voor dat we maandagochtend de tekst proberen af 
te ronden en dan kan deze maandagmiddag naar M. 

weekend voor nu! 

Met vriendelijke groet,



Vai ES (CD) <> 
Verzonden op: vrijdag 24 september 2021 12:26:08 
Aan: EN (CD) <> 

(CD) ME vn 
(CD) MM 5 
(CD) sn; 
(CD) 5; NN (3S) <5 

Onderwerp: Lange jaap tijdslijn uitgevoerde onderzoeken en werkzaamheden 

Samenwerken tet WN zeeft volgende resultaat 

Beste mensen, 

Hierbij zen overzicht van de uitgevoerde onderzoeken en werkzaamheden. Geconcludeerd kan worden dat er vanaf 2002 sprake is van 
vermelding van scheurvorming in de vloeren. In eerste instaatie vanaf de twaalfde verdieping, later ook van lager gelegen verdiepingen, In 2002 
zijn in overleg met de gemeente herstelmaatregelen uitgevoerd. In 2045 zijn maarregelen genomen om via de trappen en de mssenvloeren veilig 
naar boven te kunnen in de toren. Deze zijn gecontroleerd in 2016 en 2017. Vanaf 2015 wordt er gesproken over ontbrekende bouten en van 
roest op de wanden, 

1, 2002, 13 mei, Gemeente Den Helder Herstellen vloeren vuurtoren Den Helder 
Brief waarin de gemeente akkourd geeft op door RWS voorgestelde methode van herstel voor de vloeren in de toren, Het gaat hierbij om 
‘ondersteuningsplaten. Deze platen zijn visueel waarneembaar waardoor kan werden geconcludeerd dat de werkzaamheden zijn vitgevoerd. 
Het advies over de toe te passen methode van herstel is op 19 maart 2001 opgesteld door de firma machinefabriek Korenoord B.V. Het 
advies is een bijlage van de brief. 

2008, 1 oktober, RPS Kraan (adviesbureau) Tnspectieverstag MOP 
‘In het rapport wordt gesproken over scheurvorining in de vloeren vanaf de twaalfde verdieping. Over de wanden wordt gezegd dat er sprake 
van lekkages bij ramen en aantasting van het lakwerk, Geen vermelding over scheurvorming in de wanden. 

3, 2012, 10 december, WM (constructie en straatbedrijf) Praktijkonderzoek gericht op de uitvoeringsrichtijnen voor de 
vestauratie. 

4. 10 december 2012 
Tn het zeer uitgebreide rapport wordt gesproken over scheurvorming in de vloeren vanaf de vijfde verdieping, Het rapport is gebaseerd op 
‘opnames in 2010 en 2011 waarbij ook destructief onderzoek is uitgevoerd, Vier vloerdelen zijn gedemonteerd waarbij wordt ongemerit dat 
hiervoor een thermische lans nodig was omdar alle ander methode om bouten los te krijger niet toereikend waren. In het rapport wordt ziet 
gesproken aver de wanden. 

2015 6 maart, Arcadis (adviesbureau) Constructieve veiligheid transportroutes in vuurtoren Lange Jaap te Huisduinen, Gem, Den, 
melder 
Onderzoek gaat over de teoppen en vloeren. Er vorden maatregelen (ondersteuningen) voorgesteld om deze veilig te kunnen betreden. Er 
worden geen melding gedaan van gebreken aan wanden, wel word! opgemerkt dat er een aantal bouten vatbreken. 

6. 2016, 29 augustus, Arcadis (adviesbureau) Beoordeling constructieve veiligheid franspartronte in Vmurtoren Lange Jaap te 
Huisduinen 
‘Geeanstateerd wordt dal de in 2015 voorgestelde maatregelen zijn uitgevoerd. De ontbrekende bouten zijn nog niet aangebracht 

7. 2017, 5 mei, SAAB (onderhoudspartij voor rader op toren) RI&E VOOR VTS Den Helder 
Ricco inventarisatie en evaluatie van de gehele toren. Algehele staar maar ook brandveiligheid en klinwoorzieningen. Ook in dit onderzoek 
wordt gesproken voer de scheuren in de vloeren en ontbrekende bouten als in de onderzoeken van Arcadis in 2015 en 2016. Bij de wanden 
ward melding gemaakt van roest. 

& 2017, 12 juli, Arendis Beoordeling constructieve veiligheid transportroute in Vuurtoren Lange Jaap te Huisduinen 
geconstateerd wordt dat de ondersteuningen er nog zo bijstaan als in 2016 en afgezien van enkele gebroken ramen de toren niet veranderd is 
sinds de vorige schouw. 

9. 2020, 15 mei, BAM (onderhoudstirma vuurtoren) Oplevering )-meting Beheer en Onderhoud 
Dit is een conditiemeting van de gehele toren volgens de NEN2767, De opname 1s aedaan op 20 september 2018 aangevuld met nader 
‘onderzoek in maart 2019 over constructieve gebreken. Hierin wordt geconcludeerd dat door de constructieve gebreken in de vloeren de 
voren als niet veilig toegankelijk wordt beschouwd, 

10. 2019 uitgebreid onderzoek en analyse door IR. bureau Rotterdam met rapport ( zie onderstaand cursief een aantal details wat er al is 
ondernamen) 

LL damuaré 2020 mail van WN aan BS met bref en rapport over situmie mde naar aanleiding van bovengenoem! onderzoek analyse (zie 
punt 10), 

12, Juli 2020 visuele inspectie door IR-bureaus aan de binnerzijde en complete buitenzijde (mer hoge autokraan), Vervolgens diverse actie 
uitgezet: 

13, 2020-2021 Rekenkundige onderbouwing ten aanzien van de sterkte en stabiliteit, ten behoeve van bepalen huidige veiligheid en aanpat: 
moot onderhoud levensduurverlenging. 

14, 2021 onderzoek kwaliteit bouten (roest / scheur) inventarisatie en complete vastlegging van alle wandbouen. 
15 Voorjaar 2021 toets hoe evt. defecte bouten te verwijderen en te vervang 
16, Voorjaar 2021 afdichting lekkage ramen deels uitgevoerd, proef geslaagd dus vervol oktober, vervolg nit stilgelegd. 

15, zomer 2021 Opdracht aan inspectiebureay om middels visuele alle maden en scheuren te inventariseren en vast teleggen op “papiër” 

17, 17 en 20 Sept 2021 Besluit door CD op basis van deze inspectie en adviezen van RWS-GPO, IR-bureau Rotterdam en second opinion van



‘TNO de toréa voor onbepaalde tijd te stuiteren gemeetne te adviseren omgeving afte zetten 

13, ugustns 2021 besluit is, gemeente en RCE am naden tussen wandpanelen waar mogelijk lekkage optreed aan de buitenzijde te dichten 
middels aanbrengen van tape ( vergunning ontvangen van gemeente Den Helder) uitvoering was geplaud sept, 2021 en mu stop gezet. 

19. Augustus 2021 pilot stopgezet september. Proeven op buitenwand ís m. diverse leveranciers voor het toetsen juiste conservaersysteem op 
dere gietijzeren laren. 

Opmerking nay. actie 10 

Jin december 1991 is pen bestek gemaakt door de vaarweemarkermesdienst voor het herstellen van 51 
vloerplaten (voor zover bekend) dmv. het vervangen door rdenteke stalen platen, het plan ss naart 
doorgegaan 
1993 De buiten schacht is in 1993 gestraald en voorzien van een polyurethaan coating en het grote bordes is 
vaorzien van nieuwe platen, leningen, en consoles. 
10 februari 199815 door de vaarwegmarkermgsdienst een mspecte op de oren ratgevoerd tm. vate 
voeren groot onderhoud im 1999 aan de Kustiehttoren waarbij de gescheurde vloeren sterk m het oog 
sprongen. 
Op 3 maart 1999 1s opdracht gegeven voor her geheel Kaal straten en het daarna conserveren van de 
gehele bimenzyde van de toren en het herstellen van de 11 gescheurde vloeren 

‘Het herstellen van de vloeren hield in; het stralen van de bovenzijde van de vloeren en het daarna voorzien 
vam een polyurethaan vloer met een strekmetaal en de scheuren geheel dicht zetten met potyurethan- 
De vaarwegmarkermgsdienst heeft geen schriftelijke aanvraag in gediend vaar het herstellen van de 
vloeren umddels kunststofvloeren 

Op 27 april 1999 15 mondeling door de gemeente Den Helder geen toestemming gegeven om de 15 vloaren 
te repareren, te voorzten van polyurethaan vloeren 
30 maart 1999 Door ENO mdustre 1s op een inspectie utigevoerd naar de aarwezteherd van scheten in de 
vlaerent tet rapport Java naar varen dat de scheuren veroorzaakt zijn doar 
a, windbelasting, 
b uitzettingsverschillen daor temperanuirverschitten in de schachten 
ebezaekers 
1999 is door de vaarwegmarkeringsdienst aan de gemeente gevraagd de toren te vlunten voor bezoek wat 
ookas gebeurd. Het contract met de aannemer Boldt) voor het aanbrengen van de kumstsrofsloeren is op 
Juli 1999 ontbonden, de conservering van de binnenzijde is uitgevoerd zoals avereengekamen en 15 op 14 
‘september 1999 opgeleverd. 
Op 3 mei 1999 deelde de gemeente per brief mede dat geen ver ginning wordt verleend vaar de 
repm anemethode met kunststofvloeren (polvuretiman) en dat de aanviaag voorgelegd wordt aan de 
Rijksdienst voor Momumentencorg, 
Op 25 pim 1999 antwoordt van de Rlfksdiënst voor de Monumentenzorg invangen dat de 1oven van 
inonumentaa belang tr en dat het uitgevoerde onderhandswerk van professtoneel gehalte ts maan dat 
reparatie van de gescheurde vloeren op eem antbachtelifke manier uitgevoerd dient re worden in ijzer en 
staal, De RGD zou contact leggen met ge 

Met vriendelijke groet, 



Van: ES (8S) KG Sn 
Verzonden op: vrijdag 24 september 2021 21:34:03 
Aan: SS (CD) <> 
Onderwerp: RE: Concept nota vuurtoren Lange Jaap 

oe 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry,com) 

Van: EE (CD) nl 
: vrijdag 24 sep. 2021 6:58 PM 

Aan: HEEE (5S) MN su 
derwerp: RE: Concept nota vuurtoren Lange Jaap 

Heb het doorgezet naar de groep. Thanx 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: MN (BS) Mo 
Datum: vrijdag 24 sep. 2021 6:30 PM 
Aan: ME (ES) Co (C°) Cs. 
Onderwerp: RE: Concept nota vuurtoren Lange Jaap 

Dank voor al t werk tot nu toe. Ziet er al goed wit, Fijn weekend 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: MN (5) 
Datum: vrijdag 24 sep. 2021 5:27 PM 
Aan: MENNE (CS) NN CN (CD) IND rl 
Onderwerp: Concept nota vuurtoren Lange Jaap 

Da mn 

DBO heeft aangegeven dat de tas M dicht is. Er is vandaag hard gewerkt aan de nota, maar er zijn nog wel een aantal vragen waar we de 
antwoorden op moeten hebben voordat we de nota aan M kunnen voorleggen. 

Met de aumwoorden op de vragen zal de nota maandag aangevuld moeten worden, zodat de nota maandag bij M ligt. 

Groet, 
mi 

Van: EN (2S) > 
Verzonden: vrijdag 24 september 2021 16:56 
Aan: DEN (3S) > 
Onderwerp: RE: set sheets uitvoering



‘Hoi ER. 

De tas is dicht bij DRO, ze nemen geen nieuwe stukken meer aan, 

Groet, 

Van: NN (2S) <u> 
Verzonden: vrijdag 24 september 2021 15:31 
Aan: MD (3S) > 
CC (CEO) <> ON (CPO) <> 
B (2) rn 
Onderwerp: set sheets uitvoering 

‘Dag ME, hierbij definitieve set met de & sheets. 

(Doy de versie die jo eerder ontving heeft er een kleine sanpassing bij de SWS plaatsgevonden. 

Groet BEE 

Mot vrendelijke wroat,



Van: CPC) <> 
Verzonden op: vrijdag 24 september 2021 12:01:14 
Aan: B Roeden 
ce: B (GO) <> 

(CPO) SN >; 
(CD) ME sn; (CD) sn 

Onderwerp: RE: Lange Jaap 
Bijlagen: image001.png 

Beste a. 

‘Dank voor deze aanvullende informatie, Nota bene tijdens je vakantie, 
‘Hieruit maak ik op dat je er goed in zit en boven opzit, ijn en dank daarvoor, Wordt vervolgd na je verlof. 
‘Mocht er aanvullend hulp van ons nodig zijn. laat het me weten. 

Fijne vakantie nog. 

Met vriendelijke groet 

‘Van: MN «CR oer dan 
Verzonden: vrijdag 24 september 2021 11:49 
Aan: MENNE (CPO) MN > NN (CD) 
MG rvs. 
CC: MN (CPO) EN 5: MN (CPO) <A N e s, 
EN (>) <> 
Onderwerp: RE: Lange Jaap 

Beste 

Even een korte reactie vanaf mijn vakantie adres 

1 

In onderstaand bericht wordt een directe koppeling gelegd tussen wind eu falen, en daarmee de omvalrichting. 
Voor mij is deze relatie nooit zo expliciet geweest 
Rekenkamdig onderzoek heeft aangetoond dat bij zeer extreme wind lokaal de wand van de toren op trek kan komen 
Dit betekent dat het bijkomende effect van (extreme) wind in de zelfde orde of lager is dan de gewicitsbelasting. 

> 

Directe aanleiding voor de escalatie vorige week is dat we weten dat lokaal de voegen in de wand 20 mm opgezwollen zijn. 
Dit is alsof je een antokrik in de wand plaatst. Hier concentreren zich alle krachten. (tot een veelvoud van de gemiddelde 
wandspanning) 
Daarbij is de zwelling niet centrisch in de wand maar in de voeg in de omgezette lip aan de binnenzijde van de wand. 
Dit betekent dat er dus een groot naar buiten gericht moment ontstaat ter plaatse van de voegzwelling. 
Dit betekent dat er alleen al door eigen gewichtsbelasting hier een zeer extreem spanninaseffect voordoet 
De lokale zwellingen veroorzaken ook verbuigingen in omtreksrichting in de omgezette lip rondom de bouten met zeer veel 
scheurvorming tot gevolg 

a 
Zoals in de memo vorige week aangegeven is er met de lange scheuren sprake van meerdere effecten. 

‘Aantal beginnende scheuren is enorm toegenomen



- Eris geen scheurstop of afbuiging ter plaatste van de wand 
De scheuren groeien snel (ook zonde extreme wind of temperatuur) 

4 
Het constructieve effect is nm 

= Spanningen in de wand nemen toe agv scheurvorming 
= Het materiaal is bros als glas, een scheur kan zomaar doorschieten 
= De wand kan lokaal instabiel worden agv plooi (door verhoogde druk en buiging agv zwelroest ) 

Opm: 
Naast plooiinstabiliteit moet ook rekening gehouden worden met de bezwijkvorm waarbij een enkel plaatveld in een knik 
gescheurd is 
Door het halfsteense verband bevindt in het plaatveld erboven een boutverbinding op dezelfde locatie 
Als deze boutverbinding zwaarder belast wordt (vanuit de scheur of zwelroest) zal deze plotseling kunnen bezwijken waardoor de 
scheur zich direct uitstrekt over meerdere velden. 

Ik wilde bovenstaande analyses van vorige week meegeven om in ieder geval niet alleen te focussen op wind 
Zoals gezegd was het effect van de windroos ons bekend maar niet leidend in de escalatie van afgelopen week 

Tot slot wil ik er nog op wijzen dat met de al decennia bekende ver openstaande scheuren in de vloeren er sprake is van een 
afwijkende krachtwerking in de toren. 
Dit geeft een grotere onzekerheid in de berekeningen omdat we dit effect niet rekenkundig hebben kunnen verklaren 
Dit betekent wel dat de steunfunctie van de vloeren naar de wanden is komen te vervallen door de volledig ontwikkelde 

scheurvorming in de vloeren. 
Voor een ongescheurde toren was dit effect niet van belang maar nu de toren gescheur is worden stabiliteitssteunen van steeds 
groter belang. 

De escalatie van vorige week was daarbij mede ingegeven door de snel veranderende situatie. 
Hiermee is naar de toekomst (bijv. 1 maand) geen betrouwbare prognose van de veiligheid te geven 

I ben dinsdag weer bereikbaar 

Met vriendelijke groet, 

Van: MN (GO) <i E G rs.!> 
Verzonden: vrijdag 24 september 2021 09:47 
Aan: ME (CD) rn; MN <P OR tera. a> 
CC: MN (GPO) vnl 
Onderwerp: Lange Jaap 

Beste [INN en I, 

[EEN heeft mij gevraagd om als technische liason te fungeren mbt vragen over de constructieve veiligheid



vaa vuustoren Lange Jaap, au vanuit GPO # Ml ook betrokkenheid is voor technisch advies hierover: WM. 
technisch specialist staal, eeft inmiddels met de nodige betrokkenen gesproken, foto materiaal bekeken en gisteren Ook het rekenmodel van PT 
Structural van begin dit jaar bekeken. Op basis hiervan ís namens de afdeling een advies gegeven voor vervolg wanpak (zie andesstaand ter info) 
Aangezien WM al tot over zijn oven in het werk zit met ander werk en zijn inzet voor advies over de Lange Jaap er tussendoor kwam, boop ie 
dat de CD en BM op basis van gegeven advies hier mee zelf verder kan, Informatie die wij nog ontvangen en hiervoor relevant is, zullen we. 
vitoraard verstrekken aan WE 
Graag word i ook: op de hoogte gehouden van het verdere verloop nu we eenmaal betrokken zijn geweest. aangezien ik verwacht dat ik vanuit 
het hoger management hier af en toe ook naar gevraagd zal worden. 
‘Mocht er in de vervolg aanpak weer behoefte zijn aan sparring of advies van ons, dan proberen we daar weer tijd voor te maken. Verzoek is om 
dit dan graag even via mij te laren verlopen. 

Advies GPO. " ic dd, zoz 
Op foto's dec 2020, in bezit van de constructeur van PT structural, is te zien dat cen aantal lange wandscheuren zichtbaar zijn, Dit geeft een 
Jndieatie dat de huidige wandscheuren niet allen van recente aard zijn. Advies is om WW in beeld te laten brengen welke scheuren nieuw zijn. 

Er lijken twee belangrijke bezwijkeriteria te zijn die gekwantificeerd mosten worden: 
1. Het losscheuren van de bouten bil wind. 
2. Krik van de wand tpv een lange wand schenr (zonder en met wind) 

Punt Josscheuren bouten; 
‘De resteapaciteit van de botten neemt af Igy de zwelling van de voeg; omdat hierdoor de bouten ongecontroleerd worden voorgespannen, 
Hierdoor zijn sommige bouten reeds bezweken. Zolang de voeg op druk blijft tgv het eigen gewicht hebben we de capaciteit van de bouten nist 
nodig (op trek). Voor deze situatie is een windsnelheid te bepalest Dit is seeds eerder gedaan en ligf op ongeveer kracht 7- maar witgangspunten 
masten gecontroleerd worden. 
Er gevraagd cn ve: TUe/TNO om te bepalen wat de herhalingstijd is van deze windiracht op deze locatie. Bij zowel wind uit 
het Ooster als de maatgevende windrichting. Tevens gevrnagd om een nitspraak te doen over de invloed van de dijk op de stuwdruk op de toren 
(Git ma niet in het model). 

Punt > kik van de wand: 
Dit is lastiger exact te berekenen, maar we kunnen de invloed inschatten. Hiervoor gaat PT Structural nu berekeningen maken. Als de invloed 
‘klein is, dan zitten we hier goed. 

Hopelijk te bereiken op Korte termijn : 
het kunnen openstellen van de weg, omdat wind > —Tbft vanuit het oosten niet vaak voorkomt. Mocht het wel voorspeld worden, dan alsnog, 
preventief de weg afzerten. 
~ het weer toegankelijk maken yan de toren tot dezelfde windsnelheid, maar onafhankelijk van de windrichting. Je kunt dan weer inspecteren, 
conserveren, by bouten vervangen of andere versterkingen aanbrengen. 

Op de lange termijn: 
Constuctie is weer veilig te krijgen, maar er is een hoop mis: Er is volgens ons geen eenvoudige oplossing voor dé vloeren en er zal beter 
gekeken moeten worden war de reeds aanwezige scheuren voor invloed hebben 

Met vriendelijke groet, 



Geef bet door aan de afzender waneer deze eau net voor wis en verwaider dit bericht



Van: MN (CD) <a s.nl> 
Verzonden op: vrijdag 24 september 2021 16:31:57 
Aan: EN (5S) Sl 
Onderwerp: scheuren 

Prioriteit: Hoog 

i 

Krijg dit net via GPO, 

Avivies GPO Sama on basis van do ons Heika mlonmsitie dal 23 repfember 202) 
Op foto’s dee 2020, in bezit van de constructeur van PT structural, is te zien dat een aantal lange wandscheuren zichtbaar zijn. Dit geeft een 
indiedtie dat de huidige wandschetirea niet alles van recente aard zijn. Advies is om WB in beeld (e laten brengen welke scheuren nieuw zijn. 

‘Dus graag niet specifiek maken dat de verticale wandscheuren pas van deze zomer zijn, aangezien hier dus geen absolute zekerheid over ts



Van: EN CS) sn 
Verzonden op: maandag 27 september 2021 16:46:05 
Aan: secretariaatdg (BS) <secretariaatdg@rws.nl= 
Onderwerp: FW: Nota Lange Jaap 

Bijlagen: RWS Nota M ter informatie Vuurtoren Lange Jaap nadere informatie versieCM.DOCX 

In iBabs ajb 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: EN (BS) sal 
Datum: meandag 27 sep. 2021 4:41 PM 
Aan: MEN (2S) MN sl 
Kople: MN (CD) GN v> 
Onderwerp: Nota Lange Jaap 

Deze zit mu in CM, bij WE B zit ol 16:45 in de staf M, hij weet dat je hem zemm wilt hebben, 

Van: MN (©) 
Verzonden: maandag 27 september 2021 15:14 

Aar: ME CP) <>; MN (CD) <>; 
BE (CD) NG rn; NN (PS) > (CD) 
KG 5 MN (CD) OG Sn: EN CD) 
MKG > EN (CD) GN (CD) 
eT 
Onderwerp: RE: Akkoord gevraagd op nota Lange Jaap 

Dank allen, bijgevoegde versie zit mu in de ijn bij BS. 

nden: maandag 27 september 2021 13:17 
EN (GPO) NN (CD) NN rs > 

EN (CD) Mol 
CC: ES (BS) NN CD) <> 
ECD) GN cos >; EN (CD) NCD) 
MN (CD) <ol> 
Onderwerp: Akkoord gevraagd op nota Lange Jaap 
Urgentie: Hoog 

Dag nn. 

Zouden jullie per ommegaande akkoord kunnen geven op deze nota? 

[EERE belde net al hoe het ging met de nota, dus ik wil hem zsm aan haar aanbieden (zeg over een uur, dus om 14:30) 
Ik leg de nota ook alvast bij NN: MN voor. om de snelheid erin te houden. 

Met vriendelijke groet.





Rijkswaterstaat 
Ministerie van Inffastructuur en Waterstaat 

Minister RWS Restuursstal 
Rijnstraat 
2515X Den Haa 
Pastis 20906 
2500 EX Den Haag 
T 088797 00 50 
ww ffesmaterstaatn| 
‘Contactpersoon 

Vuurtoren Lange Jaap — nadere informatie 

Datura 
24 september 2021 
Kemer 

Nadat in de vuurtoren Lange Jaap bij Den Helder grotere scheuren zijn ontdekt, ews 
zijn er verschillende acties in gang gezet en prioriteiten gesteld. tk Informeer u sijfagetn) 
over de gang van zaken en het vervolg voor zover daar nu een beeld van is, a 

1° prioriteit: veiligheid 
In juli-september is nader onderzoek gedaan naar scheurvorming in de wanden 
van Lange Jaap. Op 9 september is de melding van de eerste lange wandscheur 
door de opdrachtnemer aan RWS. Toen Is gevraagd om tussentijds te rapporteren 
als er meerdere lange scheuren werden geconstateerd. Op 16 september is een 
tussentijdse rapportage ontvangen van meerdere lange wandscheuren. Door de 
specialisten van RWS en ook door Ingenieursbureau Rotterdam en TNO is toen de 
conclusie getrokken dat er sprake was van een onveilige situatie, De 
inspectierapporten zijn inmiddels ontvangen (21 september). Op advies van RWS 
heeft de gemeente Den Helder de omgeving in een straal van 70 meter afgezet 
om te veiligheid te kunnen waarborgen. 
Hierover is overleg geweest met de gemeente Den Helder en de veiligheidsregio. 
De perceeleigenaren zijn door RWS persoonlijk op de hoogte gesteld en de 
omgeving is geïnformeerd middels een persbericht, 

2° prioriteit: andere vuurtorens 
Er is nagegaan of dit probleem ook bij andere vuurtorens in beheer van RWS 
speelt. RWS beheert 18 monumentale vuurtorens, waaronder de Lange Jaap. Er 
vinden reguliere Inspecties plaats om de staat van onderhoud te checken. Jaarlijks 
wordt het onderhoudsplan geactualiseerd op basis van aantal storingen en 
uitgevoerde werkzaamheden. Naast de constructie wordt ook naar andere 
aspecten gekeken, zoals: elektrische Installatie, legionella beheersing, asbest, 
brandveiligheid, duurzaamheid en energiebesparing. Eens per 4 jaar vindt een 
fysieke inspectie, ook wel conditiemeting genoemd, plaats, De conditiemeting is 
een visuele Inspectie door hiervoor gecertificeerde bureaus. Als er aanleiding voor 
Is, dan volgt een nader onderzoek naar bepaalde aspecten. Hierbij kan als nodig 
ook destructief onderzoek worden gedaan, bijvoorbeeld het verwijderen van 
stucwerk of het uitnemen van een vloerdeel om een onderliggende constructie te 

RWS BEDRIJFSVERTROUWELIJK aas



bekijken. De conditiemetingen worden steekproefsgewijs door een andere externe 
partij gevalideerd. 

Zes vuurtorens zijn in 2020-2021 geconserveerd, dat wil zeggen dat er onderhoud 
Js uitgevoerd aan de buitenkant zoals het herstellen van scheuren en het uitvoeren 

van schilderwerk. De vierjaarlijkse conditiemeting is na de conservering 
uitgevoerd en hieruit is gebleken dat de staat van het onderhoud goed is. 

Bij de overige twaalf vuurtorens heeft de conditiemeting in 2018-2019 
plaatsgevonden. Bij elf vuurtorens (niet Lange Jaap) is de staat van onderhoud 
geclassificeerd als redelijk, Er is geen veiligheidsissue, er zijn wel enkele gebreken 
geconstateerd, welke worden aangepakt via de onderhoudsprogrammering. Aan 
de hand van de metingen zijn verschillende nadere onderzoeken gedaan en is ook 
onderhoud ingepland/uitgevoerd. Zo staat de vuurtoren op Marken nu in de 
steigers voor onderhoud. Er zijn op dit moment geen aanwijzingen voor zorgen 
over de stabiliteit van deze torens. De vierjaarlijkse conditiemeting is gepland in 
Q4 2021 voor deze elf vuurtorens. Naar aanleiding van de actualiteit bij Lange 
Jaap heeft RWS gevraagd om de metingen bij de andere elf vuurtorens zsm ult te 
voeren. Dit is bevestigd door de uitvoerende partijen en de inspectierapporten 
worden voor het einde van dit jaar verwacht. De conditiemeting van de Lange 
Jaap volgt als de lopende onderzoeken en maatregelen zijn afgerond, zodat het 
effect in de conditiemetingen zichtbaar is. Het is op dit moment niet duidelijk 
wanneer dat zal zijn, 

In de media werd ook de vuurtoren Breskens genoemd, ook een monumentale 
vuurtoren gemaakt van gietijzer. Echter Is deze vuurtoren niet in eigendom en 
beheer van het Rijk, maar van de Stichting Vuurtoren Breskens. 

3° prioriteit: eerdere signalen over Lange Jaap 
Er Is gekeken welke signalen er eerder zijn geweest over het onderhoud van 
Lange Jaap en wat daarmee gedaan is. Hierbij een weergave van de informatie die 
nu beschikbaar is. 

De Lange Jaap kent een lange historie, zo ook van het onderhoud. In 1993 is de 
buitenmuur inwendig gecoat. De problematiek van scheuren In de vloeren speelt 
al lange tijd, In eerste instantie vanaf de twaalfde verdieping, later ook van lager 
gelegen verdiepingen. In 1998 is scheurvorming in de vloeren waargenomen. In 
1999 is een voorstel gedaan voor het herstel, maar dit voorstel is afgewezen door 
de gemeente vanwege het monumentale karakter van de toren. In 2002 zijn In 
overleg met de gemeente herstelmaatregelen uitgevoerd, Vanaf 2015 zijn schades 
aan de bouten geconstateerd. In 2015 zijn maatregelen genomen om via de 
trappen en de tussenvloeren veilig naar boven te kunnen In de toren. Deze zijn 
gecontroleerd in 2016 en 2017, 

Het rapport van de conditiemeting van de Lange Jaap Is van mel 2020. De meting 
Is gedaan op 20 september 2018 aangevuld met nader onderzoek in maart 2019 
over constructieve gebreken. In het rapport wordt geconcludeerd dat door de 
constructieve gebreken in de vloeren de toren als niet vellig toegankelijk wordt 
beschouwd (geen gevolgen voor stabilitelt), Vanaf toen Is er geen regulier 
onderhoud meer uitgevoerd vanaf de verdiepingsvloeren, voor specifieke 
Inspecties of onderhoud worden extra velligheidsmaatregelen getroffen, Wel zijn 
er de reguliere Inspecties en benodigde onderhoud vanaf de begane grond 
gedaan. De conditiemeting was de aanleiding voor diverse nadere onderzoeken en 
magelijke oplossingen: 
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~ Juni 2020: inspectie aan de binnenzijde en complete buitenzijde (met 
hage autokraan). Uitkomst: verschillende schades geconstateerd zoals aan 
bouten en scheurvorming in flensen* (buitenste randen van de 
wandplaten waar de bouten in zitten), er is vervolgonderzoek gestart naar 
de stabiliteit; 

- 2020-2021; rekenkundige onderbouwing ten aanzien van de sterkte en 
stabiliteit. Uitkomst: geen directe zorgen over de stabiliteit, wel zijn 
maatregelen nodig. Daarom zijn onderstaande acties in gang gezet; 

+ 2021; onderzoek kwaliteit bouten, Uitkomst: alle bouten en staat hiervan 
in kaart gebracht. Advies om periodiek te monitoren, opdracht hiervoor is 
nag niet gegeven, de intentie is om in 2022 te monitoren; 

- 2021; test om eventuele defecte bouten te verwijderen/vervang 
Uitkomst: niet gelukt om bouten te verwijderen; 

- 2021: afdichting lekkage ramen deels. Uitkomst: proef is geslaagd, dus 
oplossing Is voor handen. Start uitvoering 4 oktober, is nu stilgelegd 
omdat er geen toegang is; 

= 2021: dichtmaken lekkende naden tussen wandplaten. Start uitvoering 27 

september, is nu stilgelegd omdat er geen toegang is; 
- 2021: opdracht alle naden en scheuren vast te leggen, Uitkomst: alle 

naden en scheuren opgemeten en gedocumenteerd, Er zijn verticale 
scheuren in de wandplaten gevonden. Op basis van voorlopige resultaten 
van dit onderzoek is 21 september besloten om de omgeving veilig te 
stellen. 

*In 2019 zijn ook scheuren geconstateerd. Deze scheuren zijn geconstateerd in 
het gedeelte waar de platen tegen elkaar aan zitten, met de bouten erin om de 
platen bij elkaar te houden, de zogenoemde flensen. Dat was een reden om nader 
onderzoek hiernaar uit te voeren, Toen is geconstateerd dat er geen directe 
zorgen waren voor de stabiliteit van de toren. De scheuren die nu geconstateerd 
zijn en Waar zorgen over zijn, lopen over de platen heen, 

Vervolg van Lange Jaap 
Momenteel worden wederom berekeningen uitgevoerd over de constructie van de 
Lange Jaap op basis van de meest recente informatie, Deze berekeningen zijn 
nodig om beter te kunnen bepalen of de huidige constructie vellig is, De uitkomst 
van de berekeningen wordt a.s. woensdag verwacht, waarna er nog enige tijd 
(enkele dagen tot weken, afhankelijk van de berekeningen) nodig is om deze te 
beoordelen. Als blijkt dat stutten nodig en zinvol is, dan zal dit zsm worden 
gedaan. Hoe lang dit duurt is nu nog niet te zeggen, dit is afhankelijk van de 
uitkomsten van de berekeningen en de benodigde manier van stutten. 

Voor het vervolg wordt gekeken naar: 
1. Reparatie 
2. Demontage 
3. Opbouw 

Verwachting Is dat reparatie lastig of zelfs niet mogelijk zal zijn, Als reparatie niet 
mogelijk is, dan zal worden gekeken hoe lang de Lange Jaap nog zal kunnen 
blijven staan. Op enig moment zal dan dernontage van de toren plaats moeten 
vinden, Advles Is om op dit moment geen uitspraak te doen over eventuele 
(her)opbouw van de toren. Hiervoor is eerst meer onderzoek nodig naar de 
mogelijkheden en de kosten. Op dit moment Is nog niet bekend wat de financiële 
consequenties zijn van de verschillende opties, 
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In het onderzoek voor het vervolg zal ook worden meegenomen dat de toren een 
Rijksmonument Is. De monumentale status zorgt er namelijk voor dat er een 
onderhoudsverplichting is, er regels zijn verbonden aan reparatie en ook dat de 
toren niet zomaar gedemonteerd kan worden. RWS heeft overleg hierover met de 
Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed. Mocht het zo ver komen dat blijkt dat de 
toren niet te redden is, dan zult u de minister van OCW moeten vragen om de 
monumentale status te schrappen. 

Zoals aan u mondeling gemeld, is RWS maandagavond te gast in de 
raadsvergadering van de gemeente Den Helder, waar ook een aantal bewoners en 
de voorzitter van het Hulsduiner Belang Is uitgenodigd. Hier zal toelichting 
gegeven worden over de stand van zaken en welke onderzoeken nog lopen. 

De Directeur-Generaal Rijkswaterstaat, 
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Toelichting Datum 
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Vai (CD) < @rws.nl> 
Verzonden op: woensdag 29 september 2021 12:14:41 
Aan: (CD) = @rws.nl= 
Onderwerp: _ FW: rekenmodel conclusies en aanbevelingen 

Zie onder gele tekst 

Met vriendelijke groet, 

Van: (CD) 
Verzonden: maandag 27 september 2021 11:45 
Aan: 2 (BS) < @ews.nl> 
cc: (CD) < @rws.nl> 
Onderwerp: rekenmodel conclusies en aanbevelingen 

‚zie gele teks! 

RWS 
Scheurvorming Vourtoren Lange Jaap 
Kijkduin, Den Helder 
Deonr. = O1 
Rev.nr. 03 
Datum : 05: 
‘Tel (0)10- 482 6850 
ww PT-utructura eon 
Structural check Pagina +7 
= © PT Structural design & analysis bv, Ridderkerk, The 
Netherlands 
2 Conclusies en aanbevelingen 
‘De modelstudies t.a.v. het gedrag van de Lange Jaap met name onder windbelasting hebben het inzicht in de globale werking, samenhang en 
gevoeligheden vergroot, In hoofdstuk 10 wordt berekend wat de maximale veilige windsnelheid is (20 m/s) gebaseerd op de aanname dat al de 
bouten in de verticale delingen tussen de wandpanelen geen trek meer kunnen opnemen en bezweken zijn. Vooralsnog hebben wij 
‘geen/onvoldoende meteorologische gegevens die nodig zijn voor een goede statistische onderbouwing voor de kans op overschrijding van de 
veilige limiet, onze verwachting is meerdere keren per jaar gebaseerd op de info in dit hoofdstuk. 
Wij gaan ervanuit dat binnen RWS alle hiervoor benodigde meteorologische kennis en data voorhanden is en anders bij b.y, het KNMI 
verkregen kan worden. 
In hoofdstuk 11 wordt onderbouwd dat het verlies van vormvastheid len gevolge van scheuren in de vloeren lil ot een andere krachtsverdeling 
in de buitenwand van de toren, dit heeft een negatief effect op de verbindingen tussen de panelen. Im hoo Risfulll wore asiizetoond daergeen 

{directe zorgen zijn ten aanzien van ce stabiliteit indien de vlaeren verwijderd warden. Wel heeft dit een negatief effect op de spanningen in 
stormcondities, de trekspanningen zijn op sommige locaties hoger dan de bouten kunnen opnemen. Hieruit volgt hot advies om één en ander in 
gedeeltes te verwijderen in de periode van het jaar met de grootste kans op rustig weer (juni juli), na verwijderen dient de globale samenhang 
opnieuw gecrederd te worden met b.v. nieuwe vloeren offen balkenrooster. In hoofdstuk 15 wordt geconcludeerd dat niet alle scheurpatronen aat 
de hand van het detailmodel kunner: worden verklaard en dat het onzeker is of de scheuren vanuit de flens naar de wand zullen stoppen of in de 
tijd door zullen groeiéa in de wand. Wij beschouwen zwelraest als het domtimunte aandrijvende mechsnisme voor bezwijken van bouten én 
Henzen en daarmee verantwoordelijk voor het merendeel van de gevonden schades in de wand. Het advies is om de scheuren zorgvuldig in kaart 

brengen (eventueel afte tekenen) en te monitoren zodat eventuele scheurgroei inzichtelijk is, De degradatie van de ijzercement voegen moet 
zo spoedig mogelijk geslopt worden door vaarkomen van indringing van vocht en zouten van met name de buitenkunt met een afdoende sealer 
Per direct dient een monitoring te worden gestart. waarbij gebroken bowen moeten worden vervangen (alsmede ook niet zichtbaar gebroken 
bouten in zwaar aangetaste zones (preventief)) Het Is niet bekend of bouten die nu niet zijn bezweken (visueel) al wel zwaar belast zijn door 
hoge inwendige spanningen (2welroest) en dientengevolge kritisch worden bij uitwendige belasting. 
‘Wij gean er derhalve vanuit dat een groot gedeelte-van de bouten al tegen de kritische belasting aanzitten of gebroken zijn. 
Noot: Zelfs met het per direct doorvoeren van monitoring en vervangen van gescheurde bouten, is het niet zeker dat de toren behouden kan 
worden, gelet op de anid en de omvang van de schades en de beginnende scheurvorming in de buitenwand. Bouten zijn vervangbaar maar van 
scheurvorming in de wanden is nog ziet bekend of deze beheerst kunen worden.





Van: EE cs) 
Verzonden: maandag 27 september 2021 16:42 
Aan: (BS) 
cc: (cD) 
Onderwerp: RE: Nota Lange Jaap 

Ok ik wacht t af 

Verzonden met BlackBerry Work 
(wwvw.blackberry.com) 

Ver: MN > n> 
Datum: maandag 27 sep. 2021 4:41 PM 
Aan (es) wss 
Kopi (CD) ri 
Onderwerp: Nota Lange Jaap 

Deze zit nu In CM, bij WEN, WW zit tot 16:45 In de staf M, hij weet dat je hem zsm wilt hebben, 

Van: BN (8S) 
Verzonden: maandag 27 september 2021 15:14 

IFWS.AI >} 
(cD) 

(cD) 

Dank allen, bijgevoegde versie zit nu In de lijn bij BS, 

Groet, 
[i 

Van: SE (6S) 
Verzonden: maandag 27 september 2021 13:17 

CD) <I > En larws.n|> 
Onderwerp: Akkoord gevraagd op nota Lange Jaap 
Urgentie: Hoog 

pac, 

Zouden jullie per ommegaande akkoord kunnen geven op deze nota? 

MR belde net al hoe het ging met de nota, dus ik wil hem zsm aan haar aanbieden (zeg over een uur, dus om 
14:30), 
Ik leg de nota ook alvast bij (en MN Voor, om de snelheid erin te houden. 

Met vriendelijke groet,





Van: EN (CD) <> 
Verzonden op: maandag 27 september 2021 11:44:55 
Aan: EN (0) GS 
ce: ES (CD) <a s.01> 
Onderwerp: _ rekenmodel conclusies en aanbevelingen. 

WE, zie gele tekst 

RWS 
Scheurvorming Vuurtoren Lange Jaap 
Kijkduin, Den Helder 
Doc.nr.: 01 
Revar | 03 
Datum 05-0; 
Tel (0)10 - 482 68.50 
swww.PT-stmctural com, 
Structural cheek Pagina : 7 

® PT Structural design & analysis. bv, Ridderkerk, The 
Netherlands 
2 Conclusies en aanbevelingen 
‘De modelstudies tav. het gedrag van de Lange Jaap met name ander windbelasting hebben het Inzicht In de globale werking, samenhang en 
gevoeligheden vergroot. In hoofdstuk 10 wordt berekend wat de maximale veilige windsnelheid is (20 m/s) gebaseerd op de aannams dat al de 
bouten in de verticale delingen sussen de wandpanelen geen trek meer manen opnemen en bezweken zijn. Vooralsnog hebben wij 
geewonvoldoende meteorologische gegevens die nodig zijn voor een goede statistische onderbouwing voor de kaas op overschrijding van de 
veilige limiet, onze verwachting is meerdere keren per jaar gebaseerd op de info in dit hoofdstuk. 
“Wij gaan ervanuit dat binnen RWS alle hiervoor benodigde meteorologische kennis en data voorhanden is en anders bij bv, het KNMI 
verkregen kan worden. 
In hoofidstuie LI wordt onderbouwd dat het verlies van vormvastheid ten gevolge van scheuren in de vloeren lijdt tot een andere krachtsverdeling 
Ia de buitenwand van de toren, dit heeft een negatief effect op de verbindingen tussen de panelen. hoofdstuk 12 wordraarigeroond datergeen 

‘directe zorgen zijn ten aanzien van de stabiliteit indien de vloeren verwilderd worden. Wel heeft dit een negatief effect op de spanningen in 
stormeondities, de trekspanningen zijn op sommige locaties hoger dan de bonten kamnen opnemen. Hieruit volgt het advies om één en ander in 
gedeeltes te verwijderen in de periode van het jaar met de grootste kans op rustig weer (juni juli), na verwijderen dient de globale samenhang 
opnieuw gecreëerd te wordeu met b.v. nieuwe vloeren offen balkenrooster. In hoofdstuk 15 wordt geconcludeerd dat niet alle scheurpatconen aan. 
de hand van het detailmodel kunnen worden verklaard en dat het onzeker is of de scheuren vanuit de flens naar de wand zuilen stoppen of in de 
‘jd door zullen groeien in de wand. Wij beschouwen zwelroest als het dominante aandrijvende mechanisme vaar bezwijken van bouten en 
Henzen en daarmee verantwoordelijk voor hel merendeel van de gevonden schades in de wand. Het advies is om de scheuren zorgvuldig in kaart 
te brengen (eventueel af te tekenen) en te monitoren zodat eventuele scheurgraei inzichtelijk is, De degradatie van de ijzervemment voegen moet 
zo spoedig mogelijk gestopt worden door voorkomen van indringing van vocht en zouten van met name de buitenkant met een aldoende sealer 
‘Per direct dient een monitoring te worden gestart, waarbij gebroken bouten moeten worden vervangen (alsmede oak niet zichtbaar gebroken 
bouten in zwaar aangetaste zones (preventief)) Het 1s niel bekend of bouten die nu niet zijn bezweken (visueel) al wel zwaar belast zijn door 
hoge inwendige spanningen (zwelroest) en dientengevolge kritisch worden bij uitwendige belasting. 
Wij gaan er dechalve vanuit dat een groot gedeelte van de bouten al fegen de kritische belasting aanzitten of gebroken zijn. 
‘Noot Zelfs met het per direct doorvoeren van monitoring en vervangen van gescheurde bouten, is het niet zeker dat de toren behouden kan 
werden, gelet op de aard en de omvang van de schades en de beginnende scheurvorming in de buitenwand. Bouten zijn vervangbaar maar van 
scheurvorming in de wanden is nog wiet bekend of deze beheerst kunnen worden. 

Met vriendelijke groet,





Van: SS (CD) SE s.0> 
Verzonden op: dinsdag 28 september 2021 14:46:52 

Aan: (ES - PT Structural design & analysis bv pt 
structural.com> 

ce: CD) @ sab; @rotterdamal 
Onderwerp: _ bouten in vuurtoren LAnge Jaap 

zet 
Zie wat collega ji schreef over proef losmaken onderzoek bouten. 
Zie onderstaand (cursief) wat [iy heeft opgenomen in zijn document over bouten, Ts heb niet alles overgenomen viteraard. 

Er zijn vloerpanelen verwijderd. Dits door de hoge mate var verklenimang van beren en 
vloerdelen slechts met grote moeite gelukt (snijbrander), Wat zegt dit over de werkelijke 
spanningsverdeling m de vloer tn relatie tor de voorziene situatie 

Gerapporteerd ts dat de bouien van de vloer-wandverbmding zwaar verklemd en opgesturkt zijn. 
Mogelijk is dit te wijten aam (passings-) problewen by de montage. Er 1s geen concrete indicatie dar 
de construche zich recemrelik heeft gezet. 

Op 12 septeniber 2000 is de overeenkonist vaarwegmarkeringsdienst mr, 90/0/0012 gesloten tussen VAD 
en MEK. 
De werkcamahedten zijn door Machinefabriek Kortenoord (MEK) wtgevoerd met witzondermg van die bouten 
an de bustenschacht, die met wir de construche waren te verwijderen, diverse methoden zijn uitgeprobeerd, 

sear by) macht moest worden genomen dat het grehjcer gen baas maiertaul is en er ds geen brite. 
ranch op de lensen van de hunten schacht mogen worden witgevefend. 
Op 12 pannars 2001 ontvangt Rijken aferstaat een & mat van MEK wararaw wordt vermeld dat een groot 
gedeelte van de bouten mit iti de torenand zjn te verwijderen, drverse bedrijven =u benaderd voor een 
aplassing, gereedschap vooreen alternatieve oplassing en de aannemer doet cen verzoek tot urtstel van 
oplevering 
Op 19 maart 2001 doet MER een alternauef voor het bevestigen van de puren cu de bouten wddels 
laswerk, dr houdt m dar de oorspronkelijke plaatjes niet ander de boulkoppen worden geplaatst maar 
worden gelast acin de boutkoppen. Mlddels een e-mail word: de Gemeente Den Helder gevraagd om in te 
stemmen wet de gewijzigde veparatiemethade. 
Op 26 pun 2001 gaat een brief van met verzoek tar mstemmung van de gewijzigde veparatvemeihode naar 
de Gemeente Den helder. 
Op 13 met 2002 wordt een brief van de Gemeente Den Helder ontvangen waarin vermeld word dar de 
gewijzigde reparatie de goedkeuring heeft 

Door de manier waarop de vur saven (kennelijk) is geconstrueerd: werke” deze (i frstsch en miechanisch. 
opaicht) als evn bijna 70 m hoge monolier van grenzen. De bouten zij ingelaten ur gaten (ier plaaise 
geboord?) die nauwelijks speling overlaren, De naden zijn afgevuld merijzercement zodar ook daarin 
nauwelijks sprake is vam enige bewegingsvrijheid. 

Met vriendelijke groet, 





Van: EN (CD) ws n> 
Verzonden op: dinsdag 28 september 2021 15:23:10 
Aan: (CD) 

(CD) MC EN (CD) ers nl; 
SS) > 
(BS) EN vs; ON (B) <5. 

Onderwerp: FW: Informatiebijcenkomst vuurtoren Lange Jaap, 27 september 2021. 

‘Ter informatie: verspreid gerust breder '-)) 

Namens WE. 
= 

Van: (NN) <> 
Verzonden: dinsdag 28 september 2021 10:07 

Aan: HD (CD) Cv; NN (GPC) >; 
(BS) MN sl 
Onderwerp: Informatiebijeenkomst vuurtoren Lange Jaap, 27 september 2021. 

‘Goedemorgen calleza’s, 

Ik heb mijn santekemngen van gisteren war witgewarkt rot onderstaand verslag van de besloten informutiebijeenkomst m bt de Lange Jaap van 
gisteravond. Graag jullie aanvullingen en indien gewenst nuances 

GE. indien akkoord. verspreid jij het verder? 

heb 5 zaken opgepikt die we in de gaten moeten houden” 
~  Huisduiner Belang korteyelisch betrekken bij de stappen die gaan komen 
~  Vervolgbijeenkornst Raad en Huisduiner Belang als we meer weten 
-_ Bijeenkomst bewoners als we meer weten 
= Gesprek met ondememer van de naastgelegen manege 
~  Mogelijicaanvullende vragen vanuit de Raad 

Groet, 

Besloten informatiebijeenkomst vaartoren Lange Jaap 
27 september 2021, 18,00 — 19.00 
Locatie: Theater De Kampanje 
Genodigden: Gemeenteraad Den Helder, Huisduiniens Belang, Noord-Hollands Dagblad, Rijkswaterstaat 

De bijeenkomst is georganiseerd door de gemeente Den Helder, gastvrouw is WN Zij geeft aan namens de gemeente het 
eerste bestuurlijk aanspreekpunt te zijn vanwege de het beleidsveld Cultuur in haar portefeuille. 

Burgemeester Jan de Boer aanwzig, 

‘Ambtenaar gemeente vanuit afdeling Cultureel Erfgoed aanwezig. 

Kansrdg aaron Tiara: 
= BEBE proces ansivse en aanpa 
es 
< EREEEE, woordvoering 
=O vastlezeingversaplonsing 

‘In de zaal cirea SO personen Alle fracties zijn vertegenwoordigd.



Noord-Hollands Dagblad aanwezig. 

‘De wethouder kondigt een informatiebijeenkkomst voor bewoners aan. Moment is afhankelijk van de inhoud (resultaten berekeningen en 
tatérpretatie van RWS), 

WN eeft cou inleiding over de technische situatie mbt. de vmurtoten en geeft expliciet aan dat RWS ook geschrokken is van de 
constateringen tijdens de laatste inspectie. 

Algemeen beeld Is dat vanuit de zaal veel teruggeblikt wordt op her verleden, war daar wel en niet gebeurd is en wie daar verantwoordelijk voor 
is. 

‘Maagenmonde: (ik geef hier een beeld van de vragen en beleving nit de zaal) 

=__Huisduiner Belang MN: Waarom is er niets gebeurd n.a.v. de resultaten van de inspecties de afgelopen jaren? WN is 
voornemens een WOB-verzoek te doen indien de beschikbare rapportages niet zichtbaar gemaakt worden door RWS voor derden. 
B ceeft aan dat hij laaiend is omdat hij 3 dagen na het laatste gesprek met RWS te horen kreeg dat de vuurtoren int instorten 
staat, Hij is van mening dat dit ook 3 dagen eerder al bekend moet zijn geweest. Hij geeft aan tevens teleurgesteld te zijn. 
Het kan niet anders zijn dan dat bij RWS vorige week ook paniek is ontstaan, De afgelopen 20 tot 25 jaar is er geen zichtbaar 
onderhoud gedaan, Onzekerheid moet duidelijk worden. De huidige afzetting van de omgeving heeft ook grote gevolgen voor de 
bereikbaarheid van het dorp Huisdumen. 
(Aan het einde van de avond geeft Huisduiner Belang aan dat de zorg bij hen door het gesprek vanavond niet is weggenomen). 

— Stadspartij Is het niet raar dat ev nu pas berekeningen worden gedaan terwijl er in 1908 al scheuren in de constructie bekend waren”? 
Heef de vmurtoren wel voldoende pruoriteit bij RWS? 

VVD: Het beeld is dat RWS stuurt op calamiteitennivean in de ondethmudsplannen, miet planmatig: Is het wellicht een geldiovestre dat 
er onvoldoende onderhoud wordt gedaan’? 

-__Gemeemebelangen: Her ontstaan van scheuren Ts v6ch niet iets van de laatste weken? 

— Dus de vuurtoren wordt te allen tijde gered? Wordt er overleg gevoerd met de naast 
ondememersperspectiet? 

nde manegehouder vant zijn 

=... Wats de intentie voor de toekomst: een lange Jaap of een korte Jaap? 

+ Rnullige vertoning dat het zover kon komen. Waarom wordt er gewacht metstutten? 

~ 66; Bent u het met ons eens dat de gemeente de aanpak van de vuurtoren financieel niet kan dragen? RWS wellicht oale niet. Als 
herstel bijvoorbeeld boven de uit komt, moet dan de gang naar BZ gemaaict worden? Hoe dan cok moet de vuurtoren blijven. 

~ CDA: 2010 IECRT keuringsrapport. Zijn de in dit rapport geadviseerde aanpassingen ook uitgevoerd? Hadden dingen anders gedaan 
Sennnen worden of is er correct gehandeld? 

= Senioren Actief: In 2003 bestond de toren 125 jaar. In al die jaren zijn er nauwelijks problemen geweest. Alleen de maatregel geen 
toegang voor bezoekers is genomen. Zijn de scheuren pas de laatste jaten ontdekt? Waarom worden er geen bezoekers toegelaten? 

—__Huisduiner Belang; Blij dat RWS de beschikbare rapporten wil delen, Deze ontvangen wij graag, 

—_Noord-tiollands Dagblad: Foeveel tijd is er modi omr de berekeningen en de interpretatie daarvan te doen? Kunt u zich voorstellen dat 
de simatie ontstaat dat behond van de vuurtoren te veel kost en dat de toren dus niet gered wordt? 

Samenvatting reactie RWS: 
RWS is ook verrast en geschrokken. Wij weten ook een heleboel niet en gaan eerst het probleem inzichtelijk maken. Daarom is de situatie bniten 
‘veiliggesteld voor de omgeving. 
We zouden de loren graag willen behouden. Het rapport dal aanleiding was voor de huidige maatregelen is beschikbaar gekomen na hel laatste 
contact tussen Huischuiner Belang 
en RWS. Woensdag worden de le berekeningen verwacht. Daama is er enige tijd nodig om de interptetatie daarvan te doen, Als we dat gedaan 
hehben is er wat te zeggen aver hoe verder op korte en lange termijn. Hierbij willen we de inzichten van de gemeente en Huicduiner Belang 
meenemen. Belangrijk is dal we eerst weten hoe het vit met de constructieve veilieheid. Uit de interpretatie van de berekemngen kunnen ook 
maatregelen volgen mbt stutten. Ook datis een ingewikkelde maatregel omdat exact bepaald moet Worden op welke plekken gestut most en 



‘kan worden om fe voorkomen dat stutten averechts gaal werken. Nauwkentig bepalen op welke plekken stutten helpt, De verticale scheuren zijn 
Het probleem, Deze zijn 2 weken geleden geconstateerd en naar verwachting de laatste 3 tot 6 maanden ontstaan. Of de vuurtoren gered kan 
worden is op dit moment echt niet bekend en dus onzeker: Bepalen van maatregelen voor de lange en korte termijn heeft tijd nodig. 

Overleg miet de naastgelegen manage is een goed aändachtspuar, Daar zullen we zeker het gesprek mee aangaan. 

‘De minister is vandaag geïnformeerd en er zijn kamervragen gesteld. Omdat de te nemen maatregelen voor RWS ook nog onzeker zijn is er op 
dit moment geen garantie te geven over de toekomst van de vuurtoren. 

RWS kan op dit moment geen toezeggingen doen. We weten wat we niet weten. 

RWS wil de informatie die er is delen en heeft behoefte nan een gezamenlijk visie/gezamenlijk opgaan mer de gemeente en Huisduiner Belang, 

De aanwezigen namens RWS kunnen niet exact aangeven welke n.a.v, inspecties geadviseerde aanpassingen ook uitgevoerd zijn. 
WE stelt voor dat RWS hier schriftelijk op terug komt (Actie RWS). 

RWS heeft op tijd gehandeld ta.y, de buidige situatie. gerelateerd aan het drama wat had kunnen gebeuren bij instorting. Door veiliestelling van 
de omgeving is een groter drama voorkomen. 

Dat de zorgen bij de aanwezigen niet is weggenomen door het gesprek van vanavoud begrijpt RWS. RWS kan dat ook niet omdat veel nog niet 
bekend is, Daarom willen we in gesprek hlijven, ransparant en met onderling vertrouwen; RWS, gemeente en Huisduiner Belang. Deze 
itmodiging doet RWS uitdmkkelijk, We brengen alles in stelling ou helderheid te krijgen. 

RWS kijkt serieus zorgelijk En dat we voorzichtig over de situatie praten is echt. We weten wal we niet weten. We hebben kennis van de 
Feitelijke sitwatie nodig om verder te kunnen. 

Sluiting door mmm 
Nadere vragen kunnen schriftalijk worden ingediend In de toekomst komen we zeker weer bijeen als er meer hekend is rav de berekeningen. 
en de interpretatie daarvan naar fe nemen maatregelen. 

‘Met vriendelijke groet, 



Van: EN (55) EC nl> 
Verzonden op: woensdag 29 september 2021 08:00:17 
Aan: EN + 181 - DCT OE (@ iiet 
Onderwerp: RE: Overleg vuurtoren Lange Jaap. 

Ok ths, 

Verzonden met BlackBerry Work 
(sw. blackberry.com) 

Van: MN (SE) - 181 DCI ie n> 
Datum: woensdag 29 sep. 2021 7:58 AM 

Aan: MN (BS) Co 
Onderwerp: FW: Overleg vuurtoren Lange Jaap, 

From: MN (CD) 
Sent: Wednesday. September 29, 2021 7:58:55 AM (UTC+01:00) Amsterdam, Berlin, Bern, Rome, Stockholm, Vienna 
To: ES (IB DCT 
Cc: NN (BS) 
Subject: PW: Overleg vuurtoren Lange Jaap. 

Ter informatie 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www. blackberry.com) 

Van: MN (SS) al 
Datum: dinsdag 28 sep. 2021 11:07 PM 

Aan: BEE (CD) nl> 
Kopie: WN (CD) Cv 
Onderwerp: RE: Overleg vuurtoren Lange Jaap. 

‘Dag 

“Toentertijd (eind 2019) besproken. Vervolgtraject is ingezet; ook kijkend naar de geschetste stappen richting BS (zo nodig Minister informeren 
— berichtje van WE: de BS). 
Of het gehele vervolgtraject is afgemaakt heb ik met scherp maar zouden WNW moeten kunnen schetsen, Zou mij verbazen wanneer 
traject niet is afgemaakt gegeven het serieuze signaal dat werd afgegeven. 
Toen afgelopen periode Lange Taap in de publiciteit kwam was ik wel verrast aangezien ik mij kon herinneren dat we biemtee al eerder serieus 
aan de slag zouden zijn. 

crm 

Van: MEN, (CD) MN vn 
Verzonden: dinsdag 28 september 2021 20:59 



Aan: ME (2S) <Srws.n> 
CC: MN (CD) Dv 
Onderwerp: FW: Overleg vuurtoren Lange Jaap. 

zo, 

Bijgevoegde mail en memo zijn ergens uit de archieven opgeduikeld, Niemand weet echter meer precies wat ermee gebeurd is, Heb jlj hier nog 
herineringen aan? 

ore 

Van: MN (5) Ns 
Verzonden: dinsdag 28 september 2021 17:08 

Aan: B (CD) MN GN (CD) ON TT (BS) 
MN Ce: NN (CD) NN (CD) 
MN 
Onderwerp: FW: Overleg vuurtoren Lange Jaap. 

‘Dag allen, 

‘Het gaat om deze maileonversatie/memo, 

I heb bij EEE vreag gedaan en in content manager (digitale systeem voor nota's/brieveu) gezocht. Voor zover ik heb mnnen 
aclnerhilen is er geen not naar de minister gegaan en is er ook niet geëscaleerd door de CD dat dit niet gebeurd is, 

‘Verder vraag ik me af wat er met de andere acties wit het memo is gebeurd en waarom. In de memo staar namelijk cen aantal concrete acties 
benoemd: 
Vervolgstappen 
De hiermee gemoerde vervolgstappen zijn; 
1 ADD informeren (dee 19) 
2 BS mormeren (jan. 20 
5 Communicane adviseur erbij betrekken am. 20): 
4 NYVinformeren en aangeven dat binnen 5 maanden de vadarinstailatie verwijderd moet zijn (fan. '20), 
5. FIER anformeren en aangeven dat brinen 5 maanden een andere oplossing gevonden moet zijn voor de naunsche verlichtmg (gan. 20), 
6 Eigenaren van overige apparatuumantennes (WVL, defensie, kustwacht en LVNL) informeren en aangeven dat binnen $ maanden hun 
apparatuur verwijderd moet zijn Gan. 20); 
7 Op 1 jue 2020 de loren afsluiten; 
8 Expertmeeting?) organiseren (febr: 20): 
9___DT CD nader informeren over mogelijke aplassingen en hen laten besluiten ayer oplossing (mv/apr. '20), 

Zoals net wok bespraken in de teams is mijt advies dat WN WE informeert over dit memo. 

Groet,



Van: EN (BS) > 
Verzonden op: woensdag 29 september 2021 17:28:34 

Aan: ER (CD) <a S  CD) vS 
Onderwerp: RE: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dee 2019 

Bijlagen: Rapport Lange Jaap onderzoek scheurvorming RWS 20190924 VERSIE 
3.0 vrager pdf, 191217 memo AD - gebreken Lange Jaap vragen doex 

Dag ER EN. 

Ik ben vanmiddag toch nog wat dieper in de stukken gedoken van de Lange Jaap. Zo heb sk het memo en het bijbehorende rapport voorzien van 
mijn vragen en gemarkeerd wat mij opvalt. 

Mijn huidige beeld is: 
- Nav de memo ts er geen beslut genomen over niaatregelen 

© Memo is naar BS gestuurd, voor zover |k kan achterhalen is er niet door de GG ceéscaleerd dat BS hier 
niets mee gedaan was. BS heeft een adviesrol. CD is verantwoordelijk. 

o Er wordt op gewezen dat er media-aandacht kan komen als besluitvorming plaatsvindt over het vervolg van de toren, zover is 
het met gekomen. 

o Inde memo staan vervolgstappen, deze zijn niet uitgevoerd. 
o Inde verslagen van DT CD is niets te vinden over besluitvorming van de Lange Jaap 

In bet rapport van september 2019 staan toch wel een aantal conclusies waar iets mee gedaan had moeten warden. 
o Zie bvb pagina 6 
o Overigens lijkt het op de foto op pagina 45 dat er een scheur in een (wand? )piaat zit, ik hoor graag of dat het Inderdaad is, of 

dat het iets anders is. 
© Er zijn enkel vervolgonderzoeken gekomen (behalve dichten naden en dichter ramen zou in oktober 2021 plaatsvinden, ligt mu 

stil) 

- _ Blijkbaar zijn er in de jaren ervoor ook al vele onderzoeken gedaan en enkel noodmaatregelen uitgevoerd, geen echte oplossingen. 

Wat ik me afvraag: 

-  Ishet huidige inspectieregime van eens in de 4 jaar een visuele mspectie wel gesctukt voor objecten zoals een monumentale vuurtoren"? 
En dan begreep ik ook dat de toren aan de buitenkant alleen vanaf beneden wordt bekeken. Zouden we dat met anders moeten doen? 

- Isereen verklaring waarom er steeds maar onderzoeken uitgevoerd zijn en geen besluitvonning? 
- Ik kan niet alle statements over de levensduur en urgentie uit het memo terugvinden in het onderzoeksrapport. Waar zijn deze 

Statements op gebaseerd” Bvb over max 10 jaar levensduur als er niets gedaan wordt en dat er binnen 2 jaar adequate maatregelen 

noodzakelijk zijn. 

In de nota M staat ou dat we haar binnen 2 weken informeren over vorige onderzoeken en wat wel/niet aan acties is gedaan. 
Zou er voor vrijdag of maandag een afspraak kunnen worden ingepland om te bespreken wat we tot dan toe hebben uitgezocht? Zodat we de 

nota kunnen gaan opstellen. 

Ter informatie alvast voor jullie: vanaf 12 tot 29 okiober ben ik met verlof Mijn collega mij waarnemen op dit dossier. ik 
ben hem al een beetje aan het bijpraten/meenemen wat er speelt, We verzorgen natuurlijk een vakante-overdrach Maar dan zijn jullie alvast op 

de hoogte. 

Groet 

mn) 

Van: ED (CD) A 2. 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 16:31 

Aan: BE (BS) A so 
Onderwerp: FW: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 
Urgentie: Hoog 

Ho i 

Dit mbt de nota. 

Gr i 
Verzonden met BlackBerry Work 

(ww blackberry coi)



Van: MN (CD) <> 
Datum: woensdag 29 sep. 2021 4:27 PM 
Aan: B (CD) NC 
Onderwerp: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 

Ds 

Tk heb het cen en ander met behulp van collega’s uitgezocht v.w:b. Let verloop na het indienen vaa de memo eind decembêr 2020. 
Ik heb ket voor miyzelf tn jip en MM verwoord en wil bij zou akkoord mel heteen hieronder staal beschreven vragen of WM het op de juste 
manier wil verwoorden en in de juiste format. 

Onderstaande is reeds gedeeld met WM en GN. 

‘Hoor graag van je. 

Alvast bedank. 

Met mendelijke groet 

Hieronder de tijdslijn vanaf dec 2019 incl acties. 

Gezien het feit dat onderstaande openbaar wordt gemaakt, is het mijn inziens noodzakelijk dat het in gen formele lea 
out komt te staan en er geen namen van personen of bedrijven in word vermeld. 

de mall van WW (vrijdag jl.) met daarin betgeen WN aan BS gezonden heeft met drie aandachtspunten, Stuur lk afzonderlij 
Als bijlage offerte opdracht plus meerwerk PT-structural 
‘Als bijalge document van PT. structural (rekenwerk) 
Als bijlage mail van MB aan PT_Sinictural n.a.v, gesprek en bezoek 

(IMB) 

‘De vorige assetmanager is cen maand na het versturen vertrokken naar een andere baan buiten RWS. En de informatie die er toen was, bleek nog 
onvoldoende om daar de omgeving bij te betrekken, dus was er meer onderzoek nadig. 

De huidige assetmanager heeft eind febavari 2020 het stokje overgenomen 

tm de periode van februari 2020 tot halverwege 2021 ging er oa. door chroom 6 problemen aan de VT Burgi-Faamstede veel capaciteit hieraan, 
op. Er was op dat moment beperkte capaciteit beschikbaar binnen de afdeling projectmanagers. De problematiek Lange Jaap is complex en veel 
onduidelijkheden die nog veel onderzoek nodig had. Voor 2020 is de keuze gemaakt om eerst 6 andere vuurtorens op te pakken en de VT Lange 
Jaap vanwege beperkte capaciteit naar achteren te schuiven. In 2020 en 2021 speelde vanuit dit project nog een aantal restpunten die ook 
wandacht nodig hadden, 

‘Tijdlijn met weties moment van aanbieden Meu WW naar het DT CD 
= Dee 2019, MT brief “mema” aver de problemen die er zijn rondom de VT , maar er ss mijn inziens geon besluit gevraagd. Vanuit 

oa. Projectmanagement was de conclusie dat er diverse problemen speelde, scheuren in de vloer en onduidelijk of deze nodig, waren 
‘voor het overeind houden van de VT, schenren in de flenzen. zwelroest, lekkage samen, onduidelijke invloed wind en zon. Meerder 
‘onderzoeken waren noodzakelijk 

Jan, 2020, _ Rij de huidige assetimanager was lot op heden onbekend dat de memo ook is verstuurd naar BS en voor zover we hebben 
krammen achrerhalen is er nooit een reactie gekomen vannit BS, Ik heb ook niet kaungen achterhalen of er vanuit de CD reminders zijn, 
gestuurd.



7 Jamul door vorige wssetmiasiager cen besluitvormingsformuliet ingediend en geuecordéerd om een antal onderzoeken ult te 
voeren 

= Aunvezigheid asbest; 
= Chrooms. nader onderzoek av, het eerste summiere onderzoeks 

«Chroom, de dikte van de verfiaag en 
Dikte van de ijzercementspecielagen vanaf de buitenzijde. (gepland voorjaar, vanwege corona verplaats naar juli 20) 

27 januari 2020 Offerte voor statische berekesung VT. Opdracht 18 maart 2020. zie bijlage: 

- Jut2020 Inspectie VT buitenzijden. Kon niet eerder vanwege corona ea harde wind, 

17 nav 2020 preseuratie van organisatie dover de berekeningen, wind zon invloed etc, „er wordt aangetoond dal er geen directe zorgen. 
ayn ten aanzien van de stabiliteit indien de vloeren 

WE in de bijlage ‘verwijderd worden zie plaatjes van WM ext do 

S juli 2021 Overleg lussen specialist GPO en Ingenieursbureau) Op sangeven van GPO besluit gennmen om band le plaatsen zodat 
verdere vochtdoorslag zo ened als mogelijk kon worden 

tegengehouden. 

14 jati 2021 __ Beslaivormimgsformulier gestuurd naar MT CD om budget beschikbaar te stellen voor een tijdelijke maatregel “band op 
de voegen aan de Imikenkanr. Deze is geacconteerd. 

As jull 2021 ven proef opgezet (ism met GPO. TRbureau en leverineier) voor hat plakken Van (stopag) tape op de lekke naden tussen 
de wandpanelen 

= 20juli 2021 Online Gemeente den helder ea RCE op de hoogte gebracht van de situatie en nood maatregelen 

23juli 021 Op locatie mst RCE en gemeente Den Helder de situatie Iaten zien (scheurer in de wander niet bekend, alleen in de 
vloeren en flenzen} Alle partijen akkoord met nood 

maatregel (omgevingsvergunning aangevraagd en ook ontvangen van gemeente Den Helder) 

~ Hósept 2021 _ tussentijds rapport met scheuren in de wanden 

= 27sept2021 _ Daadwerkelijk uitvoering tijdelijke maatregel gepland. Offerte was reeds opgevraagd en opdracht was gegeven. Niet uit 
Kunnen laren vooren door de onlangs geconstateerde 

Scheuren. 

Gezien het feit dat er nog geen oplossingen waren v-w.b. de problemen die er zijn. was reeds in overleg met Projectmanagement en de 
specialisten cen bedrag var in T2 opgenomen voor uitvoering 2023, 
Er moest nog onderzocht worden welke oplossingen er mogelijk waren en vervolgens eea besluitvorming komen. Gezien het feit dat de kaas op 
een europese aanbesteding zeer groot was en de werkzaamheden niet uitgevoerd Innnen worden in de herfstperioden en winterperiode was 2023 
het eerst volgende moment. Vanuit regio Noord Nederland was seeds bekend dat ze in 2023 apparatuur van de VT zouden gaan halen en was de 
timing afgestemd. Dit was op basis van het feit dat er taen nog geer scheuren in de wanden bekend waren. 

Rode lijn van ook voor 2019 is dat er problemen zijn geconstateerd, inaar vanuit alle onderzoeken is gezien de complexiteit geen oplossing 
aangedragen. 

Mot verende root, 



Rijkswaterstaat 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 

RWS BEDRIJFSVERTROUWELTJK 
Corporate Dienst Ue 
waw rijkswaterstaat. 

Datum 
17 december 2019 

nemo Instandhouding vuurtoren Lange Jaap 

Bijtage{n) 
Rapport: "Lange Jaap 
‘onderzoek scheurvorming 
IER, V3.0 dd, 240920197 

Afgelopen periode Is Instandhoudingsonderzoek uitgevoerd naar de vuurtoren 
Lange Jaap in Den Helder. 
De belangrijkste conclusie van het onderzoek is dat de conditie van de vuurtoren 
als “slecht en snel verslechterend” wordt aangemerkt; binnen 2 jaar zijn adequate 
maatregelen noodzakelijk, 
Er is sprake van 2 typen gebreken die duurzame instandhouding bedreigen: 

1. Zware scheurvorming in vloeren en beginnende scheurvorming in wanden 
(directe aanleiding van het onderzoek). 

2. Zware aantasting van constructieve Ijzer-cementvoegen tussen 
wandpanelen met op een aantal locaties doorslag van (zout) water, 

Daarnaast, is in de verf op deze toren chroom-6 aanwezig, 

Enkele foto's zijn opgenomen In de bijlage. 

De vuurtoren is een rijksmonument, gebouwd in 1877. Adequaat herstel van 
belde gebreken kan niet zonder significante aantasting van het monumentale 
karakter van de toren, 

Weging van gebreken en duiding van minimaal benodigde maatregelen: 
i) Het effect van de voortschrijdende zware scheurvorming in de vloeren Is op dit 

moment beperkt tot de verdiepingen 6 tot 16 (van de totaal 17 verdiepingen). 
In vergelijking: t.o.v. 1999 wordt de toename van de omtrekscheuren 
ingeschat op 10-30% en in 2010 was de scheurvorming beperkt tot de 
verdiepingen 7 t/m 14, 
De oorzaak van scheurvorming Is divers, maar belangrijk is dat er grote 
Inwendige spanningen in de toren aanwezig zijn waardoor scheuren grote 
scheurlengtes ontwikkelen (sommige vloeren zijn volledig los gekomen van 
zowel de binnenschacht als de buitenwand). Maatregelen zijn benodigd om 
zowel vloeren vellig gangbaar te maken als om samenhang tussen vloeren en 
wanden te borgen. Bijkomend probleem is dat de toren slecht toegankelijk is 
voor grotere te vervangen constructiedelen. 
Het Ingenieursbureau Rotterdam ziet 2 mogelijke oplossingen: 

a, Steunbalken aanbrengen met daarop een houten vloer. Verwachte 
indicatie van de investering: ca. TERE bancbrcecte -50%/+50%, 
ultvoeringstermijn: 1 jaar). Het monumentale karakter aan de 
binnenzijde van de toren wordt dan volledig aangepast, 
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b. Gietijzeren vloerdelen 1 op 1 vervangen (betreft een 
maatwerkoplossing, want elk paneel is uniek). Verwachte indicatie van 
de investering: WWW (bandbreedte: -50%/+100%, 
uitvoeringstermijn: 2-3 jaar). 

2) Tussen de Wandpanelen zitten lizer-cementvoegen, deze zijn aangetast, De 
aantasting ontwikkelt zich sterk progressief; steeds meer delen van de voegen 
breken uit, Het effect is: 

a. Het corrosief (zout) hemelwater geeft in toenemende mate aantasting 
op voegen en constructies in de gietijzeren toren. 

b. De ijzer-cementvoegen vormen een dragende verbinding tussen de 
wandpanelen, Het lokaal wegvallen van voegen betekent dat de wand 
lokaal inzakt en belasting in de wanden anders wordt overgedragen, 
Beginnende scheurvorming in wanden wordt hiermee in verband 
gebracht en maken het probleem urgent. 

De oplossing bestaat uit het uithakken van aangetaste voegen aan zowel de 
buitenzijde als de binnenzijde van de toren. Vervolgens voegen vullen met een 
epoxy en alle voegen aan de buitenzijde van de toren afdekken met een visco- 
elastische bandvormige wrapping, om vochtbelasting te voorkomen, die 
overschilderd moet worden. Het uiterlijk van de toren zal hierdoor wijzigen. 
Verwachte indicatie van de investering ca. WM bandbreedte: - 
50%/+100%, uitvoeringstermijn: per direct), 

Chroom-6 
Recent onderzoek wijst uit dat ook op deze toren verf met chroom-6 gebruikt is in 
het verleden. Dit betekent een extra investering van ca MMM (bandbreedte: 
-50%/+50%, ultvoeringstermijn: tijdens werkzaamheden aan de buitenzijde). 

Buiten de bovenstaande kosten voor directe herstelmaatregelen zal de toren 
onderhoud blijven vragen door het na-ijlende effect van verborgen gebreken: de 
zwelcorrosie in de voegen en de inwendige spanningen in de toren. De inwendige 
spanningen in de vloeren zullen door de herstelmaatregelen niet verdwijnen. 
Nieuwe scheuren zullen mogelijk optreden. 
Er zal jaarlijks geld gereserveerd moeten worden voor inspectie en 
instandhouding. Het hiervoor extra benodigde budget wordt ingeschat op ME 
WB (bandbreedte: -20%/+20%, ultvoeringstermijn: jaarlijks). 

Omdat door de voorgestelde noodzakelijke maatregelen (m.u.v. het 1 op 1 
vervangen van de gietijzeren vloerdelen) het monumentale karakter van de toren 
wijzigt, heeft de gemeentelijke Monumentenzorg (i.s.m. Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed (RCE)) hierin een zwaarwegende stem. 

Noot: in 2010 heeft RWS (VWM) een oplossing voor de gescheurde vloeren 
uitgedacht en een vergunning voor deze werkzaamheden (binnenzijde: vervangen 
vloerdelen, herstellen naden binnenzijde, aanbrengen conservering en herstellen 
raameanstructies, buitenzijde: herstellen naden en aanbrengen coating) 
aangevraagd. Tot een vergunning is het niet gekomen; gemeentelijke 
monumentenzorg was van mening dat de voorgestelde oplossing teveel Inbreuk gaf 
op de monumentale waarde. Vervolgens is dit dossier blijven liggen en heeft de 
tand das tijds meer negatieve Invloed op de problematiek gehad, 
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Concluderend Ban 
Het niet of kwalitatief laagwaardiger uitvoeren van herstelmaatregelen leidt 17 december 2019 
onherroepelijk tot progressieve verslechtering van de staat, met een verwachte 
restlevensduur van minder dan 10 jaar (uiteindelijk resulterend in demobilisatie). 
Hiermee Is een grote Investering gemoeid: 
= Minimaal; WM, steunbalken en houten vloer aanbrengen, Incl. 

verwijderen chroom-6) of 
-  Maximaal: WN mio (gietijzeren vloerdelen 1 op 1 vervangen, incl. 

verwijderen chroom-6). 

minimaal maximaal 

Het jaarlijks benodigd bedrag voor inspectie en onderhoud is in beide varianten 
noodzakelijk: (orcs: -20%/+20%). 

Alle genoemde bedragen zijn Incl. BTW. 

Scenario's 
Gezien de hoogte van de kosten ligt het voor de hand ook naar andere scenario's 
te kijken. Mogelijke scenarlo's/denkrichtingen zijn: 
4. _ Herstel van de toren (Investeren door RWS): 

a. Constructief herstel, zonder behoud van monumentale waarde aan de 
binnen-en buitenzijde (minimale variant qua Investeringshooate); 

b, Constructief herstel, zonder behoud van monumentale waarde aan de 
bultenzijde (maximale variant qua Investeringshoogte); 

2. De toren niet herstellen: 
a. Huldige toren slopen en evt. 
b, Nieuwe toren terugbouwen 

3. Toren verkopen (met bruidsschat). 

Hoe nu verder? 
Ondanks dat de toren door deskundigen veilig bevonden is voor 2 personen met 
materiaal, ervaren verschillende aannemers de toren als onvellig, De aannemers 
vinden het niet verantwoord de toren te betreden. 
RWS neemt veiligheid erg serieus en RWS/CD neemt hierin verantwoordelijkheid. 
Nadat onze functlonaliteften (radarinstallatie en nautische verlichting) vellig 
gesteld zijn, wordt de toren niet meer toegankelijk, 
Parallel daaraan onderzoekt de CD de komende maanden wat een verantwoorde 
oplossing is. Uitgangspunt hierbij is dat de CD niet meer investeert dat de hoogte 
van de sloopkosten, In dat geval Is de toren nl, ‘total loss’, 

Vervolgstappen 
De hiermee gemoelde vervolgstappen zijn: 
1, AD CD informeren (dec '19); 
2. BS informeren (jan. 20); 
3. Communicatie adviseur erbij betrekken (jan. '20); 
4. NN informeren en aangeven dat binnen 5 maanden de radarinstallatie 

verwijderd moet zijn (jan. '20); 
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VWM informeren en aangeven dat binnen 5 maanden een andere oplossing 
gevonden moet zijn vaar de nautische verlichting (jan. '20); 
Eigenaren van overige apparatuur/antennes (WVL, defensie, kustwacht en 
LVNL) informeren en aangeven dat binnen 5 maanden hun apparatuur 
verwijderd moet zijn (jan. '20); 
Op 1 juni 2020 de toren afsluiten; 
Expertmeeting) organiseren (febr. '20); 
DT CD nader informeren over mogelijke oplossingen en hen laten besluiten 
over oplossing (mrt/apr. ‘20). 

1) Expertmeeting 
Het doel van deze expertmeeting is meerledig: 
1, De belangrijkste stakeholders informeren en betrokkenheid en draagvlak 

bij hen creëren en 
2, Gezamenlijk zoeken naar een verantwoorde oplossing. 
Voor de expertmeeting worden uitgenodigd: 
-_ Ingenieursbureau Rotterdam; 
-_RVB + Rijksbouwmeester; 
~ RCE; 
- Monumentenzorg van gemeente Den Helder; 
-  RWS/GPO en 
~  RWS/CD, 

Rapport Ingenieursbureau Rotterdam “Lange Jaap onderzoek scheurvorming, 
V3.0 d.d, 24 september 2019”, 
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BIJLAGE 1, FOTO'S Datum 
17 december 2019 

Foto 1, scheurvorming vloer nabij buitenwand 

Foto 3, scheurvorming vloer (v.a. onderzijde) 

Foto 4, aantasting van ijzercementvoegen 
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17 december 2019 

Foto 5: Vloer los van de binnenschacht 

Foto 6: Zichtbaar scheve vloer 
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1 INLEIDING 

1.1 Uitvraag 
De vuurtoren Lange Jaap staat in Den Helder (Kijkduin) dateert uit 1878 en is uitgevoerd in gietijzer Sinds 
geruime tijd is sprake van zware scheurvorming in een aantal tussenvloeren. Naar de oorzaak van de 
scheurvorming zijn inmiddels meerdere onderzoeken uitgevoerd. 
De uitgevoerde onderzoeken zijn daarbij niet gelijkgestemd in de duiding van de oorzaak van de 
scheurvorming en in hel instandhoudingsadvies. 
Er zijn slechts in zeer beperkte mate verslagleggingen en evaluaties van eerder uitgevoerde 
werkzaamheden. Er is geen vastlegging van waar/wanneer er bouten en/of vloerdelen zijn uitgenomen en 
op welke wijze dit is gerepareerd 
Aan Ingenieursbureau Gemeente Rotterdam (IbR) is gevraagd om een desk-studie uit te voeren naar de 
resultaten van eerdere analyse-rapporlen en deze vervolgens te verwerken in een eigen zienswijze op de 
oorzaak van de opgetreden scheurvorming. 
In het verlengde van de vraagstelling is: 

« Een globale rekenkundige analyse uitgevoerd met als doel het effect van vastgestelde 
zetttingsvervorming en temperatuurgradiënten op de constructie te onderzoeken 

« Een schouw van de constructie uitgevoerd waarbij op alle relevante plaatsen de aanhechting tussen 
wand en vloer in kaart is gebracht en waarbij de globale maatvoering, plaatdiktes en afmetingen 
van verstijvers zijn ingemeten. 

«Een advies opgesteld voor vervolgonderzoek 
Er zijn geen constructietekeningen of constructieve informatie vanuit ontwerp en bouw beschikbaar gesteld. 

Afgeleide onderzoeksvragen in relatie tot de opgetreden gebreken: 
«Wat is de invloed van specifieke eigenschappen van toegepaste materiaal gietijzer; 
+ Was/ls de constructie in staat de daarop uitgeoefende belastingen te dragen; 
« _Zijn er relevante belastingen of -effecten die niel in de toenmalige ontwerpen zijn meegenomen 

(denk bijvoorbeeld aan temperatuurgradiënten); 
»_ Is de inwendige statisch onbepaaldheid (verhinderde vervormingen) van wezenlijke invloed op de 

krachtverdeling en stabiliteit van de toren; 
«_ Wats de invloed van de toegepaste detaillering op de werking van de toegepaste verbindingen: 
«_ Wat is de mogelijk invloed van het uitvoeringsproces (met mogelijke passingsafwijkingen en/of 

fabricage- en bouwtoleranties) 
«_ Zijn er tijdsafhankelijke invloeden van belang (zoals: corros 

van afdichtingen, zettingen) 
«_Isde schuinstand van een aantal verdiepingsvloeren tussen schacht en buitenwand van invloed 

en/of oorzaak van de opgetreden schades. 
«_ Zijn de lokale sparingen in vloeren (trappenhuis) en wanden (ramen) van invloed op de 

stijfheidsverdeling en krachtswerking en daarmee op de scheurvorming. 
Is er sprake van onbedoeld en onvoorzien gebruik (expositie met groepen mensen ap vloeren) 
Kan uit de aard en omvang van de opgetreden scheurvorming (scheurlengte, oriëntatie, startpunt, 
scheurwijdte) informatie worden herleid die van belang is bij het vaststellen van de oorzaak. 

* Wat zegt de ontwikkeling van de scheurvorming in de tijd over da oorzaak? 
Er zijn vloerpanelen verwijderd. Dit is door de hoge mate van verklemming van bouten en 
vloerdelen slechts met grote moeite gelukt (snijbrander). Wat zegt dit over de werkelijke 
spanningsverdeling in de vloer in relatie tot de voorziene situatie. 

* Is erspecifiek vervolgonderzoek noodzakelijk om beter inzicht te krijgen in de oorzaak van de 
scheurvorming 

«_Is monitoring van de scheuren van belang voor de oorzaakduiding 
Zijn er directe maatregelen vereist om de integriteit en constructieve veiligheid van de toren te 
borgen (bijv. wegvallen kniksteunfunctie buitenwand als vloeraansluiting gedeeltelijk wegvalt) 

* De scheurvorming is overwegend beperkt lot de vloeren in de midden en hogere vloeren. Kan uit 
deze respons informatie worden herleid inzake de oorzaak. 

verlies aan voorspanning, lekkage 
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1.2 Samenvatting dossieronderzoek 
In het verleden zijn aen aantal onderzoeken uitgevoerd naar de oorzaak van de zware scheurvorming 
(radiaal, tangentieel) in de vloeren 6 t‚m. 16 van de vuurtoren Lange Jaap. 
Karakteristiek voor de eerder uitgevoerde bureau onderzoeken (en enkele destructieve onderzoeken op 
locatie) is dat ze alle een aantel mogelijke oorzaken voor de scheurvorming benoemen zonder dat er 
hiervoor op enigerlei wijze overtuigende, kwantitatief onderbouwde bewijslast is opgevoerd. 
Opgemerkt dient te worden dat de vuurtoren karakteristiek is voor een omvangrijke serie gietijzeren torens 
uit dezelfde periode met een gelijke constructieve opbouw, Vooral in Engeland was in de tweede helft van 
da 19e eeuw de gietijzeren vuurtoren in zwang. Op intemet en in publicaties is geen concrete informatie 
gevonden over gelijksoortige scheurvorming zoals in dit specifieke geval is vastgesteld. Wel is er meerdere 
malen sprake van gerapporteerde corrosieaantasting bij gelijksoortige torens 
In vergelijking tot andere gietijzeren torens is de Lange Jaap een relatief hoge toren. De afmeting van de 
toren heeft echter naar verwachting geen directe relatie met de opgetreden scheurvorming maar kan 
indirect wel een rol spelen (secundaire spanningsniveaus, verhinderde vervormingen, grotere maatafwijking 
en afmeting van voegvullingen). 

Vastgesteld is dal vrijwel alle, in de eerdere onderzoeken, opgevoerde oorzaken op meerdere of mindere 
mate bijgedragen hebben aan de opgetreden scheurvorming. In hoofdzaak betreft dit: 

* Gietmateriaal extreem ongunstige materiaaleigenschappen (breuktaaïheid, kerfslagwaarden) indien 
op trek of op stoot belast. Gerapporteerd is dat de toren substantieel heen en weer schudt bij storm 

* Een aantal van de vloeren zijn hellend aangesloten waarbij de verbinding tussen vloer en wand 
door klembouten sterk op buiging belast worden. 

«_ Gerapporteerd is dat de bouten van de vloer-wandverbinding zwaar verklemd en opgestuikt zijn. 
Mogelijk is dit te wijten aan (passings-) problemen bij de montage. Er is geen concrete indicatie dat 
de constructie zich recentelijk heeft gezet. 

«Eris geen vervormingscapaciteit in de toren aanwezig tussen vloer en wanden. Dit betekent dat 
opgedrongen verschilvervormingen (temperatuur, wind, zettingen of bouwvervormingen) resulteren 
in hoge secundaire spanningen 

«__Sommige vloeren zijn relatief zwaar belast geweest (expositie op bepaalde verdiepingen) schter 
vóór dit moment zijn er al scheuren gerapporteerd. 

* De toren is beduidend van mindere kwaliteit in maatvastheid dan de andere gietijzeren torens, dit is 
te zien bij de ramen in de schachten en de gescheurde vloeren, deze liggen niet horizontaal in de 
toren, ze liggen duikend of stekend naar de binnen schacht toe. [ref. 31] 

Bij het uitgevoerde vervolgonderzoek is in aanvulling op bovenstaande met name gericht op: 
+ Kwantitatief onderzoek naar de groolte van spanningen in relatie tot de gedocumenteerde 

verhinderde vervorming bij temperatuur en vloerscheefstanden 
* Analyse naar afwijkingen van lokale krachtswerking bij de verbindingen van vloeren op wanden 

door uitvoeringstoleranties, maatvoeringsprablemen en detaillering van de verbindingen (verborgen 
(inklemeffecten en lokale stijfheidverschillen.) 

De scheuren die optreden in da vloeren hebben een grote lengte. Lopen in sommige gevallen door over 
plaatvelddelingen (inclusief verstijvingen). 
Vele scheuren hebben een opvallend grote scheurwijdte (tot 6 mm). Dit betekent dat de vloeren onder 
normale omstandigheden (geen zware zon-, storm- of vloerbelasting) onder grote spanning (verhinderde 
vervorming) staan die als vervorming vrijkomt nadat scheurvorming optreedl. 
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13 Samenvatting buiteninspectie 
Op 26 augustus 2019 is een visuele inspectie van de toren uitgevoerd. De inspectie is uitgevoerd zonder 
hulpmiddelen (steigers, kraan) en is daarmee beperkt tot de binnenzijde van de toren. De inspectie met 
bijbehorende opname is specifiek gericht op hat in kaart brengen van de scheurvorming met als 
achterliggende doelstellingen: 

Vast te stellen of de scheurvorming toeneemt in de tijd (vorige opname is van 1999) 
Vast te stellen in welke mate er onthechting optreedt tussen vloeren en wand als input om 
rekenkundig na te gaan of deze onthechting van invloed is op de constructieve samenhang van de 
toren en daarmee de constructieve veiligheid 

Constructieve noodmaatregelen: 
Bij alle vloeren (6 tm 16) met scheurvorming is de draagwerking van de vloer verzekerd door het 
aanbrengen van 4 opleglipjes per vloerpaneel die de vioerbelasting opnemen in geval de bestaande 
verbinding volledig faalt. 
Bij specifieke panelen zijn op de vloer overlapplaten toegepast als noodmaatregel. Deze platen 
overbruggen de scheurvorming en herstellen de horizontale fixatie van vloer aan wand. De platen 
zijn niet ontworpen om verticale belasting over te dragen. Ter plaatse van de overlapplaten is geen 
inspectie van onderliggende scheurvorming meer mogelijk. Uitgangspunt is aangehouden dat de 
oorspronkelijke vloer hier volledig onthecht is van de wand, 
Op een drietal verdiepingen is een vloerpaneel uitgenomen. Dit is met geweld gebeurd omdat de 
vloerdelen sterk verklemd waren. De uitgenomen vloerpanelen liggen nog in de toren. De hierdoor 
ontstane gaten zijn niet opgevuld maar simpelweg afgezet. 
Op een verdieping heeft een aantal radiale scheuren geresulteerd in een mogelijke bedreiging voor 
de lokale draagcapacileit van de vloer. Hier zijn stutjukken (totaal 3 portalen bestaande uil 2 
kolommen en onderslagligger) toegepast ter ondersteuning van de vloer. 

Bevindingen van de buiteninspectie: 
Scheurpatroon komt grotendeels overeen met gerapporteerde scheurlokaties in 1999, zij het dat de 
scheuromtrekslengte per vloer groter is en dat over meerdere vloeren scheuren vastgesteld zijn. In 
totaal wordt de toename van de omtreksscheuren geschat op 10 — 30% 
‘Sommige scheuren staan ver open (tot 10mm). Er is niet na te gaan of dit toegenomen is omdat de 
scheuropening bij de Inspectie van 1999 niet is vastgelead. 
Nieuw is dat er beginnende scheurvorming is vastgesteld in de wandversiijvers (buiten 
vloerlokaties) over de gehele doorsnede van de randverstijver ter plaatse van boutgaten. Deze 
scheuren zijn niet eerder gerapporteerd. 
Er is sprake van toenemende lekkage door de jizer-cementvoegen van de wand. Hierdoor 
desintegreert de voeg waardoor de constructieve samenhang verandert en lekkage verder 
toeneemt. De lekkage resulteert in zoutaccumulatie in de verbinding van de vloerelementen tegen 
de wand waardoor deze op het contactvlak sterk corrosief aangetast worden. 

project vuurtoren Lange Jaap 5 van 51 datum: 24 september 2019 
onderdeel scheurvorming vloeren versie: LJ ROtrev. 3.0



Vuurtoren Lange Jaap 
Schade onderzoeksrapport 

1.4 Samenvatting bevindingen en vervolgadvies. 

De eerste terugkoppeling van scheurvorming dateert uit de jaren 80. Vanaf de jaren 90 zijn er 
onderzoeken en inspecties uitgevoerd en zijn er plannen voor renovatie ontwikkeld. 
Er zijn in de tussentijd enkele noodmaatregelen doorgevoerd, maar geen structurele maatregelen 
om eventuele ongunstige effecten van de opgetreden scheurvorming te verhelpen. 
Het effect van scheurvorming op de constructieve veiligheid is tot dusverre niet onderzocht (lokaal, 
globaal). Er zijn geen as-built ontwerprapporten of gemaatvoerde tekeningen beschikbaar. 
Er is inmiddels een toegangsbeperking ingesteld (beperking personen) en vloeren met zware 
scheurvorming en uitgenomen panelen zijn afgezet met linten en kettingen 

Conclusies inzake constructieve veiligheid: 
Zware scheurvorming in de verbinding van de vloeren aan wanden en schacht vormen geen directe 
bedreiging voor het veilig beloopbaar zijn van de vloeren omdat deze inmiddels afdoende met 
ondersteunings-lipjes zijn ondersteund 
De zware scheurvorming resulteert in grote zones waar vloer en wand (buitenwand en/of 
schachtwand) grotendeels of volledig onthecht zijn. Dit betekent dat constructieve samenhang 
verminderd is, Dit is een concreet constructief risico en moet rekenkundig worden onderzocht. 
Scheurvorming in de randverstijvers van de wand. Deze bedreigen de hoofddraagwerking van de 
wand bij verdere groei. Op dit moment zijn de scheuren niet kritisch maar deze moeten wel 
opgenomen worden in een monitoringprogramma 
Lekkage wand. De aantasting van de voegvullingen resulteert in doorgaande spleten die 
watervoerend zijn. Op dit moment resulteert dit vooral in corrosieve aantasting van de wand- 
vloerverbinding. Belangrijkste risico is dat de voegvullingen versneld corrosief aangetast worden 
waardoor lokale ondersteunende draagwerking van de doorkoppeling van de wandelementen 
wegvalt. Dit zal vervolgens resulteren in lokale toename van spanningen in de wand omdat dear 
waar de voegondersteuning weavalt tussen buitenwandelementen er zetting optreedt 

project 
onder 

vuurtoren Lange Jaap 6 van 51 datum 24 september 2019 
eel scheurvorming vloeren versie LJ_ROT-rev. 3.0



Vuurtoren Lange Jaap 
Schade onderzoeksrapport 

1.5 Documentatie 
Er zijn een groot aantal documenten versterkt. Na het selecteren op relevantie en dubbelingen is 
onderstaande seleclie-lijst opgesteld met documenten die op zijn minst enige relatie hebben met de 
opgetreden scheurvorming of informatie geven inzake functioneel gebruik, toestandsbeschrijving en 
constructieve werking van de toren: 

0000-00-00 de bouwwijze van de gietijzeren vuurtoren te Kijkduin (Den Helder) 
0000-00-00 reparatie vloeren Huisduinen, Den Helder, lasmethode kwalificatie 
[1982] revisietekeningen plattegr. Bestaand 
[1998-05-13] TNO scheuren inspectiebezoek kustlichttoren Huisduinen 
(2000) repareren vloeren 2000-00-00 overeenkomst VMD nr 90-0-0012 
[2001-06-26] advies herstellen gescheurde vloeren vuurtoren Den Helder 
[2002-05-13] herstellen vloeren vuurtoren Den Helder (wijzigingsvoorstel lassen) 
[2002-11-08] documenten reparatie vloeren kit Huisduinen 
(2010-09-09) onderzoek gietijzer kustlichttoren de Lange Jaap te Den Helder (tekeningen) 

|. [2010-09-09] |ECRT onderzoek gietijzer kustlichttoren de Lange Jaap te Den Helder 
[1983-01-xx] tekening plattegrond en doorsnede 

. [1958-10-03] tekening schets vuurtoren (overzichtstekening) 

. [1958-11-03] tekening plattegrond (overzichtstekening bemaat) 

. [1958-11-04] tekening dwarsdoorsneden 
[1958-11-08] tekening vloeren 

. [1960-10-31] tekening plantekening (lichtkoepel) 

. [1961-02-24] tekening paalfundatie 

. [1962-02-01] tekening bestaande en nieuwe toestand 

. [1962-07-01] tekening betonvloer onder draaitafel 

. [1962-07-07] tekening betonvloer 

. [1978-10-11] tekening aanzicht en doorsneden (2) 

. [1978-10-11] tekening aanzicht en doorsneden (1) 
|. [1981-07-30] Metingen Temperatuurs invloed Vuurtoren Den Helder 
. [1982-03-11] tekening revisie tekeningen (doorsneden) 
. [1982-03-11] tekening revisietekening plattegrond 
[1992-10-29] tekening vervangen van het lichthuis basisring buitenring 

. [1992-12-23] tekening gevels 
, [1998-05-13] TNO RAPPORTAGE VLOEREN 
[2010-08-31] Ebbers gieterij offerte GIETIJZEREN VLOEREN DE LANGE JAAP 
[2010-09-09) IECRT bijlage 8.1 PN1O005NED_L_01_06 
(2011-04-29) projectplan reparatie vloeren Den Helder (historiebeschrijving scheuren) 

. [2011-07-22] ONDERZOEKSVOORSTEL FOPMA - DEN HELDER (zie ook 36) 

. (2011-09-13) ONDERZOEK Vuurtoren de lange jaap 110913 correctie 
|. [2011-09-20] Kopie van Markenlijst.def. 110901 xls 
. [2011-11-10] ADVIES OPSTELLEN REKENMODEL RVB advies 
. [2012-05-24] Brief gemeente REPARATIEMETHODE MONUMENTENZORG 
[2012-12-01] Onderzoek Fopma (gelijk aan 32 en 34) 

[2012-12-10] Rapport onderzoek lange jaap (gelijk aan 32 en 37) 
. Doorsneden 
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1.6 Historische context [ref. 31 — 29-04-2011] 
De toren is gebouwd in 1877, het ontwerp is van Q. Harder en vervaardigd doar de gieterij Penn & Bauduin 
te Dordrecht, De toren is mel zijn 57 meter de hoogste gietijzeren vuurtoren in Nederland. 
De toren is geheel uit gietijzer opgetrokken d.w.z. de 16 kantige buitenschacht, de ronde binnen schacht, de 
vloeren, de trappen, de lichthuiskuip, het grote omloopbordes en het bordes rondom het lichthuis. 
De toren telt 17 gietijzeren vloeren, de vloer van het lichthuis is uitgevoerd in beton. 

De toren is beduidend van mindere kwaliteit in maatvastheid dan de andere gietijzeren torens, dit is te zien 

In het verleden zijn reparaties uitgevoerd aan de vloeren 
d.m.v. platen over de scheuren aan te brengen en mel bouten te bevestigen. 

In december 1991 is een bestek gemaakt door de vaarwegmarkeringsdienst voor het herstellen van 51 
vloerplaten (voor zover bekend) d.m.v. het vervangen door identieke stalen platen, het plan is nooit 
doorgegaan. 

Op 16 december 1992 is het lichthuis vervangen door een RVS lichthuis met PMMA beglazing en op de 

RVS koepel is een radarinstallatie geplaatst. 

De buiten schacht is in 1993 gestraald en voorzien van een polyurethaan coating en het grote bordes is 
voorzien van nieuwe platen, leuningen, en consoles. 

Op 10 februari 1998 js door de vaarwegmarkeringsdienst een inspectie op de toren uitgevoerd i.v.m. uitte 
voeren groot onderhoud in 1999 aan de Kustlichttoren waarbij de gescheurde vloeren sterk in het oog 
sprongen. 

Op 3 maart 1999 is opdracht gegeven voor hel geheel kaal stralen en het daarna conserveren van de 
gehele binnenzijde van de toren en het herstellen van de 11 gescheurde vloeren 

Het herstellen van de vloeren hield in; het stralen van de bovenzijde van de vloeren en het daama voorzien 
van een polyurethaan vloer mel een strekmetaal en de scheuren geheel dicht zetten met polyurethaan, 
De vaarwegmarkeringsdienst heeft geen schriftelijke aanvraag in gediend voor het herstellen van de 
vloeren middels kunststofvloeren 

Op 27 april 1999 is mondeling door de gemeente Den Helder geen toestemming gegeven om de 16 vloeren 
te repareren, te voorzien van polyurethaan vloeren. 

Door TNO industrie is op 30 maart 1999 een inspectie uitgevoerd naar de aanwezigheid van scheuren in de 
vloeren. In het rapport kwam naar voren dat de scheuren veroorzaakt zijn door 
a. windbelasting. 
b, uitzettingsverschillen door temperatuurverschillen in de schachten. 
c. bezoekers. 

In 1999 is door de vaarwegmarkeringsdienst aan de gemeente gevraagd de toren te sluiten voor bezoek wat 
ook is gebeurd. Het contract met de aannemer (Bolid!) voor het aanbrengen van de kunststofvloeren is op 2 
juli 1998 ontbonden, de conservering van de binnenzijde is uitgevoerd zoals overeengekomen en is op 14 
september 1999 opgeleverd. 

Op 3 mei 1999 deelde de gemeente per brief mede dat geen vergunning wordt verleend voor de 
reparatiemethode met kunststofvloeren (polyurethaan) en dat de aanvraag voorgelegd wordt aan de 
Rijksdienst vaor Monumentenzorg 

Op 25 juni 1999 antwoordt van de Rijksdienst voor de Monumentenzorg ontvangen dat de toren van 
monumentaal belang is en dat het uitgevoerde onderhoudswerk van professioneel gehalte is maar dat 
reparatie van de gescheurde vloeren op een ambachtelijke manier uitgevoerd dient te worden in ijzer en 
staal, De RGD zou contact leggen met gespecialiseerde bedrijven, maar verder is hat niet gekomen. 
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De vaarweamarkeringsdienst is daarna met een reparatievoorstel gekomen om de gescheurde platen op te 
vangen d.m.v. platen onder de boutkoppen aan te brengen waardoor de platen toch voldoende oplegging 
hebben, aan de daadwerkelijke scheuren zou niets gedaan Worden, er is nog wel een scheur gerepareerd 
door het inbrengen van speciale parkers in de scheuren en daama af te slijpen zodat de scheur gevuld is 
met metaal. In bestek nr. 2000/101 is de reparatie beschreven. 

Op 12 september 2000 is de overeenkomst vaarwegmarkeringsdienst nr. 90/0/0012 gesloten tussen VMD 
en MFK. 

De werkzaamheden zijn door Machinefabriek Kortenoord (MFK) uitgevoerd met uitzondering van die bouten 
in de buitenschacht, die niet uit de constructie waren le verwijderen, diverse methoden zijn uitgeprobeerd, 
waarbij in acht moest worden genomen dat het gietijzer een broos materiaal is en er dus geen brute 
krachten op de flensen van de buiten schacht mogen worden uitgeoefend. 

Op 12 januari 2001 ontvangt Rijkswaterstaat een e-mail van MFK waarin wordt vermeld dat een groot 
gedeelte van de bouten niet uit de torenwand zijn te verwijderen, diverse bedrijven zijn benaderd voor een 
oplossing, gereedschap voor een alternatieve oplossing en de aannemer doet een verzoek tot uitstel van 
oplevering. 

Op 19 maart 2001 doet MFK een altematief voor het bevestigen van de platen aan de bouten middels 
laswerk, dit houdt in dat de oorspronkelijke plaatjes niet onder de boutkoppen worden geplaatst maar 
worden gelast aan de boutkoppen. Middels een e-mail wordt de Gemeente Den Helder gevraagd om in te 
stemmen met de gewijzigde reparatiemethode. 

Op 26 juni 2001 gaat een brief van met verzoek tot instemming van de gewijzigde reparatiemethode naar 
de Gemeente Den helder 

Op 13 mei 2002 wordt een brief van de Gemeente Den Helder ontvangen waarin vermeld wordt dat de 
gewijzigde reparatie de goedkeuring heeft, 

28 augustus 2002 oplevering van bovengenoemde werkzaamheden 

Vervolg: 
Op 7 juli 2010 is een onderzoek gestart naar de huidige situatie van de Vuurtoren, door onderzoeksbureau 
Intemational Engineering Consultants for Restoration Technology B.V. 
Het onderzoek bestaat uit; Inventarisatie. Technisch herstel. advies Rapportage 
Het (niet beschikbaar), is toegevoegd aan het Inkoopdossier mat nummer 
31043264, 

Voorafgaand aan de definitieve werkzaamheden zal aan een constructiebedrijf worden gevraagd, om op 
een nader aan le geven aantal vloeren één vloerdeel te demonteren, zodat ervaring wordt opgedaan, en 
men weet of er problemen kunnen ontstaan met het los halen van de bouten of vloerdelen. Er zal een 
rapportage! verslag worden gemaakt van de werkzaamheden. Wanneer bestek en onderzoek zijn afgerond 
wordt een afspraak gemaakt met het Atelier Rijksbouwmeester. 

Het werk wordt verdeeld in twee percelen: 
Perceel 1: Werkzaamheden binnenzijde waaronder vervangen vloerdelen, aanpassen raamconstructies, 
herstellen naden binnenzijde en aanbrengen conservering. 
Perceel 2: Werkzaamheden buitenzijde waaronder herstellen naden en aanbrengen coating. 
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1.7 Constructieve opbouw 

De constructieve opbouw van de toren kent vele discontinuiteiten. Deze zijn van belang omdat hier 
ongunstige spanningspieken kunnen optreden die initiërend of katalyserend kunnen zijn voor het optreden 
van scheurvorming: 

‘Gevouwen wandplaatvelden (tbv 16 hoeken van de doorsnede). 
‘Toepassing halfsteensverband in gevel en vloer. 
Sparingen in wand (raampartijen) en vloer. 
Excentriciteit van de stuikverbindingen met eenzijdige randverstijvingen en bouten. 
Niet duidelijk is of de vlakke stuikverbindingen van de ringen over de gehele omtrek gelijkmatig 
aanliggen en dragen omdat tussenruimten gevuld en afgedicht zijn met ijzercement. 

«_ Er zijn dwangvlakken voorzien in de stuikverbinding. Bij het spannen van de bouten treedt er rotatie 
op van de verbindingsplaten met mogelijk ongunstige invloed op het stuik-contactvlak 

Le 

Verbindingssysteem wandelementen Verbindingen en verstijvingen vioerelementen 
Primaire randverstijvers vloerpanelen 
‘Secundaire (X-vormige) tussenverstijvers vloerpanelen 
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Mogelijk ongunstige consequenties van de detaillering van de verbinding van vloer met wand 

De verbinding is bij juiste uitvoering theoretisch in staat om bij uitvoering van een overmaatse 
gatmaat van de bout membraanopspanning van de vloer te verhinderen. Echter vanuit eerdere 
rapportages wordt duidelijk dat de bout onder grote passings-spanning In het gat zit (zware 
stuikligging). Hierdoor is horizontale vervormingscapaciteit van de verbinding volledig verhinderd 
en moet de vloer als opgespannen worden aangemerkt. 

Bij belasting van de vloer wordt de belastingen via de randverstijvingen van de vloerslementen 
overgedragen op de wand. De vloer zal als gevolg van de bovenbelasting (bezoekers) willen 
doorbuigen. Bij juiste schematisering wordt de vloer als ideaal scharnierend op de wand 
aangesloten waardoor zich geen geconcentreerde steunpuntsmomenten in de wandbevestiging 
zullen voordoen. Echter bij onderstaande detaillering is er geen sprake van een scharnierende 
werking. Er zijn twee mogelijke werkingen van het detail die beide zorgen voor een 
rotatieverhindering en hoge lokale krachten, omdat de stijfheid relatief hoog is maar de sterkte van 
de verbinding laag: 

© Situatie 1 Het onderste contactpunt ligt aan. Er ontstaat een tagenwerkend koppel 
overeenkomstig de beide pijlen. Omdat dit tegenwerkend koppel alleen optreedt ter plaatse 
van de vloerverstijvers (onderste plaatje) resulteert dit in hoge geconcentreerde spanningen 

2 Sityatie 2 Het onderste contactpunt ligt niet aan, In dat geval wordt de rotatie van de vloer 
verhinderd door de bout in de dekplaat. In dat geval wordt de dekplaat ter plaatse van het 
vrije overstek sterk belast op een opgedrongen rotatie vanuit de vloer wat reduceert in hoge 
geconcentreerde verbuiging ven de vloerplaat en als gevolg hoge spanningsniveaus in de 
vloerplaat 

Verbinding den: vloerplaten op %) 
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2 VOORGAANDE ONDERZOEKSRAPPORTEN 

2.1 [1998-05-13] TNO scheuren inspectiebezoek kustlichttoren Huisduinen 
Oorzaken: wind, temperatuurverschillen, bezoekers 

Voor scheurvorming in aanmerking komende belastingen zijn 
| beweging van de (oren ten gevolge van de windbelasting 

Uuitzettingsyerszh lien door temperstuurverschillen tussen buiten- 2n binnensel 
schaduwzijde 

3. door de bezoekers 
Tijdens de inspecue we: 

cht of zon-en 

fen scheuren aangetroffen die reeds gesepareerd waren voordat groepen 
laren, Deze scheuren liepen in tangenti¢le richting bij belde schachten af 

scheuren die vanuit deze tangentiéie scheuren ontstaan waren (en dwarsuit gegaan zijn, foto 1), De mast 
vam schearvorming nam toe van onder naar boven, Op basis van deze formatie moet worden 
ungenomen dat de windbelasting scheurvorming heeft veroorzaakt, waarschijnlijk nog geholpen daor de 
spanningen die in de vloeren ontslaan ten gevolge van de itzettingsverschillen 

Momenteel zijn er echter ook vele scheuren aanwezig die in radiale richting lapen. De meeste scheuren 
zijn aanwezig in de vloer tussen de verdiepingen 12 en 13, Ook zijn in deze vloer scheuren in tangentièle 
richting aanwezig in het midden mussen de twee schachten (foto 2), Dergelijke scheuren kunnen alleen 
zijn ontstaan ten gevolge van het gewicht dat wordt uitgeoefend door de bezoekers op de vloer 
Her feit dat deze vloer veruit de meeste scheuren heeft kan verklaard worden uit het feit dat deze 
verdiepug wordt gebruikt als een custruimte waar tevens een expositie aanwezig is, Een gevolg hiervan 

dar bezoekers relatief veel op deze verdieping vertoeven. Op basis van de toestand van de vloer tussen 
verdieping 12 en 13 moet gesteld worden dat het toelaten van bezoekers in overgrote mate heeft 
bijgedragen tot de scheurvarmüng in de vloeren, 

2.2 [2010-09-09] IECRT onderzoek gietijzer kunstlichttoren de Lange Jaap 
Oorzaken: hellende vloerplaten, gebrek aan expansie mogelijkheden, lekkage ramen 
Onderzoek: materiaaleigenschappen gietijzer (hoog fosfor: gevoeligheid doorscheuren) 

Het betreft hier scheuren 
waarvan het scheurverloop in de hoeken van de vloerplaten begint en zicht 
uitbreidt via de sangrenzende boorgaten aan de schachtzijde van de vuurtoren, 

De wateroverlast neemt toe tot aan de 18° laag. 

41" Ym 14° laag 
Hier neemt de scheurvorming in de vloerplaten extreem toe. De scheuren 
bevinden zich niet alleen aan de rand van de schachtzijde, maar ook In de 
Kung en de platen zelf, De scheurwijdte varieert tussen 3,0 mm In het 

jen van de vloerplaten tot maxlmaal 6,0 mm aan de buitenzijden. Op te 
merken Is dat sommige scheuren reeds hersteld zijn door middel van een 
soldeertechniek. Deze herstellingen zijn onbetrouwbaar wat betreft de 
belastbaarheid (zie fotonummers 017, 018, 019, 020, 021, 022 en 023). 

15 laag 
Het lijkt er sterk op dat gaandeweg de scheurvorming almaar toeneemt. Dit 
menen wij aan de hand van de reeds uitgevoerde herstelwerkzaamheden, die 
bestonden uit het vastzetten en ondersteunen van de gescheurde vloerplaten met 
behulp van plaatstalen boutconstructies, die voorkomen dat de vloerplaten naar 
beneden vallen (zie fotonummers 024, 025, 026, 027, 028, 029). 

16° laag 
Scheuren in flenzen van de schachtplaten en gebroken bouten in noodwestelijke 
richting (zie fotonummers 030, 031 en 032). 

project vuurtoren Lange Jaap 12 van 51 datum: 24 september 2019 
onderdeel scheurvorming vloeren versie: LJ_ROT-rev. 3.0



Vuurtoren Lange Jaap 
Schade onderzoeksrapport 

Wat opvalt is dat een aantal van de hier verwerkte bouten een duidelijk 
asymmetrisch positie (zittinghoek) laten zien ten opzichte van de horizontaal 
lopende flensverbindingen. Met andere woorden, een klein deel van alle hier 
verwerkte bouten geven een zichtbare schreefstand aan, Wat de werkelijke 
oorzaak van deze scheefstand is, is ons niet bekend, maar wij vermoeden dat 
deze asymmetrisch gepositioneerde bouten tijdens de montage van de vuurtoren 
op deze manier zijn aangebracht. 

Het Is een felt dat scheef gepositioneerde bouten maar weinig houvast bieden aan 
de toelaatbare beweging van de toren. Door ongewlide dynamische bewegingen 
van het gietijzer, raken sommige bouten beschadigd, In dit kader hebben wij een 
drietal bouten nader beoordeeld op hun kwaliteit. Deze bouten waren simpelweg 
symmetrisch afgebroken, waarvan een deel in de boorgaten achter bleef en de 
rest inclusief de moer naar beneden viel, In dit kader willen wij u ook berichten 
dat bij alle drie bouten corrosie is aangetroffen. Hoewel de corrosie een niet 
onbelangrijke invloed heeft op de stabiliteit, is de ware oorzaak van de schade 
met name de afschuifkrachten. Deze ontstaan door de hoge en eenzijdige 
windbelastingen. 

Wat de corrosie betreft, zijn er twee van de drie bouten aangetast, Op te merken 
valt dat de corrosie van deze twee bouten behoorlijk oud moet zijn. Dit baseren 
wij op de kleur en structuur van de corrosie. De derde bout Is recent gebroken 
gezien de nieuw ogende breuk. Het breukvlak Is namelijk metallisch schoon en 
zonder vullresten (zie fotonummers 046, 047, 048, 049, 050, 051 en 052). 
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Scheurvorming in gietijzeren constructies is een bekend fenomeen. Gietijzer heeft 
een behoorlijke drukvastheid, maar kan in de regel slechts beperkt belast 
worden. Statische belastingen leiden al gauw tot breuk of scheurvorming. Zo ook 
hier bij deze toren. De scheurwijdte in de vloerplaten varieert van 0,5 tot 6,0 
mm. De vuurtoren is als “bouwpakket” in de fabriek vervaardigd en ter plaatse 
opgebouwd. Van element tot element en van bout tot bout. De montage verliep 
tot de 5° laag volgens plan, met als resultaat dat de vloeren waterpas en zonder 
holling of bolling zijn gemonteerd. Dit veranderd echter vanaf de 6° laag. Vanaf 
hier zijn zo’n beetje alle vloerplaten hellend gemonteerd, Zo is er van de 6° tot en 
met de B° laag duidelijk een afschot richting schacht zichtbaar. Vanaf de 9° t/m 
de 16° laag gaat de afschot richting kuip, Dit wordt veroorzaakt doordat de in de 
kuip en schacht geïntegreerde flenzen niet waterpas zijn gemonteerd en daarom 
ongelijke posities hebben. Het gevolg is zodra de vloerplaten eenmaal zijn 
gemonteerd er een niveauverschil ontstaat. Aan de hand van de tekening is dit 
goed zichtbaar. Desondanks zijn de hellende vloerplaten voorzien van bouten, die 
vast aangetrokken zijn terwijl een vaste oplegging ontbrak. Vanwege gebrek aan 
valdoende houvast van de vloerplaten op de onderliggende flenzen die als 
oplegging fungeren, zijn deze vloerplaten op termijn gebroken. Door het breken 
van de vloerplaten zijn deze gaan schulven en hier en daar klemgeraakt tussen 
de kuip, schacht en naastgelegen vloerplaten. 

Nadere controle heeft uitgewezen dat er nergens voldoende ruimte is voor 
expansie tussen de verschillende segmenten. De vloerplaten ondervinden 
zodoende druk-, schuif- en trekkrachten, mede ontstaan door thermische 
uitzetting tijdens perlodes van opwarming en afkoeling, maar ook door de 
windbelasting, die op haar beurt voor trillingen zorgt (zie fotonummer 061). 

Hieronder ziet u de gemeten hoogteverschillen, gemeten vanaf de 6° verdieping. 

minimaal maximaal (in millimeters) 
+ 06" laag 40 50 
+ 07“ laag 25 80 
+ 08" laag 10 50 
+ 09% laag 50 -20 
+ 10% laag 0 -60 
+ ii" laag -80 “115 
+ 12% lag “75 +150 
+ 13%laag 110 =125 
+ 14° lag -120 -180 
+ 15" laag -105 -140 
* 16° laag “85 -120 

Wij vragen ons af In hoeverre de hier verwerkte bouten (nog) betrouwbaar zijn. 
Het is niet of nauwelijks mogelijk om hier antwoord op te geven, Tijdens ons 
onderzoek hebben wij 3 bouten onderzocht, waarvan 2 corrosie ondervinden. Er 
zullen ongetwijfeld veel meer bouten zijn die onderhavig zijn aan 
corrosievorming. 
Corrosie van ijzer is een bekend verschijnsel, vooral als het in aanraking komt 
met zuurstof en vocht. Het is niet mogelijk de kwaliteit en aantasting van de hier 
verwerkte bouten goed te beoordelen, omdat deze grotendeels in de flenzen zijn 
opgesloten. 

Wij gaan er van uit dat de schade aan bouten vele maal groter is, dan momenteel 
aangenomen wordt. 

Een indicatie wat de corraslesnelheid van Ijzer in de nabijheid van zee en 
Industrie, Is 0,15 tot 0,20 mm per jaar. (volgens de schaal van Richter)De 
corrosiesterkte van de 2 bouten dle onderhavig zijn aan corrosie varieerde tussen 
de 5 en 10 mm, Dit betekent dat er al meer dan 10 jaar een corrosleproces aan 
de gang Is. 
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2.3 Advies Johan de Haan 11-11-14 
Advies Johan de Haan Senior Adviseur Monumentenbeleid Atalier Rijksbouwmoester 11-11-14 

Vooruitlopend op een gebundelde reactie van de RCE en de Rgd, stuur ik volgens afspraak alvast het 
commentaar van mijn collega's op de beide schaderapporten van De Lange Jaap. Jullie zien dat de 
conclusie overeenkomt met wat Michiel ook al suggereerde: laat een virtueel model maken, Bij de TU 

Delft (facultait CITG) is inmiddels de vraag neergelegd wie daar een goed ovarzicht heeft van 
constructieadviseurs, die dit zouden kunnen. Zodra we namen hebben, melden we ons. 

In het aersta rapport herkennen we de aard van het badrijf (de aspecten waarin za sterk zijn); dat 
betekent wel dat men ook de oplassing in een bepaalde richting denkt te zoeken. Die oplossing is 
daarmee niet verkeerd, maar de analyse van de problematiek is wellicht te weinig holistisch. Het tweede 
rapport gaat vooral in op de uitvoering en analyseert de problematiek niet verder, anders dan de 
constatering dat het probleem kennelijk in tussenliggande tijd in ernst is toegenomen. 
Door de manier waarop de vuurtoren (kennelijk) is geconstrueerd, ‘werkt’ deze (in fysisch en mechanisch 
opzicht) als een bijna 70 m hoge monoliet van gietijzer. De bouten zijn ingelaten in gaten (ter plaatse 
geboord?) die HAREN De nier zijn afgevuld metijzercemank zod ook daarin 
nauwelijks sprake is van enige bewegingsvrijheid. 
Deze monollat staat bloot aan spanningen (met bijbehorende vervormingen) die voortdurend wisselen. 
Belangrijkste oorzaken zijn wisselende dynamische belastingen (vooral wind) en wisselende 
temperaturen (dag-nachtritme, selzoensritme, met asymmelrie vanwege zonbestraling en een bij de 
buitentemperatuur na-ijlende binnentemperatuur). Bovendien zijn er kennelijk maatfouten gemaakt bij de 
vervaardiging van de elementen, waardoor vloeren hellen, boutverbindingen scheef zijn, en dus mogelijk 
van aanvang af al initiële spanningen (naast die van de statische belastingen) zijn geïntroduceerd. Voor 
zover sprake is van drukspanningen en verkortingen verwachten we daarvan bij deze gietijzermonoliet 

De conclusies zijn de volgende: 
De gesuggereerde oplossingen, voornamelijk bestaand uit het vervangen van gescheurde platen, hoeven 
niet verkeerd te zijn, Nu is echter op grond van aangetroffen schade aangewezen om welke platen het 
most gaan. Geen rekening is gehouden met de mogelijke (eigenlijke) oorzaak. Wie weet zijn er andere 
maatregelen nodig om te voorkomen dat de schade zich in de toekomst waer gaat voordoen (of wellicht 
zelfs tijdens de werkzaamheden toeneemt). Zijn alle voorgestelde vervangingen wel noodzakelijk? Kan 
bijvoorbeeld de spanningsverdeling niet worden beïnvloed door het aanbrengen van voorspanning 
waardoor (potentiële) plekken met trekspanningen onder druk worden gezet? 
De aanbeveling is daarom de volgende: 
Laat een daartoe geëquipeerd constructieadviseur de vuurtoren in de computer (virtueel) modelleren. 
Werk dit virtuele model bij tot temperatuurschommelingen en windbelastingen redelijk adequaat 
trekspanningen veroorzaken waardoor er een met de praktijk overeenkomend schadebeeld ontstaat 
(waarbij met name de initiële spanningen door de maatfouten waarschijnlijk het lastigste zullen zijn). In 
dit virtuele model kun je vervolgens de voorgenomen reparaties en maatregelen inbrengen en op hun 
profijtelijkheid beoordelen. Dat is (uiteraard) stukken goedkoper dan een trial and error in de praktijk. 
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2.4 [2012-12-01] Onderzoek Fopma 

Oorzaken: niet specifieke oorzaakanalyse 

Op vaarhand hebben we een aantal aannames gedaan van mogelijke oorzaken, het uit te voeren 
onderzoek Is nierop gebaseerd 

uitzetting daor temperatuursverschillen, 
het “werkan* van de vuurtoren (minimale bewegingen die spanning veroorzaken). 
vloerplaten zijn te krap (misschien zelfs onder spanning) gelegd, 
mogelijke verzakking van de vuurtoren, of de schacht, of de kup, 
te weinig oplegging van de vigerplaten, door het schuin weglopen van de platen ( te weinig 
draagvlak geeft puntbelasting), 

« bouten zijn te strak aangedraaid, 
+ bouten corroderen, 
=_ te weinig (bout)speling In de gaten. 

Lage vertcont de eerste scheurvorming’ aan de kant van de schacht 
Lag? laat een zelfde beeld zien waarbij de scheurvorming ernstiger is 
Lag vanaf deze lag beginnen naast de schachtplaten de kuipolaten ook scheurvorming 

te vertonen 
Lag laat de eerste scheurvorming in radiale richting van de platen zien, waarbij een 

‘scheur in de kulpplaat rich doorgezet heeft in een schachtplaat. Opmerkelijk is dat 
In deze laag de kulpplaten, afgezien van de scheur in radiale ichting, verder intact 
ks. 

Lang10 laat naast ernstige scheurvorming In de schachtplaten ook een aantal scheuren In 
de huippiaten zien. 

Laag 11 de schachtplaten vertonen tenopzichte van de vier onderliggende lagen beduidend 
‘minder scheurvorming, daarentegen vertonen vijf van de acht hulpplaten In deze. 
laag scheuren in de lengterichting. 

Laag 12 vertoont aanzienlijke scheurvorming in zowel de kuip- als de schachtplaten, de 
kujpplaten vertonen ook scheuren in de radiale richting waarbij eén scheur 
doorloopt naar de schachtplaat, 

Laag 13 hier is sprake var een grote breuklijn ian zowel de Kuip alsde schachizijde, 
opvallend s dat hier de eerste scheuren jn de tangentielecichting] waarneembaar 
zijn, die buiten het bevestigingsgebied van de bouten iggen. Eén plaat vertoont 
een scheur Im radiate rchting, 

Laag 14 vertoont aan de kuipzijde één grote breuklijn en aan de schachtzijde loopt de 
breuklijn nagenoeg ononderbroken van plaat C tot en met plaat L 

Laag 15 laat. voorzover zichtbaar, een ononderbroken breuklijn aan de kuipajde zien en 
behoorlijke scheurvorming aan de schachtzijde, Erzijn geen scheuren in radiale 
vchting waargenomen. Opvallend is dat op deze verdieping een aantal aan elkaar 
grenzende platen uist geen scheurvorming vertoont. 

eagle een pnanderbroken breuklijn aan de kulpzijde, ernstige scheurvorming aan de 
schachtagde grenzend aan een ononderbroken breuklin. Hier treffen we geen 
scheuren in de lengterichting aan 

Alle vloerplaten op de lagen 13, 14, en 16 vertonen in het bevestigingsgebied van de bouten een 
orianderbroken breuklijn over de gehele breedte van de plaat. Dit houdt in dat thearetisch op deze 
niveaus de schacht en de kuip niet meer met elkaar verbonden zijn 
De vloerplaten zijn bevestigd door middel van bouten en moeren. De naden zijn dichtgestopt met 
\izercement en op enkele plaatsen ultgevuld met strookjes (zer. De platen van laag 6,7 en 8 lopen at 
van kulp naar schacht. Laag 5 is waterpas. Van laag 10 tot en met 16 lopen de platen af van schacht 
naar kuip. 

Oorzaken 
Naar het zich laat aanzien Is een combinatie van de genoemde factoren (met uitzondering van 
corrosie) de oorzaak van de scheur- en breukvorming. Een en ander is pas goed te beoordelen na een 
techrisch onderzoek 
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2.5 [2011-04-29] projectplan reparatie vloeren Den Helder 

De toren is beduidend van mindere kwaliteit in maatvastheid dan de andere gietijzeren torens, dit is te zien 
bij de ramen in de schachten en de gescheurde vloeren, deze liggen niet horizontaal in de toren, ze liggen 
duikend of stekend naar de binnen schacht toe. In het verleden zijn reparaties uitgevoerd aan de vloeren 
d.m.v. platen over de scheuren aan te brengen en met bouten te bevestigen. 
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3 BRONONDERZOEK (IB ROTTERDAM) 

3.1 Inleiding 

In de verstrekte referenties zijn verschillende onderzoeken opgenomen uitspraken over de oorzaak van de 
opgetreden scheurvorming 
Deze vallen in hoofdzaak uiteen in de volgende groepen: 

»_Materíaalspecificaties gietijzer 
Belastingen (wind, temperatuurgradiénten) 
Bezoekers 
Verklemming van boutverbindingen 
Schuinstand van een aantal vloeren 

Gietijzer werd in het verleden vooral toegepast in lijnvormige elementen met een stork statisch bepaalde 
krachtwerking. De toepassing in plaatvelden zonder vervormingscapaciteit tussen orthogoneal systeem van 
wand en vloer is uniek te noemen. 
Bij deze statisch onbepaaldheid wordt in geval van opgedrongen maatafwijkingen en vervormingen een 
beroep gedaan op herverdeelcapaciteit. Hierdoor ontslaan extra inwendige spanningen die niet te relateren 
zijn aan een uitwendige belasting. Daar waar deze spanningen in geconcentreerde trek resulteert is het 
toegepaste materiaal extreem gevoelig 

Om het effect van specifieke belastingen zoals temperatuurgradiënten vast te stellen is een vereenvoudigd 
rekenmodel opgesteld. De resultaten en conclusies hiervan zijn in Hoofdstuk 4 opgenomen 

In de jaren 80 heeft er een expositie met bezoekers plaatsgevonden op een aantal van de vloeren waar nu 
scheurvorming optreedt. Er is geen specifieke informatie beschikbaar die een reconstructie mogelijk maken. 
Met name informatie ontbreekt ten aanzien van welke vloeren het betreft, hoeveel bezoekers zijn er 
tegelijkertijd aanwezig geweest en wat is de verstijvingsdetaillering van de vloer (constructieve opbouw van 
de vloer met trappenhuissparingen ontbreekt 
Kwalitatief kan worden vastgesteld dat de vloer net geschikt is voor het dragen van grotere groepen 
passanten: 

«_De plaatranden zijn in halfsteensverband gelegd waardoor er geen doorgaand verstijverpatroon 
tussen de buitenwand en schacht aanwezig is, 

* De primaire an secundaire vloerverstijvers zijn slank uitgevoerd waardoor er relatief grote 
doorbuigingen op treden bij belasting. De is voldoende om de semi-ingeklemde bout-verbinding 
tussen vloer en wand in extreme mate le belasten. 

«_Daarbij zorgt toegepaste boulverbindingen door lokale discrete concentratie van belastingen. In 
combinatie met lekkage en corrosie (en andere oorzaakbijdragen) kan dit een grote kans op 
scheurvorming geven 

Verkdemming van de boutverbinding tussen vloer en wand is vastgesteld doordat de verbindingsbouten in 
enige mate verklemd en gekanteld zijn aangetroffen. Voorts bleek het onmogelijk om de bouten niet 
destructief te verwijderen. Omdat er ten tijde van da registratia zich geen bijzondere omstandigheden 
voordeden (storm, temperatuur) lijkt de verklemming permanent van aard te zijn waarmee de oorzaak 
vooral gezocht moet worden in passingsafwijkingen tijdens de bouw, zettingen en gewichtsvervormingen 
vanuit de bouw 
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3.2 Constructieve eisen Instandhouding 
Gietijzer is ean bijzonder materiaal met sterk afwijkende eigenschappen ten opzichte van modern staal. 
Door de wijze van fabricage en toepassing van legeringselementen is het materiaal gevoelig voor brosse 
breuk (veroudering). Dit is terug te leiden tot slechte taaiheidseigenschappen van het materiaal 

Voor bestaande staalconstructies met oude materialen is een nieuwe NEN norm in voorbereiding (NEN- 
8703). In deze norm worden mechanische waarden voor verschillende staal en ijzersoorten vastgelegd op 
basis van bekende eigenschappen. 

Voor oude gietijzeren draagconstructies wordt een bijzondere procedure voorgeschreven waarbij 
voornamelijk geldt dat op krachtsniveau en doorsnede niveau gaan elasto- plastische herverdeling is 
toegestaan ivm de extreme gevoeligheid (gebrek aan breuktaaiheid) van het materiaal. 

Dit betekent in de praktijk dat het materiaal ongeschikt is om als draagconstructie te fungeren zelf als het In 
het verleden wel als zodanig is uitgevoerd. 

In het kader van de constructieve betrouwbaarheid is naast het aspect van de scheurvorming ook het 
aspect van de functionele geschiktheid van het materiaal gietijzer in de gegeven toepassing aan de orde. 
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3.3 Analyse scheurgedrag 
* De scheurvorming is niet uniform verdeeld over de vloeren en er is geen vast patroon herleidbaar: 

‘© Niet in alle vloeren treedt scheurvorming op. Scheuren treden zowel op in vloeren met een 
enkelvoudige ring van vloerelementen als bij een dubbele ring. 

© Scheurinitiatiepunt is verschillend voor de diversie scheuren (zowel bij wandaansluiting, 
verbinding tussenvloeren tangentieel en radiaal. 

© Scheurverioop en scheurrichting is verschillend. 
© Scheuren werken niet als ontlastscheur omdat op sommige plaatsen parallel aan elkaar 

lange scheuren optreden. 
Er lijkt geen relatie met aanwezige discontinuïteiten in de vloer of wand als gevolg van 

trapdoorgangssparingen en ramen. 
»_Gemeenschappelijke eigenschappen van de scheuren zijn: 

2 De scheuren ontwikkelen zich nagenoeg alle tot volledige scheuren met grote scheurlengte 
9 De scheuren hebben over het algemeen een grote scheurwijdte hetgeen betekent dat er op 

zijn minst een aanleiding is te veronderstellen dan er sprake is van aanzienlijke opspanning 
van de vloer. 

> De scheuren lopen door over vloerverstijvingen en buigen veelal niet af langs de verstijver. 
«_ Ontbrekende informatie ten aanzien van de scheuren: 

> Aanwezigheid van kleine scheuren of scheurinitiaties 
© Scheurgroei in de tijd (monitoring) 
© Indicaties ter plaatse van het ontstaan van de scheuren (bijvoorbeeld excentriciteiten, lokale 

passingsafwijkingen. 

Foto's uit document 04 
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3.4 Bevindingen hoofdstuk 3 
Bij het onderzoek naar de scheurvorming is vastgesteld dat er drie Invloeden in meerdere of mindere mate 
verantwoordelijk zijn voor de opgetreden scheurvorming. 

© Toegepaste materiaal 
«_Optredenda hoge spanningen ter plaatse van de scheurinitiatie 
»_ Lekkage met corrosieve aantasting van het materiaal 

Bij de optredende hoge spanningen zijn een aantal anderliggende invloeden van invloed: 
«_Ongunstige detaillering (sterkte/stijneidsverhouding) van de vloer-wandverbinding 
« _Schuinstand vloer tussen schacht en wand 
* Hoge vloerbelasting door bezoekers 
*  Membraanspanning in de vloer door verhinderde vervorming 
«_ Globale spanningseffecten vanuit de toren 

In de broniiteratuur wordt aan de belastingkant sterk gerefereerd aan twee effecten namelijk: 
* Ongelijkmatige opwarming van de buitenwand in combinatie met verhinderde vervorming 
*  Schuinstand van de vloer 

Om enige kwantitatieve aanwijzing te hebben of deze beide aspecten ook daadwerkelijk als hoofdoorzaak 
kunnen worden aangemerkt is een vereenvoudigd rekenmodel opgesteld. 
De resultaten hiervan worden in hoofdstuk 4 besproken 
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4 _AANVULLENDE ANALYSE 
In aanvulling op de vraag om een bronnenonderzoek te doen is aanvullend een globaal rekenmadel 
opgesteld om meer duidelijkheid te krijgen of onderstaande effecten als hoofdoorzaak voor de 
scheurvorming kunnen worden aangemerkt: 

« Ongelijkmatige opwarming van de buitenwand in combinatie met verhinderde vervorming 
»_Schuinstand van de vloer 

4.1 Rekenkundig onderzoek 
* Eris een vereenvoudigd rekenmodel opgesteld van een vloemiveau (wanden, schacht en vloer) 

waarbij gekeken is naar het effect van temperaluurgradiënten (dT=20 graden over 180 graden 
omtrek) en een opgedrongen zetting van de schacht. 

+ Vastgesteld is dat er zich als gevolg van deze belastingssituaties geen hoge spanningen voordoen 
(< 30MPa) 

«_ Het feit dat scheuren de neiging hebben zowel radiaal als tangentieel te verlopen en zich loodrecht 
op de hoofdspanning voortzetten geeft de indicatie dat de steunpuntsverbuiging van de ingeklemde 
vloerplaat op de wand niet doorslaggevend is. (anders zou de scheur zoals bij het openen van een 
conservenblik zich doorzetten langs de wand) 

* Wat de lokale krachtswerking sterk kan beïnvloeden is het feit dat de stuiknaden in de wanden 
(vertical — horizontaal) niet overal aanliggen (regelmatig lekkage) dit betekent dat als de 
vloerpanelen wel aanliggen er belasting vanuit de wand zich verplaatst naar de vloer. Onvolledig 
aanliggen over de omtrek kan dan resulteren in een afwijkende krachtswerking waardoor er 
bijkomende krachten in de vloer terecht komen. 

verttenactsl  ecorm gemodeleerde oplegging. 
aeta ziee) Varta nopsegogen onder onderste rand butenmanta en boners 
paarde bite aren zen koopoplaging ser vast 

wan tentmoopopleggng + ast 
Ale rotates vi 

asthe barbs 
Paste vou 
eae rode 2000 nm 

Toegepast deelmodel waarbij een enkele vloer met bijbehorende wanddelen is onderzocht. Alle 
verbindingen zijn verwaarloosd evenals de wand en vloerverstijvers. 
Uitgangspunt is een volledige inklemming van wand (buitenwand en schacht op de vloer) 
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Vergelijkingsspanning (bovenzijde van de vloerplaat) 

Toelichting; 
* De vastgestelde spanningsniveau liggen in de orde van 30 N/mm2. Omdat het hier opgelegde 

vervormingen betreft kan de spanning aan de onderzijde van een vloerverstijver veel hoger zijn 
door de grotere afstand van de uiterste vezel tot de neutrale lijn. Dit laatste dient in een meer 
geavanceerd rekenmodel te worden vastgesteld. 

Overige niet nader beschouwde invloedseffecten: 
«Effect van pitting en corrosie op lokale buigtrekcapaciteit en spanningconcentraties bij 

boutverbindingen(ontstaan van scheurinitiatie) 
«_Opspaneffecten zorgen voor grote geconcentreerde stuik- en wrikkrachten (prying force) in niet 

volledig voorgespannen boutgaten 
«_ Gelet op de verbindingsdetaillering zijn de bouten als niet volledig voorgespannen aan te nemen 

(zon. stuikbouten). 
»__overhoekse raamwerkvertijvingsstrip wordt door de bouten in de haakse zijde overhoeks op trek 

belast. Dit in combinatie met corrosie door vochtconcentratie. 
«_Discontinuïteiten krachtlijnen plaatvelden door raampartijen en trapdoorsteken door de vloeren 
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4.2 Rekenkundig vervolgonderzoek 

Voor gesteld wordt sen gedetailleerd rekenmodel (ANSYS) op te stellen waarbij het werkelijke gedrag van de 
constructie (inclusief lokale verbindingen en verstijvingen) zo betrouwbaar mogelijk wordt meegenomen. 

Doel van het vervolgmodel is drieledig: 
«_ Verdere analyse oorzaak scheurvorming vooral op het aspect van de wand-vloerverbindingsdetaillering 
«_ Vaststellen van de standzekerheid en constructieve integriteit van de toren uitgaande dat over meerdere 

verdiepingen de verbinding tussen wand en vloer volledig is vervallen. 
«  Onderzoek naar effectieve versterkingsmaatregelen (optioneel) 

Basis informatie opbouw vloeren: 
® Diameter buitenwand en binnenring 
«_Opbouw vloer: plaatdikte , afmetingen secundaire en primaire verstijvers 

Het voorstel is om de onderste verdiepingen niet mee te modelleren omdat pas vanaf vloer 6 problemen 
optreden. 

Voorstel voor de te onderzoeken belastingen 
* Effect permanente belasting 
«Effect slechte passing vloeren op wand (bijvoorbeeld door temperatuurbelasting op vloeren) 
« Belasting op vloeren irt inklemming in wand 
«_Globale wind 
«_Temperatuurgradiënt op buitenwand 
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5 BIJLAGE FIGUREN 
04_ 1998-05-13 ONDERZOEK TNO scheuren inspectiebezoek kustlichttoren Huisduinen 

Hoekverhinding (op vs) 
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Constructieve detaillering Uit document 09 
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aa Scheurvorming 
Scheurvorming in gietijzeren constructies Is sen bekend fenomeen, Gietijzer heeft 
een behoorlijke drukvastheld, maar kan in de regel slechts beperkt belast 
worden. Statische belastingen lelden al gauw tot breuk of scheurvorming. Zo cok 
hier bij deze toren, De scheurwijdte in de vloerplaten varieert van 0,5 tot 6,0 
mmm, De vuurtoren Is als “bouwpakket” In de fabriek vervaardiod en ter plaatse 
opgebouwd, Van element tot element en van bout tot bout. De montage verliep 
tot de 5° (nog velgens plan, met als resultaat dat de vloeren waterpas en zonder 
holing of tolling zijn gemonteerd. Dit veranderd echter vanaf de 6* laag. Vanaf 
hier zijn zo’n beetje alle vloerplaten hellend gemonteerd, Zo is er van de 6* tot en 
met de 8° laag duidelijk een afschot richting schacht zichtbaar. Vanaf de 5° t/m 
de 16° laag gaat de afschot richting kuip, Dit wordt veroorzaakt doordat de In de 
kuip en schacht geïntegreerde flenzen niet waterpas zijn gemonteerd en daarom 
ongelijke posities hebben, Het gevolg is zodra de vloerplaten. eenmaal zijn 
gemonteerd er een niveauverschil ontstaat. Aan de hand van de tekening is dit 
goed zichtbaar. Desondanks zijn de hellende vleerplaten vaarzien van bouten, dle 
vast aangetrokken zijn terwijl een vaste oplegging ontbrak. Vanwege gebrek aan 
voldaende houvast van de vloerplaten op de onderliggende fienzen die als 
oplegging fungeren, zijn deze vloerplaten op termijn gebroken. Daar het breken 
van de vloerplaten zijn deze gaan schuiven en hier en daar klemgeraakt tussen. 
de kuip, schacht en naastgelegen vloerplaten 

Nadere controle heeft uitgewezen dat er nergens voldoende ruimte is voor 
expansie tussen de verschillende segmenten. De vloerplaten ondervinden 
zodoende druk-, schull- en trekkrachten, mede ontstaan door thermische 
Litzetting tijdens periodes van opwarming en afkoeling, maar ook door de 
windbelasting, die op haar beurt voor trilingen zorgt (zie fotonummer 061). 

Hleronder ziet u de gemeten hoagteverschillen, gemeten vanaf de 6* verdieping 

+ 06" laag 40 50 

+ 10" taag 0 -50 
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6 BIJLAGE VISUEEL SCHADE-ONDERZOEK TOREN 

6.1 Inleiding 

Op 26 augustus 2019 is een schadeopname gedaan in de vuurtoren 
Deze schadeopname heeft primair tat doel om vast te stellen in welke mate vloeren en wanden nog 
verbonden zijn, Uitgangspunt daarbij is dat de vloeren een functie hebben in de samenhang van de toren 
(kniksteun). In geval vloeren en wanden over meerdere verdiepingen ontkoppeld zijn ontstaat er sen risico 
op het instabiel worden van wanden. 
De resultaten van de opname zijn vergeleken met eerdere schade-opname van 2010. 

6.2 Bevindingen schouw; 
4 
Er is sprake van veel afgescheurde vloerdelen ter plaatse van de boutverbinding aan de wand, Op 
bepaalde verdiepingen zijn grote delen van vloer en wand onthecht, (De indruk is dat de siluatie 
verslechterd is tov 2010 toen ook deze scheuren veelvuldig gerapporteerd zijn) 
De vloerscheuren rond bouten hebben weinig effect op de draagcapaciteit van de vloeren zelf omdat elke 
vloerplaat voorzien is van 4 opleglipjes op alle verdiepingen met scheuren (enkele plaatsen zelfs 
stempelraam toegepast) 

2 
De vloerscheuren rond bouten hebben mogelijk invloed op de integriteit van de toren 
Dit omdat de vloeren een kniksteunfunctie hebben op de wanden en in geval de aanhechting over een 
sector van de omtrek komt te vervallen en ook nog eens over meerdere verdiepingen dan kan instabiliteit 
optreden in de wand. Om dit rekenkundig na te kunnen gaan zijn alle vloerbouten vastgelegd als gescheurd 
of ongescheurd, 
In een ANSYS-rekenmodel kan vervolgens op basis van deze data de gevoeligheid voor wandinstabiliteit 
worden vastgesteld 
(aan het effect van deze scheuren is bij het onderzoek van 2010 niet expliciet aandacht gegeven) 

Bij de verdiepingen 13-14-15-16 is sprake van een volledige ontkoppeling van vloeren met de schacht en bij 
verdieping 12 over driekwart van de omtrek. Dit betekent dat bij deze vloeren over de (volledige) omtrek de 
vloer doorgescheurd is. Deze situatie is on 2010 ook gerapporteerd en heeft zich sindsdien niet uitgebreid 
naar andere verdiepingen. 

3 
De vloerplaatscheuren (van buiten naar binnen) treden op een beperkt aantal plaatsen op. Bij deze 
scheuren is in de regel sprake van aen grote scheuropening en een knikhoek tussen beide aansluitvlakken. 
Dit betekent dat verhinderde spanningen een grote rol spelen bij het optreden van deze scheuren 
(Deze scheuren zijn in 2010 goed vastgelegd. De indruk is dat deze scheuren ten opzichte van 2010 slechts 
in beperkte mate toegenomen zijn) 
Mogelijk is de lekkage van de wand waardoor vocht met een hoog chloridegehalte in de aansluiting van de 
vloer op de wand indringt reden dat deze scheuren pas de laatste decennia optreden (uitgenomen 
vloerplaten zijn op het verbindingsvlak aan de onderzijde sterk gecorrodeerd) 

4 
Vooral op de hogere verdiepingen is sprake van lekkage in de buitenwand ter plaatse van voegen (en 
ramen) 
Dit tekent af door roestsporen langs de binnenwand en aantasting van de cement-ijzer voegvulling 
Dit effect is op termijn bedreigend vaar het voortbestaan van de toren 
Ook de vloerverbindingen worden hierdoor verder aangetast 
(posities mel wandlekkage zijn in 2010 goed vastgelegd. De indruk is dat het aantal locaties ten opzichte 
van 2010 toegenomen beperkt tot gemiddeld is toegenomen) Wel is de mate van aantasting van de 
cement-ijzer voegvulling sterk toegenomen. Op een aantal plaatsen is deze volledig verpulverd. 
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5 
Een mogelijk gevolg van onvolledige dragende werking van de voegvulling is dat er in de randverstijvers 
van de wand op enkele plaatsen al scheuren zijn vastgesteld (zie foto) als deze doorgroeien in de wand is 
dit bedreigend voor het voorbestaan van de toren. 
(dit type scheurvorming is in 2010 niet gerapporteerd, omdat deze scheuren minder open staan is het 
mogelijk dat ze bij het onderzoek in 2010 gemist zijn). 

6 
Enkele van de bouten van de uitgenomen plaatvelden zijn beschouwd. Deze zijn volledig bros bezweken. 
Dit betekent dat als er opgedrongen lrek-spanningen in de bouten optreden dat er dan een progressive 
collapse over meerdere bouten kan optreden (een oorzaak van grote trekspanning is bijvoorbeeld het 
optreden van zwelroest in de voeg). (Dit effect is in 2010 niet expliciet gerapporteerd. 

6.3 Samenvatting en advies vanuit schouw: 

- de scheuren in de vloeren zijn niet direct bedreigend voor de vloerfunctie (door de lipjes) 
- het effect van de scheuren in de vloeren op de stabiliteit van de toren wordt aanvullend rekenkundig 
onderzocht 
- doorslag van vocht door de wand is een serieuze bedreiging en moet z.s.m. worden opgelost (Er is al met 
conserveringsspecialist van RWS contact gelegd ( Carolien Nieuwland) 
- de brosheid van de bouten is een aandachtspunt, zeker in combinatie met zwelroest van voegvullingen ), 
- scheuren in de randverstijvers van de wanden moeten goed gemonitord worden deze kunnen op termijn 
een bedreiging gaan worden voor de toren. 

6.4 Uitgevoerde inmetingen: 

NAP posities van de vloeren zijn beschikbaar vanuit literatuur. 

Onderstaande uitgevoerde metingen zijn relatief onnauwkeurig omdat deze tussen obstakels door is verricht 
(indirecte meting). 

Vloer buitenwanddiameter schachtdiameter 
1 10650 mm 3250 mm 
16 4600 mm 1300 mm 

Hoogte breedte 
Vloerplaat 10/14 mm (geribt) 
primaire vloerverstijver 55 mm 14 mm 
secundaire vloerverstijver 14 mm. 20 mm 
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6.5 Onderzoek samenhang vloer wand/schacht-bouten 
Per verdieping (1,2,3,4..16) is per vlaerplaat (a,..,p) de bout (1,.., 10) uniek genummerd en gedocumenteerd 
of deze vloerplaat-boutverbinding wel (x) of niet(v) losgescheurd is van de wand. 

Op volgend blad is het overzicht van de resultaten gegeven met; 
* Geel gekleurde bout is afgescheurd 
«_Blauw gekleurde bout is in het verleden overbrugd door middel van een dubbelplaat op de vloer. 

voorzien van extra tapbouten in de vloer. Uitgangspunt is dat deze bouten in het verleden ook 
afgescheurd zijn. De reparatie-oplossing met dubbelplaten vertoont geen zichtbare gebreken. 
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In 2010 is ook een schadeopname gedaan waarbij scheurvorming in rood op tekening is vastgelegd 
Hierbij is niet specifiek gekeken naar het afscheuren van bouten 
In deze tekeningen zijn bovenstaande gegevens verwerkt. 
Opgemerkt moet worden dat: 

* Niet geheel duidelijk is of de opname 2010 een onderaanzicht of bovenaanzicht vormt. Voor de 
nieuwe scheuren is aangenomen dat de tekeningen bovenaanzichten zijn. 

«_In de oorspronkelijke (2010) opname zijn scheuren rood gemarkeerd 
«_ De nieuwe opname zijn scheuren als blauw gemarkeerd (dubbele blauw gemarkeerde lijnen 

betekent dat een dubbelplaat is toegepast waarbij de samenhang tussen wand en vloer hersteld is) 

» Bij de nieuwe opname zijn scheuren die niet resulteren in falen van een bout niet geregistreerd, In 
werkelijkheid zijn er dus meer scheuren in de vloer. 
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Van: CD) <> 
Verzonden op: maandag 6 januari 2020 13:44:20 
Aan: EN (CD) vS 
Onderwerp: FW: memo Lange Jaap 

Prioriteit:  Hoog 

Bijlagen: Rapport Lange Jaap onderzoek scheurvorming RWS 20190924 VERSIE 3.0.pdf, 191217 
memo AD - gebreken Lange Jaap.docx 

Fallo Em. 
‘Graag had ik je even persoonlijk over dit onderwerp gesproken vandaag, Helaas kreeg ik je telefonisch niet te spreken. 
Zie daaram bijgaand memo, 
‘Van [i bearijp ik dal ik jou kan vragen de bestuurssiaf hierover ie informeren, Dit omdat dil onderwerp media-aandacht kau genereren en 
wellicht ook de minister geïnformeerd moot worden. 
Wil jij dar MN neren? 
‘Lv, door mij te nemen vervolgstappen, hoor ik graag van je: 

~Of de minister geinformeerd gaat worden door BS; 
— Of men hiervoor nog extra info nodig heeft en zo ja welke: 
- Wanneer e e.a. zijn beslag krijgt. 

Mocht je nog meer info wensen, dan hoor ik dat graag 
Met vriendelijke goe. 

Van: NN (CD) 
Verzonden: dinsdag 17 december 2019 12:51 
Aan: BD (CD) MRG rvs. 
CC: EN (CD) NG So 
Onderwerp: memo Lange Jaap 
Beste BE. 
Bijgaand het ~zoals vanochtend bespraken sangepaste memo voor de Tange Taap. 
Dit Lb het informeren van WM donderdag.a.s 
Voor de goede orde heb ik ook het onderzoek van Ingenieursbureau Rotterdam: meegestuurd 
Ben benieuwd hoe WM reageert, misschien kan je me kort informeren. 
Met rende groet 



Van: (CC) Ss ni> 
Verzonden op: woensdag 29 september 2021 17:04:45 

Aan: SEE (CD) NN rws.n1>; NN (CD) nrs 
Onderwerp: Berekeningen VT lange Jaap 

Dag en 

kheb wat berekeningen gezien van de VT de Lange jaap, maar daar moet je techneut voor Zijn. 7 
Ie heb geprobeerd in jip en janneke wat te vertalen, maar laat dat nog even voor de zekerheid toetsen bij |i) van Ingenieurstrureau Rotterdam, 

“Te hoop vandsag of morgen wat te kunen mulen. 
Mel vrs 
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Met ancelyhe greet, 

Onderwerp Langs aap hesordelingconstnicneve va gna 

De 
rsr heeft aangeven dater warberekeningen vandsse iorzouden nin lek nw met verkopen datermietstcenaatce noe nan Ae berekenenzin-vandeardet wat da mee wilde ste 
eland isdat de berekeningen nap zeen duzeicheld20uden coven 

mem Mij ooi woor eetl apgattge 
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ware date aanv gevolg vanhet v2b lee effec vanalles scheurvorming (1st scneulenges van platter vac instabiel eed vande trenwand evana is 
Be velgen sap (vet vandal nee bereken cht rekenkundig edellaren san a ots expancedaorhetmesten van de voegen 
‘Ditswellen word gezie ae belangrijkste oozeeh oer het optreden, en set goeien van dx wondscheuren, maar si lila moelijk sen rehenmedel ser le brengen 
Deze Dereteringen motten dan ooh Mee gezien worden as eevee cheldsanalises 
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‘Doordat de vloeren lasgescheurd zijn is de krachtwerking inde toren anders en 15 m het repnortecen 11 antwoord av, verge windsnelheid. 
De scnauran staan mets viel alemaal open, Eventute| kan ker energie Insteken om da beter incha te maken, 
raw We estan vault de ANS bereken se 
plat p verdieping ring &-S Kai ne vuige randvoorwaarden ets IES Waa Wan 10 
zoianelaen a =d 
‘Sbiontveisen n= 
{plantveld op verlegen komt metde nildieerandroanesarden niet 
Ableeteisen 2552 
Gretwee kanje selen datde scheur verdiep sau beingniteris



vind deze informatie onduidelijk? va zeven gran cen toelichtng 
Geetheraonraan de reender wanneer dee man met voor cn verwijderd bert 

Vindt deze informatie onduidelijk? Wi geven roa een toelicht, 
er edn aan de fnac bet 



Van: Ha co 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 14:47 

Aar: es > nn <> 
Onderwerp: RE: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 

Hol mannen, tav het gestelde onder Januari 2020: er Is dus wel een bericht en rapport doorgezonden naar de BS 
met verzoek om nadere actie (zie mall van net 13,00 uur); het klopt dat daar nooit op is geantwoord naar mijn 
weten en ook |s waar dat niet is gerappeleerd vanuit de CD. 

m 

Van: MN (co) en > 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 14:30 

var: AG > A N°) > 
Onderwerp: RE: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 

Hoi mn, 

Helder verhaal wat mij betreft, Wil jij met BS afstemmen of zij met deze Info verder kunnen? 

Met vriendelijke groet, 

= 

Var: MN (+ 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 12:41 
an: HN (co) MN >) NN 

ijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 
Urgentie: Hoog. 

Dag HN <n NL 

Hieronder de tijdslijn vanaf dec 2019 incl acties. 
Hetgeen hieronder is weergegeven is afgestemd en met input van WW tot stand gekomen. 

Gezien het felt dat onderstaande openbaar wordt gemaakt, is het mijn inziens noodzakelijk dat het in een formele 
lea out komt te staan en er geen namen van personen of bedrijven in wordt vermeld. 

de mail van WWW (vrijdag jl.) met daarin hetgeen WW aan Bs gezonden heeft met drie aandachtspunten. 
‘Stuur ik afzonderlijk (21MB) 
Als bijlage offerte opdracht plus meerwerk PT-structural 
Als bijalge document van PT-structural (rekenwerk) 
Als bijlage mail van aan PT_Structural n.a.v. gesprek en bezoek 

WN heeft eind februari 2020 het stokje overgenomen van WN 
‘Tussen het moment van bekendmaking vertrek MM en het verlaten van de organisatie zat 4 weken. 

In de periode van februari 2020 tot halverwege 2021 ging er o.a. door chroom 6 problemen aan de VT Burgh- 
Haamstede veel capaciteit hleraan op. Er Was op dat moment beperkte capacitelt beschikbaar binnen de afdeling 
projectmanagers. De problematiek Lange Jaap is complex en veel onduidelijkheden die nog veel onderzoek nodig 
had. Voor 2020 is de keuze gemaakt om eerst 6 andere vuurtorens op te pakken en de VT Lange Jaap vanwege 
beperkte capaciteit naar achteren te schuiven. In 2020 en 2021 speelde vanuit dit project nog een aantal 
restpunten die ook aandacht nodig hadden. 

Tijdlijn met acties moment van aanbieden Memo naar het DT CD 
= Dec2019, MT brief ‘memo’ van over de problemen die er zijn rondom de VT , maar er is mijn 

Inziens geen besluit gevraagd, Vanuit o,a, PM was de conclusie dat er diverse problemen speelde, 

1



scheuren in de vloer en onduidelijk of deze nodig waren voor het overeind houden van de VT, scheuren in 
de flenzen, zwelroest, lekkage ramen, onduidelijke invloed wind en zon. Meerdere onderzoeken waren 
noodzakelijk 

- Jan, 2020. Bij mij WW: onbekend dat de memo ook ts verstuurd naar BS en voor zover ik heb 
kunnen achterhalen |s er noolt een reactie gekomen vanuit BS. Tk heb ook niet kunnen achterhalen of er 
vanuit de CD reminders zijn gestuurd, Ik weet niet of dezelfde memo van MW aan het MT CD ook naar 
het BS Is gestuurd, maar dan Is het mijn inziens ook niet duidelijk geweest wat er van BS werd verwacht. 

heeft de mail van WM gevonden waarin ze een aantal vragen stelt. Voor zover een leder kan 
achterhalen Is hier nooit een reactie op gekomen. 

- 7 januari door MM een besluitvormingsformulier ingediend en geaccordeerd om een aantal 
onderzoeken uit te voeren 

« Aanwezigheid asbest; 
+. Chrooms, nader onderzoek n.a.v. het eerste summiere onderzoek; 
+. Chroom6, de dikte van de verfiaag en 

+ Dikte van de ijzercementspeclelagen vanaf de buitenzijde, (gepland voorjaar, vanwege corona verplaats 
naar jull 2020) 

- 27 januari 2020 Offerte PT Structural voor statische berekening VT. Opdracht 18 maart 2020, zie bijlage. 

> Jull 2020 Inspectie VT buitenzijden. Kon niet eerder vanwege corona en harde wind. 

- 17 nov 2020 presentatie van PT structural over de berekeningen, wind zon invloed etc, . er wordt 
aangetoond dat er geen directe zorgen zijn ten aanzien van de stabiliteit indien de vloeren 

verwijderd worden zie plaatjes van WNW en doc. WD in de bijlage 

5 juli 2021 Overleg tussen specialist GPO en Ingenieursbureau.) Op aangeven van GPO besluit 
genomen om band te plaatsen zodat verdere vochtdoorslag zo goed als mogelijk kon worden 

tegengehouden. 

= 14 juli 2021 Besluitvormingsformulier gestuurd naar WWW en MW om budget beschikbaar te stellen 
voor een tijdelijke maatregel ‘band op de voegen aan de buitenkant, Deze Is geaccordeerd. 

- 16 juli 2021 een proef opgezet (ism met GPO, IRbureau R,dam en leverancier) voor het plakken van 
(stopaa) tape op de lekke naden tussen de wandpanelen 

= 20juli 2021 Online Gemeente den helder en RCE op de hoogte gebracht van de situatie en nood 
maatregelen 

- 23 juli 2021 Op locatie met RCE en gemeente Den Helder de situatie laten zien (scheuren in de wanden 
niet bekend, alleen in de vloeren en flenzen) Alle partijen akkoord met nood 

maatregel (omgevingsvergunning aangevraagd en ook ontvangen van gemeente Den 
Helder) 

- 16sept 2021 _ tussentijds rapport met scheuren in de wanden 

- 27sept 2021 Daadwerkelijk uitvoering tijdelijke maatregel gepland. Offerte was reeds opgevraagd en 
opdracht was gegeven, Niet uit kunnen laten voeren door de onlangs geconstateerde 

Scheuren 

Gezien het feit dat er nog geen oplossingen waren v.w.b. de problemen die er zijn, is in overleg met PM en de 
specialisten een bedrag van MW in T2 opgenomen voor uitvoering 2023. 
Er moest nog onderzocht worden welke oplossingen er mogelijk waren en vervolgens een besluitvorming komen. 
Gezien het feit dat de kans op een europese aanbesteding zeer groot was en de werkzaamheden niet uitgevoerd 
kunnen worden in de herfstperioden en winterperiode was 2023 het eerst volgende moment, Vanuit regio Noord 
Nederland was reeds bekend dat ze In 2023 apparatuur van de VT zouden gaan halen en was de timing 
afgestemd. Dit was op basis van het felt dat er toen nog geen scheuren in de wanden bekend waren. 

Rode lijn van ook voor 2019 is dat er problemen zijn geconstateerd, maar vanuit alle onderzoeken is gezien de 
complexiteit geen oplossing aangedragen. 

Met vriendelijke groet,





Van: CES) <a ws n> 
Verzonden op: woensdag 29 september 2021 15:53:18 
Aan: SS (8S) Sl 
Onderwerp: RE: DT CD 

Lijkt me prima, Ik zag ook nog het volgende in het memo: 

‘Not 2010 heef RWS (VWM) een oplossing voor de geschenrde-vioeren utizetaoht en pén Vergunnitie voor daze werkzaamheden Chinnencrjde 
vervangen vloerdelen, herstellen naden birmenizyde, aanbrengen conservering en herstellen rsqmconstracties, butenzyce herstellen naden en 
‘aanbrengen coating) aangevraagd. Tot een vergunnig is het niet gekomen; gemeentelijke mounmentenzorg was van mening dat de voorgestelde 
oplossing teveel inbreuk gaf op de monwmentale waarde. Vervolgens is dit dossier blijven liggen en heeft de tand des tijds meer negatieve invloed op 
de problemabek gehad. 

Van: MN (2S) sl 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 15:39 
Aan: MN (2S) <I esl 
Onderwerp: RE: DT CD 

Net met WM gebeld, wordt au: 

Naast de reguliere inspecties zijn er vele onderzoeken gedaan naar de Lange Jaap. 
In een eerder onderzoek (rapport dd 24 september 2019) is al geconstareerd dat er zware sclieurvoaning is. in de vloeren, verbinding tussen vloer 
en wand. candverstijvers van de wand en lekkage van de wand. Daarnaast is al langer bekend dat ue chroom-6 in de verf up de loren aanwezig is. 
‘De onderzoeken warden bekeken en er ward! onderzocht welke acties er wel/met uitgevoerd zijn, er is meer tijd voor nodig om dit goed nit le 
zoeken. Uk zal u hier binnen twee weken nader over informeren. 

Van: MN (ES) <I 1s I> 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 15:38 
Aan: EN (2S) Ce 
Onderwerp: RE: DT CD 

Gaatalleen om deze passage toch? 

Aeprioritelt: eerdere signaten aver Lage Jaup 
‘Naast de reguliere inspecties zijn er vele onderzoeken gedaan naar de Lange Jaap. Deze ouderzoeken worden bekeken, et is meer tijd voor nodiz 
em dit goed te doen. Ik zal u hier op korte termija nader over informeren. 

Tkijk graag met op de volgende nota 

Groe, EE 
Van: MN (3S) eo 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 15:09 
Aan: EN (FS) << 

: RE: DT CD 

Deze ligt au bij B en moet vandaag noe vaar M. 

1: (ES) <> 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 14:53 
Aan: MN (3S) <a os n> 
Onderwerp: RE: DT CD 

Heb jij de nota nog voor me? 

Van: EN (3S) <I 2s > 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 14:30 

Aan: TY (FS) <> 
Onderwerp: RE: DT CD 

Goed om te weten, dark!



Van: SS (2S) <> 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 14:26 
Aan: EN (2S) MN st 
Onderwerp: DT CD 

Dag ME. ik heb alle DT-verslagen van 2020 (Um eind december) bekeken. Het onderwerp is niet besproken 

Groer, mm



Van: EN (CD) RC s.nl> 
Verzonden op: donderdag 30 september 2021 15:54:03 
Aan: CD) <a s.0l> 
Onderwerp: RE: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 

WE zie mijn aanvulling in groen. Afgestemd met EB, 

Met vriendelijke groet, 

Van: EN (CD) <r 01> 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 17:57 
Aan: MEN (CD) NN rv 
Onderwerp: FW: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 
Urgentie: Hoog 

Da 

Zie mijn antwoorden in het rood. graag checken, 
Zou jij naar her geel gearceerde willen kijken! Tot sept dit jaar was bij mij niets bekend over een scheur in de wand. 
Mel sriendelijke groet, 

Van: BEN (CD) Meca 
‘Verzonden: woensdag 29 september 2021 17:36 
Aan: MN (CD) a os; NN (CD) 
<> 
Onderwerp: FW: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 

‘Wordt (al weer heel snel) vervolgd … 

Van: MN (3S) <r. I> 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 17:29 
BE (CC) No: NN (CD) <> 

‘Onderwerp: RE: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 

“Ten tijde van de memo was niet bekend of de vloeren een functie hadden voor de buitenconstmctie van de VT. Advies eerst onderzoeken aut en 
noodzaak vioeren in de VT voordat we de buirenkcar gaan oppakken. Maatregelen voor de vloeren zouden effect kunnen hebben op de 
huitendeant. 

Dag B ED. 

Tk ben vanmiddag toch nog wat dieper in de stukken gedoken van de Lange Jaap. Zo heb ik het memo en het bijbehorende rapport voorzien van



mijn vragen en gemarkeerd wat mij opvalt. 

Mijn huidige beeld is: 
~ Nav de memo is er geen besluit genomen over maatregelen 

(© Memo is naar BS gestuurd, voor zover ik kan achterhalen is er nier door SMM of WWW -tscalcerd dat BS hier 
niets mee gedaan was. BS heeft een adviesral, CD is verantwoordelijk. 

© Er wordt op gewezen dat er media-aandacht kan komen als bestuitvorming plaatsvindt over het vervolg van de toren, zover is 
het niet gekomen. 

© Inde memo staan vervolgstappen, deze zijn niet uitgevoerd. Conclusie Was toen der tijd dat er nog onderzoek novlig was oa 
vat een oplossing te kunnen komen. 

o_Inde verslagen van is niets te vinden over besluitvorming van de Lange Jaap 
= Inet rapport van september 2019 staan toch wel een aantal conclusies waar iets mee gedaan had moeten worden. 

© Zie bvb pagina 6 

e_Er zijn enkel vervolgonderzoeken gekomen (behalve dichten naden en dichten ramen zou in oktober 2021 plaatsvinden, ligt ou 
stil) 

Blijkbaar zijn er in de jaren ervoor ook al vele onderzoeken gedaan en enkel noodmaatregelen uitgevoerd, geen echte oplossingen. Dat 
is de rode draad in het geheel, veel onderzoeken vanwege de complexiteit en geen oplossingen 

Wat ik me afvraag 
—_ shet huidige inspectieregime van eens in de 4 jaar een visuele inspectie wel geschikt voor objecten zoals een monumentale vuurtoren” 

En dan begreep ik ook dat de toren aan de buitenkant alleen vanaf beneden wordt bekeken. Zouden we dat niet anders moeten doen? 
Scheuren zijn aan de binnenkaat wel waar te nemen en aan de buitenkant niet vanwege de conservering. 

-_ Isereen verklaring waarom er steeds maar onderzoeken uitgevoerd zijn en geen bestuitvorming? Er was geen oplossing en datis tot op 
heden nog steeds het geval 

—__ Ik kan niet alle statements over de levensduur en urgentie uit het memo terugvinden in het onderzoeksrapport. Waar zijn deze 
statements op gebaseerd? Bvb over max 10 jaar levensduur als er niers gedaan wordt en dat er binnen 2 jaar adequate maatregelen 
noodzakelijk zijn. Kan ik niet beamwoorden 

In de nota M staat au dat we haar binnen 2 weken informeren over vorige onderzoeken en wat wel/niet aan acties Is gedaan. 
Zou er voor vrijdag of maandag een afspraak manen worden ingepland om te bespreken wat we tot dan toe hebben uitgezocht? Zodat we de 
nota kunnen gaan opstellen. 

‘Ter informatie alvast voor jullie: vanaf 12 tot 29 oktober ben ik met verlof. Mijn collega WENN zal nij waarnemen op dit dossier, ik 
ben hem al een beetje aan het bijpraten/meenemen wat er speelt. We verzorgen natuurlijk een vakantie-overdracht. Maar dan zijn jullie alvast op 
de hoogte. 

Groet, 
= 

Van: HEEN (CD) ON Cv 
Verzonden: woensdag 29 september 2021 16:31 
Aan: MEE CS) Nl 
Onderwerp: FW; tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019 
‘Urgentie: Hoog 

Hoi a 

Dit mbt de nota. 

Gorm 
Verzonden met BlackBerry Work 
www blackberry.com) 

Van: MN (CD) Gs. 
Datum: woensdag 29 sep. 2021 4:27 PM 

Aan: MENE (CD) EN > 
Onderwerp: tijdslijn VT Lange Jaap vanaf dec 2019



Dee 

‘Tk heb het een en ander met behnilp van collegas uitgezocht vav-b. het verloop na het indienen van de memo eind december 2020. 
‘Tk eb het voor mijzelf in jip en janneke verwoord en wil bij jou akkoord met hetgeen hieronder staat beschreven vragen of WM het op de juiste 
manier Wil verwoorden en in de juiste forint 

Onderstaande is reeds gedeeld mer WN en WE. 

Hoor graag van je 

Alvast bedankt. 

Met maandelijks oraet, 

Hieronder de tijdslijn vanaf dec 2019 incl acties. 

Gezien het feit dat onderstaande openbaar wordt gemaakt. is het mijn inziens noodzakelijk dat het in een formele lea 
out komt te staan en er geen namen van personen of bedrijven in wordt vermeld. 

de mall van MM (vrijdag il) met daarin hetgeen MMM van BS gezonden heeft mel drie aandachtspunten. Stuur ik afzonderlijk (21MB) 
Als bijlage offerte opdracht plus meerwerk PT-structural 
Als bijalge document van PT-smictural (rekenwerk) 
Als bijlage mail va aan PT_Structwal ma.v, gesprek en bezoek. 

‘De vorige assetmanager is een maand na bet versturen vertrokken naar een andere baan buiten RWS. En de informatie die er toen was, bleek nog 
onvoldoende om daar de omgeving bij te betrekken, dus was er meer onderzoek nodig, 

‘De huidige assetmanager heeft eind februari 2020 het stokje evergenomen 

In de periode van Februari 2020 fot halverwege 2021 ging er o.a. door chroom 6 problemen ann de VT Burgh-Haamstede veel capaciteit hieraan 
op. Er was op dat moment heperkie capaciteit beschikbaar binnen de afdeling projectmanagers. De problematiek Lange Jaap is complex en veel 
onduidelijkheden die nog veel onderzoek nodig had. Voor 2020 is de keuze gemaakt om eerst 5 anidere vuurtorens op te pakken en de VT Lange 
Jaap vanwege beperkte capaciteit naar achteren te schuiven, In 2020 en 2021 speelde vanni dit project nog een aantal restpunten die ook 
aandacht nodig hadden. 

Tijdlijn met acties moment van aanbieden Memo BBM naar het DT CD 
= Dec2019. MT brief memo’ over de problemen die er zijn rondom de VT , maar er is mijn inziens geen beshuit gevraagd, Vanuit 

e.a. Projectmanagement was de conclusie dat er diverse problemen speelde, scheuren in de vloer en onduidelijk of deze nodig waren 
voor het overeind houden van de VT, scheuren in de flenzen, zwelroest, lekkage ramen, onduidelijke invloed wind en zon. Meerder 
onderzoeken waren noodzakelijk 

Jan, 2020. Bij de huidige assetmanager was tot op heden onbekend dat de memo ook is verstuurd maar BS en voor zover we hebben 
kammen schterhnlen is er nooit een reactie gekomen vanuit BS. Ticheb ook niet kunnen achterhalen of er vanuit de CD reminders zijn 
gestuurd. 

7 Januari _ door vorige assetmanager een besluïtvormiagstormulier ingediend en geaccordeerd om een aanlal onderzoeken wit te 
voeren 

» Aanwezigheid asbest; 
« „Chroom6, aader onderzoek nav. het eerste summiere onderzoek; 
» - Chroom, de dikte van de verfinag,en 

„Dikte van de ijzeroementspecielagen vanaf de buitenzijde, (gepland voorjaar, vanwege corona verplaats naar juli 2020) 

27 Januari 2020 Offerte voor statische berekening VT. Opdracht 18 mart 2020, zie bijlage.



Juli 2020 Inspeetia VP buitenzijden. Kon niet serdar vanwege corona en harde wind 

- 17 uov2020_ presentatie van organisatie dover de berekeningen, wind zon invloed etc, er wordt aangetoond dat er geen ditecte zorgen 
zijn ten amnion van de stabiliteit indien de vloeren 

verwijderd worden zie plaatjes van Klaas en doe. Geert in de bijlage 

Sjuu2021 Overleg tussen specialist GPO en Ingenieursbureau.) Op aangeven van GPO bestuit genomen omm band te plaatsen zodat 
verder voelutdoorsiag zo goed als mogelijk kon worden 

tegengehouden 

= 14 ull2021 _ Besluitvormingsformulier gestuurd naar MT CD om budget beschikbaar te stellen voor eeu tijdelijke maatregel “band op 
de voegen aan de buitenkant. Deze is geaccordeerd. 

= 16 juli 2021 een proef opgezet (ism met GPO, IRburean en leverancier) voor het plakken van (stopag) tape op de lekke naden tussen 
de wandpanelen 

= 20jnti 2021 Online Gemeente den helder en RCE op de hoogte gebracht van de situatie en nood maatregelen 

+ 28juil2021 Op locatie mot RCE en gemeente Den Helder de situatie Iaten zien (scheuren in de wanden niet bekend, alleen it de 
'vlaaren en flenzen) Alle partijen akkoord met nood 

maatregel (omgevingsvergunning aangevraagd en ook ontvangen van gemeente Den Helder) 

16 sept 202 _ tussentijds rapport met scheuren in de wanden 

= 27 sept 2021 Daadwerkelijk ultvoermg tijdelijke maatregel gepland. Offerte was reeds opgevraagd en opdracht was gegeven, Niet wit 
‘nunnen laren voeren door de onlangs geconstateerde 

Scheuren 

Gezien het feit dal er nog geen oplossingen waren v:w.b: de problemen die er zijn, was reeds in overleg wet Projectmanagement en de 
specialisten cen bedrag van ji) in T2 opgenomen voor witvoering 2023, 
Er moest nog onderzocht worden welke oplossingen er mogelijk waren en vervolgens een besluitvorming komen. Gezien bet feit dat de kaas op 

zeer groot was en de werkzaamheden niet uitgevoerd kunnen worden in de herfstperioden en winrerperiade was 2023 
het eerst volgende moment, Vanuit regio Noord Nederland was reeds bekend dat ze in 2023 apparatuur van de VT zonden gaan balen en was de 
timing afgestemd. Dit was op basis van het feit dat er toen nog geen scheuren in de wanden bekend waren. 

Rade lijn van oke vaar 019 is dat er problemen zijn geconstateerd. maar vanuit alle onderzoeken is gezien de complexiteit geen oplossing 
aangedragen. 



Van: ES (CS) Sl 
Verzonden op: donderdag 30 september 2021 11:02:52 
Aan: EN (CD) > 

(CD) sn; EN (VN) Sn 
Onderwerp: RE: Lange Jaap beoordeling constructieve veiligheid 

Bijlagen: tmage001.png 

Dank! 
Goed om te weten voor de beantwoording van de Kamervragen. Dan ga ik ervanuit dat we nog geen uitspraak hebben over stabiliteit en het 
vervolg, 

Groet, 

Van: MN (CD) EN v> 
Verzonden: donderdag 30 september 2021 10:04 

Aan: EN (2S) (CD) os.nl>: 
B (NN) > 
Onderwerp: FW: Lange Jaap beoordeling constructieve veiligheid 

Fyi 

Verzonden met BlackBerry Work 
www. blackberry.com) 

Van: MENEN (CD) WE Geel 
Datum: donderdag 30 sep. 2021 9:50 AM 
Aan: BEN (CD) Mol 
Onderwerp: FW; Lange Jaap beoordeling constructieve veiligheid 

“Ter info, 
Berekeningen maken is een lastige en ingewikkelde Hus, 

Van: MN (CD) <> 
‘Verzonden: donderdag 30 september 2021 09:30 
Aan: B (CD) MN Cen; CD) Ms. 
Onderwerp: Lange Jaap beoordeling constructieve veiligheid 

Dag WN en OE. 

Hieronder de mail van WN ‘ingenieursbureau Rotterdam” over de berekeningen tot um toe. 

Bureau PT Struktural voert op dit moment ANSYS-berekeningen vit, 
Zij maken hierbij gebruik van het beschikbare gedetailleerde rekenmodel wat eerder in 2020 is opgesteld om aan te tonen dat het 
losscheuren van de vloeren geen negatief effect heeft op de constmetieve veiligheid van de toren als geheel. 

Als eerste is aan het rekenburean opgedragen om het ongunstige effect van de kri 
nik) stabiliteit van de toren te onderzoeken. 
Hierbij zijn zowel de hmidige. door Nebest gerapporteerde, scheurlengtes (tot een volledige paneelhoogte van 0,8 1m), als 
mogelijke toekomstige langere scheuren op verschillende plaatsen in de toren gemodelleerd. 
‘Het optreden van deze lokale instabiliteit kan resulteren in glabaal bezwijken van de toren. ver voordat de sterkte van de toren 
wordt bereikt. 

he wandscheuren op de lokale (plooi- en



Dit onderdeel van de berekening is inmiddels afgerond. 
Vastgesteld is dat er alleen als gevolg van het geïsoleerd effect van alleen scheurvorming (tot scheurlengtes van 3 plaatvelden) 
niet direct instabiel gedrag van de torenwand te verwachten is, 

De volgende stap (vanaf vandaag) in de berekening is het rekenkundig modelleren van de lokale expansie door het roesten van de 
voegen. 
‘Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste vorzaak voor het optreden, en snel groeien van de wandscheuren, maar dit effect is 
moeilijk in een rekenmodel onder te brengen 
Deze berekeningen moeten dan ook meer gezien worden als gevoeligheidsanalyses. 

Voor het an rekening brengen van de ongunstige effecten van: 
« Zeer bros materiaalgedrag 
+ Door corrosie sterk aangetaste bouten 
+ Indicaties voor hoge inwendige spanningen in de toren 

Is vooralsnog nog geen procedure beschikbaar. 
Er is inmiddels gerede twijfel of deze ongunstige invloeden op een geschikte en betrouwbare wijze in cen rekenmodel kunnen 
worden opgenomen. 
Daarmee is ook de invloed van deze specifieke effecten op voornoemde instabiliteit niet vastgesteld. 

As maandag is een specialistisch overleg (GPO. ingenieurstnreau Rotterdam en PT Struktural) om op basis van de verkregen rekenresultaten en 
gevoelieheidsamalyses een technische bevordeling op te stellen em indien relevant een programma voor vervolgonderzoek berekeningen. 

Doel is om volgende week meer duidelijkheid te kunnen geven voor zover dat mogelijk is 

Met vriendelijke groet, 

Vi eres se 

tut gleed LEW pe ee se li 
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Van: SS (CD) < s.0l> 
Verzonden op: maandag 4 oktober 2021 17:20:15 
Aan: CD) <a s.nl> 
Onderwerp: _ FW: Via e-mail verzenden: Vuurtoren de lange jaap 110913 correctie in word 97-2003- 

document 

Bijlagen: Vuurtoren de lange jaap 110913 correctie in word 97-2003-document.pdf 

Zie onderstaande de bijdrage van mmm. 
‘Heb WN cevraagd of hij de opdracht en bounetjes heeft van deze werkzaamheden 

Met vriendelijke groet, 

— Oorspronkelijk bericht— 

Van MN (2) <n 
Verzonden: maandag 4 oktober 2021 10:53 

Aan: MN (CD) <A ows. 
CCS 2D) cs TY VW) SI Ors. 
Onderwerp: Via e-mail verzenden: Vuurtoren de lange jaap 110913 correctie in word 97-2003-document 

Beste 

Hierbij het rapport dat ik het dossier vond. 

Zojuist ook ne zcsp roken. 
Afgezien van cen proef met "wigjes” in de gietijzeren tssenvloeren, kan ik me geen grote werkzaamheden herinneren. 
Weet nog wel dat de directe omgeving van de toren een poosje is afgesloten vanwege het gevaar voor "afspattende” bouten 

Met vriendelijke groeten,



Van: <q @Rotterdam.nl> 

Verzonden op: woensdag 6 oktober 2021 12:56:53 
Aan: (CD) a @rwsal- 
CC: (CD) < @rws.nl> 

Onderwerp: RE: antwoorden op twee vragen LJ 
Bijlagen: image002.png, image003.png 

Nog een kleine analogie om het risico duidelijk te maken. 
Het mareriaalgedrag van ond gietijzer heeft veel weg van glas 

Fen steentje fegen een suit heeft geen rekenkundig betrouwbaar voorspelbaar scheur/schadegedrag 
Kan per direct een kleine scheur of grote scheur zijn. 
Ook het doorscheuren in de tijd is niet rekenkundig voorspelbaar (zoals wel het geval is bij moderne elastische staalsoorten) 
Er kan een hele tijd niets gebeuren waarna de scheur ineens zonder aanwijsbare oorzaak over de volle lengte doorscheurt, 

Vastgesteld is nu dat in de toren het doorscheur effect daadwerkelijk optreedt 
De snelheid waarmee dit bij andere beginnende scheuren ook gebeurt is onzeker maar zou in theorie ook morgen kunnen zijn 
(en niet gecorreleerd aan bijzondere weersomstandigheden als hitte of storm) , 
Als scheuren elkaar opzoeken wordt het schade effect versneld ongunstig beïnvloed 

Met vriendelijke groet, 

Van: 

Verzonden: woensdag 6 oktober 2021 11:00 
Aan (CD) < @rwsnl> 
fe (CD) < @rws.nl> 
Onderwerp: RE: antwoorden op twee vragen LJ 

Beste 

Tk ben temghondend om meer in detail antwoorden te gaan geven 
Dit roept alleen maar wedervragen of reacties vanuit de markt uit. 
Mijn advies, Laar her advies aan de techneuten en ga met proberen om in jip-en-janneke mal proberen buirenstaanders 
mee te nemen. 
Het advies is zorgvuldig tot stand gekomen eu wnaniem gedragen (4 partijen GPO/TNOMDR en PT-Str) 

Belangrijk deel van het advies rust ook op het onbeheerst zijn van de scheurgroei, Daar zitten zoveel invloeden aan dat 
je dit niet eenvoudig gecommuniceerd krijgt. 

Kritische scheuren: 
- Door Nebest worden er in par. 4.2 op dit moment 17 mm al “kritische “scheuren gerapporteerd die in de 

wand doorlopen



-  Daarnaast zijn in par. 4.1 gebreken opgenomen die ook potentieel kritisch zijn of kunnen worden. (hier is 
echter geen scherp onderscheid gemaakt naar de wand en vloerscheurenwaardoor hier geen direct aantal in de 
wand te herleiden is) 

- Ook de bouten spelen een rol in de scheurvorming want als bij een verticale voeg de bouten gebroken zijn is 
er sprake van een fictieve scheur 

Progressieve toename 
De huidige opname van Nebest is voor de eerste keer op deze wijze uitgevoerd. 
Vastgesteld kan worden uit eerdere (over de afgelopen 2 jaar uitgevoerde niet professionele) opnames dat het aantal 
en de lengte van de scheuren progressief toeneemt in de tijd. 
Van enkele korte wandscheuren in de lip naar een groot aantal scheuren waarbij niet alleen de lip maar ook de wand 
gescheurd is. 
Ik zou deze discussie niet willen vertroebelen of er al dan niet al eerder sprake is van een enkele wandscheur 

Berekeningen: 
De constructie is niet elastisch maar bros 
Dit betekent dat de spanningsverdeling precies bepaald moet zijn omdat er geen herverdelingscapaciteit is 
Het betrouwbaar modelleren van inwendige spanningen en de effecten van zwelroest zijn met betrouwbaar uit te 
voeren. 
Bijvoorbeeld omdat de vervorming deels elastisch en deels plastisch opgenomen kan worden maar ook door veel 
andere onzekerheden in het zwelgedrag. 

De laatste 2 opmerkingen kunnen weg 
Wij zien vooralsnog geen andere mogelijkheden en de incidentele toegang is zeer onzeker zoals aangegeven 

Groet 

Heren, 
Onderstaand mijn voorstel voor antwoorden op basis van het gesprek wat wij gisteren gevoerd hebben. 
Graag jullie kritische reflectie 

Vraag 1 
Direct: Is de huidige constructie veilig genoeg zodat er geen afzetting meer nodig is. Kan de VT weer worden betreden? Of in bepaalde 

omstandigheden en dan welke omstandigheden. 

Antwoord: 
De huidige constructie is op dit moment niet aantoonbaar veilig. 
Dit betekent dat met de huidige kennis en inzichten de afzetting niet verwijderd kan worden. 
Verdere berekeningen en/of inspecties zijn naar verwachting niet van invloed op dit oordeel. 

‘Toelichting: 
Bij cen inspectie van Nebest (september 2021) zijn een groot aantal (wat is grootaantal) kritische scheuren in de torenwand 
gerapporteerd. 
Zowel voor het aantal als de lengte van deze scheuren geldt een sterk progressieve toename ten opzichte van 
eerdere Wat is eerder inspecties. Deze genoemde inspecties zijn niet gedocumenteerd. 

(opm. zware scheurvorming in de vloeren is wel al decennia aanwezig. maar deze zijn niet kritisch voor de toren). 
Het effect van deze wandscheuren op de sterkte van de toren en de snelheid waarmee deze scheuren doorgroeien is niet 
betrouwbaar door berekening vast te stellen. 
Dit laatste wordt vaoral veroorzaakt door dominante, onzekere invloedseffecten zoals: brosheid van het gietijzer materiaal, 
optredende zware voegzwelling door corrosie, inwendige spanningen in de toren, verborgen schade in de boutverbindingen en 
onthechting van de vloeraansinitingen. 
Er is geen reden om aan te nemen dat de huidige hoge scheuraroeisnelheid in de toren vertraagt dan wel tot stilstand korst. 
Dit betekent dat de veiligheidssituatie in de tijd verder verslechtert



Omdat cen restbreuk bij het huidige schadeaiveau in de toren niel kan worden uitgesloten kan de alzetting niet verwijderd 
worden, 

Vraag 2 
Korte termijn: Kan de constructie weer veilig worden gemaakt zodat de afzerting kan worden verwijderd en de VT weer betreden kan worden. 

Autwoord: 
De huidige constructie 4s op dit moment niet aamtoonbaar veilig en deze veiligheidssituatie verslechtert verder in de lijd. 
Het risico van falen van de toren is bij het huidige niveau van schade niet betrouwbaar vast te stellen. 
Dit betekent dat zelfs indien verdere monitoring van de defecten (scheuren, boutbreuken) geen, of een beperkte scheurgroei te 
zien zou geven dan zou dit niet kunnen resulteren in een onderbouwd advies voor veilige loegankelijkheid, 
De afzetting kan dus niet worden verwijderd en VT kan niet worden betreden. 
Mogelijk kan er een incidentele veilige toegang tot de toren worden vastgesteld, bijvoorbeeld nadat de toren cen storm heeft 
doorstaan en niet is bezweken 

‘cam 
een aantal mogelijk voorzorgmaatregelen (bv, drone-inspectie). OF dit in de praktijk ook een voldoende mate beheerst risico 
oplevert moet nader worden witgewerkt. 

‘Toelichting: 
Het is niet betrouwbaar vast te stellen of de toren op dit moment op punt van bezwijken staat of dat er nog sprake is van. 
voldoende draagwerking bij de hnidige defecten. 
Mogelijk is met drones van binnenuit vast te stellen of scheuren verder groeien en of er meer scheuren ontstaan. 
Fen volledige beschrijving van de toestandssituatie van de toren is met drones wordt als onmogelijk weeschat, geler op het grote 
aantal scheurposities en locaties waar zich nieuwe scheuren zouden kunnen ontwikkelen. 

Opmerking 
Er zijn de komende periode werkzaamheden aan de toren gepland. Deze werkzaamheden hebben tot doel om lekke voegen 
tijdelijk te selen en daarmee de achteruitgang van de toren te vertragen. 
Door de afzetting zijn deze werkzaamheden opgeschort. Dit betekent dat door het niet uitvoeren van deze werkzaamheden de 
voren verseld achteruit zal gaan, Zien se wog megelijkeden om het Wel aante brengea? 

Er is ook naar omgeving en gebruikers van de toren is gecommuniceerd dat er “Genoeg reden zijn om te twijfelen aan de constructieve 
veiligheid” 

© Waaruit blijkt bij opening van de toren dat deze twijfels (deels) zijn “weggenomen”? 
Eris op dit moment geen aanleiding op betreding van de toren als valdoende veilig fe verklaren. 

© Mocht de toren toegankelijk worden onder bepaalde omstandigheden, Dat kan dus betekenen dat jemand deze toren onder bepaalde 
omstandigheden weer moet afsluiten. Moet dan het geheel circuit weer opnieuw (RWS CD, Gemeente, DG, minister, omgeving)? 
Eris op dit moment geen aanleiding op betreding van de loren als voldoende veilig te verklaren. 

© Moet na een afsluiting (storm) een inspectie (indien mogelijk) plaatsvinden door (Nebest) Waarop moet je anders besluiten dat het 
weer veiligis. 
Er zijn vanuit het overleg van gisteren geen condities naar voren gekomen waarvoor een voldoende veilige betreding van de toren kan 
worden gefaciliteerd 

«Korte termijn: “weer veilig maken”, Wat is dan periode waar we aan moeten denken dat de beaodigde constructie (varianten) gereed 
‘kan zijn? Wat is de inschatting van de kosten? 
Scenario's zullen in een aparte notitie worden beschouwd. Er dient serieus rekening mee gehouden te worden dat de huidige onveilige 
situatie leidend is bij de kansrijke varianten voor toekomstscenario’s. Met name voor scenario’s waarbij de toren behouden blijft 
verzisen intensieve toegang tot de toren om de benodigde versterkingen aan te kunnen brengen



Van: EEEN (C1) Gi 
Verzonden: dinsdag 5 oktober 2021 10:28 
Aan: MN ER otterdam.nl>; MN (CD) Gs nl 
Onderwerp: RE: twee vragen LJ 
Urgentie: Hoog 

Dag 

Er mosten 2 vragen worden beantwoord 
+ Direct: Is de huidige constructie veilig genoeg zodat er geen afzetting meer nodig is. Kan de VT weer warden betreden? OF in bepaalde 
omstandigheden en dan welke omstandigheden. 

~ Korte termijn: Kan de constructie weer veilig worden gemaakt zodat de afzetting kan worden. verwijdert en de VT weer betreden kan 
worden. 

Belangrijk is ook om te weten of er in bepaalde omstandigheden de VT wel betreden kan worden zodat de stakeholders hun apparatuur kunnen. 

‘onderhouden of verwiideren. Maar ook of we de VT kmnen monitoren op verdere degradatie. 

‘Graag de vragen met onderbouwing beantwoorden. 

‘Het DT heeft aangegeven as donderdag de vragen beantwoord te willen hebben. 

Ik wil jullie bedanken voor je inzet, 

@ meen, Als er volgens jow iets ontbreekt in mijn mail of ziet goed stat, grwag op seageren 
Met vrsendelijke groet. 

Va 
Verzonden: dinsdag 5 oktober 2021 07:38 

Aar: EN (CD) ; NN (CD) 
TRG ra 
Onderwerp: twee vragen LJ 

Morgen sg cu 

Kunnen jullie misschien de twee vragen zoals gisteren aangegeven nog even scherp neerzetten 

Afgesproken is dat ik een eerste voorzet tot een antwoerd zal opstellen.



Met vriendelijke groet, 

Vinden deze formate onde” Vi geven prang een voeling 
Geef her door aan de afzender anneer deze e-mail niet voor u is en verwijder dit bericht 

Vri u deze informe onde" Wij geven graag zen aici 
Geer het duot aan de afzender waneer deze e mul met voor u is ea vervnder dat berich. 

Vind deze foam onde? Wij even gmg een toeliet. 
Geer hen door man de afzender wanen deze cena miet vor een verwijder dit bericht 

Weirde ferme and” Wi geren eae con poling 
vanen aan de afzender se dl us ent endet



Van: SS (3S) vl 
Verzonden op: maandag 11 oktober 2021 20:30:26 
Aan: EN (8S) <7 
Onderwerp: FW: vuurtoren, overleg met BE 

Prioriteit: Hoog 

Ta 

‘The weet dat her al laat is, maar heb even snel wat punten voor WE gerikt. Kan je svp nog even meelezen en aanvullen”? Verder de vraag of 
we haar ook onderhands het rapport alvast toe willen sturen. 

Groer mmm 

Beste 

Margenochtend om uur heb je overle met B en BN over vervolg van de vuurtoren 

Onderzoek vuurtoren Tange Jaap: 
De notitie met de onderzooksuitkomsten is 7-10 aangeleverd nan B en vervolgens vrijdagmiddag &-10 nan adviseurs van BS 
doorgestuurd 

~ De notitie met de uitkomsten vun het onderzoek is vandaag door WE voorzien van een oplegger namens GPO techniek Deze is 
gericht nan WN / WM Je hebt de rapportage nog niet formeel via de MMM ontvangen 
Het is wenselijk dat de uitkomsten van het onderzoek via de formele lijn Aan jou worden aangeboden, met daarbij het advies van de 
[EEE + beslisnota voor M, zie volgend punt, Je kan WN hier om verzoeken. 

~ Inde notitie staan diverse scenario's op hoofdlijnen benoemd. Hiervoor wordt een beslisnota aan M door CD ism BS opgesteld, Zaak 
dat de nota deze week aan M wordt voorgelegd. Seenario’s behoeven vervolgens nog wel verdere uitwerking. Planning per scenario is 
er niet. 

Van: EN (CD) v> 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 17:59 

Aan: EN (35) U: WN (CD) <> en 
van (CD) MG: SS (ES) A (CD) 
5; (NN) >: NN (CD) 
Cn NN (GO) NN Cn 
CC: EN (5) > 
Onderwerp: vuurtoren. overleg met We 
Urgentie: Hoog 

Hoi 

Zojnist even met WW gedeeld: 
-_ Techniek is ‘klaar’ Op 3 onderdelen onzekesheid, conclusie we weten het niet, dus is nier veilig, dus weg blijft afgesloten. 
Wenst MEM: niet wachten met communicatie maar terugleggen bij minister, welke scenario's wilt u uitgewerkt hebben: 

opties: blijft staan (al dan niet in monumentenstaat of in nieuwstaat), of blijft niet staan. In laatste geval via min OCW van de 
‘monumentenlijst af, in eerste geval veel nieuw onderzoek nodig, er is geen bestaande beproefde techniek, van binnen wit (dus) niet 
mogelijk, vraat veel tjd, veel geld. kortom een scenario van veel. langdurig en duur onderzoek, Het is ook onduidelijk hoe op korte



termijn constructe kan worden veilig gegeven. Ook dit vraagt meer onderzoek.naar vewrachting met lange/beboorlijke doorlooptijd ex 
‘veel kasten. Denk aan onderzoek Notre Dame. 
“Hierbij als stelling opnemen” en het definitieve rapport moet dus openbaar gemaakt worden (kan iedereen ook meedenken, en 
‘gezamenlijk oppalcken zoals besproken) 

ee nl 
LE 

WM Buiten scope 

‘Nota's graag kort en bondig. Aangegeven dat kamervragen terug zijn gekomen van staf min en door WB worden opgepakt, WE op basis 
‘van historie lijn witwerkt, vanuit techniek en CD eerste versie over vervolg wordt opgeleverd. 

om



Van: CC) Os n> 
Verzonden op: donderdag 7 oktober 2021 13:36:27 

Aan: (CD) <5. ; 
(CD) mmm @rsl 

Onderwerp: FW: ramen Lange jaap 

Zie de reactie van jill over de ramen. 

Met vriendelijke groet, 

Van: EV teliort. nl telfort 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 13:30 

Aan: pe (CD) es @rwsa 
Onderwerp: Re: ramen Lange jaap 

Groet ME. 

Op 07-10-2021 13:18 schreef pees (CD) eers: 

eee. weet jij wellicht of er na TNO , IECRT en ee rapporten, wat aan de lekkage van de ramen is uitgevoerd? 

Je zou zeggen van wel maar terugvinden kan ik nog geen enkel document o.i.d. 





Van: EN (CD) <a ews. nl> 
Verzonden op: vrijdag 8 oktober 2021 14:53:28 
Aan: nn (CD) <> 

(BS) MKE rv 5. a! (CD) Nn: 
EN (CD) Nv: NN CBS) vn 
EN (2) <r nl> 

ce: (GPC) <<; 
(BS) MN vs. 

Onderwerp: FW: rapportage 

Bijlagen: image001.png 

Ter info 

Met vriendelijke groet, 

Van: EN (GPO) MGv > 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 14:49 
Aan: HEE (GP) PO) 
MN n1> 
CC: MN (CPO) <>; (CD) 
A Cs: MN (GP) sl: NN (CD) 
Gl 
Onderwerp: RE: rapportage 

Hoi 

Tk ben het in hoofdlijnen eens met de notitie van IMM. Het dekt ook in inhoud van het overleg van afgelopen maandag. Er zijn wel nuances té 
maken, maar deze zal B ook deels weggelaten hebben om de notitie leesbaar te houden. 
‘Toch wil ik er één noemen: “Scheurvorming in her brosse materiaal is niet separeerbaar”. Deze kwam net ook voorbij in de mails 

Je kuntop twee manieren repareren: 
1. Proberen het paneel zelf te repareren (lassen, stitching) 
2, Het panzel versterken met platen (staal/vvk}, daanmee overbrug je de scheur 

Het 2° kan voor een aantal scheuren (bv, de lange wandscheuren), maar voor andere locaties gaat dat niet (lippen). De 1° optie wordt wel gedaan 
met gietijzer, maar de vraag is of dit kan amet dit oude materiaal, Dit zal ook niet gaan voor alle locaties, Tata Steel heeft ons recent (gisteren) 
eeu aanbod gedaan om ons hiermee te helpen, we hebben dit intern nog niet kumnen oppakken/bespreken, Persoonlijk deni ik dat we op dit 
aanbod in moeten gaan, anders op een later moment alsnog toe worden gedwongen. 

Met betrekking tot de zin van WE 
Hij staat er iets le stellig, maar er is een verschil tussen theoretisch mogelijk en praktisch uilvoerbaar- De reparaties moeten on-site 
uitgevoerd worden en daarnaast zijn het er echt heel veel, op allerlei locaties, Dat is een extra complicatie die het 
repareren van de scheuren on-site op dit moment onwaarschijnlijk maakt. 

Mbit, de TK vraag ben ik het dus eens met jouw zin: 
“Of de scheuren te repareren zijn is moeilijk te beantwoorden om dat het werken met dit materiaal niet echt bekend is. 
Dus het repareren van scheuren, zeker in het materiaal als gretijzer, hangt af van hoe dit matertaal reageert of 
reparatie, dat moet ook onderzocht worden” 

Gr, 
= 

Van: MN (GPO) <2



Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 13:44 
Aan: EN (GEO) MN Cr EN (CPO) <a rs 01> 
CC: EN (CPO) MC; NN (CD) 
(GC) NC) 
MC 
Onderwerp: RE: rapportage 

Je bent geweldig! 

Van: MENEN (GPO) ON Oo 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 13:43 
Aan: MENNE (GP) ON CS NN (GPO) 
Cl 
CC: EN CPO) NN CN (CD) 
Ee B CPO) EN CS: NN (CD) 
DER RE: Erma 

Ik ga de rapportage nu doorlezen 

Van: MEN (CPO) > 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 12:16 

Aan: EN CPO) ON >: MN (CPO) > 
CC: ME (CP) <> (CD) 
>: 00) >: NN (CD) 
Ce 
Onderwerp: FW: rapportage 

oi on 
Jullie kennen het rapport en kan jij mij kort even bevestigen dat wij achter de conclusies staan van WEE? 

Groeten dank 

NC) << 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 12:01 

Aan: BEEN (CPO) <> 
CC: MN (CD) WC > 
Onderwerp: FW: rapportage 

Dag



Tk hoor graag wat je van het rapport vindt 
‘Kunnen met hetgeen in het rapport staat een notitie opstellen? 
Met vriendelijke groet 

Van: ON (C >) Ss 01> 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 21:51 
Aan: MN (GPO) EN Cs; ON (CD) NC NN. 
EEN (CD) Co 
Onderwerp: FW: rapportage 

Goedenavond, 

Ik vond deze te belangrijk om vanavond te laten liggen. 
Ik heb er nog niet naar gekeken, maar het rapport is binnen. 

OB, zou jij er ook naar willen kijken! 

Fijne avond. 

crm 
Verzonden met BlackBerry Work 
(www. blackberry. com) 

Van: MN, <ol> 
Datum: donderdag 07 okt. 2021 9:27 PM 

Aan: MN (CD) NC n> 
Kopie: MNN (CD) rw 0: 
Onderwerp: RE: rapportage 

Beste ON cn NN. 

Hierbij het volledige rapport waarbij alle belanghebbende zaken zijn besproken. 

Ik was in de stellige overmiging dat il jullie deze week alle noodzakelijke munitie had verstrek om het management te 
informeren. 
Kennelijk waren al mijn mais toch nog onvoldoende 

Om te voorkomen dat er weer discussie over inhoud ontstaat hel il alle relevante zaken met argumentatie in de rapportage



opgenomen. 
Ik hoop dat dit mu waar tevredenheid is 

Met vriendelijke groet, 

Van: MN (CD) > 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 18:15 

Ann: MN <W oee 
CC: (CD) Ss 1 
Onderwerp: RE: rapportage afgelopen maandag 4 okt 
Urgentie: Hoog 

= 

Zie onderstaand een deel van een mailtje wat ik zomuist (17,42 uur) kreeg, 

“We willen de definitieve versie van de conclusie en advies van de vt lange Jaap, nav afgelopen maandag zsm ontvangen, het liefst vandaag 
nog en anders morgenochtend vroeg. 
Graag mij, B en B op tte hoogte houten. 
Alvast bedankt vaor je hulp 

rm 

Met vriendelijke groet, 

Van: HENNEN (CD) 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 17:12 

Aan: B oled al 
CC: EN (CD) A cs > 
Onderwerp: rapportage afgelopen maandag 4 okt 
Urgentie: Hoog 

| 
‘Heb je voicemail ook ingesproken, Per telefoon kreeg ik geen contact van daar dit bericht 

‘Het management wil grag (en wij cok) voor her weekend geïnformeerd worden over stand van zalsen. 
Wanneer mag ik de definitieve versie ontvangen van de bespreking van afgelopen maandag zodat we deze kunnen delen met direct 
betrokkenen. 

Met vriendelijke groet, 



Vindt deze informatie onde” a toelichting 
Geef her door aan de afender waaneer deve email niet vaar is on verwijder dit bericht



Van: ES (2S) <ol> 
Verzonden op: vrijdag 8 oktober 2021 11:15:23 
Aan: EN (GO) 5; 
Cs ON (3S) <>: 
B (CD) << 
(CD) MG rvs 
(CD) MM > 
(WNN) EN vn; EN (5) Gs 
B (CD) nl> 

Onderwerp: _ RE: Reactie op conceptversie TK-vragen 

mn 

Ik zie in de nota zelf ook nog enkele inhoudelijke vragen van WR over uitkomst berekeningen + vervolg (oa.a. of scheuren wel / niet te repareren 

zijn, deze zija mi, gericht zijn aan GPO Techniek. Kan jij of 1 van de technische advisors specialisten hier naar kijken? 

Dank. 

Croc, mm 

Var: MN (CPO) <> 
Verzonden: dag 8 oktober 2021 11:13 

Aan: ME (CD) Nv; EN (PS) <>; 
EE CD) NCD) NC 
(CD) MN >: (ES) EG > TT 
(VONN) MN rvs nl EN 2S) ss. (CD) 
ENC so 
Onderwerp: RE: Reactie op conceptversie TK-vragen 

Een, 
Tic heb gisteren mot HNN en Ook met NN gesproken over dit proces, Hier wordt de verbinding gelogd mot WM on he 
[IN en de top specialist tectmiek Hierbij gaan we aansluiten op bestaande em bewezen werkwijzen die 
we gebruiken voor oa bruggen. 

Goet 

Van: MNN (CD) NN > 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 11:03 
Aan: MEN (2S) ON >: (CD) >: 
BE (CD) ON Co (CN Cs 
mn (BS) EN, (WN) <>; 
(GPO) B 2S) <<, a (CD) 
Onderwerp: RE: Reactie op conceptversie TK-vragen 

Zie in nota en onderin. 
“Hoe sneller we deze vragen er ult hebben. hoe meer het ons gaat helpen Graag een SMS als ik iets moet doen, ben yanmiddug onderweg naar 
terschelling. Maar lees graag mee.



Bedenk, dat we er (oak) voor zijn om zo juist en volledig mogelijke antwoorden te geven. Koctom de emoties (begrij over hve het gegaan is) eit 
de (top! jkwallfelt van het huidige team grang scheiden van de feitelijkheid der dingen? 
Bedenk ook. dat nav alles wat er de afgelopen jaren in ons land is gebeurd. de bedoeling is ‘openbaar senzij”… dus we houden vanzelfsprekend 
vast aan de lijn minister en Kamer eerst, maar wat we weten seluijven we op, Zie ook hier mija mail van gisteren met ¢ lijn van BSB Ende 
Vritsprank vin techniek is klaar. Wel belangrijk. 2nd epimon TNO en validatie GPO. 

om 

Van: MN 25) Co 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 21:33 

Aan: ME (CD) OE > NN (CD) <> 
ECD) Ks >: (CD) <5 > TT 
(BS) MM sn; (NN) Cr; ON (GPO) 
Mn; NN (3S) <A I (CD) 
Onderwerp: RE: Reactie op conceptversie TK-vragen 

Dag allen, 

Er zijn nog een paar openstaande zaken in de TK-vragen- 
~ Set, vraag 2: Er staat nu “Van de scheuren wordt ingeschat dat ze progressief zijn” Tk weet niet wat dat is 
~ Set 1, vraag 2 en vraag 4: Hoe gaan we om met de uitkomst van de berekeningen? Er stond nu nog dat we berekeningen aan het 

uitvoeren zijn. Gaan we nn meteen melden dat de uitkomst is dat het niet zeker is dat het constructief veilig is en dat we met deze 
uitkomst verder de opties gaan uitwerken? Zie tekstsuggesties in de bijlage. 

Het rapport van gisterenavond is helder. Graag eeu validatie van dit rapport door B en de vraag oF TNO dit rapport oak kan valideren. Als 
dat de feiten zijn is het antwoord dus dat het niet veilig is, en dat we de daaruitvolgende mogelijke scenario's aan de minister zullen voorleggen. 
We gaan niet alle scenario’s eerst uitwerken. Zie discussie gisterenavond en ook de lijn van BENE, We leggen voor aan de minister welke kant 
ze uit wil, Ook dat er geen pasklare oplossing is, dus dat seenario’s die daarmee te maken hebben ingewikkeld zijn. veel geld kosten en veel tjd 
‘Tk vind het heel erg vervelend, maar zo ziet de wereld eruit. En dus gaan we dat ook zo melden. 

Buiten scope 

~ Set 2, vraag 8 en 9: ik vind het antwoord dat we niet weten watvoor onderhoud we zelf hebben gedaan nav het onderzoek wit 2010 zeer 
onbevredigend, Ik begreep dat we de maatregelen niet hebben uitgevoerd, is dat dan niet gewoon het antwoord? 

Jazeker, dat is dan gewoon het antwoord, Wat we niet hebben gedaan, hebben we niet gedaan. 

GE: de tekstwijzigingen kan je volgens mij accepteren. 

Als bovenstaande vragen zijn beantwoord en zijn verwerkt in de antwoorden, dan heb ik nog akkoord nodig van B (en eventueel ook BEE 
als B dat verstandig acht). Dan kunnen de antwoorden weer de lijn in bij BS. 

Groet, 
= 

Van: MN (CO) << 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 16:39 

Aan: MEN (CD) NN Cr: NN (CD) 2; 
CS) a Cos >:  (C >) <2 
EEN CS) Cc: (NN) ON Cn 
CPO) MEN rv; B (ES) <>; (CD) 
MN 
Onderwerp: FW: Reactie op conceptversie TK-vragen 



Hierbij de laatste versie kamervragen 

Groet



Vai ES ES) <> 
Verzonden op: maandag 11 oktober 2021 20:31:10 
Aan: (85) < ul 
Onderwerp: RE: vuurtoren, overleg met WEE 

vop 

Van: MN (2S) NG > 
Verzonden: maandag 11 oktober 2021 20:31 

Aan: MN (2S) 2 
Onderwerp: RE: vuurtoren. overleg met ME 

Ja kijk er na naar 

Met vrendelijke oroer, 

Var: NN CS) 
Verzonden: maandag 11 oktober 2021 20:30 

Aan: EN (2S) Co 
Onderwerp: FW: vuurtoren, overleg met WER 
Urgentie: Hoog 

Ha 

Ik weet dat het al laat is, maar heb even snel wat punten voor WN gevikt. Kan je svp nog even meelezen en aanvullen” Verder ce vraag oF 
swe haar ook onderhands het rapport alvast toe willen sturen, 

Croet mn 

Bele 

Morgenochtend om 8 uur heb je overleg met B en WN over vervol van de vuurtoren. 

Onderzoek vuurtoren Lange Jaap: 
De notitie met de onderzceksuitkomsten is 7-10 aangeleverd scan WB en vervolgens vrijdagmiddag &-10 aan adviseurs van BS 
doorgestuurd 
De notitie met de uitkomsten van het onderzoek is vandaag door HNE voorzien van ven oplegger aariens GPO techniek. Deze is 
gericht van Mmmm Te hebt de rapportage nog niet formeel vin de MMM ontvangen 

~ Het is wenselijk dat de uitkomsten van het onderzoek via de formele lija tan jou worden aangeboden, met daarbij het udvie 
VN + beslisnot voor M, zie volgend punt: Je kan B hiet Om verzoeken. 

In de notitie staan diverse scenario's op hoofdlijnen benoemd. Hiervoor wordt een beslisnota aan M door CD ism. BS opgesteld, Zaak 
dat de nota deze week nan M wordt voorgelegd. Scenario's beboeven vervolgens nog wel verdere uitwerking. Planning per scenario is 
er niet. 

van de 



Van: BEN (CD) ON > 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 17:59 

Aan: MN (2S) <>; NN (CD) <> 
IEN (CD) >; NN (2S) <a o>; NN (CD) 
>, (WSN) Cs; TT (CD) 
0 (GO) vn 
CC: MN (3S) <ol> 
Onderwerp: vuurtoren, overleg mer B 
Urgentie: Hoog 

Hei 

Zojuist even mer WW gedeeld: 
‘Techniek is “klaas” Op 3 onderdelen anzekerheid, conclusie we weten het niet, dus is niet veilig, dus weg blijft afgesloten. 

Wenst ME: niet vachten met communicatie maar terugleggen bij minister, welke scenario’s will u uitgewerkt hebben: 
opties: blij staan (Al dan niet in monumentenstaat of in nieuwstaat). of blijf niet staan. In laatste geval via min OCW van ds 
monumentenlijst af, m eerste geval veel nieuw onderzoek nodig, er 1s geen bestaande beproefde techniek. van binnen wit (dus) niet 
mogelijk, vraagt veel tijd, veel geld. kortom een scenario van veel, langdurig en duur onderzoek. Het 1s ook onduidelijk hoe op Korte 
termijn constructie kan worden veilig gegeven. Ook dit vraagt meer onderzoek naar vewrachting met lange/behoorlijke doorlooptijd en 
‘veal kosten Denk aan onderzoek Notre Dame 
Hierbij als stelling opnemen: en het definitieve rapport moet duis openbaar gemaakt worden: (kan iedereert ook maedenken, en 
gezamelijk oppakken zoals besproken) 

Nota's graag kort en bondig, Aangegeven dat kamervragen terug zijn gekomen van staf min en door WN worden opgepast, WN op basis 
‘yan historie lijn witwerkt, vamuit techmiek en CD eerste versie over vervolg wordt opgeleverd 

orn



Van: (GPO) < ws.nl> 

Verzonden op: vrijdag 8 oktober 2021 15:11:21 
Aan: (GPO) < @rws.nl=; 

(GPO) < (@rws.nl> 

cc: (GPO) < @rws.nl>; 
(CD) < @xws.nl>; (GPO) < arws.nl>; 

(cD) < @rws.nl> 
Onderwerp: RE: rapportage 
Bijlagen: __image00l.png 

Dank je Oe 
Tk zal dit in de oplegger wamens ons op het rapport leggen. 

Groen 

Van: (GPO) < (@rws.nl> 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 14:49 
Aan: (GPO) < @rws.nl>; (GPO) 

@rws.nl> 
(GPO) < (cD) 

@rws.ab>; @rws.nl>; (cD) 
arws.nl> 

RE: rapportage 

Hoi 

1k ben hot in hoofdlijnen eens met de notitie van il), Hat dekt ok i inhoud van her overleg van aigelopen maandag. Er zijn wel anances te 
maken, maar deze zal gee ook deels weggelaten hebben om de aofitie leesbaar te ouden. 
‘Toch wil ik er den noemen: “Scheurvarming in het brosse materiaal is niet repareerbaar”. Deze kewam net aak vaarbij in de mails 

Je kunt op twee manieren repareren: 
1. Proberen het paneel zelfte repareren (lassen, stitching) 
2. Hel paneel versterken met platen (staal/yvk), daarmee ovesbrug je de scheur 

Het 2° kan voor een aantal scheuren (bv, de large wandschenren), maar voor andere locaties gaat dat niet (lippen), De 1° optie wordt wel gedaan 
met gietijzer. maar de vraag is of dit kan met dit oude materiaal. Dit zal ook niet gaan voor alle locaties, Tata Steel heeft ons recent (gisteren) 
een aanbod gedaan om ons hiermee te helpen. we hebben dit intern nog niét kunnen oppakkenvbespreken, Persoonlijk denk ik dat we op dit 
aanbod in moeten gaan. anders op een later moment alsnog toe worden gedwongen, 

Met betrekking tot de zin van 
Hij staat er iets te stellig, maar er is een verschil tussen theoretisch mogelijk en praktisch uitvoerbaar. De reparaties moeten on-site 
uitgevoerd worden en daarnaast zijn het er echt heel veel, op allerlei locaties, Dat is een extra complicatie die het 
repareren van de scheuren on-site op dit moment onwaarschijnlijk maakt. 

Mbt. de TK vraag ben ik het dus eens mel jouw zin: 
“Of de scheuren te repareren zijn is moeilijk te beantwoorden om dat het werken met dit materiaal niet echt bekend ís. 
Dus het repareren van scheuren, zeker in het materiaal als gietijzer, hangt af van hoe dit materiaal reageert of



reparatie, dat moet ook onderzocht worden.” 

Gr, 
mm 

Van: WN (GPO) Gos. 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 13:44 
Aan: EEN (GPO) RO vs. ON (GPO) Gs. 
CC: EN (CPO) Gn; (CD) 
ME so; NN (GPO) >; NN (CD) 
RG nl> 
Onderwerp: RE: rapportage 

Je bent geweldig! 

Van: Bee (GPO) 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 13:43 
Aan: DN (GPO) Gn; ON (GPO) 
GC 
CC: RE (CFO) rv; (CD) 
MN 0s >; (CPO) ON sol: NN (CD) 
EC nl 
Onderwerp: RE: rapportage 

Ik ga de rapportage nu doorlezen 

Van: BENEN (GPO) NC rvs. 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 12:16 

Aan: EN (GPO) NG vs. EN (CPO) rs. 
CC: EN (CPO) NC > (CD) 
MN Co; OD (GPO) Cs. EN (CD) 
B Gwen 
Onderwerp: FW: rapportage 

Hoi gy en 
Jullie kennen het rapport en kan ji mij kort even bevestigen dat wij achter de conclusies staan van ST? 

‘Groet en dank 



Van: SS (CD) Dc. 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 12:01 

Aan: BNN (GPO) ME Oo l> 
CC: (CG es af 
Onderwerp: FW: rapportage 

Dag) 

‘Ik hoor graag wat je van het rapport vindt. 
Kunnen met hetgeen in het rapport staat een notïtie opstellen? 

Van: MEE (CD) Se rys.o' 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 21:51 

Aan: TTS (GPO) SCs n>; LS (CD) Ors; ST 
EEE (CD) nl> 
Onderwerp: FW: rapportage 

Goedenavond, 

Tk vond deze te belangrijk om vanavond te laten liggen. 
Ik heb er nog niet naar gekeken, maar het rapport is binnen. 

zou jij er ook naar willen kijken! 

Fijne avond. 

om 

Verzonden met BlackBerry Work 
(aww. blackberry.com) 

Van: 
Datum: donderdag 07 okt. 2021 9:27 PM 
Aan: WE (CD) Gr 
Kopie: MN (CD) MG 
Onderwerp: RE: rapportage 

Beste <u E



Hierbij het volledige rapport waarbij alle belanghebbende zaken zijn besproken. 

Ik was in de stellige overtuiging dat ik jullie deze week alle noodzakelijke munitie had verstrekt om het management! te 
wfosmeren. 
Kennelijk waren al mijn mais toch nog onvoldoende 

Om te voorkomen dat er weer discussie over inhoud ontstaat heb ik alle relevaate zaken met argumentatie in de rapportage 
opgenomen. 
Ik hoop dat dit an naar tevredenheid is 

Met vriendelijke groet, 

Van: EN (CD) sn 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 1 

Aan: men eg Roterdam.nl> 
CC: EN (CD) Cs. 
Onderwerp: RE: rapportage afgelopen maandag 4 okt 

Urgentie: Hoog 

Zie onderstaand een deel van een mailtje wat ik zojuist (17.42 mur) kreeg. 

“We willen de definitieve versie van de conclusie en advies van de vt lange Jaap, nav afgelopen maandag zsm ontvangen, het liefst vandaag 

nog en anders morgenochtend vroeg. 
Graag mij, =S en =S op de hoogte houden. 
Alvast bedankt voor je hp 
= 

Met vriendeli j & 

Van: SD (CD) 
Verzonden: donderdag 7 oktober 2021 17:12 
Aan: EG wtterdam.nl 
CC: ES (CD) Oo 
Onderwerp: rapportage afgelopen maandag 4 okt 

Urgentie: Hoog 

= 
‘Heb je voicemail ook ingesproken. Per telefoon kreeg ik geen contact van daar dit bericht 

‘Het management wil graag (en wij ook) voor het weekend geïnformeerd worden over stand van zaken. 
Wanneer mag, ik de definitieve versie ontvangen van de bespreking van afgelopen maandag zodat we deze kunnen delen met direct 
besokkenen.



Met vriendelijke groet, 

Vande deze informatie onduidelijk? Wij geven graag cen tolichting, 
Geef et door aan de afsender wannees deze eal niet voor wis eu verwijder dit berich.



Rijkswaterstaat 
Miniserie vam Infrastructuur en Waterstaat 

Minister RWS Restuursstal 
Rijnstraat 
2515 ben Haa 
Pastis 20006 
2500 EX Den Haag. 
T 088797 00 50 
ww rijkswaienstaat.nl 
Contactpersoon 

Beantwoording vragen over de berichten over de vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den 
Helder. 

Daturn 
8 oktober 2024 
Kenmerk 

Inleiding ws- 2021/3499 
Hierbij ontvangt u de beantwoording van bovengenoemde kamervragen van de jaye) 
leden Geurts (CDA) en Heerema (VVD) die op 23 september 2021 aan u zijn 1 Beare moocding tesvraast 
gesteld, 

Geadviseerd besluit 
Wanneer u akkoord bent met de beantwoording, zou ik u vriendelijk willen 
verzoeken de brief te ondertekenen. 

Termijn 
De termijn van de Tweede Kamer is 14 oktober 2021. 

Toelichting 
De beantwoording Is afgestemd met de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed (RCE), 

In ligt een rapport van 7 oktober waarin is aangegeven dat de toren niet 
aantoonbaar veilig is. Ook staan er uitspraken in over vervolgscenario’s en over of 
reparatie wel of niet mogelijk js. Dit rapport wordt nu beoordeeld ten behoeve van 
mogelijke vervolgscenario’s waarna ik u op korte termijn zal Informeren. 
In het antwoord op de kamervragen of de scheuren te herstellen zijn heb Ik 
daarom aangegeven dat dit onderdeel uitmaakt van het vervolgonderzoek. 
Ik zal u het rapport toesturen bij de nota over de vervolgscenario's. 

Rijkswaterstaat beheert twee gietijzeren vuurtorens, de Lange Jaap bij Den Helder 
en een vuurtoren In Scheveningen. Bij de vuurtoren in Scheveningen Is getest of 
Inspectie met behulp van een drone mogelijk is, zodat dit mogelijk ook bij de 
Lange Jaap toegepast kan worden als de toegang voor mensen afgesloten is, 

scape 

Info nav opmerkingen op vorige nota 
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Op de vorige nota (RWS-2021/33880) heeft u een aantal opmerkingen gemaakt. 
Voornamelijk om eerder terug te komen op de communicatie. Op het gebied van 
communicatie worden meerdere dingen gedaan: 

Rijkswaterstaat onderhoudt contact met de perceeleigenaren; 
Rijkswaterstaat heeft contact met wethouder Heleen Keur en 

burgemeester Jan de Boer en er Is afgesproken dat zij geïnformeerd 
worden als er meer bekend is over de huidige stabiliteit van de toren en 
daarna de te treffen maatregelen; 
Rijkswaterstaat zal de voorzitter van de belangenvereniging Huisduiner 
Belang informeren; 
Als er meer bekend is over de stabiliteit en daarmee ook of de weg weer 
opengesteld kan worden, zal ook een moment worden georganiseerd om 
de bewoners te informeren. De gemeente Den Helder en Rijkswaterstaat 
trekken hierin samen op; 
Ook de pers zal geïnformeerd worden als er meer duidelijk is over het 
vervolg, Dit kan bijvoorbeeld door een persbericht of een persconferentie, 
het beste middel wordt bepaald naar aanleiding van de boodschap. 

De Directeur-Generaal Rijkswaterstaat, 
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zò FA 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 

RWS BEDRIFSVERTROUWELTIC Rijkswaterstaat Grote 
Projecten en Onderhoud 
Goffioentaan 2 
3526 LA Unrecht 
Pastis 2232 
3500 GE Utrecht 
T 098 797 21 11 
www rpkswaterstast.n) 
Contactpersoon 

memo Oplegger op rapport Vuurtoren Lange Jaap 

She 

Bij deze onze beoordeling van het rapport Vuurtoren Lange Jaap. Datum 
B oktober 2021 

Vanuit technisch oogpunt onderschrijf ik de analyse die in het rapport wordt 
beschreven, 

Daar waar het gaat om het beschrijven van de toekomst scenario's wil ik één punt 
een belangrijk onderscheid maken. Het betreft hier de uitspraak die is gedaan bij 
scenario 1: 
Toren behouden: beperkte reparaties op de aanwezige scheurvorming en herstel 
van voegen en bouten, 

Hier in wordt aangegeven dat scheurvorming in het brosse materiaal niet 
reparabel is, Deze uitspraak wil ik verdiepen vanult een theoretisch punt en een 
ultvoerbaarheldspunt, 

1) Theoretisch punt: Theoretisch zou het brosse materiaal te repareren zijn. 
Er zijn verschillende technieken om dit te kunnen doen en er zullen ook 
partijen zijn die dit mogelijk zouden kunnen. 

2) Uitvoerbaarheidspunt: De volgende vraag is of wat theoretisch kan ook 
uitvoerbaar is. We kunnen concluderen dat de uitvoerbaarheid van een 
theoretische oplossing voor de vuurtoren de Lange Jaap, moeilijk tot niet 
mogelijk is. 

‘Conclusie: 
Wij onderschrijven de conclusies van het rapport met bovenstaande nuancering . 

Met een vriendelijke groet 

Directeur Techniek en Technisch Management 
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Van: EN DS) KG nl 
Verzonden op: maandag 11 oktober 2021 15:55:11 
Aan: EN CS) <5 

(BS) MN ews. 01> 
cc: B 2S) <= 

CS) MG rws.nl> 
Onderwerp: RE: uitstelbrief ivm beantwoording TK vragen Vuurtoren Lange Jaap 

Ok en akkoord 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www. blackberry.com) 

Van: EN (55) > 
Datum: maandag 11 okt. 2021 3:45 PM 

Aan: B (ES) Co NN (SS) 
Kopie: MN (3S) >, ON (3S) NN 01> 
Onderwerp: RE: uitstelbrief ivm beantwoording TK vragen Vuurtoren Lange Jaap 

Ja, WM is vanochtend door WY geinformecrd dat MMM de vragen heeft aangehouden en wil kijken of we uitstel kunnen krijgen gelet op 
samenloop met rapport en de beoordeling daarvan. WJ heeft vervolgens WY bedankt voor de update. 

Van: MEN (3S) ON Cs 
Verzonden: maandag 11 oktober 2021 15:43 

Aan: MN (2S) OE 5 NS) RC sob 
CC: 3S) <5) Cs. 
Onderwerp: RE: uitstelbrief ivm beantwoording TK vragen Vuurtoren Lange Jaap 

Is B hier nu in meegenomen? 

Verzonden met BlackBerry Work 
(wouw.blackberry.com) 

Van: nn ©) Ne 
Datum: maandag 11 okt. 2021 
Ai DE SG EN (BS) @rws ul> 
Kopie: MEN (BS) MN Sn, NN (BS) EN + 
Onderwerp: uitstelbrief ivm beantwoording TK vragen Vuurtoren Lange Jaap 

on 

‘Donderdag moet de beantwoording van de Kamervragen over vuurtoren Lange Jaap worden aangeleverd. Voorstel is om cen uitstelbrief naar de 
‘Kamer te sturen. Dit is met WM on WN (DBO) besproken. Beide zijn hier voorstander van. 

Aanleiding 
-_ Vrijdagmiddag hebben we bij BS de uitkomsten van het onderzoek naar de lange jaap ontvangen. Daarin worden ook verschillende 

scenario’s voorgesteld, De CD is o.b.v. deze uitkomsten nu bezig met een beslisnota aan M over de scenario's, 

Buiten scone



Buiten scop 

7) Ook moeten we mu richting Kamer bij enkele vragen aangeven dat we hier nog op terugkomen. 
DBO is ook voorstander van de uitstelbrief, anders blijven we brieven / antwoorden richting Kamer sturen met 
strekking dat we ze later nader informeren over uitkomsten. 

Ben nm bezig met opstellen uitstelbrief + nota aan M met onderbouwing, als bijlage voeg ik ook de antwoorden aan de 
Kamer die we hebben opgesteld. Zodat je een volledig beeld hebt, 

Vraag: Ben je akkoord met uitstelbrief voor Kamervragen van de vuurtoren? 

Groet, EE 

Van: MN (CS) Ms 
Verzonden: maandag 11 oktober 2021 07:47 

Aan: MN (3S) > 
CC: (ES) 5: NS) < Cos o>: 
EN (BS) @rws.nl> 
Onderwerp: RE: Beantwoording Brief TK over berichten vuurtoren Lange Jaap (86189) (86191) 

Hallo mm 
Grg in cm want is voor mij zo niet te lezen en ik kan ze zo niet afdoen. 
mi 

Verzonden met BlackBerry Work 
www.blackberry.cam) 

Van: MEN (2S) GS 
Datum: vrijdag 08 okt. 2021 6:54 PM 
Aan: MEN (BS) Nn 
Kop: MN (GS) <> NG (3S) <>, 
EN (B) MN os > 
Onderwerp: FW: Beantwoording Brief TK over berichten vuurtoren Lange Jaap (86189) (86191) 

Dag WN. zic de reactie van WE. 

Ti stuur je de stukken mee zoals die in CM stonden. Advies Bis om met DBO te bellen om te zorgen dat vragen en scenario's in samenhang 
worden beschouwd. 

Met vreudelijke groet, 

Van: MN CS) NC cs 
Verzonden: vrijdag 8 oktober 2021 18:39 
Aan: MEN 3S) MC; NS) <a 01> 
Onderwerp: Beantwoording Brief TK over berichten vuurtoren Lange Jaap (86189) (86191)



‘Dank voor je werk. Zie bijlage, Heb nog even nagedacht, misschien is het goed on na het weekend even met DBO te schakelen over de aanpakt 
Tk heb nu het idee dat we vragen beantwoorden die na het weekend achterhaald zijn of zeer binnenkort worden, Wellicht is een uitstelbriefje 
beter met als argument dat er nieuwe inzichten zijn die eerst op merites mogten worden beoordeeld. Anders moeten we slraks veel repareren 
sichting TK (en de buitenwacht). 

Groe.



EES ES) Sl 
Verzonden op: maandag 11 oktober 2021 21:18:37 
Aan: nn (2S) ES 

(BS) MN @ ws. n> 

ce: BN (3S) <I s.nl> 
Onderwerp: — overleg vuurtoren morgenochlend & uur. 

Beste 
Morgenochtend om 8 uur heb je vervalgoverleg met I en WN over de vuurtoren. IIE en ik zijn daarbij aamwezig, hierbij ontvang je van 
ons enkele punten ter voorbereiding, 

Groet, mede namens GE 

Onderzoek vuurtoren Lange Jaap: 
=De notitie met de onderzoeksuitkomsten is 7-10 aangeleverd za WM eu vervolgens vrijdagmiddag 8-10 aan adviseurs van BS 

doorgestuurd. Is door BS nog niet beoordeeld. 
- De notitie met de uitkomsten van het onderzoek is vandaag door WM voorzien van een oplegger namens GPO techniek. Deze is 

‘gericht aan J)’ MM. Je hebt de notitie met oplegger nog nict forme! via de MMM ontvangen. 
‘Hot is wenselijk dat de uitkomsten van het onderzoek via de formele lijn aan jou worden aangeboden, mat daarbij het advies van WE 
WE + beslisnata voor ML zie volgend punt. Je kan B hier om verzoeken. 

= Inde notitie staan diverse scenario’s op hoofdlijnen benoemd, Hiervoor wordt een bestisnota aan M door CD L.sm_BS opgesteld, Zaaks 
dat de nota deze week aan M wordt voorgelegd. Scenario's behoeven vervolgens nog wel verdere uitwerking, Planning per scenario is, 
er niet 

Onderzoek vuurtoren Scheveningen; 
=__ Maandag en woensdag zijn aanvullende inspecties gepland, Onbekend is wanneer vervolgens de titkomsten verwacht worden. Ook is 

niet bekend of er al vervolpscenario’s worden uitgewerkt. Hoe te handelen mocht (worst case) blijken dat ook vuurtoren Scheveningen 
uiet aantoonbaar veilig is? Vunctoren ligt immers in (dicht) bebouwd gebied 

~ Je kam MN vragen naar afgesproken acties (zie onderstaande mail): Zelfde proces (graag snel) als bij Lange Jaap: bevindingen 
‘ingenieursbureau, laten toetsen door TNO, laten valideren door GPO. Waar staan we en wanneer worden uitkomsten verwacht? 

~ IS gemeente op de hoogte van inspecties en is er al nagedacht over communicatielij richting o a. gemeente Den Haag omgeving? 
Wanneer wordt wie geïnformeerd? 

Keun notitie: 
= De actuele veiligheidssituatie als ongewijzigd potentieel onveilig moet worden aangemerkt. 
> Erin op aie vane ize keri geen ann on de gebed elen of eel opte AT, Er isook seen 

concreet criterium vastgesteld op basis waarvan eeu 
dergelijke maatregel wel zou kunnen worden genomen. 
Vastgesteld 1s dat er alleen als gevolg van het geïsoleerd effect van alleen scheurvorming (tot scheurlengres van 3 plaatvelden) niet direct 

instabiel gedrag van de torenwand te verwachten is. 
rege geleen deeg en begeren denten vande SEE VU 

: ‘Belangrijkste reden is dat het effect van vele elementen ronde de 2welling in de vaeg. de mate draagwerking van de 
‘voeg, de inwendige spanning in de constmctie, gedeeltelijke onthechting van de vloeren en het brosse materiaalgedrag in teveel 
onzekerheden resulteren bij de uitgangspunten én aannames van de berekening, 

= Erzijn 7 scenario's in beeld gebracht. 
- Eris een tijdlijn toegevoegd.



Van: 5) <A s 11> 
Verzonden op: donderdag 14 oktober 2021 08:18:51 

Aan: MN 05) <= 
(BS) MN rvs 

Onderwerp: RE: concept beslsinota scenario's vuurtoren 

‘Dank. Primm, dus inderdaad niet pas bij laatste stap/def. besluitvorming TK informeren (beslispunt 5), zoals eerst geformuleerd maar in 2 
stappen (parallel) doen ( beslispunt 3). 

Betekent dat er bij de nota scenarios ook nog Kamerbrief moet worden bijgevoegd en opgesteld. 
a zn Zal dit bij CD neerleggen om aanzet te doen. 

Willen we dan ook gelijk beantwoording van Kamervragen meesturen? Lijkt me anders lastig uitte leggen als Kamer wel een brief ontvangt 
maar geen antwoorden op hun vragen krijgen. 

[EEE beeft overigens de uitstelbrief aangehouden en opmerking gemaakt zag ik in CM. Welke opmerking dit is, is miet zichtbaar. 

Groe, 

Van: EN (3S) NC 
Verzonden: donderdag 14 oktober 2021 08:08 
Aan: MN (5S) MC vs ED (2S) Gs 
Onderwerp: RE: concept beslsinota scenario's vuurtoren 

Dag mn 

‘ic kan me wel vinden in de optie van Wi: 

De gemeente en stakeholders weten dat er een rapport ligt. Dus advies mi aanpassen: 

Na besluit M de gemeente en stakeholders informeren over de uitkomsten met uw voorkeur maar dat uiteindelijke besluit afhankelijk is van de 
‘uitvoerbaarheid en de kosten. 
De tweede kamer parallel informeren (in gang ze‘ten) 

= Datereen rapport ligt 
= wat de uitkomst is 
= met betrokken de opties guan verkennen met voorkeur voor 
—__ maar uiteindelijk bestuit afhankelijk is van … 

Dit in plaats van Informeren tk als er een def oplossing is. 

Mel vriendelijke groet, 

Van: EN 25) M= 
Verzonden: woensdag 13 oktober 2021 19:49 
Ann: EN) CS) Os 0) 
Onderwerp: FW: concept beslsinota scenario's vuurtoren 

ct 
Kuen jie ook evea meedenken over in TK ome (re zoe mmm 
=f 20 Scope 
‘Heb MM hier vanmiddag even over gebeld. Geuncht hier in de volgordelijkheid rekening moe te houden, maar wellicht toch tussentijds



eerder terug naar de Kamer (na draagvlak stap 3) ipv pas na nadere uitwerking voorkeursoptie + def. besluitvorming (stap 5). 

Groet, EE 

Van: MN (2S) 
Verzonden: woensdag 13 oktober 2021 19:27 

Aan: MN CD) ON NN CD) 
NC (CD) (CD) 
B CD) NCN) <> 
BE (CPO) NC; MN (2S) <ul> 
Onderwerp: RE: concept beslsinota scenario's vuurtoren 

Hoi collega’s, 

Danke voor de aanscherpingen. 

Hierbij een nieuwe versie ter bespreking tav de nota zijn wat mij betreft; 

jemobiliseren en terugbouwen lijken au de 2 opties: replica terugbouwen of opnieuw temigbouwen in oorspronkelijke, 
monumentale status door ellcaar te lopen is, 

—_ Hebben we alle argumenten of missen we uog zaken? + bespreken weergave van afwegingskader (wel/geen tabel met score)? 
-_ Verduidelijking op enkele punten in de nota, zie opmerkingen in schone versie, 

Find van de ochtend wil ik de laatste (definitieve?) versie naar WM sturen, zaal om vaart er in te houden. 

Tot morgen, 

Groet, mn 

Van: MNN (CD) < NC 
Verzonden: woensdag 13 oktober 2021 10:58 

Aan: HE (CD) <>; NN (8S) <C>; 
B (CD) MC; ON (CD) <0 NN (CD) 
MN >; MN NN) <> ON (GPO) 
NC; (©) Cs > 
Onderwerp: RE: concept beslsinota scenario's vuurtoren 

All, 

‘Hierbij mijn opmerkingen/aanvullingen. 

Te zit alleen met de vraag van| d 
“Wai worden de vervolgacties als M besluit genomen heeft? Graag vervolgstappen op hoofdlijnen kort in de nota opnemen aan het emd 

Moeten we dan per scenario de vervolgstappen op hoofdlijnen gaan vermelden? Kunnen we niet beter vermelden dat we de vervolgstappen gaan 
uitwerken zodra een besluit is genomen. 



Van: MENEN (CD) NN eo 
Verzonden: woensdag 13 oktober 2021 08:37 

Aan: EN 3S) Co NN (CD) 
MN 2 NN (CD) <>: NN (CD) 
0 NN (CD) Nr: NN) 
> (CPO) ON >; TT (2S) 
Onderwerp: RE: concept beslsinota scenario's vuurtoren 

oi 

Mooie nota.bijgevoegd mijn opmerkingen. Zou hem (vooral) iets anders structureren 
pm zie vraag in de nota van WNW. Kun jj de invulen’? 

= 

Van: EN (25) MN 5 n> 
Verzonden: dinsdag 12 oktober 2021 18:40 

Aan: ME CD) EN TT (CD) 

Mn EEN te or SS) 
<a Ed 
Onderwerp: concept beslsinota scenario's vuurtoren 

Collega’s, 

Hierbij de concept versie die BM en i hebben opgesteld n.a.v, de overleggen van vanochtend. We ontvangen graag morgenochtend uiterlijk 
12 tur jullie reacties /aanscherpingen hier op. 

Fijne avond. 

Groet, mmm



Van: SS 5) <> 
Verzonden op: donderdag 14 oktober 2021 14:12:00 

Aan: EN (CD) <> 
(BS) MN vst; NN (B) Cr 

Onderwerp: RE: Graag reactie: Uitstelbrief vuurtoren Lange Jaap 

Dank. Net met DBO gebeld. Voorstander van eerdere versie die al goedgekeurd was door DG. De nieuwe versie roept te veel (vervolg)vragen 
op, zaak om hier bij de uiteindelijke beantwoording van de Kamervragen rekening mee te houden en dit in Ix mee te geven richting Kamer. 

Uitstelbrief is nu ongewijzigd doorgezet near M. 

Van: MENEN (CD) EN v> 
Verzonden: donderdag 14 oktober 2021 13:57 

Aan: MEN 3S) MNC 1; MN (2S) Piers. 
Okke (BS) MN Crvsnl> 
Onderwerp: RE: Graag reactie; Uitstelbrief vaurtoren Lange Jaap 

Ike zou er dit van maken: 

Helaas kunnen deze vragen niet binnen de gebruikelijke termijn worden beantwoord. omdat het her ancalyseren van de ingformarie mr her vecent 
aan Rijferwaterstaal opgelever deoriderzoeksvanport en Net bepalen en vsiwerken van een vervolgaanpak meer tijd vraagt. 

Van: EN ©) Cs o> 
Verzonden: donderdag 14 oktober 2021 13:47 

Aar: NN (CD) <> NS) <<; TT 
EEN GS) MN 
Onderwerp: Graag reactie: Uitstelbrief vuurtoren Lange Jaap 
Urgentie: Hoog 

Allen, 

DBO gesproken. Uitstelbrief moet vandaag nog de deur uit. Inde brief staat au als argument (versie 1): 

Helaas kunnen deze vragen met bmmen de gebrutkelyke termijn worden beantwoord, omdat het verzamelen van de benodigde mformane maer 
rijd vraagt. 

Ik streef er naar u zo spoedig mogelijk de antwoorden ap da Kamervragen te doen toekamen. 

Tnmiddels is bekend dat onderzoeksrapport van ingenieursbureau er is. WM geeft ook aan dat Lechnisch onderzoek is afgerond en dat staat aak 
breed in de media, Kortom vind ik geen al te sterk argument meer. Mi zou het kunnen, want rapport was er de 7°, ook de analyse hier op en 
wat dit betekent voor vervolgsceuario”s / voorkeursvariant kost tijd. daar zitten we uu in en zijn we bezig met nota over aan M, In sood mijn 
suggesties (versie 2). 

Helaas kunnen deze vragen niet bmmen de gebruikelijke termijn worden beantwoord, omdat het ouiterzoeksvapport recent arm Rilewaterstaat 
apgeleverd. en her verzamelen van de benodigde informatie en het bepalen en urwerken van een vervolgaanpak meer tijd vraagt. 

Ik streef er naar U zo spoedig mogelijk de aitwaorden op de Kamervragen te doen toekomen. 

‘Hoe zien jullie dit? Versie | of versie 2 hanteren? Graag per omgaande reactie en akkoord. 

‘Daama moet ik brief weer bij NN (DBO) aanbieden, hij legt brief voor aan M. 

Groes,



Van: SSS (3S) as 0l> 
Verzonden op: donderdag 14 oktober 2021 19:08:05 
Aan: B (CD) Cv; (CD) NC >; 

EE EN 
(CD) sn; MN (BS) Cs >; 
EN (CD) <> 
(WN) EN Onvs.n1>: EN (CD) <>: 
EN (CC) Es 
(BS) MN 2 vs.nl> 

Onderwerp: RE: vuurtoren, tijdlijn en aanbieding 
Bijlagen: 20211014 tijdslijn V1.0- docx 

Hiecbij nog enkele opmerkingen / aanscherpingen op de tijdlijn. 

Even ler check, ME is bezig met een nota an WB waarin samenvatting / belangrijkste uitkomsten staan vermeld toch” 

Bevinding GPO Techniek iksvij loopt door elkaar heen. 

Groet mam 

Van: MEN (CD) MN vnl 
Verzonden: donderdag 14 oktober 2021 18:56 
Aan: MNN (CD) Ns; TY (BS) Sl 
CD) > NN (2S) <A 5; 
CD) <> CNN) v> 
EEN (CD) TNG vo, (ES) <5 
(GPO) ME 5.0; NN (5S) vnl 
Onderwerp: RE: vuurtoren, tijdlijn en aanbieding 

Tijdlijn 
Allerlaatste gedeelte over beschikbaarheid rapport. 
Conctusie mm 
Moet mi, herschreven worden.,..: ile snap zo niet wat er staat. Volgens mil iets in de trant van: conclusies rapport worden onderschreven. Eea 
nuancering moer worden gemaakt ten aanzien Van … 

og niet: wrs beginvhalf oktober. … Laat begin maar weg! 

Van: MEN (CD) MN v> 
Verzonden: donderdag 14 oktober 2021 18:14 

Aan: EN CS) <>: ON (CD) > TIT 
HEN (CD) >: NN (BS) 205.1: NN (CD) 
ME MN (NG: (CD) 

SS (CN (GPO) 
EN (8S) <> 

Onderwerp: vuurtoren, tijdlijn en aanbieding 

Graag even meelezen, zodat ik morgenvroeg kan versturen. 

crm



Van: SSS (3S) as i> 
Verzonden op: vrijdag 15 oktober 2021 07:24:49 
Aan: EN 2) NS 
Onderwerp: RE: vuurtoren, tijdlijn en aanbieding 

zon. 

Bedankt. Ik za je opmerkingen doorsturen naar de CD. 

Tk zie dat we deels dezelfde opmerkingen hebben. Altijd goed die consistentie vannit de Staf -) 

Il vind dat ze bij met name “scheuren” te algemeen zijn in bun toelichting. Moet specifieker: vloeren, wanden of beide. Anders ontstaat beeld dat 
de scheusen in de wanden al vanaf begin probleem is, dat is bij mijn weten niet het geval. Volgens mij doelen ze namelijk op de scheuren in de 
vloeren, maar dat komt onvoldoende naar voren. 

Memo aan B heb ik om verzocht. Die is nog nagestuurd door BB moet ik nog lezen. 

Groet, B 

Van: SN 3) mmm + 
Verzonden: donderdag 14 oktober 2021 23:16 

Aan: EEEN (3S) NG 
Onderwerp: RE: vuurtoren. tijdlijn en aanbieding 

Bu 

Graag memo aun WP richter 
‘Verder paar vragen bij de tijdlijn. 
Loop jij ze na? 

“Met srendelijke groet 

Van: (CD) ON Gs. 
Verzonden: donderdag 14 oktober 2021 18:14 

Aan: ENEN (2S) MN CN (CD) << TT 
van (CD) ON (5) N= ON (CD) 
Mn: CN) Nn: NN (CD) 
Co) NN (2S) NG) 
NN Co NN <) es > 
Onderwerp: vuurtoren, tijdlijn en aanbieding 

Graag even meelezen, zodat ik morgenvroeg kan versturea,



om



Rijkswaterstaat 
Ministerie van Inffastructuur en Waterstaat 

RWS BEDRIFSVERTROUWELTIK Rijkswaterstaat Corporate. 
Rijkswaterstaat Bestuursstaf Dienst 
Michéle Blom Goifioentaan 2 
Postbus 20906 3526 LA Unrecht 
2500 EX DEN HAAG Pastis 2222 

3500 GE Utrecht 
7 088 797 11 11 
kecgrws.ol 
wrm ritkswaterstaatin| 

m e m O Tijdlijn onderhoud vuurtoren Lange Jaap ror 

Beste EN, 

Het onderhoud aan de vuurtoren Lange Jaap In Den Helder Is in kaart gebracht Datum 
vanaf 1988. In dat jaar Is de monumentale status toegekend aan deze vuurtoren. 14 oktober 2021 
Alle bij ons bekende onderhoudsactiviteiten vanaf dat moment tot op heden zijn __gijage(m) 
opgenomen in een tijdlijn die als bijlage Is toegevoegd aan deze memo. Pi 
Deze memo geeft hiervan een samenvattend beeld. 

Overall beeld 
Het overall beeld dat deze tijdlijn schetst is wat mij betreft dat er sprake is van 
een vuurtoren die, door zijn bijzondere wijze van constructie en monumentale 
status, niet eenvoudig te onderhouden is, Daarbij speelt mee dat er (grote) 
onzekerheden zijn over oorzaak-gevolg-relaties waardoor er vanuit de techniek 
lastig afdoende maatregelen waren te nemen. Dit heeft geleid tot veel aanvullend 
onderzoek. Er zijn In de tussentijd enkele noodmaatregelen doorgevoerd, maar 
geen structurele maatregelen genomen om eventuele ongunstige effecten van de 
opgetreden scheurvorming te verhelpen 

1988 - 2010 
De eerste signalen over scheurvorming in de vloeren komen al uit de jaren 80. 
Een aantal relatief eenvoudige verstevigingsmaatregelen zijn In deze periode 
toegepast zoals het aanbrengen van extra ondersteuning bij de draagconstructie 
van de vloeren. Desondanks neemt in deze periode het aantal scheuren in de 
vloeren toe. In 1998 heeft dat geleid tot sluiting van de vuurtoren voor publiek. 

2010 

In 2010 heeft een uitgebreide Inspectie plaatsgevonden door een externe partij 
(IECRT). Naast scheuren In de vloeren werden ook gebreken gevonden aan de 
bouten in de flenzen waarmee de wanddelen aan elkaar zijn bevestigd. Een 
oorzakelijk verband werd gelegd met naden in de schacht die waterdoorlatend 
waren, beschadigde coating en waterlekkage bij raamconstructies. Er zijn vanuit 
die inspectie ook oplossingsrichtingen aangedragen om deze gebreken te 
herstellen. 
De uit deze inspectie aanbevolen maatregelen zijn, voor zo ver we hebben 
kunnen achterhalen, niet uitgevoerd. Waar mogelijk hebben we medewerkers 
benaderd die hier destijds bij betrokken zijn geweest, echter we hebben geen 

RWS BEDRIJFSVERTROUWELIJK Pagina 1 var?



nformatie gevonden of hierover besluitvorming heeft plaatsgevonden of wat de rijkswaterstaat Corporate 
redenen hiervoor zijn geweest, Dienst 

2010-2018 Daten 

In de periode van 2010 tot 2018 zijn met enige regelmaat Inspecties uitgevoerd oktober 2021 
en Is op sommige momenten geprobeerd om de ingetreden degradatie tegen te 
gaan. Dat lukte niet, De meer dan 10.000 bouten zitten zo vast dat ze destructief 

verwijderd moeten worden, de Ijzercementvoegen laten zich niet verwijderen en 
kuip- en schachtplaten klemmen ten opzichte van elkaar, 

In 2045 is besloten om geen personen meer toe te laten op de vloeren, Alleen de 
trappen bleven nog toegankelijk voor functionarissen die noodzakelijkerwijs de 
toren moesten betreden, Een aantal vloeren Is gestut en In 2018 Is aanvullend 
besloten tot een gewichtsbeperking (250 kg/verdieping), 

2018 - 2021 
In 2018 adviseert de onderhoudsaannemer om specialistisch onderzoek te laten 
uitvoeren. Hierbij wordt Ingenieursbureau Rotterdam betrokken. Die Is gestart 
met een bureaustudle naar alle beschikbare informatie, De uitkomsten van deze 
studie leidden tot de conclusie dat verder rekenkundig onderzoek nodig was om 
vast te kunnen stellen of er sprake is van constructieve velligheidsrisico’s. 
Eind 2019 wordt het DT van de CD geïnformeerd waar over ? en Is een aantal 
scenarlo’s geschetst. De onderliggende Informatie bevatte echter nog behoorlijke 
onzekerheden waarvoor nader onderzoek nodig was. Deze onderzoeken hebben in 
2020/2021 plaatsgevonden. In september 2021 Is gerapporteerd dat er In de 
laatste 3-6 maanden verdergaande groel van scheuren heeft plaatsgevonden, 
waardaor vanaf dat moment de constructieve veiligheid niet meer gegarandeerd 
kon worden. Daarna ls in overleg met de gemeente terstond de directe omgeving 
afgezet, 

Ik hoop je hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

Met vriendelijke groet, 

herleidbaar 
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Van: ES (2S) <a ews.nl> 
Verzonden op: vrijdag 15 oktober 2021 18:20:01 
Aan: SEES °C 

(BS) MN rvs. 
Onderwerp: FW: Terugmelding staf M 14 oktober 
Bijlagen: __2021-0044757 Raadsinformaticbrief Lange Jaap pdf 

‘Pfffff... ter info. 

Buiten scope 

Stat wellicht niet in de brief aan de raad, maar wel in de media. Daaruit heeft M moeten vernemen dat onderzoek klaar is (ew bij mijn weten 
niet via haar eigen vitvoeringsorganisatie (want nota uitstelbrief lag nog bij B) en werden ook scenario’s genoemd “sloop en renovatie”. 

Zal dit maandag wel weer uitleggen. au tijd voor weekend. 

Fijn weekend, 

Van: EN (CD) NG > 
Verzonden: vrijdag 15 oktober 2021 18:12 
Aan: EN (55) sn >; NN (ES) > 
Onderwerp: RE: Terugmelding staf M 14 oktober 

Er staan diverse onjuistheden in. 
Buiten scope 

De gemeenteraad heeft niet over scenario’s geïnformeerd. Zie de brief van de gemeenteraad die ik 
vanmorgen met WW heb gedeeld en die WW ook heeft. 

Kortom als het belangrijk is dat er aan goede informatievoorziening wordt gedaan is het zaak dit te herzien. 

om 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www_blackberry.com) 

Van: MN (3S) <ol> 
Datum: vrijdag 15 okt, 2021 5:25 PM 
Aan: MN 2S) ON Co NN (CD) GG os. 
Onderwerp: FW: Terugmelding staf M 14 oktober 

Him, mn, 

‘Hierbij de terugmelding uit de Staf t.a.v. de vuurtorens. Verzoek hier vertrouwelijk mee om te gaan. 

Groet, 

Van: EN (2S) ce 
Verzonden: vrijdag 15 oktober 2021 16:10 
Aan: EN (35) NC 
CC: MN (BS) ON vn 
Onderwerp: Terugmelding staf M 14 oktober 

im



Vuurtorens Den Helder 
De Minister vraagt zich af hoe het komt dat witstel wordt aangevraagd voor de beantwoording van Kamervragen over de Lange Jaap. 

De Minister heeft begrepen dat het college van B&W van Den Helder de gemeenteraad heef! geïnformeerd over mogelijke reparatie 
scenario’s voor de Tange Jaap; terwijl M de TK nog niet hierover heeft geïnformeerd. Ze is niet amused over hoe dit proces verlopen 
is 

—_ Afgesproken dar we aan M de informatie over de Tange Jaap MNN =O > basis daarvan zal ze bepalen 
‘hoe en waaneer ze de TK wil informeren, Actie BS-PIV B 
De Minister ontvangt graag een tijdlijn om de situatie goed te begrijpen. Actie BS-PIV 



DEN HELDER 
Zaaknummer: 2021-0044757 

Raadsinformatiebrief 

Betreft: Stand van zaken rondom de Lange Jaap 

‘Aan de leden van de Gemeenteraad 

Tijdens de vergadering van de gemeenteraad op 27 september 2021 is een motie aangenomen 
waarin u het college opdraagt zo snel mogelijk aan de raad te rapporlaren over eventuele 
vervolgstappen met betrekking tot de situatie rondom de Lange Jaap. 

De Lange Jaap 
De Lange Jaap is een icoon van de gemeente Den Helder. Den Helder is dé stad van de marine en de 
scheepvaart, De vuurtoren is een baken van veiligheid en herkenning, voor vissers die weer 
terugvaren en marinemensen die weer thuiskomen. Het licht van de Lange Jaap is tot op meer dan 50 
kilometer afstand zichtbaar. De stralen van de vuurtoren zijn een teken van thuiskomst voor de 
inwoners van Den Helder. 

De Lange Jaap is niet alleen van belang voor Den Helder. De vuurtoren is in 1988 aangewezen als 
rijksmonument en daarmee van nationale waarde. De vuurtoren is met haar 63,45 meter de hoogste 
nog brandende vuurtoren in Nederland. De Lange Jaap is geheel van gietijzer, uitgevoerd door gieterij 
Penn en Bauduin, naar ontwerp van Q. Harder. Al aan het eind van de 16 eeuw werden er bakens 
aangelegd voor de kust van Huisduinen en Den Helder, om de scheepvaart veilig te begeleiden, De 
eerste vuurtoren met lampen werd in 1822 op Fort Kijkduin geplaatst. Toen deze toren in 1875 werd 
afgebroken werd de Lange Jaap gebouwd. 

De rijksmonumentale vuurtoren is dus al vele jaren verweven met de geschiedenis van Den Helder, en 
vormt een belangrijk ankerpunt in het verhaal en daarmee de identiteit van de gemeente. 

Stand van zaken 
De portefeuillehouder erfgoed heeft regelmatig contact met Rijkswaterstaat over de stand van zaken 
rondom de vuurtoren. Hierbij benadrukt zij het belang van de vuurtoren voor Den Helder zoals 
hierboven beschreven. Ook de burgemeester is in overleg met Rijkswaterstaat, waar het de veiligheid 
en openbare orde betreft. Daarnaast is er regelmatig contact met de Rijksdienst voor het Cultureel 
Erfgoed. 

Rijkswaterstaat heeft het technisch onderzoek naar de aard en ernst van de scheuren afgerond. Deze 
onderzoeksrasultaten zijn geanalyseerd, De uitkomsten vormen de basis voor een nota met 
verschillende opties die aan de minister wordt voorgelegd. Als de minister een besluit heeft genomen 
zal zij daaraver de kamer informeren. Daarna wordt de gemeente Den Helder geïnformeerd, alsmede 
de omwonenden.
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Vervolgstappen 
Rijkswaterstaat streeft er naar zo transparant mogelijk te zijn, met inachtneming van de politieke 
procedures. Daarbij is regelmatig contact mat de gemeente Den Helder, Huisduinen Belang en de 
Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed van wezenlijk belang. In samenspraak met de gemeente Den 
Helder zal Rijkswaterstaat een avond voor omwonenden en belanghebbenden organiseren. Zij stellen 
voor dat deze avond wordt ingepland op het moment dat er besluitvorming vanuit de minister heeft 
plaatsgevonden 

We hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Den Helder, 13 oktober 2021. 

Met vriendelijke groet, 
Burgemeester en Wethouders van Den Helder, 

14 



Van: EN (CD) <a s.nl> 
Verzonden op: vrijdag 15 oktober 2021 12:23:58 
Aan: EN ES) <a ws.nl> 
ce: ES (3S) es 0l>; 

(BS) MN 5.0: NN (BS) NE vs 
EN (5S) NC vs 

Onderwerp: _ tijdlijn Lange Jaap 
Bijlagen: 20211015 Samenvattend memo tijdlijn onderhoud Lange Jaap def.doex, 20211015 

tijdslijn VI.1-defidoex 

Categoriëen: via hprm 

Bete 

Op jouw verzoek de tijdlijn van nitgevoerde onderzoeken en onderhoud van de Lange Jaap, voor zover we dat binnen de CD hebben kunnen 
achterhalen. 

Met vriendelijke proel



Rijkswaterstaat 

RWS BEDRIFSVERTROUWELTIK 
SEE Bestuursstaf 

Postbus 20906 
2500 EX DEN HAAG 

memo Tijdlijn onderhoud vuurtoren Lange Jaap 

Beste EN, 

Het onderhoud aan de vuurtoren Lange Jaap In Den Helder Is in kaart gebracht 
vanaf 1988. In dat jaar is de monumentale status toegekend aan deze vuurtoren. 
Alle bij ons bekende onderhoudsactiviteiten vanaf dat moment tot op heden zijn 
opgenomen In een tijdlijn die als bijlage Is toegevoegd aan deze memo. 
Deze memo geeft hiervan een samenvattend beeld. 

Overall beeld 
Het overall beeld dat deze tijdlijn schetst is wat mij betreft dat er sprake is van 
een vuurtoren die, door zijn bijzondere wijze van constructie en monumentale 
status, niet eenvoudig te onderhouden is, Daarbij speelt mee dat er (grote) 
onzekerheden zijn over oorzaak-gevolg-relaties waardoor er vanuit de techniek 
lastig afdoende maatregelen zijn te nemen. Dit heeft geleid tot veel aanvullend 
onderzoek en het uitvoeren van enkele noodmaatregelen, Er zijn In de afgelopen 
jaren geen structurele maatregelen uitgevoerd om eventuele ongunstige effecten 
van de opgetreden scheurvorming te verhelpen. 

1988 - 2010 
De eerste signalen over scheurvorming In de vloeren komen al uit de jaren 80. 
Een aantal relatief eenvoudige verstevigingsmaatregelen zijn In deze periode 
toegepast zoals het aanbrengen van extra ondersteuning blj de draagconstructie 
van de vloeren. Desondanks neemt in deze periode het aantal scheuren in de 
vloeren toe. In 1998 heeft dat geleid tot sluiting van de vuurtoren voor publiek. 

2010 

In 2010 heeft een uitgebreide Inspectie plaatsgevonden door een externe partij 
(IECRT). Naast scheuren In de vloeren werden ook gebreken gevonden aan de 
bouten In de flenzen waarmee de wanddelen aan elkaar zijn bevestigd. Een 
oorzakelijk verband werd gelegd met naden in de schacht die waterdoorlatend 
waren, beschadigde coating en waterlekkage bij raamconstructies. Er zijn vanuit 
die inspectie ook oplossingsrichtingen aangedragen om deze gebreken te 
herstellen. 
De uit deze inspectie aanbevolen maatregelen zijn, voor zo ver we hebben 
kunnen achterhalen, niet uitgevoerd. Waar mogelijk hebben we medewerkers 
benaderd die hier destijds bij betrokken zijn geweest, echter we hebben geen 
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nformatie gevonden of hierover besluitvorming heeft plaatsgevonden of wat de rijkswaterstaat Corporate 
redenen hiervoor zijn geweest, Dienst 

2010-2018 Dane 

In de periode van 2010 tot 2018 zijn met enige regelmaat inspecties uitgevoerd #4 oktober 2021 
en is op sommige momenten geprobeerd om de ingetreden degradatie tegen te 
gaan. Dat lukte niet, De meer dan 10.000 bouten zitten zo vast dat ze destructief 

verwijderd moeten worden, de Ijzercementvoegen laten zich niet verwijderen en 
kuip- en schachtplaten klemmen ten opzichte van elkaar, 

In 2045 is besloten om geen personen meer toe te laten op de vloeren, Alleen de 
trappen bleven nog toegankelijk voor functionarissen die noodzakelijkerwijs de 
toren moesten betreden, Een aantal vloeren is gestut en In 2018 Is aanvullend 
besloten tot een gewichtsbeperking (250 kg/verdieping), 

2018 - 2021 
In 2018 adviseert de onderhoudsaannemer om specialistisch onderzoek te laten 
uitvoeren. Hierbij wordt Ingenieursbureau Rotterdam betrokken. Die is gestart 
met een bureaustudie naar alle beschikbare informatie. De uitkomsten van deze 
studie leidden tot de conclusie dat verder rekenkundig onderzoek nodig was om 
vast te kunnen stellen of er sprake is van constructieve velligheidsrisico’s. 
Eind 2019 wordt een het DT van de CD geïnformeerd en Is een aantal scenario's 
geschetst. De onderliggende Informatie bevatte echter nog behoorlijke 
onzekerheden waarvoor nader onderzoek nodig was. Deze onderzoeken hebben in 
2020/2021 plaatsgevonden. In september 2021 Is gerapporteerd dat er In de 
laatste 3-6 maanden verdergaande groel van scheuren heeft plaatsgevonden, 
waardaor vanaf dat moment de constructieve veiligheid niet meer gegarandeerd 
kon worden. Daarna Is in overleg met de gemeente terstond de directe omgeving 
afgezet, 

Ik hoop je hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

Met vriendelijke groet, 
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Rijkswaterstaat 
Miniserie van Infrastructuur en Waterstaat 

Minister RWS gestuursstaf 
Rijnstraat 5 
2515 XP Den Haag 

2500 EX Den Haag 
T 088.797.0050 
www rijkswaterstaat. 
contactpersoon 

beslisnota 
Beantwoording vragen over de berichten over de vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den 
Helder. 

Datum, 
B oktober 2021 
Kenmerie 

Inleiding aws-2021/34904 
Hierbij ontvangt u een uitstelbrief n.a.v. de Kamervragen van de laden Geurts kisasln 
(CDA) en Heerema (VVD) die op 23 september 2021 aan u zijn gesteld. esther 

Beantweording TK-vragen 
Geadviseerd besluit 
Wanneer u akkoord bent, zou ik u vriendelijk willen verzoeken de uitstelbrief te 
ondertekenen. Dit advies Is kortgesloten met DBO, zij ondersteunen dit advles. 

Termijn 
De termijn van de Tweede Kamer is 14 oktober 2021. 

Toelichting 
=__Er ligt een rapport van 7 oktober waarin Is aangegeven dat de toren niet 

aantoonbaar vellig Is, Ook staan er uitspraken In over vervolgscenario's en 
over of reparatie wel of niet mogelijk is. D d 

f vragen q je 
E a - 
_ B 

Gezien bovenstaande Is de verwachting dat op het moment dat de beantwoording 
naar de Kamer gestuurd wordt de beantwoording reeds achterhaald is. 

Info n.a.v. opmerkingen op vorige nota 

Op de vorige nota (RWS-2021/33880) heeft u een aantal opmerkingen gemaakt. 
Voornamelijk om eerder terug te komen op de communicatie. Op het gebied van 
communicatie worden meerdere dingen gedaan: 

=_ Rijkswaterstaat onderhoudt contact met de perceeleigenaren; 
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Rijkswaterstaat heeft contact met 

Rijkswaterstaat zal de voorzitter van de belangenvereniging Huisduiner 
Belang informeren; 
Als er meer bekend is over de stabiliteit en daarmee ook of de weg weer 
opengesteld kan worden, zal ook een moment worden georganiseerd om 
de bewoners te informeren. De gemeente Den Helder en Rijkswaterstaat 
trekken hierin samen op; 
Ook de pers zal geïnformeerd worden als er meer duidelijk is over het 
vervolg, Dit kan bijvoorbeeld door een persbericht of een persconferentie, 
het beste middel wordt bepaald naar aanleiding van de boodschap, 

Wat daarachter zit is dat deze assests d 
5 9 a n Dat hebben we 

gecorrigeerd In het ontwikkelplan a | r r}) 
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Een inspectie van de vuurtoren Kijkduin in Den Helder, in de volksmond Lange Jaap, heeft in 
september uitgewezen, dat er meer en grotere scheuren zijn ontstaan in de wanden, Omdat 
hierdoor een acuut onveilige situatie zou kunnen ontstaan, heeft de gemeente Den Helder op 
advies van Rijkswaterstaat een veiligheidszone van 70 meter rondom de toren ingesteld. Hierover 
heb ik de Kamer op 21 september jl. geïnformeerd (briefkenmerk: 35925-XII-5). Rijkswaterstaat 
heeft ingenieursbureau Rotterdam ingeschakeld om te berekenen wat de scheuren betekenen voor 
de constructie. 

Inmiddels zijn de uitkomsten van dit onderzoek bekend en wil Ik u hiervan op de hoogte brengen 
Bijgevoegd bij deze brief stuur Ik u tevens de bevindingen van het ingenieursbureau. De 
belangrijkste conclusie is dat de ingenieurs bevestigen dat de actuele Velligheidssituatie als 
ongewijzigd potentleel onvellig moet worden aangemerkt, Vastgesteld Is dat aanvullende 
berekeningen, door de combinatie van verschillende complexe factoren, niet kunnen resulteren In 
een betrouwbaar advles ten aanzien van de constructieve velligheld. Dit betekent dat de huidige 
afzetting tot nader orde gehandhaafd moet blijven en de toren niet betreden mag worden. 

Het ingenieursbureau heeft tevens diverse toekomstscenario’s geschetst. Er valt onderscheidt te 
maken in drie opties: de vuurtoren behouden en herstellen, tijdelijk demonteren en terugbouwen 
en definitief demonteren en niet terugbouwen. Daarbij wordt de kanttekening gemaakt dat niet alle 
scenario’s technisch even haalbaar en dus uitvoerbaar zijn. Vrijwel alle scenario's zullen het 
monumentale karakter van de gietijzeren vuurtoren aantasten. Sommige scenario’s vereisen 
langdurig onderzoek, terwijl de stabiliteit in de tussentijd kan verslechteren. Een beperkende factor 
die bij enkele scenario's zwaar meeweegt, is de huidige instabiliteit. 

De komende periode wil ik gebruiken om samen met de betrokken partijen de opties verder te 
verkennen en nader uit te werken. Welk scenario de voorkeur heeft, zal worden besproken met de 
Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed (RCE), de gemeente Den Helder, omwonenden en organisaties 
voor wie de toren nog een nautische of facilitaire functie heeft. Het is belangrijk ook ruimte te 
geven aan de expertise van andere deskundigen en marktpartijen, zodat alternatieve technische 
opties niet vroegtijdig worden uitgesloten. 

Mijn voorkeur gaat daarbij ult naar het demonteren van de toren en een replica terugbouwen, 
omdat deze optie technisch het best uitvoerbaar is en daarmee de meeste zekerheid biedt . Maar 
het uiteindelijke besluit is afhankelijk van deze nadere verkenning, 
Op basis van de uitkomsten van deze nadere verkenning zal Ik een definitief besluit nemen over de 
vervolgaanpak. Tegelijkertijd wordt door RWS onderzocht of en zo ja, wat er kan worden gedaan 
om tijdens deze een overbruggingsperiode de vuurtoren te stabiliseren In verband met de 
veiligheid.



Van: (CD) < @rws.nl> 

Verzonden op: dinsdag 19 oktober 2021 08:55:32 

Aan: (CD) = @rwsal- 
Onderwerp: _2011-4-Scheuren-in-de-Lange-Jaap(2).pdf 

Bijlagen: 2011-4-Scheuren-in-de-Lange-Jaap(2).pdf 
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Te kewam dit artikel vandsag ook tegen. Zeker de moeite waard om even te lezen. Eigenlijk is het bizar hoe lang deze gebreken al bekend zijn 
Artikel ts van 2011, daarin wordt al gesproken over problemen van 20 yaar terug.



Scheuren in de Lange Jaap 
door Peter Kouwenhoven 

De Lange Jaap in Den Helder trotseert al 133 jaar weer en wind, maar nu dreigt hij door 
vergaande scheurvorming in de gietijzeren vloeren te bezwijken. ijkswaterstaat heeft 

in 2010 een bouwkundig onderzoek laten uitvoeren en advies gevraagd over mogelijke 
herstelmaatregelen. De slijptol 
nog allerminst duide 

Op een woensdagmiddag in mijn herfstvakantie had ik 
afgesproken met Egbert van der Weide in het kantoor 
van Rijkswaterstaat aan de Lange Kleiweg in Rijswijk. Ik 
zou documentatiemateriaal komen halen om een artikel 
te schrijven over de Lange Jaap. Egbert liet me om te 
beginnen een aantal filmpjes zien van de werkzaamheden 
die onlangs zijn uitgevoerd in de Helderse vuurtoren. 
Met zwaar materieel werd geprobeerd de bouten van de 
flensverbindingen tussen de diverse platen door te slijpen. 

De wenteltrap op de zestiende verdieping Is door druk- schuif- en 
trekkrachten In de vuurtoren stevig verdraaid, zoals aan de 
onderste trede te zien is. Foto EvaW. 

onlangs in een aantal vloerdelen gezet, maar het is 
jk hoe het herstel nu praktisch uitgevoerd moet worden. 

De vonken spatten als een vuurwerkregen alle kanten 
op en de binnenruimte van de vuurtoren stond binnen 
korte tijd vol rook. Egbert had opdracht gegeven aan een 
gerenommeerd bedrijf om zes vloerdelen te verwijderen 
‘om daarmee te ervaren wat de beste manier van handelen 
zou zijn. Het kostte uren om een paar van die bouten 
te verwijderen en wanneer er dan uiteindelijk een hele 
gietijzeren plaat vrijgemaakt was, volgde nog een lastige 
klus: het verwijderen van de plaat. Daartoe waren van 

In veel vloerdelen zijn deze rangentiële scheuren vlak langs 
de binnenschacht tezien. Dit duldt op belasting door wind en 
verschillen tn uitzetting door temperatuurverschillen, Foto EvdW. 

tevoren gaten geboord in het vioersegment, waar lange 
bouten in waren gestoken die in een dwarsligger waren 
bevestigd. De dwarsligger steunde op de vloerdelen aan 
weerszijden van het te verwijderen segment. Door aan 
de lange bouten te draaien kon het gietijzeren segment 
heel langzaam omhoog geschroefd worden. Alles bij 
elkaar een tijdrovende klus. En dan te bedenken dat het 
herstelplan uitgaat van het vervangen van 134 gietijzeren 
vloerdelen, waarvoor dus eerst een paar duizend bouten 
moeten worden doorgezaagd. Bovendien moeten er 
ramen worden hersteld evenals een flink deel van de 
naden tussen de platen aan de buitenkant van de vuurto- 
ren, want daar komt nu veel vocht door naar binnen. Als 
alles klaar is moet er bovendien een nieuwe verflaag op. 
Egbert weet nog even niet hoe het nu verder moet. Maar 
ja, het is een rijksmonument, dus er moet een oplossing 
worden gevonden. Dit dossier ‘loopt’ al een krappe twintig 
jaar, ooit begonnen door een collega van Egbert. Nu mag 
Egbert het afmaken. 

Wat is er nu eigenlijk aan de hand met de Lange Jaap? 
Waarom scheuren hier in Den Helder de vloerdelen terwijl 
andere gietijzeren torens daar geen last van hebben 
Egbert geeft me twee pdf-bestanden mee van rapporten 
die daar inzicht in geven, een aantal foto's van gescheurde 
platen en een verwrongen wenteltrap en tekeningen met 
daarop alle geinventariseerde scheuren in de vloerdelen 
van de 17 verdiepingen die de vuurtoren rijk is. Een leuke 
klus om daar een boeiend artikel uit te destilleren. 

Onderzoek door TNO in 1998 

TNO heeft in 1998 de vloeren van de Lange Jaap geïn 
specteerd en getracht te bepalen door welke belasting 
de toen al enkele jaren optredende scheurvorming werd 
veroorzaakt. TNO constateerde dat de mate van scheur 
vorming van onder naar boven in de vuurtoren toeneemt. 
Veel scheuren lopen in tangentiële richting vlak langs de 
binnen-en buitenschacht. Dit duidt op scheurvorming 
door windbelasting en spanningen ten gevolge van 
uitzettingsverschillen door temperatuurverschillen tussen 
zon- en schaduwzijde van de vuurtoren. in hete zomers 
kan dit verschil wel oplopen tot 15°C. 
TNO constateerde tevens dat de meeste scheuren aan- 
wezig zijn in de vloer tussen de verdiepingen 12 en 13. 
In deze vloer zijn ook tangentiéle scheuren aanwezig in 
het midden tussen de binnen- en buitenschacht. Deze 
kunnen alleen zijn ontstaan door het gewicht van groepen 
bezoekers die op deze verdieping langere tid verbleven 
‘omdat hier een expositie aanwezig was. 
TNO adviseerde om geen bezoekers meer toe te laten 
en de scheuren te repareren door er platen overheen 
te ‘bouten’. Gietijzer kan niet worden gerepareerd door 
middel van lassen. 
Bezoekers kwamen er niet meer maar de scheurvorming 
ging door. Zelfs gerepareerde scheuren scheurden weer 
‘opnieuw. Het gewicht van de bezoekers was dus niet het 
grootste probleem. 



Nieuw onderzoek in 2010 

In juli 2010 heeft ‘International Engineering Consultant for 

Restoration Technology BWV’ de Lange Jaap opnieuw aan 
een onderzoek onderworpen; dit keer een stuk uitge- 
breider dan de toch wat vluchtige inspectie van TNO in 

1998, Deze opdrachtnemer heeft niet alleen de scheuren 
geïnventariseerd maar ook gekeken naar lekkages en 
andere mankementen. Bovendien zijn er laboratoriuman- 

derzoeken uitgevoerd met het gietijzer, het voegmateriaal 
waarmee de stootnaden zijn afgedicht en de verf die 
binnen en buiten is verwerkt. 
Bij inspectie is gebleken dat de eerste vier gietijzeren 
vloeren geen scheuren bevatten maar wel zo hier en 
daar sporen van lekkage vertonen, De constructie van 

de ramen, die uit verschillende delen bestaat, blijkt niet 

helemaal waterdicht te zijn. Ook zijn er veel stootnaden 
aan de buitenkant van de vuurtoren beschadigd. Het 
voor het afdichten van de naden gebruikte ijzercement 
— een mengsel van kalk en ijzervijlsel —is door corrosie 
‘aangetast Vanaf de vijfde verdieping is scheurvorming in 
de vloeren geconstateerd, die vanaf de tiende verdieping 
extreem toeneemt. Ook de lekkage neemt toe. 
Gietijzer heeft een behoorlijke drukvastheid, maar kan in 
de regel slechts beperkt belast worden. Statische belastin- 
gen leiden al gauw tot breuk of scheurvorming. Dit heeft 
te maken met de samenstelling van het materiaal. Om het 
gietijzer bij relatief lage temperaturen gietbaar te maken 
werd destijds koolstof, zwavel en fosfor toegevoegd. De 
giettemperaturen waren toen nog niet hoog genoeg om 
hoger gekwalificeerde gietijzersoorten te gieten. Deze 
toevoegingen maakten het ijzer wel heel hard, maar ook 
bros. 

Bij de inventarisatie van de vloeren viel op dat deze 
vanaf de vijfde verdieping scheef staan, ofwel richting 
binnenschacht of richting buitenschacht. Mogelijk zijn 
er rekenfouten gemaakt. De flenzen aan de binnen-en 
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buitenschacht die dienen als oplegging voor de vloeren, 
zijn haaks, terwijl de vloeren niet waterpas zijn gemon- 
teerd. De bouten zijn desondanks strak aangedraaid, zodat 
er spanningen zijn ontstaan. 
Nadere controle heeft uitgewezen dat er nergens vol- 
doende ruimte is voor expansie tussen de verschillende 
segmenten. De vloerplaten ondervinden zodoende druk, 
schuif. en trekkrachten, mede ontstaan door thermische 
uitzetting tijdens periodes van opwarming en afkoeling, 
maar ook door de windbelasting, die op haar beurt voor 
trillingen zorgt. 
Erzijn ook enkele bouten onderzocht in het laboratorium. 
In twee van de drie onderzochte bouten werd corrosie 
geconstateerd. Graotschalig onderzoek van de bouten is 
nier mogelijk omdat deze in de flenzen opgesloten zitten, 
maar het vermoeden is dat een groot percentage van de 
bouten in de vuurtoren is aangetast. 
Achteraf kun je constateren dat de firma Penn & Bauduin 
uit Dordracht, die de vuurtoren heeft gebouwd, een paar 
constructiefouten heeft gemaakt, waardoor de toren 
minder duurzaam is dan zijn soortgenoten elders in het 
land, Toch wel een postuum smetje op de reputatie van 
deze vuurtorenbouwer. 

Advies 
De firma IECRT adviseert om alle gebroken vloerdelen te 
vervangen door nieuwe elementen met exact dezelfde 
afmetingen en deze ook weer in dezelfde scheefstand 
te monteren. Het tegenwoordige gietijzer is echter van 
betere kwaliteit en de bouten kunnen nu wel op de juiste 
manier worden aangebracht. Tevens zouden de ramen 
vervangen moeten worden door ramen uit een stuk. 
De beschadigde naden moeten worden uitgezaagd, 
waarna er een nieuwe moderne kit in zou moeten worden 
aangebracht. Tot slot is er een nieuwe coating nodig aan 
de binnen-en buitenkant van de vuurtoren. 

Nabeschouwing 
De Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed is van mening dat er 
opnieuw ijzercement moet worden gebruikt om de naden 
te herstellen, om het historische karakter te behouden. 
Dat lijkt mij eerlijk gezegd niet zo verstandig. De nieuwe 
gietijzeren platen hebben ook niet meer dezelfde samen- 
stelling als vroeger, dus waarom zou je dan wel weerzo'n 
corosiegevoelige nadenvuller gebruiken, Onderhoudskos- 
ten moeten zoveel mogelijk worden beperkt. 
Nog los van het feit dat het vervangen van de gebroken 
vloerdelen een megaklus is, vraag ik me af wat er vervol 
gens na restauratie gebeurt met de oorspronkelijke nog 
niet gescheurde vloerdelen. Die gaan natuurlijk ook weer 
scheuren, want de constructiefouten en de corrosie zijn 
niet opeens opgeheven en de windbelasting en belasting 
door temperatuurverschillen blijven bestaan. Maar ja, dit is 
lekenpraat, de deskundigen zullen er wel over nagedacht 
hebben. 
Ik benijd Egbert niet en ben benieuwd hoe hij deze Klus 
gaat klaren. Wordt vervolgd. 

Moudarl met lichtwachterwoning Kapsalis 

De vuurtorens van Kythira 
tekst en foto's Harm Carrette 

Het eiland Kythira behoort tot de lonische eilandengroep, maar ligt zo afgezonderd 

van de rest, dat het eigenlijk de grens vormt tussen de lonische en Cycladische zee. Het 

ligt tussen de Peloponnesos (één uur varen van Neapolis) en het eiland Kreta (vier uur 

varen). Op het eiland bevinden zich twee vuurtorens: één in het uiterste noorden en 

één in het zuiden. 

Vooral de noordelijke vaarroute tussen het vaste land en 
het eiland is drak bevaren. Vele vrachtschepen, container- 
schepen, tankers, cruiseschepen en lijnschepen banen zich 
een weg door de relatief smalle vaarweg, die ten noorden 
van het 284 km’ grote eiland ligt. Het is dan ook niet 
verwonderlijk dat de Britten in 1901 hier op kaap Spathi de 
Moudari vuurtoren bouwden. Het is het hoogste gebouw 
dat de Engelsen hier hebben gebouwd en Is bovendien 
‘één van de hoogste vuurtorens van Griekenland. De toren 
zelfis 25 meter hoog, maar het licht bevindt zich op 114 
meter boven zeeniveau. Het kenmerk s elke 30 seconden 
3 witte lichtflitsen. 

De ronde toren zelfs onbeschilderd, behalve de onder- 
kant die wit geverfd is. De koepel is groen. 
Een prachtige wandeling door een ongerept natuurgebied 
leidt je tot de toren met een aantal bijgebouwen, Een 
woongebouw voor de vuurtorenwachters en een apart 
gebouwtje waarin zich 2 toiletten, 2 bakruimtesen 2 
stookhokken bevinden. Ook een waterput is aanwezig op 
het erf. Meer noordelijk op de kaap staat nog een voorma- 
lig seinpost. 

De andere toren bevindt zich bij de ingang van de haven 
van Kapsali, ten oosten van de hoofdstad Kythira (Chora). 
‘Omdat de belangrijkste haven van het eiland verplaatst is 
naar het centraal gelegen Diakofti-schiereiland doet deze 
haven tegenwoordig vooral dienst als jacht- en vissersha- 
ven. In het verleden echter, tijdens de Engelse bezetting, 

speelde deze natuurlijke haven met verbindingen naar 
Antikythira, Kreta en Pireaus een belangrijke rol, 
De Engelsen bouwden de markante vuurtoren. Een 8 
meter hoge, ronde toren, wit geverfd met een blauwe 
koepel. Ook het vuurtorenwachterhuis is wit. Het licht 
bevindt zich 24 meter boven zeeniveau en kenmerkt zich 
door een witte fits elke 3 seconden. Vanaf de makkelijk te 
bereiken toren heb je een prachtig zicht over de baai. 
As je geluk hebt en de vuurtorenwachter van de Moudari- 
toren is aanwezig, laat hij je de toren beklimmen, Toen 
wij er waren was dat helaas niet zo, Na een uur op het 
terrein te hebben vertoefd, met een prachtig uitzicht over 
de zee en de Peloponnesos hebben we, in de hoop dat 
de wachter hem bij zijn volgende inspectie zou Vinden, 
een ansichtkaart met de vuurtoren van Schiermonnikoog 
onder de deur geschoven, Een dergelijke kaart heb ik 
altijd bij me als ik een vuurtoren ga bekijken. Het breekt 
vaak het ijs met de wachter en een praatje, al dan niet met 
handen en voeten, is dan het gevolg. 
Eén week terug thuis ligt er een enorme envelop op de 
deurmat. Petty Officer First Class, Mr. Ntokopolous Michail, 
reageert op de vondst van onze kaart. Hij bedankt ons 
Verontschuldigt zich dat hij niet aanwezig kon zijn en stopt 
er een prachtige herdruk op A4 formaat van de toren uit 
1904 bij 
Hettekent de aard van de bewoners: vriendelijk, gastvrij 
en behulpzaam. Kythira is daarom een belevenis en dat 
niet alleen vanwege zijn vuurtorens! 
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Onderwerp: RWS-2021 36413 Wc Huisduinen inzake Verzoek om snelle renovatie monument 
Lange Jaap.PDF 

Bijlagen: RWS-2021 36413 WN te Huisduinen inzake Verzoek om snelle renovatie monument 
Lange Jaap.PDF 

Brief van M. krijg deze nu via secretariaat door. Volgens mij had Ber nog iets Van 2100 ontvangen. Moeten we m.i, ook haa M melden dat er 
kaartenactie gestart is, anders weet zie hier niet van als ze er naar gevraagd wordt, WL bad jij DCO al over deze actie gemnformeerd? 
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Rijkswaterstaat 

RWS BEDRIFSVERTROUWELTIC 

memo Oplegger op rapport Vuurtoren Lange Jaap 

Geachte mevrouw [EEE beste I, 

Bij deze onze beoordeling van het rapport Vuurtoren Lange Jaap. 

Vanuit technisch oogpunt onderschrijf ik de analyse die in het rapport wordt 
beschreven, 

Daar waar het gaat om het beschrijven van de toekomst scenario’s wil ik én punt 
een belangrijk onderscheid maken. Het betreft hier de uitspraak die is gedaan bij 
scenario 1: 
Toren behouden: beperkte reparaties op de aanwezige scheurvorming en herstel 
van voegen en bouten, 
Hier in wordt aangegeven dat scheurvorming in het brosse materiaal niet 
reparabel is, Deze uitspraak wil ik verdiepen vanult een theoretisch punt en een 
ultvoerbaarheldspunt, 

1) Theoretisch punt: Theoretisch zou het brosse materiaal te repareren zijn. 
Er zijn verschillende technieken om dit te kunnen doen en er zullen ook 
partijen zijn die dit mogelijk zouden kunnen. 

2) Uitvoerbaarheidspunt: De volgende vraag is of wat theoretisch kan ook 
uitvoerbaar is. We kunnen concluderen dat de uitvoerbaarheid van een 
theoretische oplossing voor de vuurtoren de Lange Jaap, moeilijk tot niet 
mogelijk is. 

Conclusie: 
Wij onderschrijven de conclusies van het rapport met bovenstaande nuancering . 

Met een vriendelijke groet 

RWS BEDRIJFSVERIROUWELIJK 

Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 

Rijkswaterstaat Grote 
Prujecten en Onderhoud 
Goffiventaan 2 
3526 LA Usrecht 
Pastis 2232 
3500 GE Utrecht 
T 088 797 2111 
www rijkswaterstaat. 
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Van: SSS (3S) v> 
Verzonden op: dinsdag 2 november 2021 08:45:50 

Aan: EE (8S) Sl 
Onderwerp: FW: Vraagje over de vuurtoren. 

Bijlagen: Persbericht en QenA Vuurtoren -W.docx 

“Ter info, Hoef je niets mee 

Van: EN (BS) 
Verzonden: donderdag 28 oktober 2021 18:08 

Aan: MN (2S) ON Cv; MN (CD) Cs 
CD) NN Cn; WN NN) Cn ON (CD) 
NG; ON (CD) <>; EN (CD) 
Morso 
Onderwerp: RE: Vraagje over de vuurtoren. 

‘Hoi |B. 

Bedankt voor de aanzet, Hierbij mijn opmerkingen en de vragen die ik nog mis. Belangrijkste vragen die Ik nog mis: 
= Had dit voorkomen kunnen worden? 
~ Hoe wordt voorkomen dat dit nog een 2° x gebeurt? 
~ _ Hebben we mw ook een breder probleem (bruggen. sluizen, stuwen ete) als RWS de scheuren in de vuurtoren(s) niet kan herstellen? 

Verder van belang op consistentie met de ncta/kamerbrief beantwoording Kamervragen. 

‘Denk dat het belangrijk is dat or met name door de collega's vanuit de inhoud nog x goed naar her persbericht en de QA gekeken wordt 

Groet 

Van: MN (8S) MN sl 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 14,42 

Aan: NN (CD) NN (2S) <I Cs 01>; 
B (CD) (NN) > 
JT Cn (CD) <> 
(CD) Meral 
Onderwerp: RE: Vraagje over de vuurtoren. 

De 

Hier het persbericht en de Q&A bijgevoegd met een comummicatiestrategie op een Adtje (we lezen al zoveel). 
‘ik stel voor dit in het eerstvolgend overleg even te bespreken en dit na een slagje door naar WWW te sturen, om te voorkomen dat iedereen 
weer aan het typen slaat (we typen al zoveel). 

Met vriendelijke groet, 

Van: BN (CD) so



Verzonden: dinsdag 26 oktober 2021 09:15 
Aan: MEN (8S) Cv NN (ES) <a Os 
KCO) EN NN) ON 
(CD) GN co: EN (CD) (CD) 
Me 
Onderwerp: FW: Vraagje over de vuurtoren. 

fyi 

Van: MENEN (CD) 
Verzonden: dinsdag 26 oktober 2021 09:15 
Aan: BEEN (BS) ON rors ob 
Onderwerp: Vraagje over de vuurtoren. 

De mn 

Mbt de vuurtoren: 
= Aangepaste communicatieliin wordt nu verwerkt in de stukken, Kom medio/eind deze week jouw kant wit 
~ Had status voorkomen kunnen worden? Zie antwoord B hier onder. Deels wel, als we als goed Inisvader hadden opgetreden was 

de ymurtoren ou in betere staat geweest. Echter gezien de complexiteit (ouderdom. monumentale status, constmetiefout bij bouw; 
chraom 6. weersinvloeden zee/wind op locatie zeer groot) was vochtinslag en de consequenties daarvan ook niet te voorkomen. 
geweest 

—__ We maken een persbericht met QA, en komen bij 
informeren kamer 

terug met een voorstel over wie welke pers en belanghebbenden te woord staat na 

crm 

Van: MN (CPO) MN > 
Datum: maandag 25 okt. 2021 5:32 PM 

Aan: MEE (CD) Mal 
Kopie: MN 2S) <> NN (CD) 
CN (CD) joven 
Onderwerp: RE: Vraagje over de vuurtoren. 

zin ‘Hiei het antwoord, het gaat or het consequent voorktimen van de vochttoeledi: et a dat dit wel heeft plats gevonden beldkent dat it 
bij onderhoud niet is voorkomen. Zie onder. 

Beter onderhoud had de vochoetreding kunnen voorkomen of in ieder geval beperken. Vochttoetreding veroorzaakt het zwellen van de voegen 
door corrosie. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak van de volgende schades: 

1, Scheurvorming in de wandpanelen 
2, Afbreken en corrosie van de bouten 

‘Het huidige schadebeeld is waarschijnlijk het gevolg van jaren of misschien wel tientallen jaren vochttoetreding, 

Instandhouding van de Lange Jaap is zeer lastig door de grote hoeveelheid schades en omdat er hierdoor getwijfeld wordt aan de constructieve 
‘veiligheid van de toren, Doordat we de veiligheid niet kuanen garanderen, kunnen we op dit moment ook geen onderhoud plegen of reparaties 
uitvoeren. Samen met de grote hoeveelheid schades maakt dit de instandhouding van de Lange Jaap zeer lastig. 
Eerder onderhoud had de huidige situatie waarschijnlijk kunnen voorkomen. 

Van: BE (CD) al 
Verzonden: vrijdag 22 oktober 2021 14:50 
Aan: MN (GP) Ce 
CC NN (ES) >; (CC) 
MN >; NN (CC) <ul> 
Onderwerp: Vraagje over de vuurtoren.



4 
Zojuist hebben mmm en i contact gehad met NIN over de stand van zakken rondom de vuurtoren. 
“Haar conclusie overall is op dit moment dat RWS heel veel onderzoeken heeft gedaan. maar nooit echt heeft gehandeld/doorgepakt. 

‘Haar concrete vraag aan jou vanuit dit standpunt 
Als RWS eerder had gehandeld, was er dan minder corrosie opgetreden en hadden we kunnen voorkomen dat de conclusie nur moet zijn datde 
‘wuurtosen niet meer is te redden? 
[EERE verzoekt je per ommegaande en antwoord op te stellen. 

Groeten,



Van: 55) < ows nl> 
Verzonden op: maandag 1 november 2021 14:38:31 
Aan: TN - DLM <i> 
ce: EE eee 

(BS) RG vs. 
Onderwerp: RE: nota + kamerbrief + beantwoording kamervragen vuurtoren Lange Jaap 
Prioriteit: Hoog 

Bijlagen: __NOTITIE Lange Jaap constructieve veiligheid 20211007 V0.1 gemarkeerd.pdf. Bijlage 1- 
Kamerbrief vuurtoren Kijken, Den Helder 28-10 in format, incl. opm WS 31-10 
schone versie.docx, Bijlage 3 - Beantwoording Kamervragen vuurtoren Kijkduin, Den 
Helder, incl. opm. WB 31-10 schone versie.docx, Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den 
Helder def.versie 28-10 opm. WB schone versie.docx 

oi 
Zoals toegezegd hierbij de laatste versie waarin jou onderstaande opmerkingen en inmiddels nok de aanvullende opmerkingen van WN van 
gisteren verwerkt zijn. Heb deze zojuist bij ons terug de lijn in gebracht. MM wil de nota ~ stukken vandaag doorzetten naar DBO / M. 

‘Heb in het opmerkingenveld opgenomen dat stukken parallel bij DGLM wit staan voor medepamaf. Hoor graag of DGLM hierop medeparaaf 
kan geven, 

Bedankt. 

Groet, 

Van: MN (BS) 
Verzonden: donderdag 28 oktober 2021 15:11 

Aan: MN DLM ier 
CC: MN (BS) v> 
Onderwerp: RE: nota + kamerbrief — beantwoording kamervragen vuurtoren Lange Jaap 

Fo mn 

Bedankt voor je reactie en je scherpte op oa de consistentie, Heb ze verwerkt in de stukken. 

‘De stukken heb ik vanochtend weer bij ons de lijn ingebracht richting BEN. Stukken liggen nu bij WM (in CC), Graag morgen je reactie of 
je nog zaken mist. Als je opmerkingen hebt dan graag ook WB hier in meenemen, ik heb morgen een vrije dag. 

Groet mm 

Van: MN DCL MN ooninienv.n> 
Verzonden: vrijdag 22 oktober 2021 16:53 

Aan: MN) MC 
CC: MN CES) Cn: NCS) Cn TT 
B - DGT MM Co: MN - DLM iene n> 
Onderwerp: RE: nota + kamerbrief — beantwoording kamervragen vuurtoren Lange Jaap 

zor 

‘Dank: voer het toezenden van de stukken en zoals toegezegd in ons telefonisch overleg bijgaand nog mijn belangrijkste opmerkingen. 

Beslisuota: 
Inleiding; 

© De nota gaat over Lange Jaap. ik zou daarom Scheveningen als laatste punt opnemen. Je noenit Scheveningen overigens niet in de 
wleiding 

© nde adressering moet je nog wel M opriemen ipv RWS 
Beclispunt: 

© Mis beslispunt over instemmen met brief aan TK 
© Wie zijn stakeholders met wie rapport wordt gedeeld? Zijn dat ook bewoners/omigeving? Onderbouwer waarom: bet rapport wordt 

gedeeld met TK



© Het 4* beslispunt “ter overweging…” Is wat mij betreft het belangrijkste beslispunt en is niet ter overweging, maar dat zal wel 
vanuit de regio richting BS zijn. Ik zou dit beslispunt algemeen brengen. Ik wil echt wel hegrijpen dat de vuurtoren niet veilig is, 
maar ik vind de passage onder ad2 niet heel duidelijk hierover. Het is niet aan te tonen dat hij veilig is, is hiermee dan aangetoond 
dat hij niet onveilig is? Optie 1 wordt afgeschreven, terwijl verderop wel staat dat er vanuit de markt allerlei innovatieve ideeën 
zijn. Leggen we deze naast ans neer, wat in het beslispunt staat of nemen we ze in behandeling zoals wordt gesuggereerd. 
verderop in de nota. 

© Je vraagt dus om optie 2 en 3 en wellicht ook 1 (afhankelijk van antwoord bovenstaand) uit te werken en bespreken met de 
omgeving, Belangrijkste vraag is, hoe gaat RWS dit met de omgeving bespreking: 

§ De vuurtoren is een object wat nier nodig is in het netwerk en We gaan slopen (moeten wel de radar, ete. ergens anders 
komen te staan). 

§ Het is een monument wat behouden moet blijven, want dat wil de omgeving. 
© De nota straalt wat mij betreft het eerste uit en wordt ook bijna letterli op pagina 3 onder Ad 4, Keuze voorkeursopties. 
© Wat mij betreft mag dus nadrukkelijker in de nota opgenomen worden, wat de huidige funotic van let object is en dat dat ook 

elders ondergebracht kan worden. Probleem is echter de monument status, 
o_Iiezou veel meer het dilemma van de momumentstatus terug willen zien, zeker in relatie tot de functie in de budgettaire krapte, War 

zouden we doen als het geen monument is, wat mag wel. wat mag niet, etc. 
© Wat cen vraag is die ik als M zou stellen is: Ts een replica van de huidige toren. ook nog steeds een monument of dat dan puur een 

doekje voor het bloeden voor de omgeving” 
© Iksnap dat je niet weet hoeveel de opties zullen kosten, maar je moet er wel echt iets over zeggen, Ten minste dat er geen geld 

hiervoor is bij RWS vastgoed, SLA en dat je naar beleid zal moeten. En die hebben ook geen geld. Dat is ook van belang hoe je 
dus met de omgeving gaat praten. Als je tegen de omgeving zegt: wil je een nieuwe vuurtoren of wilje liever droge voeten 
(aangezien we tekorten hebben op SLA), dan weet ik niet war het antwoord is. M moet dus echt richtinggevende uitspraken doen. 
wat ze wil rekening houdend met de kosten en wat ze er voor over heeft, Daarmee moet je in de communicatie rekening mee 
houden. 

© Overige punten bij ter overweging onder beslispunt 4 (zoals oaderzoeken coatinweren, ete.) zijn mij miet duidelijk wat daarmee 
bedoeld word 

~ Argumentatie 
o Ad L Scheveningen: 

5 Passage vind ilc niet duidelijk, wat ga je nu doen. Moet M am kiezen om jaarlijkse inspecties te houden? Is een 
detailinspectie hetzelftle als inspectie na het stormseizoen? RWS onderschrijft de uitkomsten van het onderzoek, welke 
zijn dar? Rapport bijvoegen (wil M geloof ik altijd)? 

© Ad 2. Uitkomsten onderzoek: 
§ Zie ook bij beslispunt. Vind de passage niet duidelijk over de stuat van het object 
§ 1 ie niet te repareren, niet rendabel, ete. Waris het? 
§ Niet consistent met passage over marit? 

© Ad3, Uitkomsten rapport delen met stakeholders: 
§ Te ken het rapport niet, maar snap dat stakeholders erop wachten. 
§ Te hoop dat het rapport objectief is voor wal betreft de varianten. Kan dus niet oordelen hoe je van 7 op deze 3 uitkomt 
§ Wie zijn de stakeholders? Zijn dat alleen die organisaties waar de vuurtoren mu apparatuur voor in huis heeft of ook de 

gemeente, burgers, ete, Dat verschilt nogal qua delen van het rapport en uiteindelijk ook de keuze om dit wel/niet te 
delen met TK 

& Ad 4. Keuze voorkenrsopties: 
§ Hoe kom je van 7 naar deze 3? 
§ Alinea onder de opties schrappen, is heel subjectief hoe je tot die oordelen bent gekomen. We gaan deze toch uitwerken. 

‘dat vraag je. Hooguit kun je optie | uitsluiten. als dat echt geen optie is, Voor de rest geen oordeel vormen. 
§ le neem aan dat de kopjes ader de 3 opties de conclusies uit het rapport zijn ik kan daar niet over oordelen. 
& Waarom staan stakeholders hier niet genoemd? 

© Kosten: 
§ Graag inschatting geven, ete. zie ook beslispunt 

© Omgeving: 
5 M vindt de omgeving heel belangrijk, Ik zou duidelijk aangeven lioe je omgeving in stakeholders gaat meenermen. Ook 

vaoral van belang hoe M uiteindelijk het eindbeeld zier, zie beslispunt. 
—_Krachtenveld/Markt 

© Duidelijk aangeven of je ze mu wel meenvemt of niet in optis 1 

Brief TK: 
~  Afhankelijke van beslispunt bepalen of optie 1 wel/niet een optie is 
+ Bcheb nog wel wat vragen bij deze zin: “De komende periode wil ik gebruiken om samen mel de betrokken partijen de opties [Optioneal: 

‘voor het demonteren en mogelijk terugbouwen van ‘Lange Jaap’) verder te verkennen en nader uit te werken. Welk scenario de voorkeur 
heeft, zal worden besproken met de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed (RCE), de gemeente Den Helder, omwonenden en organisaties voor 
wie de toren nog een nantische of facilitaire functie heeft”. 

© Wie zijn betrokken partijen” 
© Welke scenario de voorkeur heeft. Het lijkt an net dat betrokken partijen gaan bepalen wat let voorkenrsscenario wordt en dat 

wordt besproken met RCE, gemeente, etc. Minister bepaald toch het voorkeursscenatio eu daama wordt dit besproken met 
stakeholders en omgeving. 

—__De volgende alinen is opgenomen: “Het uiteindelijke besluit ís afhankelijk van deze nadere verkenning. Op basis van de uitkomsten van 
deze nadere verkenning zal ik een definitief besluit nemen over de vervolgaanpak. Tegelijkertijd wordt door RWS onderzocht of en zo ja, 
wat er kan worden gedaan om tijdens deze een overbruggingsperiode de vuurtoren te stabiliseren in verband met de veiligheid” 

© Moet hier niet nog een opmerking bij dat het uiteindelijke besluit afhankelijk is van de nadere verkenning (of is het een 
onderzoek”) en de daaruit voortvloeiende kosten. Wellicht moet ook hier de budgettaire statie ook een plek krijgen. 
afhankelijk van wat M wil. 

‘9 Dir staat ergens in de beslisnota opgenomen als mogelijkheid, is dat dan geen beslispunt in de nota als je dit 20 expliciet 
maakt 

~  Antwoorden Vragen TK:



© Er staat: “Op 20 september ben ik hierover door Rijkswaterstaat geïnformeerd. Op 21 september heb ik u hieraver op de 
hoogte gebracht middels de Kemerbrief ‘Constructieve veiligheid vuurtoren Den Helder” 

5 Klopt bovenstaand. op 20 nota naar M en gelijk een brief TK? 
9 Antwoord 4: afhankelijk of M optie 1 echr niet wil. 
o_ Het lijkt erop dat de 2 sels aan anmwoorden nlet helemaal consistent zijn. Ts de oorzaak nu “versnelde progressie” of 

“restvorming” 

‘Aangezien ik vermoed dat DGLM uiteindelijk de rekening krijgt, lijkt her me dar we medeparaaf moeten verlenen op de nota, Ik ga er vanuit dat 
je bovenstaanrie punten verwerkt in de nieuwe versie die je toch al ging maken nav commertaar WN Zo nicl dan staag overleg. 

Gr 

Van: MN C°) <a Crs 01> 
Verzonden: vrijdag 22 oktober 2021 11:02 

Aan: ME DLV <i> 
CC: MCS) rn NS) <I cs 0 
Onderwerp: nota + kamerbrief + beantwoording kamervragen vuurtoren Lange Jaap 

Ho 

‘Hierbij zoals zojuist besproken de nota + Kamerbrief en beantwoording eerdere Kamervragen die nu zijn opgesteld en bij ons de lijn in gaan. 

Groet, EN 



Van: EN GPC) <a rs n> 
Verzonden op: vrijdag 29 oktober 2021 11:36:43 
Aan: (CD) es: 

(BS) MN rvs; NN (3S) nl; 
CD) > 
NN) EN vs; EN (CD) Gs 
EN (8S) <a s n> 

Onderwerp: RE: Toegang stakeholders tot de VT de Lange Jaap in geval van nood 

Even als antwoord op B- 

Als beheerder van de toren zijn wij verantwoordelijk voor de mensen die toegang krijgen tot de toren. Vooruit lopend op waar we nu staan lijst 
‘mij dat de toren al een besloten ruimte is en eigenlijk een werkvergunning nodig is om de ruimte te betreden. In zo’n werkvergunning worden 
dan candvoorwaarden en omstandigheden beschreven die gelden Voor het kunnen gebruiken van de vergunning. 

‘Waar het hier bereft kunnen wij de veiligheid vau de toren niet garanderen en kunnen we ook geen expliciete randvoorwaarden of 
omstandigheden beschrijven waaronder wij her veilig achten dat mensen de toren betreden. Dat is even hoe ik or als Rijkswaterstater en. 
beheerder naar kijk (vanuit anze verantwoordelijkheid, denk zan de arbowetgeving! |. We hebben geconstateerd dat de constructie van toren door 
externe krachten kracht wordt bedreigd (onder andere de wind). Als er een monteur de loren in gaat zal hij dus zachljes moeten lopen op een 
windstille dag, echter als hij werkzaamheden verricht introduceer hij weer een exteme kracht die mogelijk de constructie van de toren bedreigd. 

Eris L opening in dit hele verhaal waar het gaat om toegang en dat is bij maatschappelijk belang. Bij de eleetrotechnisehe veiligheid (beschreven. 
Im de BEI, Bedrijfsvoering Elektrische Installaties Beda fovgerive Elek ache (yt laiies Ontwikkelingen A Eishligius (rs nh) is er een 
wettelijke opening om toch aan onveilige installaties te werken als dat een groot maatschappelijk belang is, bijvoorbeeld, de sluizen bij muiden, 
zouden niet voldoen aan de wettelijk eisen van bv machineveiligheid of electrotechnisch veiligheid, maar er komt hoogwater waardoor het 
achterland onder water komt te staan. Dan kan de functioneel installatie veraatwoordelijke loch de opdrachtgeven om te werken aan de sluis om. 
deze bijvoorbeeld te sluiten In het kader van de kerende functie van de sluizen). Ik denk zelf dat dit hier niet opgaat, dus vanuit beleerders 
‘oogpunt zou ik dit niet akkoord vinden. 

‘De laatste opening is dat de werkgever (magelijk defensie) alle risico”s op zich weomt hiervan. Echter ik zou als monteur flink mij verzekering 
na kijken of dit soort werk gedekt is 

‘Lang verhaal, mer analogieen maar andere veiligheidsdomeinen. Hopelijk helpt het 

Van: BENN (CD) <I A Cs 01> 
Verzonden: maandag 25 oktober 2021 10:49 

Aan: MEN 2S) MN 2S) Cvs. 
CD) <>: ON (NC > TT 
(CD) ME n= (ES) sso NN GPO) 
MN > 
Onderwerp: FW: Toegang stakeholders tot de VT de Lange Jaap in geval van nood 

Goedemorgen, 

Onderstaande mail ter info. 

Vwb, punt C, ik heb WB gevraagd of hij een antwoord kan geven. 
Met mendelijke gras



Van: MN (V WM) Go 
‘Verzonden: vrijdag 22 oktober 2021 12:41 
Aan: EN CD) NCD) 
Mn 
CC: MN (CD) vn >; NN (CD) > 
(VWM) GN >; C/M) <> 
Onderwerp: RE: Toegang stakeholders tot de VT de Lange Jaap in geval van nood. 

cy 
“Movie en relevante viaag die je hebt westeld. Tk zal het even per mail beantwoorden, zodat je de informatie ook verder kunt delen. 
Het zijn eigenlijk twee vragen: hoe doen we dat precies bij de Lange Jaap en hoe werkt de crisisstructaur 

Lange Jaap 
Op dit object staan twee fanctioualiteiten die van belang zijn voor het werk van de Kustwacht, een walradar en een mast voor marifoonverkeer 
Er is al een traject in gang gezel om de functie van de walradar over te laten deinen door een mobiele radar (kun je gemakkelijk op een schip 
plaatsen). Voor wat betreft de marifoon, zal ook een ander object moeten worden gezocht waar deze mast kan worden geplaatst zolang de 
conditie van de Lange Jaap in de huidige staat is, Je merkt al terecht op dat RWS daar geen parti in is 

2. Crisis 
‘War um als in de periode waarin nog geen walradar is verplaatst of een nieuw object voor de marifoon is gevonden, er een noodsituatie uitbreekt 
waarbij acuut radarbeelden of merifoonverkeer nodig is die uitsluitend vanaf de Lange Jaap kunnen worden geleverd. Dan is er dus sprake van 
een crisissituatie on gaat de erisisstrueruur onmiddellijk in werking. De besluitvorming ligt daa bij de zogenaamde beslisser tise 2 of faso 3. En 
wm dit geval zal dat wel fase 3 zijn, vanwege de politiek bestuurlijke impact. Dat betekent dat volgens pict MN. MEN of BEET cen besluit 
neemt. We zullen dan op basis van de aangereikte feiten (BOB-strictaur) een afweging maken aan de hand van vragen: 
a. Wat is de noodsitatie 
bb. Zijn er altematieven voor de gevraagde functionatiteiten 
©. Ouder welke omstandigheden zon Lange Jaap toch betreden kunnen worden, als er geen alternatieven zijn en er mensenlevens op het spel 
staan, 

Het antwoord op punt ¢ zou je dus kunnen voorbereiden. Onder welke maatregelen 1s ber toch mogelijk om cen monteur naar boven te laten 
gaan elc. 

Heb hiermee je vraag voldoende beantwoord? 

Met vriendelijke groet, 

Van: MN (CD) <i Gs. u> 
Datum: vrijdag 22 okt 2021 12:02 PM 

Ann: MEN (CD) <> MN CVM) Cl 
Kopie: Mm (CD) Gc, mmm (CD) mmm os > 
Onderwerp: Toegang stakeholders tot de VT de Lange Jaap in geval van nood 

om 

Lom. Mt ik jullie het volgende: 

Zoals jullie weten heeft de kustwacht apparatuur op de vuurtoren de Lange Jaap staan tov radiocommunicatie met de schepen op de Noordzee. 
Dit is apparatuur die 24/7 moet functioneren en er cen levensbedreigende simtie ontstaat zodra er geen communicatie meer plaats kan vinden, 
Nu heeft de kustwacht hun apparatuur redundant uitgevoerd maar is 1 van de 2 defect en is het hopen dat diegene die nog functioneert niet 
defect gaat.



De kustwacht is bezig om met JIVC le bekijken hoe ze zich verder moeten voorbereiden. dat overleg staar as woensdag gepland. 
RWS zal hier nier aan deelnemen aangezien bet niet onze verantwoerdelijkleid is, 

‘De situatie met defecte apparatuur zette mij aan Ket denken en werd er uier gerust op. 

Te wil grang de volgende vraag bij jullie neerleggen 
Hoe gaan we ont indien apparatmr op de VI de Lange Jaap niet meer functioneert en er daardoor levensbedreigende situaties ontstaan. 
‘Wie neemt dan her bestuir dat de VT de lange Jaap wel of niet mag worden betreden? 
Hoor graag van jullie. 

Goed weekend. 
Met vreadelijke oro 



Van: SS (CPO) a rw s.0l> 
Verzonden op: maandag 25 oktober 2021 17:32:14 
Aan: SE (CD) Rvs. 
ce: EEE 0S) -s 

(CD) MN nl> 
(CD) MR rv. 

Onderwerp: _RE: Vraagje over de vuurtoren. 

Hoi. 
Hierbij het antwoord, het gaat om het consequent voorkomen van de vochttoetreding, het felt dat dit wel heef plaats gevonden betekent dat dit 
bij onderhoud niet is voorkomen. Zie onder. 

Beter onderhoud had de vochttoetreding kunnen voorkomen of in ieder geval beperken. Vochttoctreding veroorzaakt het zwellen van de voegen 
daor corrosie. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak van de volgende schades: 

L “Scheurvorming in de wandpanelen 
2. Albreken en corrosie van de bouten. 

‘Het huidig schadebeeld is waarschijnlijk het gevolg van jaren of misschien wel lentallen jaren vachtroetreding. 

‘Instandhouding van de Lange Jaap is zeer lastig door de grote hoeveelheid schades en omdat er hierdoor getwijfeld wordt aan de constructieve 
‘veiligheid van de toren, Doordat we de veiligheid niet kann garanderen, kunnen we op dit moment ook geen onderhoud plegen of reparaties 
witvoeren. Samen met de grote hoeveelheid schades maakt dit de instsndhouding van de Lange Jaap zeer lastig. 
Render onderhoud bad de huidige situatie waarschijnlijk kunnen voorkomen. 

: B) (CD) <r. 
Verzonden: vrijdag 22 oktober 2021 14:50 
Aan: MN (CPO) NG ro 
CC: EN 2S) CN (CD) 
MN Co ON (CD) NC 
Onderwerp: Vraagje over de vuurtoren. 

i 
Zojuist hebben WM cn ik contact gehad met WM over de stand van zaken rondom de vuurtoren. 
‘Haar conclusie overall is op dit moment dat RWS heel veel onderzoeken heeft gedaan, maar uooit echt heeft gehandeld/doorgepakt. 

Haar concrete vraag aan jou vanuit dit standpunt 
Als RWS eerder had gehandeld, was er dan minder corrosie opgetreden en hadden we wanen voorkomen dat de conclusie nu moet zijn dat de 
vuurtoren uiet meer is te redden? 
B verzoekt je per ommegaande en aruwoord op te stellen 

Groeten,



Van: SS (CPO) a rw s.0l> 
Verzonden op: maandag 25 oktober 2021 17:32:14 
Aan: SE (CD) Rvs. 
ce: EEE 0S) -s 

(CD) MN nl> 
(CD) MR rv. 

Onderwerp: _RE: Vraagje over de vuurtoren. 

Hoi. 
Hierbij het antwoord, het gaat om het consequent voorkomen van de vochttoetreding, het felt dat dit wel heef plaats gevonden betekent dat dit 
bij onderhoud niet is voorkomen. Zie onder. 

Beter onderhoud had de vochttoetreding kunnen voorkomen of in ieder geval beperken. Vochttoctreding veroorzaakt het zwellen van de voegen 
daor corrosie. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak van de volgende schades: 

L “Scheurvorming in de wandpanelen 
2. Albreken en corrosie van de bouten. 

‘Het huidig schadebeeld is waarschijnlijk het gevolg van jaren of misschien wel lentallen jaren vachtroetreding. 

‘Instandhouding van de Lange Jaap is zeer lastig door de grote hoeveelheid schades en omdat er hierdoor getwijfeld wordt aan de constructieve 
‘veiligheid van de toren, Doordat we de veiligheid niet kann garanderen, kunnen we op dit moment ook geen onderhoud plegen of reparaties 
witvoeren. Samen met de grote hoeveelheid schades maakt dit de instsndhouding van de Lange Jaap zeer lastig. 
Render onderhoud bad de huidige situatie waarschijnlijk kunnen voorkomen. 

Van: ME) (CD) MN rs 
Verzonden: vrijdag 22 oktober 2021 14:50 
Aan: EN (GPO) NG ro 
CC: NN 2S) (CD) 
MN Cr EN (CD) NC 
Onderwerp: Vraagje over de vuurtoren. 

i 
Zojuist hebben WW cn ik contact gehad met WM over de stand van zaken rondom de vuurtoren. 
‘Haar conclusie overall is op dit moment dat RWS heel veel onderzoeken heeft gedaan, maar uooit echt heeft gehianlleld/doorgepakt. 

Haar concrete vraag aan jou vaat dit standpunt 
Als RWS eerder had gehandeld, was er dan minder corrosie opgetreden en hadden we wanen voorkomen dat de conclusie nu moet zijn dat de 
vuurtoren uiet meer is te redden? 
B verzoekt je per ommegaande en aruwoord op te stellen 

Groeten,



Van: EE (3S) vl 
Verzonden op: donderdag 28 oktober 2021 10:12:41 

Aan: CD) NS 
(CD) AE vs. CD) <5 NN. 
ECD) MNC rv. >: ON (BS) vn; 
EEE (VNN) NC vS. 
(CD) ME rv MN (2S) <5 

Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

Bijlagen: Beantwoording Kamervragen vuurtoren Kijkduin, Den Helder, def. versie 28-10,docx, 
Beslisnota vuurtoren Kijkduin, Den Helder, def.versie 28-10.doex, Kamerbrief vuurtoren 
Kijkduin, Den Helder - def-versie 27-10.docx 

Hiechij de definitieve versies. 

CM: bij de beantwoording van de Kamervragen zag ik dat je de mea culpa (geen goed huisvader) terug wilde laten komen nat zoals in de 
Kamerbrief In de Kamerbrief stond dit nog niet Daarom nu in zowel de brief als beantwoording opzennmen. 

Verder de opmerkingen van WINN verwerls. Laatste wijzigingen zijn zichtbaar. 

Il plaats de schone versies uu in CM voor BBB Alsje toch nog een wijziging will hoor ik het graag per omgaande 

Groen mm 

Van: (CD) <i ews. nl> 
Verzonden: donderdag 28 oktober 2021 
Aan: MNN (CD) MNC vs; NCS) NCS; 
EN (CD) > EN (CD) Ro NN (BS) 
MKC so: EN CNN) <ol>; NN (CD) 
MN CS) vs 
Onderwerp: RE: aangepaste nola + Kamerbrief vuurtoren 

Allen, 

Hierbij mijn opmerkingen. 

Tk weet niet waaneer de minister op de hoogte is gebracht, 
Met wsendelijke aroet 

Van: HEEE (CD) NN Gr > 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 22:47 

Aan: MN 2S) NC NN (CD) 
(CC) NN (CD) 
Cn NCS) <> (NN) >



EN (CD) on (ES) <> 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

Paar kleine wijzigingen. 
Graag check door WE op dala (zie opmerking/vraag BN en mij in kantlijn) 
‘Hierna akkoord van mijn zijde. 

om 

Van: EEN (8S) <> 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 2 

Aan: MN CD) << NN (CD) 
MM Cn: (CD) Ss; I (CD) No; 
BE Ze NE | 
(CD) ME cn NS) << 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief viurtoren 

Allen, 

‘Dank voor jullie reacties, Hierbij de aangepaste beslisnota, kamerbrief en beantwoording van de Kamervragen. In de Kamerbrief staan nog 
enkele vragen Van BEM met daarbij mijn reactie/antwoord en tevens nog een toögevoe gd zin Van WM waar ik twijfels bij heb 

‘Graag hoor ik of bijgevoegde versies akkoord zijn. Dan breng ik deze morgen opnieuw de lijn in naar WW, aangezien de uiteindelijke 
kosten bij DGLM terecht gaan komen moeten zij ook medeparaaf geven. 

Groet mmm 

Van: EN (CD) <> 
Verzouden: woensdag 27 oktober 2021 11:12 
Aan: EN (CD) sn (CD) <a vs pl>; 
nn (2S) No NN (CD) Zn NN (ES) 
MN > NN (ES) (NN) 
A en CO) No NN ES) 
Mn 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

Allen, 

‘Hierbij mijn opmerkingen, 

Met vriendelijke roel, 

NN (CD) < 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 08:49 
Aan: NN (CD) NN NN (ES) 



<> 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

‘Hierbij alvast de kamerbrie met mija opmetkingen/suggesties 

Met vriendelijke groet, 

= 

Van: MN (CD) <I Cn > 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 08:44 

Aan: EN 2S) NN (CD) 
MC: (CD) <>: NN (CD) 
ME Cn NN (2S) <> NN (BS) 
ME so: NN) << NN (CD) 
MN =S) <> 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

‘Alvast de nota met mijn opmerkingen. 

Van: MEN (BS) vs 
Verzonden: dinsdag 26 oktober 2021 17:07 

Aar: MD) <>: NN (CD) 
MN os; NN (CD) > NN (BS) 
MC NN (8S) ol ON (WN) 
ME (CD) <> NN (BS) 
ME > NN (CD) <> 
Onderwerp: aangepaste nota — Kamerbrief vuurtoren 

Allen, 

Na. overleg van afgelopen vrijdag met BEN over de tijdslijn en ons overleg van vanochtend heb ik de Kamerbrief + beslisnota aangepast. 
Openstaande vragen heb ik in de kantlijn geplaatst, graag hier reactie op. 

Graag ontvang le morgen jullie aanscherpiagen. O b.v. de stukken zal ik morgen de beantwoording van de Kamervragen aanpassen. Voorstel 
obv het overleg van vrijdag is om deze meer op hootdlijgen re brengen en naar de Kamesbrief te verwijzen. 

Groet, EEE 



Ministerie van Infrastructuur 

en Waterstaat 

De voorzitter van de Tweede Kamer Ministerie van 
der Staten-Generaal Tnfrastructuur en 
Binnenhof 4 bisa) auynstraat 2513 AA DEN HAAG ph ae 

Postbus 20901 
2500 EX. Den Haag 
T o7a-4ss 0000 
F 070-456 1111 

Ons kenmerk 
RWS 2021 
uw kenmerk 
2021716182 Datum 2021216100 Onderwerp Beantwoording vragen over de berichten ‘Scheuren in wanden 

vuurtoren Lange Jaap’. 

Geachte voorzitter, 

Op 23 september ontving ik vragen van de leden Heerema en Geurts over de 
berichten over vuurtoren ‘Lange Jaap’. Hierbij ontvangt u de beantwoording van 
deze vragen. 

Vragen van het lid Heerema (VVD) aan de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat over het artikel ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. 
Groot gebied rondom toren afgesloten, ook de doorgaande weg.” 

Vraag 1 
Bent u bekend met het artikel ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot 
gebled rondom toren afgesloten, ook de doorgaande weg’? + 

Antwoord 1 
Ja. 

Vraag 2 
Sinds wanneer bent u op de hoogte van de scheuren In de wanden van de 
vuurtoren? Bent u op de hoogte dat de vuurtoren Lange Jaap nu dreigt In te 
storten? Zo ja, welke acties heeft u reeds ondernomen om dit te voorkomen? 

Antwoord 2 
Op 20 september ben ik hierover door Rijkswaterstaat geïnformeerd. Op 21 
september heb ik u hierover op de hoagte gebracht middels de Kamerbrief 
‘constructieve veiligheid vuurtoren Den Helder’, Een recente inspectie van de 
vuurtoren Kijkduin, in de volksmond Lange Jaap, in Den Helder heeft uitgewezen 
dat er grotere scheuren zijn ontstaan in de wanden. Kleinere scheuren waren al 
bekend, echter waren deze niet van zodanige aard dat er per direct actie op moest 
worden genomen. De conclusie is dat er op dit moment niet ingestaan kan worden 

a 
https://www.noordhollandsdagblad. 
google&utm_medium=organic 

I/ent/dm#20210921 66990432?utm soure 
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Infrastructuur en 
Waterstaat 

voor de constructieve velligheid van de toren. Het risico op omvallen, zeker in is 

combinatie met verwachte wind Is dusdanig dat de omgeving vellig moet worden nn 
gesteld, RWS-2021 
De ondernomen actie is dat RWS de gemeente Den Helder heeft geadviseerd om 
de omgeving In een straal van 70 meter af te sluiten, dit is op 21 september 
gedaan door de gemeente. 

Vraag 3 
Kunt u uitleggen wat de aanleiding is van de scheuren in de wanden van de 
vuurtoren? 

‘Antwoord 3 
De vuurtoren Lange Jaap dateert ult 1877 en is gemaakt van gietijzer, een bros 
materiaal, Op sommige plekken tussen de wandpanelen zijn door roestvorming de 
voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak voor 
het ontstaan en snel groelen van de wandscheuren. Voor nadere uitleg verwijs ik u 
naar de notitie van het ingenieursbureau Rotterdam die aan uw Kamer is 
toegestuurd. 

Vraag 4 
Is inmiddels bekend hoe de scheuren in de vuurtoren hersteld kunnen worden? 

Antwoord 4 

Inmiddels is het aanvullend onderzoek door het ingenieursbureau Rotterdam 

afgerond en de conclusies worden door Rijkswaterstaat onderschreven. Voor de 
uitkomsten en de vervolgaanpak verwijs ik naar de Kamerbrief van PM datum en 
de meegezonden notitie van het ingenieursbureau Rotterdam. 

Vraag 5 
Wat voor acties worden op korte termijn ondernomen om te voorkomen dat de 
Lange Jaap, een icoon voor de inwoners van Den Helder en de hoogste nog 
Werkende vuurtoren van Nederland, omvalt? 

Antwoord 5 
Hiervoor verwijs ik naar de Kamerbrief van PM datum. 

Vraag 6 
In hoeverre ervaren de omwonenden van de Lange Jaap hinder van het ontruimen 
van het gebied rond de vuurtoren? 

‘Antwoord 6 
Binnen de straal van 70 meter bevinden zich een weg en een aantal weilanden. 
Door de afgesloten weg moeten bewoners van Huisduinen gebruik maken van één 
van de andere toegangswegen. De eigenaren van de weilanden zijn tijdig 
geïnformeerd om eventuele dieren elders onder te kunnen brengen. Op 27 
september heeft Rijkswaterstaat in de raadsvergadering van gemeente Den Helder 
een toelichting gegeven. Hier waren ook enkele bewoners bij uitgenodigd. 

Vraag 7 
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Infrastructuur en 
Waterstaat. 

Hoe konden de scheuren In de Lange Jaap onopgemerkt blijven bij Rijkswaterstaat _ ,, 
ondanks de alarmerende signalen van omwonenden? Waarom is er niet eerder Bebe 
ingegrepen? RWS-2021 

Antwoord 7 
Rijkswaterstaat voert onderhoudswerkzaamheden ult op basis van inspecties. 
Daardoor zijn de scheuren In de toren niet onopgemerkt gebleven. De scheuren In 
de vloeren waren al langer bekend en ook scheuren In de wandverbindingen, de 
zogenaamde flenzen, zijn niet onopgemerkt gebleven. De vloeren, de flenzen 
verbonden met de bouten en de wanden zorgen ervoor dat de vuurtoren als 
constructie blijft staan. De geconstateerde combinatie van de scheuren in deze 
drie onderdelen en de versnelde progressie van deze scheuren leiden er toe dat 
de krachten in de vuurtoren niet meer kunnen worden overgedragen. Vanaf 2019 
zijn er meerdere inspecties uitgevoerd en tijdens de laatste fysieke meting zijn de 
scheuren in de gietijzeren wanddelen ontdekt. 

Op 3 maart 2020 en op 15 september 2021 heeft er een ontmoeting 
plaatsgevonden tussen Rijkswaterstaat en vertegenwoordigers van 
bewonersvereniging Huisduiner Belang. Vanaf maart 2020 wordt het Hulsduiner 
Belang actief geïnformeerd door Rijkwaterstaat over de stand van zaken, 

De Lange Jaap is een bijzonder bouwwerk. Deze vuurtoren is gemaakt van 
gietijzer. Hierdoor zijn er geen standaardoplossingen snel voor handen en moet 
veel aanvullend onderzoek gedaan worden en dat kost tijd. Ook de monumentale 
status brengt met zich mee dat niet alle oplossingen mogelijk zijn. 

Vraag 8 
Wat wordt er gedaan om te voorkomen dat andere vuurtorens een soortgelijk lat 
wacht? Op welke basis wordt geïnspecteerd/onderhoud gepleegd en behoeft deze 
werkwijze van Rijkswaterstaat aanpassing naar aanleiding van dit voorval? 

Antwoord 8 
Hierover heb ik uw Kamer op datum PM nader geïnformeerd, 

Vraag 9 
Kunt u garanderen dat met fall-back-opties die worden uitgewerkt volledig kan 
worden voorkomen dat scheepvaart gehinderd wordt? 

Antwoord 9 
Er zijn fall-back-opties uitgewerkt voor het geval de voorzieningen in de vuurtoren 
uitvallen en omdat de toren zelf langer ontoegankelijk blijft. Hiertoe behoren ook 
noodmaatregelen zodat de scheepvaart zo min mogelijk gehinderd zal worden. 

Vraag 10 
Bent u het eens dat dit soort gevaarlijke situaties in de toekomst niet meer mogen 
voorkomen? Wat wordt gedaan om ervoor te zorgen dat signalen over soortgelijke 
beschadigingen, aan zowel de Lange Jaap als andere vuurtorens, In de toekomst 
zo snel mogelijk opgepakt worden? 

Antwoord 10 
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Infrastructuur en 
Waterstaat 

Ik ben het met u eens dat gevaarlijke situaties voorkomen moeten worden waar, 
mogelijk, Rijkswaterstaat pakt mogelijke onvellige situaties direct op. In het geval on meri 
van de Lange Jaap werd door nader onderzoek de onverwachte situatie duidelijk nyjs-vor: 
dat de toren versneld grotere scheuren In de gietijzeren wanddelen vertoonde. Dit 
resulteerde in een advies aan de gemeente Den Helder en de afzetting van het 
gebied in een straal van 70 meter rondom de vuurtoren. 

Vragen van het lid Geurts (CDA) aan de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat over de vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den Helder die dreigt in te 
storten. 

Vraag 1 
Kent u het bericht ‘Vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den Helder drelgt In te storten, 
omgeving afgesloten’? * 

Antwoord 1 
Ja. 

Vraag 2 
Kunt u aangeven hoe het kan dat de hoogste vuurtoren van Nederland op 
instorten staat en wat de corzaak is dat in de wanden van de vuurtoren van Den 
Helder grote scheuren zijn ontstaan? 

Antwoord 2 
De vuurtoren Lange Jaap dateert uit 1877 en is gemaakt van gietijzer. Op 
sommige plekken tussen de gietijzeren wanddelen zijn door roestvorming de 
voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak voor 
het ontstaan en snel groeien van de wandscheuren. Voor nadere toelichting 
verwijs ik u naar de notitie van het ingenieursbureau Rotterdam dat aan uw 
Kamer is toegestuurd. 

Vraag 3 
Kunt u aangeven hoe de scheuren zullen worden verholpen en hoe dit opgepakt 
zal worden? 

Antwoord 3 
Inmiddels is het aanvullend onderzoek door het ingenieursbureau Rotterdam 
afgerond, de conclusies worden door Rijkswaterstaat onderschreven. Voor de 
uitkomsten en de vervolgaanpak verwijs ik naar de Kamerbrief van PM datum en 
de meegezonden notitie van het ingenieursbureau Rotterdam. 

Vraaa 4 

* NOS, 21 september 2021, Vuurtoren ‘Lange Jaap’ In Den Helder dreigt In te 
storten, omgeving 
afgesloten (https://nos.nl/artikel/2398724-vuurtoren-lange-jaap-In-den-helder- 
drelgt-in-te-storten-omgevingafgesloten) 
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Ministerie van 
Infrastructuur en 
Waterstaat 

Kunt u aangeven in hoeverre er de afgelopen 25 jaar onderhoud is gepleegd aan 
de vuurtoren en hoeveel inspecties er In de afgelopen 25 jaar zijn geweest? Kunt ay 
u hierbij expliciet aangeven welk onderhoud is gepleegd en wat er precies uit deze ye oo 
Inspecties naar voren kwam? 

‘Antwoord 4 
Rijkswaterstaat voert reguliere Inspecties en onderhoud ult. Dat betekent dat er 
gemiddeld elke vier jaar een fysieke inspectie wordt uitgevoerd en daarnaast krijgt 
het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen en 
tussentijds onderhoud. In het geval van de Lange Jaap zijn er meerdere nadere 
onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren. 

In de afgelopen 25 jaar Is meerdere malen kleinschalig onderhoud uitgevoerd. 
Helaas heb ik moeten vaststellen dat in de afgelopen jaren er geen structurele 
maatregelen zijn uitgevoerd om de opgetreden degradatie van de constructie 
tegen te gaan . Rijkswaterstaat had zich een beter huisvader moeten tonen van 
vuurtoren ‘Lange Jaap’. De oorzaak hiervoor is tweeledig; er is sprake van een 
vuurtoren die, door zijn bijzondere constructie en monumentale status en 
bijbehorende eisen niet eenvoudig te onderhouden Is. Daarnaast was er sprake 
van een omissie in de organisatie van Rijkswaterstaat dle inmiddels verholpen Is, 
In de Kamerbrief licht ik beide oorzaken nader toe, 

Qua kleinschalig onderhoud Is de toren geschilderd, het grote bordes is 
gerenoveerd, de binnenzijde is gestraald en geschilderd en de gescheurde vloeren 
zijn ondersteund. Recente fysieke inspecties zijn in 2020 en 2021 uitgevoerd. Er 
stonden reparaties aan de lekkages aan de voegen en ramen gepland, Dit Is 
echter niet verder uitgevoerd doordat in september 2021 bleek dat er grotere 
scheuren zijn ontstaan in de wanden en dat er niet kon worden ingestaan voor de 
constructieve velligheid van de toren. 

Vraag 5 
kunt u aangeven wat het effect op de mate van onderhoud is geweest sinds de 
vuurtoren sinds 1988 een rijksmonument Is geworden? 

Antwoord 5 
De status van rijksmonument heeft als gevolg gehad dat het lastiger is om 
onderhoud uit te voeren aan de Lange Jaap, omdat niet alle materialen en 
oplossingen zijn toegestaan door de eisen die horen bij de monumentale status, 
De status betekent dat bij werkzaamheden voor de Instandhouding rekening 
gehouden moet worden met de monumentale waarden. Daarover voert 
Rijkswaterstaat overleg met de gemeente en met de Rijksdienst voor het Cultureel 
Erfgoed (RCE). Pas nadat de gemeente daarvoor vergunning heeft verleend 
kunnen werkzaamheden worden uitgevoerd. 

Vraag 6 
Kunt u aangeven wie de afgelopen decennia verantwoordelijk is voor het 
onderhoud van de vuurtoren en hoe uitvoering is gegeven aan deze 
verantwoordelijkherd? 

Antwoord 6 
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Het beheer van de vuurtoren valt onder Rijkswaterstaat. Zie antwoord op vraag 4, 
Rijkswaterstaat voert inspecties en onderhoud aan de vuurtoren uit. 

Vraag 7 
Kunt u aangeven wat er met de uitkomsten van het onderzoek van TNO in 1998 is 
gedaan over de inspectie van de vloeren van de vuurtoren de Lange Jaap om te 
bepalen door welke belasting de toen al enkele jaren optredende scheurvorming 
werd veroorzaakt? 

‘Antwoord 7 
Naar aanleiding van de situatie In 1998 is er een voorstel gedaan door 
Rijkswaterstaat voor het versterken van de vloeren. Dit voorstel is uiteindelijk 
afgewezen In overleg met Monumentenzorg gemeente Den Helder en Rijksdienst 
voor Cultureel Erfgoed, Wel zijn er toen verstevigingen onder de vloeren 
aangebracht en zijn beperkende maatregelen genomen. Binnen in de toren zijn 
delen afgezet, zodat deze niet meer toegankelijk waren. Dit |.v.m. de veiligheid 
van personeel wat onderhoudswerkzaamheden of inspecties uitvoert, Ook was het 
vanaf dat moment voor publiek niet meer mogelijk om de toren te bezoeken. 

Vraag 8 
Kunt u aangeven wat met de uitkomsten is gedaan van het onderzoek dat in 2010 
door de “International Engineering Consultant for Restoration Technology B.V.’ is 
uitgevoerd en die de Lange Jaap opnieuw aan een onderzoek heeft onderworpen? 

Antwoord 8 

De uitkomsten van dit onderzoek zijn voorgelegd aan Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed (RCE). De gegeven adviezen zijn niet opgevolgd, het is niet meer te 
achterhalen wat de overwegingen hierbij zijn geweest. De constructieve veiligheid 
toen nog niet in het geding. 

Vraag 9 
Kunt u aangeven of de advlezen van de firma IECRT zijn opgevolgd om alle 
gebroken vloerdelen te vervangen door nieuwe elementen met exact dezelfde 
afmetingen en deze ook weer in dezelfde scheefstand te monteren, de ramen te 
vervangen door ramen uit een stuk, de beschadigde naden uit te zagen, een 
nieuwe moderne kit aan te brengen en een nieuwe coating aan de binnen- en 
buitenkant van de vuurtoren aan te brengen? Zo ja, hoe zijn die opgevolgd? Zo 
nee, waarom nlet? 

Antwoord 9 
Zie het antwoord op vraag 8, 

Hoogachtend, 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

DEPARTEMENTAL VERTROUWELIJK 

Ministerie van 
Infrastructuur en 
Waterstaat. 

Datum 
Ons kenmerk 
RWS-2021 
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Drs. B. Visser 

DEPARTEMENTAAL VERTROUWELIJK 

Ministerie van 
‘Infrastructuur en 
Waterstaat. 

Datum 
Ons kenmerk 
RWS-2021 
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Een inspectie van de vuurtoren Kijkduin in Den Helder, in de volksmond Lange Jaap, heeft in 
september uitgewezen, dat er meer en grotere scheuren zijn ontstaan in de wanden van de 
vuurtoren. Omdat hierdoor een acuut onveilige situatie zou kunnen ontstaan, heeft de gemeente 
Den Helder op advies van Rijkswaterstaat een veiligheidszone van 70 meter rondom de toren 
Ingesteld. Hierover heb ik de Kamer op 21 september jl. geïnformeerd (briefkenmerk: 35925-XII- 
5). Rijkswaterstaat heeft vervolgens ingenieursbureau Rotterdam ingeschakeld om te berekenen 
wat de scheuren betekenen voor de constructie. Ook ben ik nagegaan hoe het beheer en 
onderhoud van de vuurtorens door Rijkswaterstaat wordt uitgevoerd, in het bijzonder bij vuurtoren 
Kijkduin. 

Inmiddels zijn de uitkomsten van dit onderzoek bekend en is bekend welke Inspecties en 
onderhoudswerkzaamheden er de afgelopen jaren hebben plaats gevonden. Mat deze brief 
Informeer Ik u hierover en treft u als bijlage de bevindingen van het Ingenieursbureau Rotterdam 
aan. Tevens ontvangt u de beantwoording van de vragen van de leden Heerema en Geurts. 

Uitkomsten aanvullend extern onderzoek 
De belangrijkste conclusie van het nadere onderzoek door het ingenieursbureau Rotterdam is de 
bevestiging dat de actuele situatie als ongewijzigd potentieel onveilig moet worden aangemerkt. 
Vastgesteld is dat aanvullende berekeningen niet kunnen resulteren in een positief oordeel over de 
constructieve veiligheid. Dit betekent dat de huidige afzetting tot nader orde gehandhaafd moet 
blijven en de toren niet betreden mag worden. 

Het Ingenieursbureau heeft tevens diverse toekomstscenarlo's geschetst. Er valt onderscheid te 
maken in drie opties: de vuurtoren behouden en herstellen, tijdelijk demonteren en terugbouwen 
en definitief demonteren en niet terugbouwen. Daarbij wordt de kanttekening gemaakt bij de 
scenario’s ‘behouden en herstellen’ van de vuurtoren dat deze zeer moellijk zo niet onmogelijk 
uitvoerbaar zijn. Vrijwel alle scenario's zullen het monumentale karakter van de gietijzeren 
vuurtoren aantasten. Sommige scenario's vereisen langdurig en kostbaar onderzoek, terwijl de 
huidige situatie In de tussentijd alleen maar kan verslechteren. Een beperkende factor die zwaar 
meeweegt is de stabiliteit van de vuurtoren. De conclusies van het ingenieursbureau worden door 
RWS onderschreven, met de nuancering rond de mogelijkheid van het repareren van scheuren in 
gietijzer. In de notitle van het Ingenieursbureau wordt aangegeven dat de scheuren niet reparabel 
zijn, Theoretisch zou het brosse materiaal te repareren zijn en zijn er technieken om dit te kunnen 
doen. De uitvoerbaarheid van een dergelijke oplossing in de vuurtoren ‘Lange Jaap’ is echter zeer 
moeilijk dan wel onmogelijk. Daarmee moet ik helaas constateren dat het herstellen van vuurtoren 
‘Lange Jaap’ niet realistisch is. 

Beheer en onderhoud vuurtorens 
Er zijn 18 monumentale vuurtorens in beheer bij Rijkswaterstaat, waaronder vuurtoren Kijkduin. 
Zes vuurtorens zijn dit jaar nog geïnspecteerd en hieruit is gebleken dat de constructieve veiligheid 
van de vuurtorens niet in het geding Is, Bij de andere elf vuurtorens wordt de reguliere Inspectie 
vervroegd uitgevoerd, de rapporten worden voor het einde van het jaar verwacht. 

Rijkswaterstaat voert reguliere inspecties en onderhoud uit. Dat betekent dat er gemiddeld elke 
vier jaar een fysieke Inspectie wordt uitgevoerd en daarnaast krijgt het onderhoudsplan jaarlijks 
een update naar aanleiding van storingen en tussentijds onderhoud, In het geval van de vuurtoren 
Kijkduin Is een graat aantal nadere (vervolg)onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren en 
zijn enkele herstelmaatregelen uitgevoerd. Helaas heb Ik moeten vaststellen dat In de afgelopen 
jaren geen structurele maatregelen zijn uitgevoerd om de opgetreden degradatie van de 
constructie tegen te gaan. Rijkswaterstaat had zich een beter huisvader moeten tonen van 
vuurtoren Kijkduin. 

De oorzaak hiervoor Is tweeledig; Er Is sprake van een vuurtoren dle, door zijn bijzondere 
constructie en monumentale status, niet eenvoudig te onderhouden Is, Vanwege deze complexiteit 
en bijbehorende onzekerheden Is met vervolgonderzoeken getracht meer zekerheid te verkrijgen 
over de ult te voeren maatregelen In plaats van dat er daadwerkelijk onderhoud Is uitgevoerd. Met 
de kennis van nu was het beter geweest om hierbij meer risico's te nemen en wel



onderhoudsmaatregelen uit te voeren zonder helemaal zeker te weten of daarmee de 
scheurvorming verholpen dan wel gestopt had kunnen worden. 
De tweede oorzaak is gelegen in het feit dat de vuurtorens binnen Rijkswaterstaat niet in het 
reguliere beheer en onderhoudsproces waren ondergebracht, zoals bij bijvoorbeeld de bruggen, 
sluizen en wegen wel het geval is. Hierdoor heeft de vuurtoren onvoldoende aandacht en prioriteit 
gekregen. Inmiddels is deze organisatorische omissie verholpen. Hierdoor is beter geborgd dat er 
na het uitvoeren van inspecties ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd en vindt 
bredere inzet van technische kennis uit de organisatie plaats. 

Vervol 

De komende periode zal Rijkswaterstaat de opties (Optioneel: voor het demonteren en mogelijk 
ROEDEN verder te verkennen en uitwerken en hierover bet gesprek aarhgaain 
met de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed (RCE), de gemeente Den Helder, omwonenden en 
organisaties voor wie de toren nog een nautische of facilitaire functie heeft. 

Op basis van de uitkomsten van deze nadere verkenning en de daaruit voortvloeiende kosten zal ik 
een definitief beslult nemen over de vervolgaanpak. Tegelijkertijd wordt door RWS onderzocht of 
en zo ja, wat er kan worden gedaan om tijdens de overbruggingsperiode de vuurtoren te 
stabiliseren in verband met de veiligheid,



Van: DCO inc vn > 
Verzonden op: dinsdag 26 oktober 2021 17:28:24 

Aan: 

Onderwerp: 

Categoriëen: 

Dag collega's, 

MS DO io 
S06 EE 
DBO MN inie 
FIB WN @minicow.nl>; 
HBIZ MN ien 
IT MNC enn a  - 
DBO GN nine 
DGMo © ien vn ST 
DGLM MSC minienw.nl; GN - 
DGWB GG ninicnw.ol>; EN - 
DGMI GN minienw.nl>; NN (BS) a rws.nl>; 
B - CEND-DCO NC vn 
EEN - DO MC in 01> 
GD) - DBO Ni nienw.nl= 
Dagoverzicht 26 oktober 

Ter info 

‘Hieronder het dagoverzicht vaauit DCO Woordvoering van dinsdag 26 oktober. 

Hartelijke groeten, 

Onderstaande buiten scope 

aantal vragen gesteld over de herstelwerkzaamheden in het algemeen en de



‘De briefkaartenactie vanuit de lokale postzegelhandel is intussen de 7400 kaarten gepasseerd. 
Onderstaande buiten Scope



Van: SS (2S) ES 
Verzonden op: woensdag 27 oktober 2021 09:21:14 
Aan: EN 35) NC 

(CD) In 
(CT) MM 5 
(CD) MN Cn; (CD) Co: 
(BS) Nr; TS WN) sn: 
ECD) Cv 

Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

Dank voor de reacties, Ik ga deze straks verwerken. 

Er staan nog 2 inhoudelijke vragen open over de constructiefout van de toren en of het inderdaad Klopt dat in 2023 de functionaliteit van de 
(radarapparatuur zon verhuizen naar andere locatie en daarmee de loren geen andere fimctie meer heeft dan monumentale functie. GW. 
WB Kuanen jullie deze beantwoorden? 

Verder heb ik gisteren per abuis Ook WM (TBS) opgenomen in de verzendlijst, Svp bij reacties hem er even uit halen, anders 
krijgt hij nogal wat spam van ons langs. — 

Groet, EN 

Van: MN (25) KC sn 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 09:01 
Aan: MN (CD) NN «>; ON (BS) <> 
(CD) 5 >; ON (CD) EG Sn 
KE (CD) ECS, NE ©) <> NN (BS) 
MKS: EN (WN) < ows o>; a (CD) 
ws > 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

En die van mij Tk heb niet gereageerd op versie van fa 
‘Dat liep parallel 

Groet 

Met vnendetnke aroat 

Van: MN (CD) MN rv 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 08:44 

Aan: MN 2S) CN (CD) 
NN (CO) <0; I (CD) 
ME Cn (2S) <>: (BS) 
MN Zo; CNN) CN (CD) 
MN (©) <> 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren. 

Alvast de nota met mijn opmerkingen. 

Van: MEN CS) Os 01> 
Verzonden: dinsdag 26 oktober 2021 17:07 
Aan: MN (CD) ON (CD) 
TE NN (CD) Cr NN (BS) 
GN co NE) CNN)



MN >, (CD) NN (BS) 
MN (CD) en > 
Onderwerp: aangepaste nota ~ Kamerbrief vuurtoren, 

Allen, 

‘aay. overleg van afgelopen vrijdag met BE over de tijdslijn en ons overleg van vanochtend heb ik de Kamerbrief + beslisnota aangepast 
‘Openstaande vragen heb ik in de kaarlijn geplaatst, graag hier reactie op. 

Graag ontvang ik morgen jullie aanscherpingen. O b.v. de stukken zal ik morgen de beantwoording Van de Kamervragen aanpassen. Voorstel 
obv het overleg van vrijdag ts om deze meer op hoofdlijnen te brengen ea naar de Kamerbrief te verwijzen. 

Groot, mn



Van: SS (2S) Sl 
Verzonden op: woensdag 27 oktober 2021 1 
Aan: SS (CD) RC vs. 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

zein 
Js, komt in orde, fi ga nu alles verwerken, laatste definitieve versie komt nog een x langs voor akkoord van Jou en Uk krijg soms inderdaad 
details langs, maar niet altijd het benodigde antwoord op de vragen, moet dus nog kijken of alles nu zo volledig is, 

‘Beantwoording Kamervragen moet ik hier vok nog naast houden. 

Groet, ay 

Van: BEE (CD) NG vol 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 13:46 

Aar: MN (3S) <> 
Onderwerp: RE: aangepaste nota + Kamerbrief vuurtoren 

Je aangepaste stukken gezien en gelezen. 
Komt goed nit naar voren de op- en aanmerkingen die BN heeft gemaakt jl, vrijdag. 
Heb ook gezien dat velen opmerkingen/aanvullingen sturen nav je concept. 
Zal de kunst zijn om dicht hij de essentie van de boodschap te lijven en zen accoptabel detailnivean le talen zonder je te verliezen in details. die 
feitelik juist zijn maar niet rechtstreeks aan de doelstelling van de informatie bijdrazen, 

Doe je nog cen ultieme poging een laatste versie te schrijven? 
‘Haal dan ook de laatste type-foutjes er uit, 

“Bij de brief aan de minister staat: “Kan U"; dat moet narvurlijk zijn “Kunt U” 
‘Voor de rest mijn complimenten voor alle stukken. 

Groet, 
= 

Van: MEN 35) MN os )> 
Verzonden: dinsdag 26 oktober 2021 17:07 

Aan: MN (CD); TT CD) 
(CD) NN (8S) 
MN > (8S) > CNN) 
Sa SS SSS SS 
MN oo: NN CD) <r es > 
Gdirmetpt aangepaste nota ~ Kamerbrief vuurtoren. 

Allen. 

Na. overleg van afgelopen vrijdag met BN over de tijdslijn en ons overleg van vanochtend heb ik de Kamerbrief + beslisnota aangepast. 
Openstaande vragen heb ik in de kanrlijn geplaatst, graag hier reactie op, 

Graag ontvang ilk morgen jullie aanscherpingen. O b.v. de stukken zal ik morgen de beantwoording van de Kamervragen aanpassen. Voorstel 
obv het overlee van vrijdag is om deze meer op hoofdlijnen te brengen en naar de Kamerbrief te verwijzen. 

Groet, mn



Ministerie van Infrastructuur 
en Waterstaat 

> Retouradres Postbus 20901 2500 EX DEN HAAG 
De voorzitter van de Tweede Kamer Ministerie van 
der Staten-Generaal Trastroctuue en 
Postbus 20018 
2500 EA DEN HAAG Rynstreat 

2515 XP pen Haag 
Posttius 20991 
2500 EX DEN HAAG 
r 070-456 09 00 
F 070-456 11 IL 

ons kenmerk 
Rw5-2021/39173 

Datum Bijfage(m) 
Betreft Vervolgaanpak vuurtoren Kijkduin z 

Geachte voorzitter, 

Een Inspectie van de bekende vuurtoren Kijkduin in Den Helder, beter bekend als * 
Lange Jaap’, heeft in september uitgewezen, dat er meer en grotere scheuren zijn 
ontstaan In de wanden van de vuurtoren. Omdat hierdoor een acuut onveilige 
situatie zou kunnen ontstaan, heeft de gemeente Den Helder op advles van 
Rijkswaterstaat een veiligheidszone van 70 meter rondom de toren ingesteld. 
Hierover Is de Kamer op 21 september jl. geïnformeerd (briefkenmerk: 35925-XII- 
5). Hoewel al langer bekend was dat de toren onderhoud nodig had, was iedereen 
verrast door deze snelle verslechtering van de situatie, De duizenden kaarten die 
het ministerie heeft mogen ontvangen met de oproep om de vuurtoren te 
behouden laat zien onderstrepen de status van ‘Lange Jaap’ als regionaal icoon. 

Rijkswaterstaat heeft Ingenieursbureau Rotterdam ingeschakeld am te berekenen 
wat de huidige scheuren betekenen voor de constructie. Ook is nagegaan hoe het 
beheer en onderhoud van de vuurtoren Kijkduin en andere vuurtorens door 
Rijkswaterstaat is uitgevoerd. Inmiddels zijn de uitkomsten van dit onderzoek 
bekend en is bekend welke inspecties en onderhoudswerkzaamheden er de 
afgelopen jaren hebben plaats gevonden. In deze brief treft u hierover nadere 
Informatie met als bijlage de bevindingen van het ingenieursbureau Rotterdam. 
‘Tevens ontvangt u de beantwoording van de vragen van de leden Heerema en 
Geurts. 

Uitkomsten aanvullend extern onderzoek 
De belangrijkste conclusie van het nadere onderzoek door het ingenieursbureau 
Ratterdam is de bevestiging dat de actuele situatie als ongewijzigd potentieel 
onvellig moet worden aangemerkt. Vastgesteld is dat aanvullende berekeningen 
niet kunnen resulteren in een positief oordeel over de constructieve veiligheid. Dit 
betekent dat de huidige afzetting tot nader orde gehandhaafd moet blijven en de 
toren niet betreden mag worden, 

Het ingenieursbureau heeft tevens diverse toekomstscenario’s geschetst. Er valt 

onderscheid te maken in drie opties: de vuurtoren behouden en herstellen, 
tijdelijk demonteren en terugbouwen en definitief demonteren en niet 
terugbouwen. Daarbij wordt de kanttekening gemaakt bij de scenario's ‘behouden 
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en herstellen’ van de vuurtoren dat deze zeer moeilijk zo niet onmogelijk Ministerie van 
uitvoerbaar zijn. Vrijwel alle scenario’s zullen het monumentale karakter van de Tmfrastrucuur en 
gietijzeren vuurtoren aantasten. Sommige scenario’s vereisen langdurig en sae 
kostbaar onderzoek, terwijl de huidige situatie in de tussentijd alleen maar kan 
verslechteren. Een beperkende factor die zwaar meeweegt Is de stabllitelt van de 
vuurtoren. De conclusies van het ingenieursbureau worden door Rijkswaterstaat 
onderschreven, met de nuancering rond de mogelijkheid van het repareren van 
scheuren In gietijzer. In de notitie van het Ingenieursbureau wordt aangegeven 
dat de scheuren niet reparabel zijn. Theoretisch zou het brosse materiaal te 
repareren zijn en zijn er technieken om dit te kunnen doen. De uitvoerbaarheid 
van een dergelijke oplossing In de vuurtoren ‘Lange Jaap’ is echter zeer moellljk 
dan wel onmogelijk. Daarmee constateer ik helaas dat het herstellen van 
vuurtoren ‘Lange Jaap’ niet realistisch is. 

ons kenmerk 
AWS-2023/39178 

Beheer en onderhoud vuurtorens 
Er zijn 18 monumentale vuurtorens in beheer bij Rijkswaterstaat, waaronder 
vuurtoren Kijkduin. Zes vuurtorens zijn dit jaar nog geïnspecteerd en hieruit is 
gebleken dat de constructieve veiligheid van de vuurtorens niet in het geding is 
Bij de andere elf vuurtorens wordt de reguliere inspectie vervroegd uitgevoerd, de 
rapporten worden voor het einde van het jaar verwacht, 

Rijkswaterstaat voert reguliere inspecties en onderhoud uit. Dat betekent dat er 
gemiddeld elke vier jaar een fysieke inspectie wordt uitgevoerd en daarnaast krijgt 
het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen en 
tussentijds onderhoud, In het geval van de vuurtoren Kijkduin is een groot aantal 
nadere (vervolg)onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren en zijn enkele 
herstelmaatregelen uitgevoerd. Helaas zijn er in de afgelopen jaren geen 
structurele maatregelen uitgevoerd om de opgetreden degradatie van de 
constructie tegen te gaan, Dat er niet earder onderhoud heeft plaats gevonden om 
deze degradatie te voorkomen of in ieder geval te beperken betreur ik. 
Rijkswaterstaat had zich een beter beheerder moeten tonen van vuurtoren 

Kijkduin, 

De oorzaak hlervoor Is tweeledig; Er is sprake van een vuurtoren die, door zijn 
bijzondere constructie en monumentale status, niet eenvoudig te onderhouden is. 
Vanwege deze complexiteit en bijbehorende onzekerheden is met 
vervoigonderzoeken getracht meer zekerheid te verkrijgen over de uit te voeren 
maatregelen in plaats van dat er daadwerkelijk onderhoud Is uitgevoerd. Met de 
kennis van nu was het beter geweest om hierbij meer risico’s te nemen en wel 
onderhoudsmaatregelen uit te voeren zonder helemaal zeker te weten of daarmee 
de scheurvorming verholpen dan wel gestopt had kunnen worden. De tweede 
oorzaak is gelegen in het feit dat de vuurtorens binnen Rijkswaterstaat niet in het 
reguliere beheer en onderhoudsproces waren ondergebracht, zoals dat voor 
bijvoorbeeld de bruggen, sluizen en wegen wel het geval is, Hierdoor heeft de 
vuurtoren onvoldoende aandacht en niet de prioriteit gekregen die hij verdient. 
Inmiddels is het beheer en onderhoud van de vuurtorens wel in het reguliere 
proces ondergebracht. Hierdoor is beter geborgd dat er na het uitvoeren van 
inspecties ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd en Vindt 
bredere inzet van technische kennis uit de organisatie plaats. 

Vervolg 
De komende periode zal Rijkswaterstaat de opties 

der verkennen en 
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uitwerken en hierover het gesprek aangaan met de Rijksdienst voor Cultureel Ministerie van 

Erfgoed (RCE), de gemeente Den Helder, omwonenden en organisaties voor wie Tfrastrucuur en 
de toren nog een nautische of facilitaire functie heeft. Daarbij moet rekening ‘Sateainet 
gehouden worden met de bijzondere status die de ‘Lange Jaap’ heeft als 
beeldbepalend gebouw in de regio. Ons kenmerk 

AWS-2023/39178 

Op basis van de uitkomsten van dit procesde daaruit voortvloeiende kosten neem 
Ik een definitief besluit over de vervolgaanpak, Tegelijkertijd wordt door 
Rijkswaterstaat onderzocht of en zo ja, wat er kan worden gedaan om tijdens de 
averbruggingsperiode de vuurtoren te stabiliseren in verband met de velligheid. 

Hoogachtend, 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

des, B, Visser 
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Van: SSS (3S) <a s.nl> 
Verzonden op: woensdag 27 oktober 2021 23:14:23 
Aan: MN (2) <ul> 
Onderwerp: FW: Brief lange Jaap 

Ter info 

Verzonden met BlackBerry Work(www.blackberry.com) 

Van: MEN (CD) NG sn 
Verzonden: 27 okt, 2021 22:59 

Naar: MN (BS)" EN EvS. 
Co MN (CD)! NC rvs: NN (5) o's. 
Onderwerp: RE: Brief lange Jaap 

on 

EERE heeft ny jullie gesprek afgelopen vrijdag gisteren een nieuwe versie opaeleverd van 
~  Kamerbrief 
~  Beslisnota 
~ Kamervragen 

die voorzien zijn van commentaar, zowel door het ‘yuurtorenteam als door BS. Het onderzoeksrapport met de oplegmemo van GPO zijn 
{vanzelfsprekend) ongewijzigd gebleven. 
‘Het commentaar on de antwoorden op een aantal uitzoekpunten beeft hij vandaag verwerkt, waarma vanavond een 0.9 versie is opgeleverd. 
MB beef aangegeven de nota’s morgen weer de lijn in te brengen. Ik neem aan dat deze dan via 99% bij jou terecht komen 

‘Tevens is een eerste versie van een persbericht en QA opgesteld, die morgen worden besproken in het “vuurtorenteam', en ligt er een voarstel 
‘voor wie de woordvoering zal doen tav verschillende externe contacten, nadat eea door de minister aan de kamer is verzonden. Dit voorstel zal 
li je na bespreking in het ‘vuurtorenteam” voorleggen. Hier hoort ook cen bewonersavond bij. 

Tay de functionaliteiten is overleg gevoerd met betrokken partijen (intem en extem), Dit overleg krijgt morgen een vervolg. Naast het 
voorbereiden van fall back scenario’s is ook afstemming met CIC in geval dat zich calamiteiten voordoen. 

Er is zen PL aangesteld die zich bezig houdt met vervolg (stutten ete). 
‘De conclusies tav Scheveningen zijn door WW zevalideerd. 
Morgen bespreken we de voortgang en uitkomsten van de overge Inspectias van vuurtorens die nog dit jaar mosten zijn afgerond. 

om 

Van: MN (35) CS 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 21:09 

Aan: MEN (CD) 5 > 
CC: EN (CD) Cr; NN CS) TC 
Onderwerp: Brief lange Jaap 

Hallo B 
Afgelopen vrijdag besprak ik met WI en WM wat er nog aan de nota moet gebeuren over de tijdlijn 
lange Jaap, We hadden afgesproken dat ik deze week de nota daarover zou krijgen. Wat is de stand van 
zaken? 
Ik hoor erg.



Verzonden met BlackBerry Work 
(wow blackberry.com)



Van: EN (55) EC nl> 
Verzonden op: donderdag 28 oktober 2021 07:37:19 

Aan: ME CD) <A vs.0l> 
ce: B (CD) © > CS) <> 
Onderwerp: RE: Brief lange Jaap 

Mooi en dank voor de update. Ik wacht de brief vandaag af 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: ME (CD) @ws.ul> 
Datum: woensdag 27 okt. 2021 10:59 PM 

Aan: ME (2) ON > 
Kop: MN (CD) Cr, ES) <I sot 
Onderwerp: RE: Brief lange Jaap 

zon 

EEE heeft nay jullie gesprek afgelopen vrijdag gisteren cen nieuwe versie opgeleverd van: 
~ Kamerbrief 
-_Beslisnota 
- Kamervragen 

die voorzien zijn van commentaar, zowel door het ‘vuurturenteum” als door BS. Het onderzoelksrupport met de oplegmeeo van GPO zijn 
(vanzelfsprekend) ongewijzigd gebleven. 
Het commentaar en de anrwoorden op cen aantal uitzoekpunten heeft hij vandaag verwerkt, waarna vanavond cen 0.9 versie is opgeleverd. 
HERE beoft anngegeven de notas morgen weer de lijn in te brengen. Te neem aan dat deze dan bij jou terscht komen. 

“Tevens is een eerste versie van een persbericht en QA opgesteld, die morgen worden besproken in het ‘vuurtorenteaur’, en ligt er een voorstel, 
voor wie da woordvoering zal doen tay verschillende externe contecten. nadat een door ds minister aan de kamer is verzonden. Dit voorstel zal 
il je na bespreking in bet “vuurtorenteam” voorleggen. Hier hoort ook een bewonersavond bij 

Tay de funetionaliteiten is overleg gevoerd met betrokken pastijen (intern em extern). Dit overleg krijgt morgen ven vervolg. Naast het 
voorbereiden van fall back scenario’s is ook afstemming met CIC in geval dat zich calanniteiten voordoen. 

Eris een PL aangesteld die zich bezig houdt met vervolg (stutten ete), 
‘De conclusies tav Scheveningen zijn door WWW gevalideerd. 
Morgen bespreken we de voortgang en uitkomsten van de overige inspecties van vuurtorens die nog dit jaar moeten zijn afgerond 

om 

Van: EN (2S) Gr 
Verzonden: woensdag 27 oktober 2021 21:09 

Aan: ME) (CD) vol 
CC: HN (CD): NN (2S) TT ws 
Onderwerp: Brief lange Jaap 

Hallo B 
Afgelopen vrijdag besprak ik met WE en BN wat er nog aan de nota moet gebeuren over de tijdlijn 
lange Jaap. We hadden afgesproken dat ik deze week de nota daarover zou krijgen. Wat is de stand van



zaken? 
Ik hoor grg. 
| 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)



Communicatiestrategie Lange Jaap. 

Uitgangssituat 
> De toren Is in de huidige staat niet meer te repareren en is onvellig 
- We hebben afgesproken openheid van zaken te geven 
- Als we dat maar deels doen worden de stukken sowleso opgevraagd 
+ Ult de stukken doemt een kritisch beeld over de aanpak de afgelopen jaren 

Doel is: 
- Informeren, 
-  Rulmte laten voor emoties, 
= Maar ook door naar de oplossing, liefst met draagvlak van omgeving. 
=_ Vermijden dat dit symbolisch wordt voor de rest van de assets. 

Aanbevolen aanpak: 
= Minister brengt het nieuws via de kamerbrief, 
= Communicatie voorbereiden op alle emotionele responses: ontkenning, boosheid, 

onderhandelen etc. 
- Geef toe dat een gebrek aan doorpakken bij heeft gedragen aan de huldige situatie 
+ Leg daarbij ook de andere, verzachtende feiten en omstandigheden uit. 
-_Geef aan dat je dingen voortaan anders gaat organiseren. 
= Goede scheiding aanbrengen tussen onderhoud vuurtorens en andere objecten als 

bruggen. 

Kamerbrief en antwoorden op vragen zullen de informatie via de parlementaire 
mediakanalen naar buiten brengen. Regionale media pikken dat op. 

- Een persbericht is dubbelop en niet nodig (kan niet meer vertellen dan de brief, mag geen 
licht tussen zitten). 

+ Dit levert een piek op in aandacht die met een dag weer wegebt uit de nieuwscyclus. 
-_Wanneer de bewonersbijeenkomst wordt georganiseerd volgt een tweede nieuwscyclus met 

specifieker kritiek en groter informatiebehoette, 

Mensen / middelen 

lers / stakeholderrelaties 
Woordvoering regionale medi 

We hebben de volgende verdeling gemaakt voor communicatie: 

-  Woordvoering landelijke media: 
- Burgemeester: 
= Wethouder Cultuur: Gm 
= Eventuele technische toelichting op camera: Ing. 
= Bewoners avond/gemeente: q ena 
> Stakeholders apparatuur: 
~ _ Rifksdienst Cultureel Erfgoed: 

Woord! 

NB: Omdat {er maar tot Is, zal dit dossier binnen BS aan een ander worden 
overgedragen komende maand. Ook Is het verstandig bewonersavonden met 
te doen voor de continuïteit en zijn rol In de organisatie. 

Extra inzet: 
Er is een kernteam communicatie (crisisorganisatie) op standby om via alle RWS kanalen te 
reageren en begeleiden als de minister kamerbrief heeft verzonden. 

Kernboodschap: de redeneerlijn in de kamerbrief. 

QenA voor de eerste aandacht: zie onder bijgevoegd.



Waarom is het nu 
onveilig? 

Door scheuren in de wand kunnen de krachten van deze 
500,000 kilo wegende toren niet meer goed worden 
verdeeld over de structuur. Dit kan leiden tot instorten. 

Hoe is dit ontdekt? De toren heeft naast scheuren in de vloeren last van 
lekkages. Er komt vocht door de voegen naar binnen. 
Onderzoek naar deze lekkages bracht aan het licht dat 
er scheuren in de wand zijn ontstaan. 

Wanneer is dit 
ontdekt? 

| Op donderdag 16 september jl. is door de 
onderzoeksbureaus aan Rijkswaterstaat gerapporteerd 
dat er scheuren zijn ontdekt. 

Wat is de oorzaak? De toren dateert al van 1877 en is van gietijzer 
gemaakt. Deze platen zijn op elkaar gemonteerd met 
ijzercement tussen de voegen. Ook zijn de platen aan 
elkaar bevestigd met bouten. De gietijzeren vloeren aan 
de binnenkant vertonen al langer scheuren. Lekkages 
hebben bijgedragen aan roestvorming en omdat roest 
meer plaats inneemt is er druk op de platen van de 
buitenschacht ontstaan waardoor deze zijn gesprongen. 

Hoe heeft het zo ver 
kunnen komen? 

De monumentale status brengt met zich mee dat niet 

alle oplossingen mogelijk zijn. Ook is Chroom VI in de 
verf aangetroffen. Dit maakte dat er wel veel onderzoek 
is verricht, maar de aanpak is uitgebleven. Dit heeft 
verdere verslechtering veroorzaakt. De plaats in de 
organisatie maakte dat onderhoud en 
renovatieinspanningen niet volgens dezelfde principes 
plaatsvonden als bijvoorbeeld bij wegen en bruggen het 
geval is. 

Had dit voorkomen 
kunnen worden? 

Wanneer tijdig maatregelen waren getroffen om de 
vochtintreding tegen te gaan, was er mogelijk minder 
roestvorming opgetreden en was er mogelijk geen 
spanning ontstaan in de wanden door roestuitzetting. 
Dit had scheurvorming in de wand kunnen voorkomen 
of vertragen. 

Hoe voorkomt RWS 
dat dit nog een 2° 
keer gebeurt? 

Alle soortgelijke vuurtorens worden voortaan 
onderhouden volgens de assetmanagementprincipes die 
ook gelden voor andere objecten van RWS zoals 
bruggen en wegen. 

Maar in de jaren 90 
waren de scheuren in 
de vloeren al bekend, 
waarom is daar toen 
niets aan gedaan? 

Dat klopt, in de jaren "90 is er al onderzoek gedaan 
naar oplossingen voor de scheuren in de vloeren. 
Vanwege de monumentale status van de toren was er 
geen oplossing voor de scheuren in de vloeren. 
Uiteindelijk is er een oplossing gevonden om de vloeren 
te ondersteunen met steunplaten (lippen). 

Komt dit door 
achterstallig 
onderhoud? 

Het is juist bij onderhaudsinspectie dat deze scheuren 
aan het licht zijn gekomen. Wel is het zo dat onderhoud 
op een gegeven moment niet meer voldoende is en 
moet er renovatie plaatsvinden om verslechtering te 
voorkomen. Er is veel onderzoek naar gedaan op welke 
wijze dat het beste kon worden aangepakt, Het uitstel 
van deze aanpak is mede de oorzaak dat we in deze 
situatie zitten. 



Waarom is het nu 
onveilig? 

Door scheuren in de wand kunnen de krachten van deze 
500.000 kilo wegende toren niet meer goed worden 
verdeeld over de structuur. Dit kan leiden tot instorten. 

10 | Hoe gaat het nu De prioriteit lag aanvankelijk bij het zorgen voor een 
verder met de Lange | veilige situatie. Door ingenieurs is ook daadwerkelijk 
Jaap? vastgesteld dat de toren onveilig is. Er zijn op 

hoofdlijnen 3 opties om uit te kiezen: herstellen, 
demonteren en terugbouwen en enkel demonteren. 
Waarvan niet alle opties vanuit monumentenstatus 
wenselijk of technisch realiseerbaar zijn en van 
sommige niet bekend is wat de kosten kunnen zijn. 
{ruimte voor invulling minister) 

Ti | RWS / minister geeft | Technisch is gietijzer weliswaar te lassen of anderszins 
aan dat herstel van | te repareren, maar niet onder alle omstandigheden. 
de vuurtoren niet = Vanwege de onveiligheid van toegang 
realistisch is. - Vanwege de spanningen in de toren 
Waarom kan RWS de - Vanwege het destructieve karakter van de 
vuurtoren niet reparatie (vastgeroeste bouten moeten worden 
herstellen? weggezaagd en mogelijke onzichtbare defecten 

zouden kunnen verslechteren) 
12 | Wat gebeurterinde | Dit is onderwerp van onderzoek. 

tussentijd met de 
toren? / hoe 
voorkomt RWS dat de 
toren omvalt? 

13 | Wie voert de Er zijn verschillende bureaus die werk uitvoeren voor 
onderzoeken uit naar | Rijkswaterstaat met betrekking tot de vuurtoren. De 
de oplossingen? laatste inspectie die is gedaan waarbij deze situatie aan 
x het licht kwam is Nebest. De berekeningen die nodig 

zijn worden uitgevoerd door PT Structural en ook 
ingenieursbureau Rotterdam is betrokken. Daarnaast 
heeft TNO in opdracht van Rijkwaterstaat meerdere 
second opinion onderzoeken uitgevoerd. Het advies of 
de toren veilig is, is opgesteld door ingenieursbureau 
Rotterdam. 

14 | Wat betekent dit De huidige situatie zal met de Rijksdienst voor Cultureel 
voor de Erfgoed worden besproken. 
monumentale status 
van de vuurtoren? 

15 | Wat gebeurt er met | Alle partijen die apparatuur hebben gemonteerd op de 
de apparatuur op de | vuurtoren zijn geïnformeerd over de situatie. Daar waar 
vuurtoren? nodig worden passende maatregelen genomen. Op dit 

moment wordt er gekeken naar de verschillende 
Ini Edin oplossingsrichtingen hiervoor en de gevolgen daarvan. 
16 | Is de veiligheid van Er liggen verschillende scenario's klaar die de veiligheid 

de scheepvaart in het | van scheepvaart garanderen bij het wegvallen van de 
geding? apparatuur op de vuurtoren. 

De licht en zichtfunctie van de vuurtoren is al minder 
relevant geworden sinds de komst van GPS, hoewel er 
internationale conventies zijn die instandhouding van 
navigatiehulp verplichten. 

17 | Blijft de lamp Het functioneren van de lamp is volledig 
branden? geautomatiseerd en blijft dus branden. In het geval van 

een storing is het echter niet mogelijk om dit ter plaatse 
| op te lossen vanwege de veiligheidssituatie, 



Waarom is het nu 
onveilig? 

Door scheuren in de wand kunnen de krachten van deze 
500.000 kilo wegende toren niet meer goed worden 
verdeeld over de structuur. Dit kan leiden tot instorten. 

18 |De omgeving is erg | Het geeft aan hoe betrokken de mensen zijn bij de 
betrokken. Kunnen toren. Dit motiveert ons om alles op alles te zetten om 
zij Rijkswaterstaat | een goede oplossing te vinden. Het is nu nog te vroeg 
helpen met crowd om daar iets zinnigs over te zeggen. 
funding acties? 

19 | Hebben we nu ook Er zijn 18 monumentale vuurtorens in beheer bij 
een probleem bij alle | Rijkswaterstaat, waaronder vuurtoren Kijkduin. Zes 
andere vuurtorens zijn dit jaar nog geïnspecteerd en hieruit is 
(monumentale) gebleken dat de constructieve veiligheid van de 
vuurtorens? vuurtorens niet in het geding is. Bij de andere elf 

vuurtorens wordt de reguliere inspectie vervroegd 
uitgevoerd, de rapporten worden voor het einde van het 
jaar verwacht 

20 | Als RWS vuurtorens De vuurtorens hebben een andere positie in de RWS 
niet goed kan 
onderhouden en de 
scheuren niet kan 
herstellen hebben we 
nu ook een probleem 
bij onze bruggen, 
sluizen, stuwen etc? 

organisatie en werden om die reden volgens een ander 
principe van assetmanagement onderhouden en 
gerenoveerd. RWS gaat dit weer gelijkschakelen. 



Van: SSS (3S) v> 
Verzonden op: dinsdag 2 november 2021 08:28:55 
Aan: EE (8S) Sl 
Onderwerp: FW: Terugkoppeling overleg vuurtoren Lange Jaap 29 oktober 2021 

Ter ini 

Van: (CD) NG 
Verzonden: vrijdag 29 oktober 2021 18:39 

Aan: ME (CD) Os > eS (CD) Cs; TT 
(WNN) WG vs ol 
CC: EN (BS) Sn; NN (5S) Sn 
Onderwerp: FW: Terugkoppeling overleg vuurtoren Lange Jaap 29 oktober 2021 

Fyi 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www-blackberry.com) 

Van: EN (VVM) Nos 
Datum: vrijdag 29 okt. 2021 6:33 PM 

Ann: ME (CD) NN G> CN) NC TT 
(GPO) mmm vnl 
Kopie: MN CD) > NN (CIV) 
ME > EN) <> NC) Cn 
Onderwerp: Terugkoppeling overleg vuurtoren Lange Jaap 29 oktober 2021 

1 Aanleiding 

Gisteren heeft op medewerkers uiveau overleg plaats gevonden met de Kustwacht, Marine en Luchtverkeersleiding over de verschillende. 
scenario’s rondom de Tange Jaap. Op de vuurtoren staat apparatuur (Walradar. marifoon) die nodig is om het primaire proces van deze partijen te 
borgen. Nu de toren niet toegankelijk is, zijn scenario’s nodig om de continuiteit voor nood, middellange en lange termijn te borgen. 

2. Overleg stand van zaken en vervolg 

Samen met B heb ik vanmiddag het beeld opgehaald met: 

Nd 
«OO. Pr micdellange termijnoplossing CIV 
… OE sseomanager NN 
DE ws 

3. Beeld 

«De vaurtoren is niet toegankelijk en dat blijft zo. 
_ Kustwacht, Marine en Luchtverkeersleiding hebben gevraagd of het mogelijk is dat de apparatuur voor hergebruik van de toren wordt 

gebnald, 
+ Voor acute situaties ligt een noodscenario klaar: Via een schip voor de kust worden de functionaliteiten dan tijdelijk overgenomen. 

Afhankelijk van de windkracht vergt dit verschillende type schepen. Dit kost veel menskracht en is ook een dure oplossing. 
‘+ Bet middellange termijnoplossing tot medio 2023 is dan ook noodzakelijk, Dit betreft een tijdelijke opstelling van de apparatuur op 

een object (verhuizing vamtit Dordrecht). SAAB heeft als voornaamste onderhoudlspartij van de appratuutr een voorstel gemaakt. CTV, 
Leo van der Harst is projectleider en stelt een plan van aanpak op. 

‘+ De lange termijnoplossing is reeds voorzien vanaf medio 2023. DGLM heeft opdracht gegeven aan regio NN.



a 

Oordeelsvormig 

Het al dan niet toestemming geven van het betreden van de vuurtoren om apparatuur weg te halen, zowel aan de buitenkant als aan de 
binnenikant, vergt een objectieve onderbouwing. De genoemde parton hebben ven helder eu onderbouwd antwoord wodig op hu vraag 
af dit wel of niet kan, als uitgangspunt voor de (tussenoplossing. 

‘De snelheid waarmee de middellange termijnoplossing kan worden gerealiseerd. zorgt voor stabiliteit en bespaar kosten t.o.v. een 
Kwetsbaar noodscenario, De doorlooptijd van het realiseren van deze oplossing moet dan ook zo klein mogelijk zijn, 

Bij het realiseren van de middellange termijnoplossing is het zaak zoveel mogelijk aan te sluiter bij het trayect van de lange 
tenmijnoplossing, zowel qua aanpak als qua bevoegdheden en communicatie met de opdrachtgever, 

Beslniten 

SUNN geeft hierbij opdracht 2an CIV WN om met cen zo kort mogelijke doorlooptijd een sobuuste tussenoplossing te 
zealiseren in afwachting van de lange termijnoplossing medio 2023. 
SNN stelt opdrachtgever DGLM hiervan op de hoogte. 

/ GPO beantwoordt op korte termijn en gemotiveerd de vraag of de toren mag worden betreden cm apparatuur (voor lergebruik) te 
verwijderen, 
ee CD is als eigenaar van de vurioren De Laage Jaap opdrachtgever voor de instandhouding van dit bouwwerk: 

Met vriendelijke ervet,



Van: ES (0S) <a ews n> 
Verzonden op: maandag 15 november 2021 17:00:35 
Aan: ES (0S) KC 

(BS) ME rw n> 
Onderwerp: FW: vuurtoren 

Bijlagen: image001 jpg, Vuurtorens in Prognoserapport pdf 

Zie hieronder 

Van: EN (BS) Gn 
Verzonden: maandag 15 november 2021 16:40 

Aan: MERG (ES) <> 
CC: EN (BS) Crol 
Onderwerp: FW: vuurtoren 

oi 
Zie hieronder. WM loopt hierin vast omdat 77 de organisatie 7 Wil jij, ma-vimartorens oog bij VGE horen, WB helpen hoe dit ou 
Het best kan verlopen. Zal via de programmering moeten met keuze door beleid 
‘Verder den ik dat we deze assets © = 
== =. Ook daar kijken hoe we dat het beste kunnen doen. Alleen nog bij CD dan het vastgoed dat 

echt alleen voor eigen gebrui is en niet vastgoed dat, ook al is het niet meer in gebruik, plek heeft in de regia, 
Mogelijk is dat reorganisatie en vraagt dan meer tijd en ook inzet HRMO. 

Groeten, BE 

Van: BEN (CD) <C> 
Verzonden: donderdag 4 november 2021 13:01 

Aan: MN (2S) Cn 
Onderwerp: FW: vuurtoren 

Hoi 

‘Kun je even helpen cq meedenken” 

Weer niet zo goed bij wie ik hiervoor terecht moet. Rechtstreeks met B schakelen, of (omdat het over geld gaat) tock via jou? Wel doen of 
niet doen? Zit onvoldoende in dit circuit. Eén ding weet ik wel. er is geen geld voor de lange jaap. anders dan was voorzien voor het grote 
onderhoud in 2023, 
Daarvoor is opdracht aan WEMA cezeven tbv het verplaatsen van functionaliteit (wellicht kan dat budget naar voren). 
Blijft staan het al dan niet tijdelijk verstevigen, of zo laten, het demonteren en al dan niet weer opbouwen… Hierin meegaan, of anders 
aanvliegen? 

om 

Van: MN (NOVA) MN Grol 
Verzonden: maandag | november 2021 08:20 

CC: ON (CD) ND rc CS) os o>; 
BE 2S) Mo 
Onderwerp: RE: vuurtoren 

Hallo gm, 

Ik ken de annotaties van WE helaas niet, dus het is een beetje gokken wal ze bedoeld als ze zegt dat de viarrlorens onderdeel zijn geworden 
‘van bet regulier assetprogramma 

Bijgevoegd document is de update van het prognoserapport VenR. Op basis van dit rapport (wordt ea. tweejearliiks uitgebracht) worden de 
benodigde middelen voor VenR inzichtelijk gemaakt thy de begrotingsvoorbereiding, In dit document worden monumentale vuurtorens onder 
vastgoedbeheer geschaard en dus niet onder VenR, 

‘Natuurlijk zijn er mogelijkheden om her toch te beralen uit het programma VenR, Alleen beslissen wij als RWS daar uiet over, anwar onze 
beleidscollega’s, In dit geval WE van DGLM. 

Op 23 november is er overleg tussen B cn WN INE en we zouden daar eventueel de Lange Jaap aan de orde kunnen laten komen.



De voorbereiding gebeurt door MN. Zij zal in ieder geval eau Korte casusbeschrijving nodig hebben en cen beeld van de 
verwachte kosten. Ik neem aan dat jij daarvoor kunt zorgen. Verder 1s het handig am de coutactpersoon vanuit BS te kennen die de stukken voor 
de minister maakt. 

Ti hoop dat je hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

[NB Voor jomw informatie: De tekorten op Ven zijn op de langere termijn megagroot (zeker voor DGLM) en het is zeker niet gezegd dat BJ 
‘hiermee in zal stemmen. 

Met vriendelijke groet. 

Van: MN (CD) Ml 
‘Verzonden: vrijdag 29 oktober 2021 14:39 
Aan: BEE (NOVA) Mervo 
CC: EN (CD) ws > 
Onderwerp: vuurtoren 

Dag 

Je zult ongenwijfeld op de hoogte zijn van het feit dat de vuurtoren in Den Helder (Lang Jaap) onderwerp van intensief onderzoek en gesprek is 
za het uit voorzorg afzetten van de omgeving, omdat de constructieve veiligheid op dit moment in het geding is en niet kan worden 
gegarandeerd. 
In de ambrelijke lijn worden stukken vaarbereid voot de Minister, die historie. Woidige simatie en oplossingsseenaric’s schetsen. 
‘De Minister krijgt e.e.a. binnenkort aangeboden, waarna zij een bestuit zal nemen of een richting zal duiden, WENN heeft in haar annotaties 
aangegeven dat de vuurtorens, waar eerder onderdeel van liisvesting-facilitair In een ‘niche” waren beland, inmiddels onderdeel zijn geworden 
‘van het reguliere assetprogramma. 
TK heb nog niet helemaal duidelijk wat daar de umpact var is, maar probeer vooruit te kijken en oriënteer me onder andere op de financiële kant 
‘van een mogelijk project in Den Helder. 
Kan jij mij aangeven of er mogelijkerwijs geput kan worden uit de gelden die beschikbaar zijn blunen het V&R-programma, mocht de minister 
besiniten dat RWS de kosten moet dekken voor herstel of wederopbouw? 
Ie hoor graag van je, alvast fijn weekend voor 1m 

Met vriendelijke groet, 



Van: SS (BS) KG Sn 
Verzonden op: vrijdag 29 oktober 2021 16:32:08 
Aan: EN 8) <a ws.nl> 
ce: ES (CD) >; EN (BS) <Orws.nl> 
Onderwerp: Overzichtje communicatie Lange Jaap 
Bijlagen:  Communicatiestrategie Lange Jaap2.docx 

Categoriëen: in iBabs 

Dag mn 

Zoals beloold door B, Hierbij op een Ad tje de communicatiesteategie voor de Lange Jaap, 
‘Hierin ttef je ook de verdeling aan van woordvoerders (stakeholders 

‘De boodschap is de redeneerlijn in de kamerbrief, als het goed is heeft WM die al voor jou in CM geplaatst. 

‘Voor comnninicatie via eigen kanalen hanteren we ook een basis Q & A. Die zit vast aam deze strategie 
Deze groeit nog naar mate de vragen binnenkomen of de kennis van de situatie verandert en zeef je een indcuk van de hoofdlijnen van reacties, 
hoewel we niette ver kunnen afwijken van de kamerbrief en antwoorden. 
We stemmên af met WN van DCO 

Mogelijk komt de minister nog terug met vragen of mogelijk een andere redeneerlijn en dan passen we dit viteraard weer aan. 

Tk verwacht. nà de eerste golf nieuws van de kamerbrief, dus bijvoorbeeld ond de bewonersavond, meer kritiek en informatiebehoefte. 
Dan heeft iedereen (media. Huisdumer belang, andere technische shushur aan wal, bijv een hoogleraar metelurgie) een beetje kunnen broeder. 
vp zwakke plekken in dit verhaal, 

‘We kunnen voorafgaand aan zo'n avond dan rekenen op verhalen als: 
vrij stort helemaal niet in” af “Wel degelijke repareren” of “Ze willan er vanaf” 

Onze technische bewijsvoering moer daarom klinken als zen klok of er moet al perspectief zijn op de aanpak van de situatie, 
Het blijft sowieso altijd lastige woordvoering. 

Met vriendelijke groet. 



Van: EN (5S) KG «Sn 
Verzonden op: vrijdag 29 oktober 2021 18:42:10 
Aan: B (VM) ON sl 
Onderwerp: RE: Terugkoppeling overleg vuurtoren Lange Jaap 29 oktober 2021 

Verzonden met BlackBerry Work 

(www.blackberry,com) 

Van: ME (VW) <C> 
Datum: vrijdag 29 okt. 2021 6:36 PM 

Aan: BEEN (BS) <I rs. 
Onderwerp: FW: Terugkoppeling overleg vuurtoren Lange Jaap 29 oktober 2021 

‘Ter info, even geholpen. 

Met vriendelijke groet, 

Van: MEE (VVM) 
Verzonden: vrijdag 29 oktober 2021 18:34 
Aan: ME (CD) <> 
B (GPO) mmm rvs 
CC: MG CD) > (CV) 
5 CN) rn (VM) 
MG sn 
Onderwerp: Terugkoppeling overleg vuurtoren Lange Jaap 29 oktober 2021 

1 Aanleiding 

Gisteren heeft op medewerkers niveau overleg plaats gevonden met de Kustwacht, Marine en Luchtverkeersleiding over de verschilleride 
scenario’s rondom de Lange Jaap. Op de vuurtoren staat apparatuur (Walradar, marifoon) die nodig is om het primaire proces van deze parijen te 
borgen. Nu de toren niet toegankelijk is, zijn scenario’s aodig om de continuiteit voor nood, middellange en lange termijn re borgen. 

2. Overleg stand van zaken en vervolg 

Samen met B heb ik vanmiddag het beeld opgehaald met: 
«OO eere cD 
OO rx miicdettange termijnoplossing Civ 
«eeen 
EE ven 

3. Beeld 

+ De vuurtoren is niet toegankelijk en dat blijft zo. 
«_ Kustwacht, Marine en Luchtverkeersleiding hebben gevraagd of het mogelijk is dat de apparatuur voor hergebruik van de toren wordt 

gehaald, 
+ Voor seute situaties ligt een noodscenario klaar. Vis een schip voor de kust worden de functionaliteiten dan tijdelijk overgenomen. 

‘Afhankelijk van de windkracht veret dit verschillende type schepen. Dit kost veel menskracht en is ook een dure oplossing.



«Een middellange (ermljnoplossing tot medio 2023 is daa ook noodzekelijé. Dit betreft cen tijdelijke opstelling van de apparamur ep 
vem object (verhuizing vanuit Dordrecht). SAAB heeft als voornaamste onderhoudspartij van de appratuur een voorstel gemaakt. CTV, 

wees Is projectleider en stelt eon plan van aanpak op. 
«De Tange termijnoplossing is reeds voorzien vanaf medio 2023. DGLM heeft opdracht gegeven aan tegio NN. 

4. Oordeelsvonnig 

a, “Hetal dan niet toestemming geven van het betreden van de vuurtoren om apparatuur weg te halen, zowel aan de buitenkant als aan de 
binnenknat, vergt een objectieve onderbouwiag. De genoemde parten hebben cen helder eu onderbouwd antwoord nodig up hun vraag 
of dit wel of niet kan, als uitgangspunt voor de (mssemoplossing. 

b. De snelheid waarmee de middellange termijnoplossing kan worden gerealiseerd, zorgt voor stabiliteit en bespaart kosten tov. een 
Axwetsbaar noodscenario. De doorlooptijd van het realiseren van deze oplossing moet dan ook zo klein mogelijk zijn. 

€ Bij het realiseren van de middellange termijnoplossing is het zaak zoveel mogelijk aan te siuiten bij het traject van de lange 
termijnoplossing, zowel qua aanpak als qua bevoegdheden en communicatie met de opdrachtgever. 

5. Besluiten 

a BENN geeft hierbij opdracht aan CTV (MN om met een zo kort mogelijke doorlooptijd een robuuste tussenoplossing te 
realiseren in afwachting van de lange termijnoplossing medio 2025. 

1b, BENN stelt opdrachtgever DGLM hiervan op de hoogte. 
‘&_ SONGPO beantwoordt op korte termijn en gemotiveerd de vraag oF de loren mag worden betreden om apparatuur (voor herzebruik) te 

verwijderen 
d. See CD ie alseigenaar van de vimrtoren De Lange Jaap opdrachtgever voor de instandhouding van dit bouwwerk. 

Met vriendelijke groet,



Van: SSS (3S) ve 
Verzonden op: dinsdag 2 november 2021 10:28:28 

Aan: TS) <5; 
(BS) MN @rws.nl> 

Onderwerp: FW: RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft een recordactie in CM, Beslisnota M incl, 
rapport ingenteursbureau + Kamerbrief en beantwoording Kamervragen 

Bijlagen: MP - MEDEPARAAF VERLENEN.trS, Beslisnota M incl. rapport ingenieursbureau + 
Kamerbrief en beantwoording Kamervragen.tr5, Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder 
def.versie 2-11 opm. WN verwerkt zichtbaar.doex 

Hoi mn, 

[ERE heeft net gebeld, ze had nog 2 kleine opmerkingen op de nota, verder is ze akkoord. Na aanpassing mag ik namens haar 
doorzerten. 

‘Heb aangegeven dat DGLM nog met tekstvoorstel komt over de functionaliteit, omdat ze dat vanuit de uiteindelijke keuzes alvast 
wat meer willen belichten. Ze hoefde die teksten niet nog te zien. 

W+ ze ook gesproken en aangegeven dat ze met M heeft afgesproken dat nota + stukken vandaag bij M liggen 

Vraag: in de nota heeft ze als opmerking: "Niet spreken over een organisatorische fout. Gewoon aangeven dat we het am wel i, Het 
reguliere proces hebben ondergebracht." 

In de Kamerbrief hebben we het echter ook nog een zin over een organisatorische omissie staan, daar heeft ze niet op 
gereageerd. Wat is jullie beeld hierbij? Ook deze zin uit Kamerbrief halen? 

"De tweede oorzaak is gelegen in het feit dat de vuurtorens binnen Rijkswaterstaat niet in het reguliere beheer en 
onderhoudsproces waren ondergebracht, zoals dat voor 
bijvoorbeeld de bruggen, sluizen en wegen wel het geval is. Hierdoor heeft de vuurtoren onvaldoende aandacht en prioriteit 
gekregen, Inmiddels is deze organisatorische omissie verholpen, Hierdoor is beter geborgd dat er na het uitvoeren van inspecties 
ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd en vindt bredere inzet van technische kennis uit de organisatie plaats.” 

Groe 

Oorspronkelijk bericht 
Van: Helpdesk TRIM@ minienm.nl «Helpdesk TRIM@ minienm.nl= 
Verzonden: dinsdag 2 november 2021 09:48 
Aan as (55) ES 
Onderwerp; RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft een recordactie in CA 

Kamerbrief en beantwoording Kamervragen 
[ Reslisnota M incl. rapport ingenienrsturean = 

Opmerking 
“maandag | november 2021 om 14:28:21 (GMT+01:00) mmm” 
‘Nota + Kamerbrief en beantwoording Kamervragen staan parallel uit bij DGLM voor medeparaaf. 

“maandag 1 november 2021 om 14:17:46 (GMT-+01:00) mn 
Opmerkingen WM verwerkt. Tijdlijn bijgevoegd als bijlage bij note dan de minister. In de Kamerbrief staat in de 
beantwoording nog PM bij de datum waarop de Kamerbrief witgaat, dit moet nog in overleg met DBO worden aangepast. 

Groet



“zondag 31 oktober 2021 omt 12:02:42 (GM1+-01:00) wm: 

RecordActie afgekeurd vanuit de eParafeer app: 
WB. dank. Zie cen enkele opmerking. En ik mis de tijdlijn. Die moet bij de nota aan de minister worden gevoegd 

“zaterdag 30 oktober 2021 om 14:27:46 (GMT+02:00) GR" 
= 
Ik zie og tekstvoorstellen, PM en wijzigingen (eu een verkeerde spelling in de Kamerbrief) in diverse stukken, Ik zal daar 
aandacht voor vragen. Toch doorgezet, zodat je in staat bent reactie te geven. 
Groet. 
= 

Er staat een recordactie voor u klaar ia CM, Open bijgevoegde bijlage om in CM de recordactie van record (RONDZENDMAP- 
2021/4157) te kunnen uitvoeren, 

‘De deadline voor het uitvoeren van de recordactie is 4-11-2021 at 12:33. 

Om de informatie en het bestand alleen te bekijken, kunt u de volgende link naar de CM webelient gebruiken: 
https:/lem-web-trd shsdir.nl/ ContentManager?uri=16232554st=recordélang=in_dutch&mbd=false 

Dit e-mailbericht is automatisch gegenereerd door CM (01 Productie) 
Dit bericht kan informatie bevarten die niet voor wis bestemd. Indien u nier de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u 
15 toegezonden, wordt u verzocht dat wan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen 
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van 
berichten. 
“This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this message was sent to you 
by mistake, you are requested ta inform the sender and delete the message. The State accepts uo liability for damage of any kind 
sesulting trom the risks inherent in the electronic transmission of messages.
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Besluitvorming toekomst vuurtoren Kijkduin "Lange vastgozeimanagement 
Jaap” Huisduinen 

et) 

Inleiding ava 
Op 7 oktober zijn de uitkomsten van het onderzoek van Ingenieuwsbureau rekte 202t 
Rotterdam naar de constructieve veiligheid van vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den Kenmerk 
Helder opgeleverd (zie bijlage). E 
De belangrijkste conclusies zijn dat de scheuren niet hersteld kunnen worden, het _ oiitage(n) 
niet mogelijk is gebleken de constructieve veiligheid te berekenen en de 1 
gebiedsontruiming (afzetting) niet opgeheven kan worden. Ten slotte is een 
zevental technische scenario’s In beeld gebracht die In drie hoofdopties te 
onderscheiden zijn. Ook is afgelopen periode de tijdlijn van de onderzoeken en 
onderhoudswerkzaamheden aan Lange Jaap vanaf 1988 in beeld gebracht en is er 
onderzoek naar scheurvorming In de vuurtoren in Scheveningen uitgevoerd, 
In deze nota ga ik hier nader op in en leg ik op basis daarvan een besluit aan u 
voor ten aanzien van de vervolgaanpak en het informeren van de Kamer. 

Geadviseerd besluit 
1. Kennis nemen van het uitgevoerde beheer en onderhoud van vuurtoren ‘Lange 

Jaap’, 
2. Kennis nemen van de uitkomsten van de notitie van het ingenieursbureau 

Rotterdam over vuurtoren ‘Lange Jaap’, 
3. Instemmen om RWS optie 2 “tijdelijk demonteren en terugbouwen’ en optie 3 

‘definitief demonteren en niet terugbouwen’ nader uit te laten werken. Optie 1 
‘de toren te behouden en herstellen’ is o.b.v. de notitie onrealistisch. De 
uitwerking zal naar verwachting zeker enkele maanden vergen en na de 
Saarwisseling beschikbaar komen. In deze perlode Worden: 

beide opties nader uitgewerkt ten behoeve van definitieve besluitvorming. 
Er Is nu nog veel onduidelijkheid over de planning, hoogte van de kosten 
en wijze van uitvoering; 

- de stakeholders (Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed (RCE), gemeente 
Den Helder, Defensie en kustwacht) betrokken i.v.m. de emotionele 
waarde, de monumentenstatus en de aanwezige (radar)apparatuur, 

4. Instemmen om de Tweede Kamer over bovenstaande punten met bijgevoegde 
Kamerbrief te Informeren, de beantwoording van de Kamervragen naar de 
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Tweede Kamer te sturen met het rapport van het ingenieursbureau Rotterdam 
als bijlage en deze ook met de betrokken stakeholders te delen. 

5, Instemmen dat RWS parallel het onderzoek continueert om na te gaan of het 
mogelijk is en zo ja hoe de vuurtoren voor een overbruggingsperiode kan 
worden gestut In verband met de velligheld. 

5. Zodra opties 2 en 3 nader zijn uitgewerkt een besluit nemen over de 
vervolgaanpak en de Tweede Kamer over het vervolg informeren. 

7. Kennis nemen van de stand van zaken bij de vuurtoren in Scheveningen. 

Beslistermijn 
Gezien de velligheldssituatie ter plaatse, de behoefte van de stakeholders om de 
continuiteit van de op de vuurtoren aanwezige apparatuur te kunnen garanderen, 
druk vanuit de omgeving en de aandacht vanuit de Tweede Kamer is het van 
belang om nu een besluit te nemen over de vervolgaanpak, zodat deze verder 
uitgewerkt kan worden. 

Argumentatie 

Ad 1. Beheer en onderhoud ‘Lange Jaap’ 
-  Rijkswaterstaat voert reguliere inspecties en onderhoud uit. Dat betekent dat 

er gemiddeld elke vier jaar een fysieke Inspectie wordt uitgevoerd. Daarnaast 
krijgt het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen 
en tussentijds onderhoud. In het geval van de Lange Jaap zijn er meerdere 
nadere (vervolg)onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren en zijn 
enkele noodmaatregelen uitgevoerd, zoals het aanbrengen van extra 
ondersteuning bij de draagconstructie van de vloeren en het niet meer 
toelaten van personen op de vloeren. 

-_Er is de afgelopen jaren echter geen groot onderhoud uitgevoerd om 
degradatie van de toren verder tegen te gaan en / of te verhelpen, zie bijlage 
voor de tijdlijn 

-_ Helaas moet ik constateren dat eerder onderhoud de ernst van de huldige 
situatie had beperkt en wellicht zelfs had kunnen voorkomen. RWS had zich 
een beter huisvader moeten tonen van vuurtoren ‘Lange Jaap’ en dat spijt mij. 
De oorzaak dat er niet eerder onderhoud heeft plaats gevonden Is tweeledig: 

1, Er Is sprake van een vuurtoren die, door zijn bijzondere constructie en 
monumentale status, niet eenvoudig te onderhouden is. Vanwege de 
complexiteit en bijbehorende onzekerheden |s eerst met 
vervolgonderzoeken getracht meer zekerheid te verkrijgen over de 
benodigde maatregelen en de wijze waarop dit uitgevoerd kan worden 
binnen de eisen die horen bij de monumentale status en de 
aanwezigheid van Chroom 6. 

2. Het beheer en onderhoud van vuurtorens viel eerst binnen RWS onder 
de regionale onderdelen, daarna Is het bij een grote reorganisatie 
overgebracht naar de directie waar facilitaire zaken onder vallen en 
heeft daarmee geen onderdeel uitgemaakt van het reguliere asset 
managementproces. Inmiddels zijn de vuurtorens onder gebracht In 
het reguliere proces, waardoor beter geborgd is dat er na onderzoeken 
ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd. 

ir i ire 

- Er zijn visuele inspecties en berekeningen gedaan om de constructieve 
veiligheid van vuurtoren Lange Jaap te bepalen. De conclusie in de notitie van 
het Ingenieursbureau Rotterdam Is dat het niet mogelijk Is om, vanwege de 
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complexiteit en diverse onzekerheldsfactoren, de veiligheid van de constructie 
rekenkundig vast te stellen. 

~ Op basis van de huidige kennis van de constructieve staat is er geen 
aanleiding om de gebiedsontruiming geheel of gedeeltelijk op te heffen. 

- De conclusies worden door de specialisten van RWS onderschreven, met 
nuancering rond de mogelijkheid van het repareren van scheuren in gietijzer, 
In de notitie wordt aangegeven dat de scheuren niet reparabel zijn, 
Thearetisch zou het brosse materiaal te repareren zijn en er zijn technieken 
om dit te kunnen doen, De uitvoerbaarheid van een dergelijke oplossing in de 
vuurtoren ‘Lange Jaap’ is echter vanwege de combinatie met andere 
constructieve elementen zeer moeilijk dan wel onmogelijk. 

= Er zijn op hoofdlijnen drie opties te onderscheiden, 

Uit de scenario’s zijn drie hoofdopties te onderscheiden: 
1, De toren behouden en herstellen; 
2. De toren tijdelijk ontmantelen en weer terugbouwen en; 
3, De toren definitief ontmantelen en deze en niet terugbouwen, 

uitvoerbaarheid 
= Optie 1 'de toren behouden en herstellen’ heeft een lange voorbereldingstijd 

en er moet erg veel onderzoek uitgevoerd worden of herstel überhaupt 
mogelijk is. De haalbaarheid van de scenario’s die vallen onder deze optie is 
zeer onzeker (aangemerkt door het ingenieursbureau als: “niet praktisch 
toepasbaar aangemerkt” / “onhaalbaar geacht”), 

-__Eén van de scenario's die als gematigd positief wordt beoordeeld om de toren 
te behouden is het aanbrengen van een uitwendig verlijmde vezelversterkte 
kunststof draagconstructie, Dit is echter een innovatieve methode met alle 
bijbehorende risico's en onzekerheden t.a.v. de haalbaarheid en impact op de 
verschijningsvorm, waarbij het de verwachting Is dat niet kan worden voldaan 
aan de eisen die de monumentale status met zich meebrengt. Ook vergt dit 
een lange vaorbereidingstijd en verslechtering van de huidige situatie, 
waardoor de onveilige situatie blijft bestaan. 

-_De vuurtoren demonteren scoort technisch en vanuit risicoprofiel het beste, 
~ Bij terugbouw (replica) moet de toren volledig opnieuw opgebouwd worden 

met een nieuwe draagconstructie. Onderzocht moet worden of en in welke 
mate dit kan met behoud van dezelfde, monumentale status, 

Omgeving en functionaliteit 
- De vuurtoren heeft tevens een aantal functionaliteiten zoals het verzorgen van 

radardekking voor scheepsbegeleiding van o.a. Defensie, Kustwacht en RWS. 
Deze apparatuur Is nu niet bereikbaar, omdat partijen de toren niet mogen 
betreden. Met name de apparatuur van de kustwacht heeft de hoogste 
prioriteit I.v.m. 24/7 beschikbaarheid vanwege de levensbedreigende situaties 
die zich voor kunnen doen. Voorzien was om in 2023 de (radar)zpparatuur 
van de vuurtoren te halen, daarmee zou de vuurtoren vanaf 2023 enkel nog 
van monumentale waarde zijn. 

-_Er heeft overleg plaatsgevonden met alle stakeholders, zodat een ieder zich 
heeft Kunnen voorbereiden op fall-back opties bij uitval van de huidige 
apparatuur zowel voor korte als middel lange termijn. De stakeholders voeren 
hierover gezamenlijk overleg. Een noodscenario zoals verkeersbegelelding 
vanaf het water of het plaatsen van een noodmast zijn opties voor de korte 
termijn. 
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- Als u besluit tot het openbaar maken van het rapport van het 
Ingenieursbureau Rotterdam zal dit ook gedeeld worden met deze partijen, 
zodat zij hier met hun scenario’s rekening mee kunnen houden, zie ad 4, 

-  Vanuit de omgeving (gemeente Den Helder, RCE en omwonenden) zal de 
wens groot zijn om de toren te behouden. Er zijn inmiddels zeker 2.100 
kaarten ontvangen van actievoerders voor behoud van de vuurtoren, De optie 
om de toren te demonteren en een replica terug te bouwen kan verkend 
worden bij zowel de RCE als de omgeving. 

-_Onderzoek moet uitwijzen op welke wijze er kan worden aangesloten op de 
huidige verschijningsvorm van de toren. 

- De vuurtoren Lange Jaap is een Rijksmonument waardoor het een 
randvoorwaarde Is om de toren te behouden en onderhouden zoals die is, In 
alle scenario's is daarom overleg nodig met de RCE, 

~ De gemeente Den Helder is verantwoordelijk voor de veiligheid rond de toren. 
Op dit moment heeft de burgemeester daar een wegafzetting gerealiseerd 
binnen de veiligheidszone van 70 meter rond de toren. Binnen de straal van 
70 meter bevinden zich ook enkele percelen waarvan de eigenaren nu geen 
gebruik kunnen maken, 

—__Huisduinerbelang; een bewonersvereniging die zich inzet voor behoud van de 
vuurtoren zal actief de media benaderen en veel aandacht krijgen. 

Juridische implicaties 
~ Voor alle werkzaamheden geldt dat onderzocht moet warden voor welke 

scenario's vergunningen moeten worden aangevraagd en getoetst door de 
Monumentencommissie van de gemeente i.v.m. de monumentenstatus van 
‘Lange Jaap’. 

Kosten 
~ De hoogte van de kosten van de drie hoofdopties zijn zonder uitgebreid nader 

onderzoek niet inzichtelijk. Afhankelijk van uw besluit worden optie 2 en 3 
nader uitgewerkt, 

~ De optie om de toren enkel te demonteren is vanzelfsprekend goedkoper dan 
de variant wanneer deze ook wordt teruggebouwd (replica). 

- Voor het uitvoeren van de drie opties is geen budget beschikbaar bij RWS 
vastgoed, hiervoor zal extra budget beschikbaar moeten komen. Echter ook 
Voor DGLM geldt dat er nagenoeg geen financiële middelen beschikbaar zijn. 
Hier dient bij de uiteindelijke besluitvorming dit najaar rekening mee 
gehouden te worden gehouden. 

Ad 4. Kamer informeren met bijgevoegde Kamerbrief en de beantwoording van de 
Kamervragen en notitie van het ingenieursbureau Rotterdam openbaar maken. 
- De stakeholders en omgeving (gemeente Den Helder, RCE, Defensie, 

kustwacht, bewoners, (lokale) media) weten dat er zen rapport ligt en dat 
deze eerst met u gedeeld wordt. Ik acht het van belang de Kamer en 
stakeholders zo snel mogelijk over de uitkomsten te informeren. Daarmee 
bent u transparant over de uitkomsten en Is duidelijk op basis van welke 
informatie u de Kamer informeert en besluit genomen heeft tat nader 
onderzoek (zie ad. 3). 

-  Eerder zijn er vragen gesteld door de Kamerleden Heerema (VVD) en Geurts 
(EDA), deze vragen kunnen nu o.b.v. het nadere onderzoek beantwoord 
worden. 

~ De partijen waarvoor de vuurtoren functioneel van nut Is kunnen hier met hun 
fall-back scenario's rekening mee houden. 
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-  O.b.v. de notitie van het ingenieursbureau kan RWS samen met de gemeente 
een bewonersavond organiseren. 

Bel 5-Onderzoek mogelijkheid tot stutten 
Tijdens de uitwerking van de opties kunt u overwegen om RWS het onderzoek 
te laten continueren of het mogelijk is om en onder welke voorwaarden (tijd 
en geld) voor een overbruggingsperiode de toren te stutten. 

- Ook het stutten van de toren vraagt om voorbereidingstijd en bijbehorende 
kosten. 

Ad 6. Definitieve besluitvorming en informeren Kamer 
- Na uw besluit (ad, 3), worden de desbetreffende opties nader uitgewerkt tav, 

de uitvoerbaarheid, planning en kosten en of deze opties kunnen rekenen op 
draagvlak en medewerking van de stakeholders. Vervolgens zal er definitieve 
besluitvorming aan u voorgelegd worden. 

- Na uw definitieve besluit kunt u de Tweede Kamer informeren. 

Ad 7. Stand van zaken vuurtoren Scheveningen 
-  Eerder heb ik u geïnformeerd dat ook bij de vuurtoren in Scheveningen (RWS- 

2021/34994) n.a.v, een inspectie met een drone scheurtjes zijn ontdekt in de 
wand. Het onderzoek Is Inmiddels afgerond. Er Is op dit moment geen reden 
om de constructieve veiligheid van de toren in twijfel te trekken. Wel is het 
advies van het onderzoeksbureau om detailinspecties uit te voeren en de 
scheuren te monitoren, bijvoorbeeld een jaarlijkse inspectie na het 
stormseizoen. De uitkomsten worden door RWS onderschreven en opgevolgd. 

Krachtenveld 
~ Markt: Naar aanleiding van berichtgeving in de media heeft een aantal 

marktpartijen zich bij Rijkswaterstaat gemeld met suggesties voor 
herstelmogelijkheden. Deze worden op dit moment beoordeeld, 

-__Daamnaast komen er uit de samenleving ideeën en suggesties binnen over 
mogelijke oplossingen. Indien er oplossingen/suggesties zijn voor het 
behouden en herstellen van de vuurtoren die verder onderzoek vragen, zal dit 
met betreffende aanbieder worden besproken. Tot nu toe heeft dat niet geleid 
tot aanvulling op de scenario's of wijziging ten aanzien van de 
voorkeursscenario's. 

~ Als blijkt dat er uit deze inzendingen alsnog een oplossingsrichting wordt 
aangedragen voor het behouden en herstellen van de vuurtoren, zal dit nog 
kunnen leiden tot bijstelling van deze scenario's. In dat geval zal Ik u daarover 
informeren, 

De Directeur-Generaal Rijkswaterstaat 
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Van: SS (CD) Ev 
Verzonden op: maandag 1 november 2021 12:06:29 
Aan: EN (ES) <5 ON (CD) > 
ce: EE Cs 

(BS) vs. 
Onderwerp: _ RE: Reactie B op stukken vuurtoren, graag per omgaande reactie 
Prioriteit: Hoog 

Alles gelezen, geen opmerkingen} 
[Ei is vandaag vrij, maar gezien de aard van de aanpassingen niet nodig dat hij ook nog meeleest. 
Klop dat toren is ondergebracht bij directie facilitair en tinaacien. Daar zit hij echter uog steeds, Alleen is asset management nu in de breedte 
opgepakt binnen RWS en dus klopt de conclusie wel tay de verbeteringen. Het is niet za dat de vuurtorens Inmiddels naar andere interne 
afdeling eigenaar zijn overgegaan. 

crm 

Van: EN (© <) <> 
Verzonden: maandag 1 november 2021 11:59 
Aan: MN (CD) MN vs; ON (CD) sn 
CC: ON (3S) vn >: NN (BS) > 
Onderwerp: Reactie WB op stukken vuurtoren. graag per omgaande reactie 
Urgentie: Hoog 

Hon, En, 

Gisteren teactie gehad van WN op de stukken. Paar kleine opmerkingen. Tk heb deze mu verwerkt. Er staan enkele vragen in over de 
monumentale status. 1 iet. 1 van de scenario's (We zeggen nu op vooraad al dat we niet knanen voldoen aan de eisen. MEM vraagt of we dat 
zeker weten. dat is m1. nog wet 100%a het geval, vandaar wat anders verwoord). Verder geeft ze aan dat dit candvoorwaande fs en tof slat nog 
een tekst over waar B&O van de vimitorens binnen de organisatie was ondergebracht. Graag jullie check of dít Klopt. 

‘verder wil ze de cijdlijn wel bijgevoegd hebben voor. 

WB eeft aangegeven dat ze de stukken vandaag aan M wil voorleggen, graag dus per omeaande jullie reactie, 

Bedankt alvast 

Groet, EEEN



Van: SSS (3S) ve 
Verzonden op: dinsdag 16 november 2021 10:02:45 
Aan: (5) <>: 

(BS) MN >; NN (3S) <ER ws.n1~ 
Onderwerp: FW: RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft een recordactie in CM, RWS M Beslisnota 

incl, rapport ingenieursbureau — Kamerbrief en beantwoording Kamervragen Vuurtoren 
Kijkduin Den Helder 

Hoi 

Zelf heb ik de vraag of hel binnen de organisatie au wel goed belegd was ook al gesteld. Hel beeld van WM en mij is dat er wel 
een in de organisatie is aangepast en CD beter is aangehaakt op B&O proces en daarmee de strekking in de stukken over de 
verbetering klopt, 

MBB doet nu de mogelijke suggestie om eca bii de regio te beleggen. Haar argument is echter dat omgevingsmanagement daar zit, 
terwijl het B&O niet goed geborgd was. De vuurtorens zaten eerst bij de regio, maar zijn juist bij de reorganisatie onder de CD 
geplaatst en vanaf 2019 bij de afdeling vasigoedmanagement. Wel hebben we nog steeds onze zorgen of eea nu goed wordt 
opgepakt, ik heb deze ook in mijn oplegnotitie aan WWW zeuit, daacop heb ik echter geen reactie ontvangen. Onderstaan alles 
even opgesomd, 

In de beslisnota staat: 
“2. Het beheer en onderhoud van vuurtorens viel eerst binnen RWS onder de regionale onderdelen, daarna is het bij een grote 
veorgauisatie overgebracht waar de directie waar facilitaire zaken onder vallen en heeft daarmee geen onderdeel uitgemaakt van 
het reguliere asset managementpraces. Inmiddels zijn de vimrtorens ondergebracht in het reguliere proces, waardoor beter 
geborgd is dat er ua onderzoeken ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd.” 

eerder bij mij aangegeven: "De afdeling Vastgoedmanagement bestaat 
pas sinds zomer 2019, Daarvoor viel het onder Facilitair — cluster Huisvesting (en daarmee in een niche)” 

In bijgevoegde mail geeft B de bevestiging dat de strekking van MMM tav. de organisatorische verbetering klopt 

In mijn eigen oplegnotitic aan WWE heb ik onderstaande zorg meegegeven. Hier heb ik geen reactie op gehad of actie op 
gezien. 
~ Tav. het B&O van de (monumentale) vuurtorens en hoe dit nu geborgd is heb ik nog steeds een zorg, De uitkomst van het 
onderzoek naar de vuurtoren in Scheveningen is: uu constructief veilig, we moeten wel wat met indringen vocht en de actie is 
‘vervolganderzoek/ beter monitoren. Dit leest hetzelfde als de tijdlijn bij vuurtoren Lange Jaap. Risica als deze lijn wordt 
voortgezet is dat we over een paar jaar weer met een soortgelijke situatie ziten als nu in Den Helder. 
In de Kamerbrief en beslisuota geven we nu aan dat de omissie in de organisatie verholpen is, Vraag aan WJ en WEN 
(betrokkenheid GPO Techniek) is hoe dit mu inderdaad geborgd is. Ts daar een breder plan vaar opgesteld? 
- Bredere vraag is of beheer en onderhoud van momumentale object wel core business is van RWS en in het bijzonder de CD, 
zeker als deze monumenten voor funetioneren van het netwerk geen functie meer hebben. Moeten we dit willen en za ja. is de CD 
dan de meest logische plek binnen de organisatie? 

Kortom: 

Bn geven aan dat het verholpen is / organisatorische verbetering is doorgevoerd en vinrtorens (beter) op het 
reguliere assetmanagement/B&O proces is aangehaakt. CFO en stafdirecteur prodvetie plaatsen hier sinds gisteren vraagtekens 
bij. 
Als adviseurs zijn we eerder eea nagegaan, de vuurtorens lijken nn beter opgepakt te worden binnen de organisatie, wel heb ik 
eerder mijn zorgen geuit en actie voorgesteld zonder terugkoppeling te ontvangen, 
Is mii. dus nu aan de hogere legerleiding om hierover op 1 lijn / tot eenduidig beeld te komen. Als je van mening bent dat eea 
onvoldoende binnen de organisatie is aangepast dan stel ik voor dat je dit met WN. WN en WN bespreekt. Vraag is dan wel 
wat we in de tussentijd doen met de stukken en richting omgeving (buiten voorop?)



EE 05) A rsnl> 
Verzonden: dinsdag 16 november 2021 08:27 

Aan SS) ve (NC 
Onderwerp: RE: RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft een recordactie in CM, RWS M Beslisnota incl. rapport 

ingenieursbureau + Kamerbrief en beantwoording Kamervragen Vuurtoren Kijkduin Den Helder 

Ho mn. 

Dank, ik heb weer gelezen. Inmiddels behoorlijk woordblind aan het raken van telkens dezelfde stukken zien langskomen 

Op zich kan het - hoewel naar mijn smaak de stukken allemaal veel te lang zijn - allemmal door, ware hef niet dat ik gisteren 
bijgevoegde mail ontving waaruit mi blijkt dat er nog helemaal niets is veranderd in de organisatie van de vuurtorens. In dat geval 
zou de tekst in de Nota en TK brief dus niet kloppen. Wil jij dat checken. 
ML zou er iets kunen staan dat RWS bezig is de organisatorische positie van de vuurtorens in lijn te brengen met die van de 
andere assets 

Groet, 
= 

Oorspronkelijk bericht 
Van: Helpdesk TRIM@minienm.nl <HelpdeskTRIM@minienm al= 
Verzonden: maandag 1$ november 2021 20:16 
Aan: EN (BS) Es ale 
Onderwerp: RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft een recordactie in CM. RWS M Beslisnota incl, rapport ingenieursbureau — 
‘Kamerbrief en beantwoording Kamervragen Vuurtoren Kijkduin Den Helder 

Opmerking: 
“maandag 15 november 2021 om 14:41:07 (GMT=01:00) mn 
‘Eind vorige week zijn aanvullende vragen + lekstvoorstellen van DBO ontvangen, deze zijn 15-11 verwerkt in desberreffende 
stukken. 

“maandag 8 november 2021 om 09:58:15 (GMT+01:00) mn 
Verzoek om document 03.2 in te 

“vrijdag 5 november 2021 om 17:42:40 (GMT+01:00) a :" 
Opmerkingen van DBO op Kamerbrief ~ beantwoording verwerkt, nieuwe versies opnieuw voorgelegd aan NN | met 
wijzigingen + opmerkingen zichtbaar, 1 schone versie. Groet. mmm 

“woensdag 3 november 2021 om 16:35:55 (GMT+01:00) [TNE 
Toevoeging gedaan over functionaliteit in de nota en dit afgestemd met DGLM. 
Groct. I 

“dinsdag 2 november 2021 om 16:16:49 (GMT=01:00) mn 
‘Tekstsuggestic van DGLM in nota verwerkt en doorgezet naar DBO, 
Groet BEE 

"maandag L november 2021 om 14: ! 
‘Nota + Kamerbrief en beautwoording Kamervragen staan parallel wit bij DGLM voor medeparaf. 

“maandag | november 2021 om 14:17:46 (GMT-+01:00) vn 
Opmerkingen WW verwerkt. Tijdlijn bijgevoegd als bijlage bij nota aan de imnister. In de Kamerbrief staat in de 
beantwoording noe PM bij de daram waarop de Kamerbrief uitgaat, dit moet nog in overleg met DBO worden aangepast:



Groe, A 

“zondag 31 oktober 2021 om 12:02:42 (GMT+01:00) GE 

RecordActie afgekeurd vamuit de eParafeer app: 
WB. dank. Zie een enkele opmerking. En ik mis de tijdlijn. Die moet bij de nota aan de minister worden gevoegd 

“zaterdag 30 oktober 2021 om 14:27:46 (GMT+02:00) WEN: 
==? 
Ik zie nog tekstvoorstellen, PM en wijzigingen (en een verkeerde spelling in de Kamerbrief) in diverse stukken. Ik zal daar 
aandacht voor vragen. Toch doorgezet, zodat je in staat bent reactie te geven. 
Groet. 

= 

Er staat een recordactie voor u klaar in CM. Open bijgevoegde bijlage om in CM de recordactie van record (RONDZENDMAP- 
2021/14157) te kunnen uitvoeren. 

De deadline voor het uitvoeren van de recordactie is 28-10-2021 at 09:18. 

Om de informatie en het bestand alleen te bekijken, kunt u de volgende link naar de CM webelient gebruiken: 
htpe-/lem-web.frd shsdir.nl/ContentManager?uri=1623255A&t-record8tlang=ln dutch&mbdefalse 

Dit e-mailbericht is automatisch gegenereerd door CM (01 Productie) 
Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u 
1s toegezonden. wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen 
aansprakelijkheid voor schade. van welke aard ook, die verband houdt met risieo's verbonden aan her elektronisch verzenden van 
berichten. 
This message may contain information that is not intended for you. Tf you are not the addressee or if this message was sent to you 
by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message, The State accepts uo Liability for damage of any kind 
sesnlting from the risks inherent in the electronic transmission of messages



Van: ES ES) << > 
Verzonden op: dinsdag 2 november 2021 10:44:32 
Aan: nn (5S) NS 

(BS) MN @rws.nl> 
Onderwerp: RE: RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft een recordactie in CM, Beslisnota M incl. 

rapport ingenieursbureau + Kamerbrief en beantwoording Kamervragen 

Bedankt allebei, pas ik Kamerbrief daar ook op aan. Ik zal de beantwoording voor de zekerheid ook nog wel langs lopen. 

Oorspronkelijk bericht 

Van: MN (2S) <> 
Verzonden: dinsdag 2 november 2021 10:32 

Aar: MN 2S) <> NN (ES) es 2> 
Onderwerp: RE: RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft een recordactie in CM. Beslisnota M incl. rapport ingenieursbureau + 
Kamerbrief en beantwoording Kamervragen 

Hoi mn. 

Super, dan kan hij straks door naar DBO, 
Scherp dat het ook nog ia de kamervragen staat, Uc zou dat dan ook aanpassen naar: "Inmiddels is dit wel in het reguliere proces 
ingebracht”. 

Groet, 

Oorspronkelijk bericht 

van: EN CO 31> 
Verzonden: dinsdag 2 november 2021 10:28 

Aan: MN (5) NC: NS) Re rvs.nl> 
Onderwerp: FW: RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft een recordactie in CM, Beslisnota M incl. rapport ingenieursbureau — 

‘Kamerbrief en beantwoording Kamervragen 

Hoi mn, mn 

ON heeft net gebeld, ze had nog 2 kleine opmerkingen op de nota, verder is ze akkoord. Na aanpassing mag ik namens haar 
doorzetten. 

Heb aangegeven dal DGLM nog met tekstvoorstel komt over de functionaliteit, omdat ze dat vanuit de uiteindelijke keuzes alvast 
wat meer willen belichten. Ze hoefde die teksten niet nog te zien. 

Jan Hendrik heefi ze ook gesproken en vangegeven dat ze met M heeft afgesproken dat nota — stukken vandaag bij M liggen 

Vraag: in de nota heeft ze als opmerkt 
reguliere proces hebben ondergebracht 

"Niet spreken over een organisatorische fout. Gewoon aangeven dat we het am wel i, Het 

In de Kamerbrief hebben we het echter ook nog een zin over cen organisatorische ommissie staan, daar heeft ze niet op 
gereageerd. Wat is jullie beeld hierbij? Ook deze zin uit Kamerbrief halen? 

“De tweede oorzaak is gelegen in het feit dat de vuurtorens biunen Rijkswaterstaat niet in het reguliere beheer en 
onderhoudsproces waren ondergebracht, zoals dat voor bijvoorbeeld de bruggen, sluizen en wegen wel hel geval is. Hierdoor 
heeft de vuurtoren onvoldoende aandacht en prioriteit gekregen. Inmiddels is deze organisatorische omissie verholpen. Hierdoor is 
beter geborgd dat er na her uitvoeren van inspecties ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd en vindt bredere 
inzet van technische kennis nit de organisatie plaats”



Groe EE 

Oorspronkelijk bericht— 
Van: Helpdesk TRIM@minienm.nl <HelpdeskTRIM@ minienm.nl> 
Verzonden: dinsdag 2 november 2021 09:48 
Aan: MEN (DS) Sn 
Onderwerp: RONDZENDMAP-2021/14157 U heeft cen recordactie in CM, Beslisnota M incl, rapport ingenieursbureau ~ 
‘Kamerbrief en beantwoording Kamervragen 

Opmerking: 
“maandag | november 2021 om 14:28:21 (GMT+01:00) TT" 
‘Nota + Kamerbrief en beantwoording Kamervragen staan parallel uit bij DGLM voor medeparaaf 

“maandag | november 2021 om 14:17:46 (GMT+01:00) mmm 
Opmerkingen WM verwerkt Tijdlijn bijgevoegd als bijlage bij nota aan de minister. In de Kamerbrief staat in de 
beantwoording nog PM bij de darum waarop de Kamerbrief witgaar. dir moet nog in overleg met DBO worden aangepast. 

Groet mmm 

“zondag 31 oktober 2021 om 12:02:42 (GMT+01:00) 

Recordactie afgekeurd vanuit de eParafeer app: 
WN. dank. Zie een enkele opmerking. En ikc mis de tijdlijn. Die moet bij de nota aan de minister worden gevoegd 

"zaterdag 30 oktober 2021 om 14:27:46 (GMT+02:00) wm. 
=. 
Tk zie nog tekstvoorstellen, PM en wijzigingen (en een verkeerde spelling in de Kamerbrief) in diverse stukken Tk zal daar 
aandacht voor vragen. Toch doorgezer, zodat je in staat bent reactie te geven. 
Groet, 
= 

Er staat een recordactie voor u klaar in CM. Open bijgevoegde bijlage ont in CM de reeordactie van record (RONDZENDMAP- 
2021/1157) te kunnen uitvoeren. 

‘De deadline voor het uitvoeren van de recordactie is 4-11-2021 at 12:33 

Om de informatie en het bestand alleen te bekijken, kunt u de volgende link naar de CM webelient gebruiken: 
utps://em-web. ird shsdir.nl/ContentManager?uri~L6232554&r—recordselang-Lu_dutehsembd~False 

Dit e-mailbericht is automatisch gegenereerd door CM (01 Productie), 
Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor wis bestemd, Indien u niet de geadresseerde bent of dit bericht abusievelijk aan u 
is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen 
aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van 
berichten. 
‘This message may contain information that is not intended for you. If you are nat the addressee or if this message was sent to you 
by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The State accepts no liability for damage of any kind 
resulting from the risks inherent in the electronic transmission of messages,



Van: SS (2S) <a ws.nl> 
Verzonden op: maandag 1 november 2021 11:59:17 
Aan: B (CD) <> (CD) Nn 
ce: EE 0 

(BS) EG 5. 
Onderwerp: _ Reactie BB op stukken vuurtoren. graag per omgaande reactie 
Prioriteit: Hoog 

Bijlagen: __Beslisnota vuurtoren Kijkduin, Den Helder, def.versie 28-10, opm. WR 
verwerkt.docx, Beslisnota vuurtoren Kijkduin, Den Helder, def.versie 28-10, opm DG 
RWS.pdf, Bijlage 3 - Beantwoording Kamervragen vuurtoren Kijkduin, Den Helder: incl. 
opm. WB 31-10 verwerkt.docx, Bijlage 3 - Beantwoording Kamervragen vuurtoren 
Kijkduin, Den Helder, opm. WE pdf, Bijlage 1- Kamerbrief vuurtoren Kijken, Den 
Helder 28-10 in format, opm. WN pdf. Bijlage 1- Kamerbrief vuurtoren Kijken, Den 
Helder 28-10 in format, incl. opm WR 31-10 verwerkt.docx 

Foi a. an. 

Gisteren reac geliad van B op de stukken, Paar kleine opmerkingen. Ik heb deze nn verwerkt, Er staan enkele vragen in overde 
monumentale status, | ist. L van de scenario’s (we zeggen mu op voorhand al dat we niet kunnen voldoen aan de eisen, WN vraagt of we dar 
zeker weten, da is an. nog niet 100% het geval, vandaar wat anders verwoord), Verder geeft ze aan dat dit randvoorwaarde is en tot slot nog 
een tekst over waar BRO van de vourtorens binen de orgunisstie was ondergebracht. Graag jullie check of dil klopt 

‘Verder wil ze de tijdlijn wel bijgevoegd hebben voor M. 

eef aangegeven dat ze de stukken vandaag aan M wil voorleggen, graag dus per omgaande jullie reactie. 

Bedankt alvast. 

Groet mmm 
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beslisnota poe 

Besluitvorming toekomst vuurtoren Kijkduin "Lange vastgoedmanagement 
Jaap” Huisduinen 

mas 10.42 5950 
Ma. 

Inleiding Datum 
Op 7 oktober zijn de uitkomsten van het onderzoek van Ingenieuwsbureau hand 
Rotterdam near de constructieve veiligheid van vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den Kenmerk 
Helder opgeleverd (zie bijlage). : 
De belangrijkste conclusies zijn dat de scheuren niet hersteld kunnen Worden, het —alago(a) 
niet mogelijk is gebleken de constructieve veiligheid te berekenen en de : 
gebiedsontruiming (afzetting) niet opgeheven kan worden, Ten slotte is een 
zevental technische scenario’s In beeld gebracht. Ook Is afgelopen periode de 
tijdlijn van de onderzoeken en onderhoudswerkzaamheden aan Lange Jaap vanaf 
1988 in beeld gebracht en is er onderzoek naar scheurvorming in de vuurtoren in 
Scheveningen uitgevoerd, 

In deze nota ga ik hier nader op in en leg ik op basis daarvan een besluit aan u 
voor ten aanzien van de vervolgaanpak en het informeren van de Kamer. 

Geadviseerd besluit 
1. Kennis nemen van het uitgevoerde beheer en onderhoud van vuurtoren ‘Lange 

Jaap’. 
2. Kennis nemen van de uitkomsten van de notitie van het ingenieursbureau 

Rotterdam over vuurtoren ‘Lange Jaap’, 
3. Instemmen om RWS optie 2 ‘tijdelijk demonteren en terugbouwen’ en optie 3 

‘definitief demonteren en niet terugbouwen’ nader uit te laten werken. Optie 1 
‘de toren te behouden en herstellen’ is 0.b.v. de notitie onrealistisch. De 
uitwerking zal naar verwachting zeker enkele maanden vergen en na de 
Jaarwisseling beschikbaar komen. In deze perlode worden: 

beide opties nader uitgewerkt ten behoeve van definitieve besluitvorming. 
Er is nu nog veel onduidelijkheid over de planning, hoogte van de kosten 
en wijze van uitvoering; 

- de stakeholders (Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed (RCE), gemeente 
Den Helder, Defensie en kustwacht) betrokken |.v.m. de emotionele 
waarde, de monumentenstatus en de aanwezige (radar)apparatuur. 

4. Instemmen om de Tweede Kamer over bovenstaande punten met bijgevoegde 
Kamerbrief te Informeren, de beantwoording van de Kamervragen naar de 
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Tweede Kamer te sturen met het rapport van het ingenieursbureau Rotterdam 
als bijlage en deze ook met de betrokken stakeholders te delen, 

5. Instemmen dat RWS parallel het onderzoek continueert om na te gaan of het 
mogelijk is en zo ja hoe de vuurtoren voor een overbruggingsperiode kan 
worden gestut in verband met de velligheid. 

6. Zodra opties 2 en 3 nader zijn uitgewerkt een besluit nemen over de 
vervolgaanpak en de Tweede Kamer over het vervolg informeren. 

7. Kennis nemen van de stand van zaken bij de vuurtoren in Scheveningen. 

Beslistermijn 
Gezlen de velligheidssituatie ter plaatse, de behoefte van de stakeholders om de 
continuïteit van de op de vuurtoren aanwezige apparatuur te kunnen garanderen, 
druk vanuit de omgeving en de aandacht vanuit da Tweede Kamer |s het van 
belang om nu een besluit te nemen over de vervolgaanpak, zodat deze verder 
uitgewerkt kan worden. 

Argumentatie 

Ad 1. Beheer en onderhoud ‘Lange Jaap’ 
=__ Rijkswaterstaat voert reguliere inspecties en onderhoud ult, Dat betekent dat 

er gemiddeld elke vier jaar een fysieke Inspectie wordt uitgevoerd. Daarnaast 
krijgt het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen 
en tussentijds onderhoud, In het geval van de Lange Jaap zijn er meerdere 
nadere (vervolg)onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren en zijn 
enkele noodmaatregelen uitgevoerd, zoals het aanbrengen van extra 
ondersteuning bij de draagconstructie van de vloeren en het niet meer 
toelaten van personen op de vloeren. 

~ Eris de afgelopen jaren echter geen groot onderhoud uitgevoerd om 
degradatie van de toren verder tegen te gaan en / of te verhelpen. 

-_ Helaas moet ik constateren dat eerder onderhoud de ernst van de huidige 
situatie had beperkt en wellicht zelfs had kunnen voorkomen. RWS had zich 
een beter huisvader moeten tonen van vuurtoren ‘Lange Jaap’ en dat spijt mij. 
De oorzaak dat er niet eerder onderhoud heeft plaats gevonden is tweeledic: 

Er Is sprake van sen vuurtoren dle, door zijn bijzondere constructie 
monumentale status, niet eenvoudig te onderhouden is. Vanwege di 
complexiteit en bijbehorende onzekerheden ís eerst met 
vervolganderzoeken getracht meer zekerheid te verkrijgen over de 
benodigde maatregelen en de wijze waarop dit uitgevoerd kan word 
binnen de eisen die horen bij de monumentale status en de 
aanwezigheid van Chroom 6. 
Het beheer en onderhoud van vuurtorens viel binnen RWS onder uy 
Facilitair — cluster Huisvesting, een niche binnen de organisatie. Dit 
onderdeel van de organisatie was onvoldoende aangesloten op het 
reguliere asset management / beheer en onderhoudsproces. Inmiddels 
is deze organisatorische fout verholpen en is beter geborgd dat er na 
onderzoeken ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd. 

Ad 2. Uitkomsten nader onderzoek ingenteursbureau 
Er zijn visuele inspecties en berekeningen gedaan om de constructieve 
velligheid van vuurtoren Lange Jaap te bepalen. De conclusie in de notitie van 
het ingenieursbureau Rotterdam is dat het niet mogelijk is om, vanwege de 
complexiteit en diverse onzekerheidsfactoren, de velligheld van de constructie 
rekenkundig vast te stellen, 
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- Op basis van de huidige kennis van de constructieve staat is er geen 
aanleiding om de gebiedsontruiming geheel of gedeeltelijk op te heffen. 

= De conclusies worden door de specialisten van RWS onderschreven, met 
nuancering rond de mogelijkheid van het repareren van scheuren in gietijzer. 
In de notitie wordt aangegeven dat de scheuren niet reparabel zijn. 
Theoretisch zou het brosse materiaal te repareren zijn en er zijn technieken 
om dit te kunnen doen. De uitvoerbaarheid van een dergelijke oplossing in de 
vuurtoren ‘Lange Jaap’ is echter vanwege de combinatie met andere 
constructieve elementen zeer mo 

- Er zijn op hoofdlijnen zeven sce: 

Ad 3. Keuze voorkeursopties 
Uit de zeven scenario's zijn drie hoofdopties te onderscheiden: 
1, De toren behouden en herstellen; 
2. De toren tijdelijk ontmantelen en weer terugbouwen en; 
3, De toren definitief ontmantelen en deze en niet terugbouwen. 

Uitvoerbaarheid 
-__Optie 4 ‘de toren behouden en herstellen’ heeft een lange voorbereidingstijd 

en moet er erg veel onderzoek uitgevoerd we herstel überhaupt mogelijk 
Is, De haalbaarheid van de scenario's die varden deze optie Is zeer 
onzeker (aangemerkt door het ingenieursbureau als: “niet praktisch 
toepasbaar aangemerkt” / "onhaalbaar geacht”). 

- _Eén van de scenarlo's die als gematiad positief wordt beoordeeld om de toren 
te behouden is het aanbrengen van een uitwendig verlijmde vezelversterkte 
kunststof draagconstructie. Dit is echter een innovatieve methode met alle 

bijbehorende risico's en onzekerheden t.a.v. de haalbaarheid die niet voldoet 
aan de eisen di ich mash as 
een lange voort! 
waardoor de onveilige situatie blijft bestaan, 

~ De vuurtoren demonteren scoort technisch en vanuit risicoprofiel het beste, 
~ Bij terugbouw (replica) moet de toren volledig opnieuw opgebouwd worden 

met een nieuwe draagconstructie. Onderzocht moet worden of en In welke 
mate dit kan met behoud van dezelfde, monumentale status. 

Omgeving en functionaliteit 
~ De vuurtoren heeft tevens een aantal functionaliteiten zoals het verzorgen van 

radardekking voor scheepsbegeleiding van o.a. Defensie, Kustwacht en RWS. 
Deze apparatuur Is nu niet bereikbaar, omdat partijen de toren niet mogen 
betreden. Met name de apparatuur van de kustwacht heeft de hoogste 
prioriteit i.v.m. 24/7 beschikbaarheid vanwege de levensbedreigende situaties 
die zich voor kunnen daen. Voorzien was om In 2023 de (radar)apparatuur 
van de vuurtoren te halen, daarmee zou de vuurtoren vanaf 2023 enkel nog 
van monumentale waarde zijn. 

-_Er heeft overleg plaatsgevonden met alle stakeholders, zodat een leder zich 
heeft kunnen voorbereiden op fall-back opties bij uitval van de huidige 
apperatuur zowel voor korte als middel lange termijn. De stakeholders voeren 
hlerover gezamenlijk overleg. Een noodscenario zoals verkeersbegelelding 
vanaf het water of het plaatsen van een noodmast zijn opties voor de korte 
termijn. 

= Als u besluit tot het openbaar maken van het rapport van het 
Ingenieursbureau Rotterdam zal dit ook gedeeld worden met deze partijen, 
zodat zij hier met hun scenario's rekening mee kunnen houden, zie ad 4. 
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-_ Vanuit de omgeving (gemeente Den Helder, RCE en omwonenden) zal de 
wens groot zijn om de toren te behouden. Er zijn inmiddels zeker 2.100 
kaarten ontvangen van actievoerders voor behoud van de vuurtoren. De optie 
om de toren te demonteren en een replica terug te bouwen kan verkend 
worden bij zowel de RCE als de omgeving. 

-_Onderzoek moet uitwijzen op welke wijze er kan worden aangesloten op de 
huidige 

=De vuurto, waarbij Rijkswaterstaat de 
plicht heeft om de toren de behouden en onderhouden zoals die is. In alle 
scenario's is daarom overleg nodig met de RCE. 

~ De gemeente Den Helder is verantwoordelijk voor de veiligheid rond de toren. 
Op dit moment heeft de burgemeester daar een wegafzetting gerealiseerd 
binnen de veiligheidszone van 70 meter rond de toren. Binnen de straal van 
70 meter bevinden zich ook enkele percelen waarvan de eigenaren nu geen 
gebruik kunnen maken. 

=_Huisduinerbelang; een bewonersvereniging die zich inzet voor behoud van de 
vuurtoren zal actief de media benaderen en veel aandacht krijgen. 

Juridische implicaties 
- Voor alle werkzaamheden geldt dat onderzocht moet worden voor welke 

scenario’s vergunningen moeten worden aangevraagd en getoetst door de 
Monumentencommissie van de gemeente i.v.m. de monumentenstatus van 
“Lange Jaap’. 

Kosten 
- De hoogte van de kosten van de drie hoofdopties zijn zonder uitgebreid nader 

onderzoek niet inzichtelijk. Afhankelijk van uw besluit worden optie 2 en 3 
nader uitgewerkt. 

~ De optie om de toren enkel te demonteren is vanzelfsprekend goedkoper dan 
de varlant wanneer deze ook wordt teruggebouwd (replica). 

-_ Voor het uitvoeren van de drie opties is geen budget beschikbaar bij RWS 
vastgoed, hiervoor zal extra budget beschikbaar moeten komen. Echter ook 
Voor DGLM geldt dat er nagenoeg geen financiële middelen beschikbaar zijn. 
Hier dient bij de uiteindelijke besluitvorming dit najaar rekening mee 
Jaden te worden zenden 

Ad 4. Kamer informeren met bijgevoegde Kamerbrief en de beantwoording van de 
al ithe Lel U I Ie n. 

- De stakeholders en omgeving (gemeente Den Helder, RCE, Defensie, 
kustwacht, bewoners, (lokale) media) weten dat er een rapport ligt en dat 
deze gerst met u gedeeld wordt. Ik acht het van belang de Kamer en 
stakeholders zo snel mogelijk over de uitkomsten te Informeren. Daarmee 
bent u transparant over de uitkomsten en is duidelijk op basis van welke 
Informatie u de Kamer informeert en besluit genomen heeft tot nader 

onderzoek (zie ad. 3). 
- Eerder zijn er vragen gesteld door de Kamerleden Heerema (VVD) en Geurts 

(CDA), deze vragen kunnen nu o.b.v, het nadere onderzoek beantwoord 
worden, 

- De partijen waarvoor de vuurtoren functioneel van nut is kunnen hier met hun 
fall-back scenario's rekening mae houden 

-  0.b.v, de notitie van het Ingenieursbureau kan RWS samen met de gemeente 
een bewonersavond organiseren. 
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‘Ad 5. Onderzoek mogelijkheid tot stutten. 
- _ Tijdens de uitwerking van de opties kunt u overwegen om RWS het onderzoek 

te laten continueren of het mogelijk Is om en onder welke voorwaarden (tijd 
en geld) voor een overbruggingsperiode de toren te stutten. 

- Ook het stutten van de toren vraagt om voorbereidingstijd en bijbehorende 
kosten. 

sr ae 
~ Na uw besluit (ad. 3), worden de desbetreffende opties nader uitgewerkt ta.v. 

de uitvoerbaarheid, planning en kosten en of deze opties kunnen rekenen op 
draagvlak en medewerking van de stakeholders, Vervolgens zal er definitieve 
besluitvorming aan u voorgelegd worden. 

- Na uw definitieve besluit kunt u de Tweede Kamer informeren. 

Ad 7. Stand van zaken vuurtoren Scheveningen 

-__Eerder heb ik u geïnformeerd dat ook bij de vuurtoren In Scheveningen (RWS- 
2021/34994) n.a,v. een inspectie met een drone scheurtjes zijn ontdekt in de 
wand. Het onderzoek is inmiddels afgerond. Er is op dit moment geen reden 
om de constructieve velligheid van de toren in twijfel te trekken. Wel is het 
advies van het onderzoeksbureau om detailinspecties uit te voeren en de 
scheuren te monitoren, bijvoorbeeld een jaarlijkse inspectie na het 
stormseizoen. De uitkomsten worden door RWS onderschreven en opgevolgd, 

Krachtenveld 
=_Markt: Naar aanleiding van berichtgeving In de media heeft een aantal 

marktpartijen zich bij Rijkswaterstaat gemeld met suggesties voor 
herstelmogelijkheden. Deze worden op dit moment beoordeeld. 

-_Daarnaast komen er ult de samenleving ideeën en suggesties binnen over 
mogelijke oplossingen. Indien er oplossingen/suggesties zijn voor het 
behouden en herstellen van de vuurtoren die verder onderzoek vragen, zal dit 
met betreffende aanbieder worden besproken. Tot nu toe heeft dat niet geleid 
tot aanvulling op de scenario's of wijziging ten aanzien van de 
voorkeursscenario's. 

-_Als blijkt dat er uit deze Inzendingen alsnog een oplossingsrichting wordt 
aangedragen voor het behouden en herstellen van de vuurtoren, zal dit nog 
kunnen leiden tot bijstelling van deze scenario’s. In dat geval zal ik u daarover 
Informeren, 

De Directeur-Generaal Rijkswaterstaat 
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Ministerie van Infrastructuur 
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ons kenmerk 
RWS-2021/ 

Datum 28 oktober 2021 uw kenmerk 

Onderwerp Vervolgaanpak vuurtoren Kijkduin 
Bijlage(n) 

Geachte voorzitter, 

Een Inspectie van de vuurtoren Kijkduin in Den Helder, In de volksmond Lange 
Jaap, heeft In september uitgewezen, dat er meer en grotere scheuren zijn 
ontstaan in de wanden van de vuurtoren. Omdat hierdoor een acuut onveilige 
situatie zou kunnen ontstaan, heeft de gemeente Den Helder op advies van 
Rijkswaterstaat een veiligheidszone van 70 meter rondom de toren ingesteld. 
Hierover Is de Kamer op 21 september jl. geïnformeerd (briefkenmerk: 35925-XII- 
5). Rijkswaterstaat heeft vervolgens ingenieursbureau Rotterdam ingeschakeld om 
te berekenen wat de scheuren betekenen voor de constructie. Ook is nagegaan 
hoe het beheer en onderhoud van de vuurtorens door Rijkswaterstaat Is 
uitgevoerd, in het bijzonder bij vuurtoren Kijkduin. 

Inmiddels zijn de uitkomsten van dit onderzoek bekend en Is bekend welke 
Inspecties en onderhoudswerkzaamheden er de afgelopen jaren hebben plaats 
gevonden. In deze brief treft u hierover nadere informatie met als bijlage de 
bevindingen van het Ingenieursbureau Rotterdam. Tevens ontvangt u de 
beantwoording van de vragen van de leden Heerema en Geurts, 

Uitkomsten aanvullend extern onderzoek 
De belangrijkste conclusie van het nadere onderzoek door het ingenieursbureau 
Rotterdam is de bevestiging dat de actuele situatie als ongewijzigd potentieel 
onveilig moet worden aangemerkt. Vastgesteld is dat aanvullende berekeningen 
niet kunnen resulteren In een positief oordeel over de constructieve veiligheid, Dit 
betekent dat de huidige afzetting tot nader orde gehandhaafd moet blijven en de 
toren niet betreden mag worden. 

Het ingenieursbureau heeft tevens diverse toekomstscenario’s geschetst. Er valt 
onderscheid te maken In drie opties: de vuurtoren behouden en herstellen, 
tijdelijk demonteren en terugbouwen en definitief demonteren en niet 
terugbouwen. Daarbij wordt de kanttekening gemaakt bij de scenario's ‘behouden 
en herstellen’ van de vuurtoren dat deze zeer moeilijk zo niet onmogelijk 
uitvoerbaar zijn. Vrijwel alle scenario’s zullen het monumentale karakter van de 
gietijzeren vuurtoren aantasten. Sommige scenario's vereisen langdurig en 
kostbaar onderzoek, terwijl de huldige situatie In de tussentijd alleen maar kan 
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verslechteren. Een beperkende factor die zwaar meeweegt Is de stabiliteit van de 
vuurtoren. De conclusies van het ingenieursbureau worden door Rijkswaterstaat 
onderschreven, met de nuancering rond de mogelijkheid van het repareren van 
scheuren in gietijzer. In de notitie van het Ingenieursbureau wordt aangegeven 
dat de scheuren niet reparabel zijn. Theoretisch zou het brosse materiaal te 
repareren zijn en zijn er technieken om dit te kunnen doen. De uitvoerbaarheid 
van een dergelijke oplossing In de vuurtoren ‘Lange Jaap’ Is echter zeer moeilijk 
dan wel onmogelijk, Daarmee constateer Ik helaas dat het herstellen van 
vuurtoren ‘Lange Jaap’ niet realistisch is. 

Datum 
22 oktober 2021 
‘Ons kenmerk 
RWS-2021/., 

Beheer en onderhoud vuurtorens 
Er zijn 18 monumentale vuurtorens in beheer bij Rijkswaterstaat, waaronder 
vuurtoren Kijkduin. Zes vuurtorens zijn dit jaar nog geïnspecteerd en hieruit is 
gebleken dat de constructieve veiligheid van de vuurtorens niet in het geding Is. 
Bij de andere elf vuurtorens wordt de reguliere inspectie vervroegd uitgevoerd, de 
rapporten worden voor het einde van het jaar verwacht. 

Rijkswaterstaat voert reguliere inspecties en onderhoud uit. Dat betekent dat er 
gemiddeld elke vier jaar een fysleke inspectie wordt uitgevoerd en daarnaast krijgt 
het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen en 
tussentijds onderhoud. In het geval van de vuurtoren Kijkduin is een groot aantal 
nadere (vervolg)onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren en zijn enkele 
herstelmaatregelen uitgevoerd. Helaas zijn er in de afgelopen jaren geen 
structurele maatregelen uitgevoerd om de opgetreden degradatie van de 
constructie tegen te gaan. Rijkswaterstaat had zich een beter huisvader moeten 
tonen van vuurtoren Kijkduin. 

De oorzaak hiervoor is tweeledig; Er is sprake van een vuurtoren die, door zijn 
bijzondere constructie en monumentale status, niet eenvoudig te onderhouden Is, 
Vanwege deze complexiteit en bijbehorende onzekerheden is met 
vervolgonderzoeken getracht meer zekerheid te verkrijgen over de uit te voeren 
maatregelen in plaats van dat er daadwerkelijk onderhoud Is uitgevoerd. Met de 
kennis van nu was het beter geweest om hierbij meer risico's te nemen en wel 
onderhoudsmaatregelen uit te voeren zonder helemaal zeker te weten of daarmee 
de scheurvorming verholpen dan wel gestopt had kunnen worden. De tweede 
oorzaak is gelegen in het feit dat de vuurtorens binnen Rijkswaterstaat niet in het 
reguliere beheer en onderhoudsproces waren ondergebracht, zoals dat voor 
bijvoorbeeld de bruggen, sluizen en wegen wel het geval is, Hlerdoor heeft de 
vuurtoren onvoldoende aandacht en prioriteit gekregen, Inmiddels is deze 
organisatorische omissie verholpen, Hierdoor is beter geborgd dat er na het 
uitvoeren van Inspecties ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd 
en vindt bredere inzet van technische kennis uit de organisatie plaats, 

Vervolg 
De komende periode zal Rijkswaterstaat de opties 

verder verkennen en 
uitwerken en hlerover het gesprek aangaan met de Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed (RCE), de gemeente Den Helder, omwonenden en organisaties voor wie 
de toren nog een nautische of facilitaire functie heeft. 
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Op basis van de uitkomsten van deze nadere verkenning en de daaruit 
voortvloeiende kosten neem Ik een definitief besluit over de vervolgaanpak. 
Tegelijkertijd wordt door Rijkswaterstaat onderzocht of en zo ja, wat er kan 
worden gedaan om tijdens de overbruggingsperlode de vuurtoren te stabiliseren in ys zoz, 
verband met de veiligheid, 7 

Datum 
22 oktober 2021 
(Ons kenmerk 

Hoogachtend, 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

drs, B. Visser 
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ons kenmerk 

uw kenmerk Datum 28 oktober 2021 
Onderwerp Vervalgaanpak vuurtoren Kijkduin 

Bijlage(n) 

Geachte voorzitter, 

Een inspectie van de vuurtoren Kijkduin In Den Helder, In de volksmond Lange 

Jaap, heeft in september uitgewezen, dat er meer en grotere scheuren zijn 
ontstaan In de wanden van de vuurtoren. Omdat hierdoor een acuut onveilige 

situatie zou kunnen ontstaan, heeft de gemeente Den Helder op advles van 
Rijkswaterstaat een veiligheidszone van 70 meter rondom de toren ingesteld. 
Hierover Is de Kamer op 21 september jl. geïnformeerd (briefkenmerk: 35925-XII- 
5). Rijkswaterstaat heeft vervolgens ingenieursbureau Rotterdam ingeschakeld om 
te berekenen wat de scheuren betekenen voor de constructie. Ook is nagegaan 
hoe het beheer en onderhoud van de vuurtorens door Rijkswaterstaat wordt 

uitgevoerd, In het bijzonder bij vuurtoren Kijkduin. is ipv wordt 

Inmiddels zijn de uitkomsten van dit onderzoek bekend en Is bekend welke 
Inspecties en onderhoudswerkzaamheden er de afgelopen jaren hebben plaats 
gevonden. In deze brief treft u hierover nadere informatie met als bijlage de 
bevindingen van het Ingenieursbureau Rotterdam. Tevens ontvangt u de 
beantwoording van de vragen van de leden Heerema en Geurts, 

Uitkomsten aanvullend extern onderzoek 
De belangrijkste conclusie van het nadere onderzoek door het ingenieursbureau 
Rotterdam is de bevestiging dat de actuele situatie als ongewijzigd potentieel 
onveilig moet worden aangemerkt. Vastgesteld is dat aanvullende berekeningen 
niet kunnen resulteren In een positief oordeel over de constructieve velligheld. Dit 
betekent dat de huidige afzetting tot nader orde gehandhaafd moet blijven en de 
toren niet betreden mag worden. 

Het ingenieursbureau heeft tevens diverse toekomstscenario's geschetst. Er valt 
onderscheid te maken In drie opties: de vuurtoren behouden en herstellen, 
tijdelijk demonteren en terugbouwen en definitief demonteren en niet 
terugbouwen. Daarbij wordt de kanttekening gemaakt bij de scenario's ‘behouden 
en herstellen’ van de vuurtoren dat deze zeer moelijk zo niet onmagelijk 
uitvoerbaar zijn. Vrijwel alle scenario’s zullen het monumentale karakter van de 
gietijzeren vuurtoren aantasten. Sommige scenario's vereisen langdurig en 
kostbaar onderzoek, terwijl de huidige situatie In de tussentijd alleen maar kan 
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verslechteren. Een beperkende factor die zwaar meeweegt Is de stabilltelt van de 
vuurtoren, De conclusies van het Ingenieursbureau worden door Rijkswaterstaat oua: 2008 
onderschreven, met de nuancering rond de mogelijkheid van het repareren van armor 
scheuren In gietijzer. In de notitie van het Ingenieursbureau wordt aangegeven 
dat de scheuren niet reparabel zijn. Theoretisch zou het brosse materiaal te 

repareren zijn en zijn er technieken om dit te kunnen doen. De uitvoerbaarheid 
van een dergelijke oplossing In de vuurtoren ‘Lange Jaap’ Is echter zeer moeilijk 
dan wel onmogelijk. Daarmee moet ik helaas constateren dat het herstellen van 
vuurtoren ‘Lange Jaap’ niet realistisch is. 

RWS-2021)., 

Beheer en onderhoud vuurtorens 
Er zijn 18 monumentale vuurtorens in beheer bij Rijkswaterstaat, waaronder 
vuurtoren Kijkduin. Zes vuurtorens zijn dit jaar nog geïnspecteerd en hieruit is 
gebleken dat de constructieve veiligheid van de vuurtorens niet in het geding Is, 
Bij de andere elf vuurtorens wordt de reguliere inspectie vervroegd uitgevoerd, de 
rapporten worden voor het einde van het jaar verwacht. 

Rijkswaterstaat voert reguliere inspecties en onderhoud uit. Dat betekent dat er 
gemiddeld elke vier jaar een fysieke Inspectie wordt ultgevoerd en daarnaast krijgt 
het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen en 
tussentijds onderhoud. In het geval van de vuurtoren Kijkduin is een groot aantal 
nadere (vervolg)onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren en zijn enkele 
herstelmaatregelen uitgevoerd. Helaas zijn er in de afgelopen jaren geen 
structurele maatregelen uitgevoerd om de opgetreden degradatie van de 
constructie tegen te gaan. Rijkswaterstaat had zich een beter huisvader moeten 
tonen van vuurtoren Kijkduin, 

De oorzaak hiervoor is tweeledig; Er is sprake van een vuurtoren die, door zijn 
bijzondere constructie en monumentale status, niet eenvoudig te onderhouden is. 
Vanwege deze complexiteit en bijbehorende onzekerheden is met 
vervolgonderzoeken getracht meer zekerheid te verkrijgen over de uit te voeren 
maatregelen In plaats van dat er daadwerkelijk onderhoud is uitgevoerd. Met de 
kennis van nu was het beter geweest om hierbij meer risico's te nemen en wel 
onderhoudsmaatregelen uit te voeren zonder helemaal zeker te weten of daarmee 
de scheurvorming verholpen dan wel gestopt had kunnen worden. De tweede 
oorzaak is gelegen in het feit dat de vuurtorens binnen Rijkswaterstaat niet in het 
reguliere beheer en onderhoudsproces waren ondergebracht, zoals dat voor 
bijvoorbeeld de bruggen, sluizen en wegen wel het geval is, Hierdoor heeft de 
vuurtoren onvoldoende aandacht en prioriteit gekregen, Inmiddels is deze 
organisatorische omissie verholpen. Hierdoor is beter geborgd dat er na het 
uitvoeren van Inspecties ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd 
en vindt bredere inzet van technische kennis uit de organisatie plaats. 

Vervolg 
De komende periode zal Rijkswaterstaat de of ies 

verder verkennen en 
uitwerken en hierover het gesprek aangaan met de Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed (RCE), de gemeente Den Helder, omwonenden en organisaties voor wie 
de toren nog een nautische of facilitaire functie heeft, 
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Op basis van de uitkomsten van deze nadere verkenning en de daaruit 
voortvloeiende kosten zal Ik een definitief besluit nemen over de vervolgaanpak. 
‘Tegelijkertijd wordt door Rijkswaterstaat onderzocht of en zo ja, wat er kan 
worden gedaan om tijdens de overbruggingsperiode de vuurtoren te stabiliseren in 
verband met de veiligheid. 

Hoogachtend, 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

drs. B. Visser 

Ministerie van 
mmfrastructuur en 
waterstaat 

Datum 
22 oxtobiar 2021 
ons keumerk 
RWS-2021)., 
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Ministerie van Infrastructuur 

en Waterstaat 

De voorzitter van de Tweede Kamer Ministerie van 
der Staten-Generaal Tnfrastructuur en 
Binnenhof 4 bisa) auynstraat 2513 AA DEN HAAG ph ae 

Postbus 20901 
2500 EX. Den Haag 
T o7a-4ss 0000 
F 070-456 1111 

Ons kenmerk 
RWS 2021 
uw kenmerk 
2021716182 Datum 2021216100 Onderwerp Beantwoording vragen over de berichten ‘Scheuren in wanden 

vuurtoren Lange Jaap’. 

Geachte voorzitter, 

Op 23 september ontving ik vragen van de leden Heerema en Geurts over de 
berichten over vuurtoren ‘Lange Jaap’. Hierbij ontvangt u de beantwoording van 
deze vragen. 

Vragen van het lid Heerema (VVD) aan de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat over het artikel ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. 
Groot gebied rondom toren afgesloten, ook de doorgaande weg.” 

Vraag 1 
Bent u bekend met het artikel ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot 
gebled rondom toren afgesloten, ook de doorgaande weg’? + 

Antwoord 1 
Ja. 

Vraag 2 
Sinds wanneer bent u op de hoogte van de scheuren In de wanden van de 
vuurtoren? Bent u op de hoogte dat de vuurtoren Lange Jaap nu dreigt In te 
storten? Zo ja, welke acties heeft u reeds ondernomen om dit te voorkomen? 

Antwoord 2 
Op 20 september ben ik hierover door Rijkswaterstaat geïnformeerd. Op 21 
september heb ik u hierover op de hoagte gebracht middels de Kamerbrief 
‘Constructieve veiligheid vuurtoren Den Helder’, Een recente inspectie van de 
vuurtoren Kijkduin, in de volksmond Lange Jaap, in Den Helder heeft uitgewezen 
dat er grotere scheuren zijn ontstaan in de wanden. Kleinere scheuren waren al 
bekend, echter waren deze niet van zodanige aard dat er per direct actie op moest 
worden genomen. De conclusie is dat er op dit moment niet ingestaan kan worden 
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voor de constructieve veiligheid van de toren. Het risico op omvallen, zeker in ze 
combinatie met harde Wind Is dusdanig dat de omgeving vellig moet worden Behar 
gesteld, RWS-2021 
De ondernomen actie is dat RWS de gemeente Den Helder heeft geadviseerd om 
de omgeving in een straal van 70 meter af te sluiten, dit is op 21 september 
gedaan door de gemeente. 

Vraag 3 
Kunt u uitleggen wat de aanleiding is van de scheuren in de wanden van de 
vuurtoren? 

Antwoord 3 
De vuurtoren Lange Jaap dateert ult 1877 en is gemaakt van gietijzer, een bros 
materiaal, Op sommige plekken tussen de wandpanelen zijn door roestvorming de 
voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak voor 
het ontstaan en snel groeien van de wandscheuren. Voor nadere uitleg verwijs Ik u 
naar de notitie van het ingenieursbureau Rotterdam die aan uw Kamer is 
toegestuurd. 

Vraag 4 
Is inmiddels bekend hoe de scheuren in de vuurtoren hersteld kunnen worden? 

Antwoord 4 

Inmiddels is het aanvullend onderzoek door het ingenieursbureau Rotterdam 

afgerond en de conclusies worden door Rijkswaterstaat onderschreven. Voor de 
uitkomsten en de vervolgaanpak verwijs ik naar de Kamerbrief van PM datum en 
de meegezonden notitie van het ingenieursbureau Rotterdam. 

Vraag 5 
Wat voor acties worden op korte termijn ondernomen om te voorkomen dat de 
Lange Jaap, een icoon voor de inwoners van Den Helder en de hoogste nog 
Werkende vuurtoren van Nederland, omvalt? 

Antwoord 5 
Hiervoor verwijs ik naar de Kamerbrief van PM datum. 

Vraag 6 
In hoeverre ervaren de omwonenden van de Lange Jaap hinder van het ontruimen 
van het gebied rond de vuurtoren? 

‘Antwoord 6 
Binnen de straal van 70 meter bevinden zich een weg en een aantal weilanden. 
Door de afgesloten weg moeten bewoners van Huisduinen gebruik maken van één 
van de andere toegangswegen. De eigenaren van de weilanden zijn tijdig 
geïnformeerd om eventuele dieren elders onder te kunnen brengen. Op 27 
september heeft Rijkswaterstaat in de raadsvergadering van gemeente Den Helder 
een toelichting gegeven. Hier waren ook enkele bewoners bij uitgenodigd. 

Vraag 7 
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Hoe konden de scheuren In de Lange Jaap onopgemerkt blijven bij Rijkswaterstaat _ ,, 
ondanks de alarmerende signalen van omwonenden? Waarom is er niet eerder Bedenk 
ingegrepen? RWS-2021 

Antwoord 7 
Rijkswaterstaat voert onderhoudswerkzaamheden ult op basis van inspecties. 
Daardoor zijn de scheuren In de toren niet onopgemerkt gebleven. De scheuren In 
de vloeren waren al langer bekend en ook scheuren In de wandverbindingen, de 
zogenaamde flenzen, zijn niet onopgemerkt gebleven. De vloeren, de flenzen 
verbonden met de bouten en de wanden zorgen ervoor dat de vuurtoren als 
constructie blijft staan. De geconstateerde combinatie van de scheuren in deze 
drie onderdelen en de versnelde progressie van deze scheuren leiden er toe dat 
de krachten in de vuurtoren niet meer kunnen worden overgedragen. Vanaf 2019 
zijn er meerdere inspecties uitgevoerd en tijdens de laatste fysieke meting zijn de 
scheuren in de gietijzeren wanddelen ontdekt. 

Op 3 maart 2020 en op 15 september 2021 heeft er een ontmoeting 
plaatsgevonden tussen Rijkswaterstaat en vertegenwoordigers van 
bewonersvereniging Huisduiner Belang. Vanaf maart 2020 wordt het Huisduiner 
Belang actief geïnformeerd door Rijkwaterstaat over de stand van zaken. 

De Lange Jaap is een bijzonder bouwwerk. Deze vuurtoren is gemaakt van 
gietijzer. Hierdoor zijn er geen standaardoplossingen voorhanden en moet veel 
aanvullend onderzoek gedaan worden en dat kost tijd. Ook de monumentale 
status brengt met zich mee dat niet alle oplossingen mogelijk zijn. 

Vraag 8 
Wat wordt er gedaan om te voorkomen dat andere vuurtorens een soortgelijk lot 
wacht? Op welke basis wordt geïnspecteerd/onderhoud gepleegd en behoeft deze 
werkwijze van Rijkswaterstaat aanpassing naar aanleiding van dit voorval? 

Antwoord 8 
Hierover heb ik uw Kamer op datum PM nader geïnformeerd, 

Vraag 9 
Kunt u garanderen dat met fall-back-opties die worden uitgewerkt volledig kan 
worden voorkomen dat scheepvaart gehinderd wordt? 

Antwoord 9 
Er zijn fall-back-opties uitgewerkt voor het geval de voorzieningen in de vuurtoren 
uitvallen en omdat de toren zelf langer ontoegankelijk blijft. Hiertoe behoren ook 
noodmaatregelen zodat de scheepvaart zo min mogelijk gehinderd zal worden. 

Vraag 10 
Bent u het eens dat dit soort gevaarlijke situaties in de toekomst niet meer mogen 
voorkomen? Wat wordt gedaan om ervoor te zorgen dat signalen over soortgelijke 
beschadigingen, aan zowel de Lange Jaap als andere vuurtorens, In de toekomst 
zo snel mogelijk opgepakt worden? 
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Antwoord 10 ar 
Ik ben het met u eens dat gevaarlijke situaties voorkomen moeten worden waar gg. 
mogelijk. Rijkswaterstaat pakt mogelijke onveilige situaties direct op, In het geval ws oon 
van de Lange Jaap werd door nader onderzoek de onverwachte situatie duidelijk 
dat de toren versneld grotere scheuren in de gietijzeren wanddelen vertoonde. Dit 
resulteerde in een advies aan de gemeente Den Helder en de afzetting van het 
gebied In een straal van 70 meter rondom de vuurtoren. 

Vragen van het lid Geurts (CDA) aan de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat over de vuurtoren ‘Lange Jaap’ In Den Helder die dreigt In te 
storten. 

Vraag 1 
Kent u het bericht ‘Vuurtoren ‘Lange Jaap! In Den Helder dreigt In te storten, 
‘omgeving afgesloten’? 

Antwoord 1. 
Ja. 

Vraag 2 
Kunt u aangeven hoe het kan dat de hoogste vuurtoren van Nederland op 
instorten staat en wat de oorzaak is dat in de wanden van de vuurtoren van Den 
Helder grote scheuren zijn ontstaan? 

Antwoord 2 

De vuurtoren Lange Jaap dateert ult 1877 en is gemaakt van gietijzer. Op 
sommige plekken tussen de gietijzeren wanddelen zijn door roestvorming de 
voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak voor 
het ontstaan en snel groeien van de wandscheuren. Voor nadere toelichting 
verwijs ik u naar de notitie van het ingenieursbureau Rotterdam dat aan uw 
Kamer is toegestuurd. 

Vraag 3 
Kunt u aangeven hoe de scheuren zullen worden verholpen en hoe dit opgepakt 
zal worden? 

Antwoord 3 

Inmiddels is het aanvullend onderzoek door het Ingenieursbureau Rotterdam 
afgerond, de conclusies worden door Rijkswaterstaat onderschreven. Voor de 
uitkomsten en de vervolgaanpak verwijs ik naar de Kamerbrief van PM datum en 
de meegezonden notitie van het Ingenieursbureau Rotterdam. 

? NOS, 21 september 2021, Vuurtoren ‘Lange Jaap! In Den Helder dreigt in te 
storten, omgeving 
afgesloten (https://nos.nl/artikel/2398724-vuurtoren-lange-jaap-In-den-helder- 
drelgt-in-te-storten-omgevingafgesloten) 
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Vraag 4 ia 
Kunt u aangeven in hoeverre er de afgelopen 25 jaar onderhoud Is gepleegd aan on ver 
de vuurtoren en hoeveel inspecties er in de afgelopen 25 jaar zijn geweest? Kunt — we soa 
u hierbij expliciet aangeven welk onderhoud is gepleegd en wat er precies uit deze 
Inspecties naar voren kwam? 

Antwoord 4 

Rijkswaterstaat voert reguliere Inspecties en onderhoud uit, Dat betekent dat er 
gemiddeld elke vier jaar een fysieke inspectie wordt uitgevoerd en daarnaast krijgt 
het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen en 
tussentijds onderhoud, In het geval van de Lange Jaap zijn er meerdere nadere 
onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren. 

In de afgelopen 25 jaar is meerdere malen Kleinschalig onderhoud uitgevoerd. 
Helaas heb ik moeten vaststellen dat in de afgelopen jaren er geen structurele 
maatregelen zijn uitgevoerd om de opgetreden degradatie van de constructie 
tegen te gaan. Rijkswaterstaat had zich een beter huisvader moeten tonen van 
vuurtoren ‘Lange Jaap’. De oorzaak hiervoor is tweeledig; er is sprake van een 
vuurtoren die, door zijn bijzondere constructie en monumentale status en 
bijbehorende eisen niet eenvoudig te onderhouden is. Daarnaast was er sprake 
van een omissie in de organisatie van Rijkswaterstaat die inmiddels verholpen is, 
In de Kamerbrief licht ik beide oorzaken nader toe. 

Qua kleinschalig onderhoud is de toren geschilderd, het grote bordes is 
gerenoveerd, de binnenzijde is gestraald en geschilderd en de gescheurde vloeren 
zijn ondersteund. Recente fysieke Inspecties zijn in 2020 en 2021 uitgevoerd, Er 
stonden reparaties aan de lekkages aan de voegen en ramen gepland. Dit is 
echter niet verder uitgevoerd doordat in september 2021 bleek dat er grotere 
scheuren zijn ontstaan In de wanden en dat er niet kon worden ingestaan voor de 
constructieve veiligheid van de toren. 

Vraag 5 
Kunt u aangeven wat het effect op de mate van onderhoud Is geweest sinds de 
vuurtoren sinds 1988 een rijksmonument Is geworden? 

Antwoord 5 

De status van rijksmonument heeft als gevolg gehad dat het lastiger Is om 
onderhoud uit te voeren aan de Lange Jaap, omdat niet alle materialen en 
oplossingen zijn toegestaan door de eisen die horen bij de monumentale status. 
De status betekent dat bij werkzaamheden voor de Instandhouding rekening 
gehouden moet worden met de monumentale waarden. Daarover voert 
Rijkswaterstaat overleg met de gemeente en met de Rijksdienst voor het Cultureel 
Erfgoed (RCE), Pas nadat de gemeente daarvoor vergunning heeft verleend 
kunnen werkzaamheden worden uitgevoerd. 
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Vraag 6 Datum 
Kunt u aangeven wie de afgelopen decennia verantwoordelijk is voor het Beatewak 
onderhoud van de vuurtoren en hoe uitvoering is gegeven aan deze RWS 2021 
verantwoordelijkheld? 

Antwoord 6 
Het beheer van de vuurtoren valt onder Rijkswaterstaat. Zie antwoord op vraag 4, 
Rijkswaterstaat voert inspecties en onderhoud aan de vuurtoren ult. 

Vraag 7 
Kunt u aangeven wat er met de uitkomsten van het onderzoek van TNO In 1998 is 
gedaan over de inspectie van de vloeren van de vuurtoren de Lange Jaap om te 
bepalen door welke belasting de toen al enkele jaren optredende scheurvorming 
werd veroorzaakt? 

Antwoord 7 

Naar aanleiding van de situatie In 1998 Is er een voorstel gedaan door 
Rijkswaterstaat voor het versterken van de vloeren. Dit voorstel is uiteindelijk 
afgewezen In overleg met Monumentenzorg gemeente Den Helder en Rijksdienst 
voor Cultureel Erfgoed, Wel zijn er toen verstevlgingen onder de vloeren 
aangebracht en zijn beperkende maatregelen genomen, Binnen in de toren zijn 
delen afgezet, zodat deze niet meer toegankelijk waren. Dit i.v.m. de veiligheid 
van personeel wat onderhoudswerkzaamheden of inspecties uitvoert. Ook was het 
vanaf dat moment voor publiek niet meer mogelijk om de toren te bezoeken. 

Vraag 8 
Kunt u aangeven wat met de uitkomsten is gedaan van het onderzoek dat in 2010 
door de ‘International Engineering Consultant for Restoration Technology B.V.’ is 
uitgevoerd en die de Lange Jaap opnieuw aan een onderzoek heeft onderworpen? 

Antwoord 8 

De uitkomsten van dit onderzoek zijn voorgelegd aan Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed (RCE), De gegeven adviezen zijn niet opgevolgd, het is niet meer te 
achterhalen wat de overwegingen hierbij zijn geweest. De constructieve veiligheid 
was toen nog niet in het geding. 

Vraag 9 
Kunt u aangeven of de adviezen van de firma IECRT zijn opgevolgd om alle 
gebroken vloerdelen te vervangen door nieuwe elementen met exact dezelfde 
afmetingen en deze ook weer in dezelfde scheefstand te monteren, de ramen te 
vervangen door ramen uit een stuk, de beschadigde naden uit te zagen, een 
nieuwe moderne kit aan te brengen en een nieuwe coating aan de binnen- en 
buitenkant van de vuurtoren aan te brengen? Zo ja, hoe zijn die opgevolgd? Zo 
nee, waarom niet? 

Antwoord 9 
Zie het antwoord op vraag 8, 
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Hoogachtend, 
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Drs. B. Visser 
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Ministerie van Infrastructuur 
en Waterstaat 

De voorzitter van de Tweede Kamer Ministerie van 
der Staten-Generaal Infrastructuur en 
Binnenhof 4 Watorstaat 
2513 AA DEN HAAG Mtr 2515 NP Den Haag 

astous 20802 
2500 EX Den Haag 
T 070-456 0000 
F 070456 1111 

ons ken 
RWS 2021 
Uw kenmerk 
2021716182 
2orizic1ea Datum 

Onderwerp Beantwoording vragen over de berichten 'Scheuren in wanden 
vuurtoren Lange Jaap’. 

Geachte voorzitter, 

Op 23 september ontving ik vragen van de leden Heerema en Geurts over de 
berichten over vuurtoren ‘Lange Jaap’. Hierbij ontvangt u de beantwoording van 
deze vragen. 

Vragen van het lid Heerema (VVD) aan de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat over het artikel ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap, 
Groot gebied rondom toren afgesloten, ook de doorgaande weg.’ 

Vraag 1 
Bent u bekend met het artikel ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot 
gebied rondom toren afgesloten, ook de doorgaande weg’? * 

Antwoord 1 
Ja. 

Vraag 2 
Sinds wanneer bent u op de hoogte van de scheuren in de wanden van de 
vuurtoren? Bent u op de hoogte dat de vuurtoren Lange Jaap nu dreigt In te 
storten? Zo ja, welke acties heeft u reeds ondernomen om dit te voorkomen? 

Antwoord 2 
Op 20 september ben ik hierover door Rijkswaterstaat geïnformeerd. Op 21 
september heb ik u hierover op de hoogte gebracht middels de Kamerbrief 
‘Constructieve veiligheid vuurtoren Den Helder’, Een recente inspectie van de 
vuurtoren Kijkduin, in de volksmond Lange Jaap, in Den Helder heeft uitgewezen 
dat er grotere scheuren zijn ontstaan in de wanden, Kleinere scheuren waren al 
bekend, echter waren deze niet van zodanige aard dat er per direct actie op moest 
worden genomen. De conclusie is dat er op dit moment niet ingestaan kan worden 

2 
https://www.noordhollandsdagblad. 
google&utm,_medium=organic 

I/ent/dmf20210921 66990432?utm source: 
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voor de constructieve veiligheid van de toren. Het risico op omvallen, zeker in heat 
Dat verwachte nit eruit neem ie arin is dusdanlg dat de omgeving vellg meet 

worden gestel Rws-2071 
De ondernomen actie is dat RWS de gemeente Den Helder heeft geadviseerd om 
de omgeving in een straal van 70 meter af te sluiten, dit is op 21 september 
gedaan door de gemeente. 

Vraag 3 
Kunt u uitleggen wat de aanleiding is van de scheuren in de wanden van de 
vuurtoren? 

Antwoord 3 
De vuurtoren Lange Jaap dateert ult 1877 en Is gemaakt van gietijzer, een bros 
materiaal, Op sommige plekken tussen de wandpanelen zijn door roestvorming de 
voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak voor 
het ontstaan en snel groelen van de wandscheuren. Voor nadere uitleg verwijs ik u 
naar de notitie van het ingenieursbureau Rotterdam die aan uw Kamer Is 
toegestuurd. 

Vraag 4 
Is inmiddels bekend hoe de scheuren in de vuurtoren hersteld kunnen worden? 

Antwoord 4 

Inmiddels is het eanvullend onderzoek door het ingenieursbureau Rotterdam 

afgerond en de conclusies worden door Rijkswaterstaat onderschreven. Voor de 
uitkomsten en de vervolgaanpak verwijs Ik naar de Kamerbrief van PM datum en 
de meegezonden notitie van het ingenieursbureau Rotterdam. 

Vraag 5 
Wat voor acties worden op korte termijn ondernomen om te voorkomen dat de 
Lange Jaap, een icoon voor de inwoners van Den Helder en de hoogste nog 
werkende vuurtoren van Nederland, omvalt? 

Antwoord 5 

Hiervoor verwijs Ik naar de Kamerbrief van PM datum. 

Vraag 6 
In hoeverre ervaren de omwonenden van de Lange Jaap hinder van het ontruimen 
van het gebied rond de vuurtoren? 

Antwoord 6 

Binnen de straal van 70 meter bevinden zich een weg en een aantal weilanden. 
Door de afgesloten weg moeten bewoners van Huisduinen gebruik maken van één 
van de andere toegangswegen. De elgenaren van de wellanden zijn tijdig 
geïnformeerd om eventuele dieren elders onder te kunnen brengen. Op 27 
september heeft Rijkswaterstaat in de raadsvergadering van gemeente Den Helder 
een toelichting gegeven. Hier waren ook enkele bewoners bij uitgenodigd. 

Vraag 7 
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Hoe konden de scheuren in de Lange Jaap onopgemerkt blijven bij Rijkswaterstaat 
ondanks de alarmerende signalen van omwonenden? Waarom Is er niet eerder 
ingegrepen? 

‘Antwoord 7 
Rijkswaterstaat voert onderhoudswerkzaamheden uit op basis van inspecties. 
Daardoor zijn de scheuren In de toren niet onopgemerkt gebleven. De scheuren In 
de vloeren waren al langer bekend en ook scheuren in de wandverbindingen, de 
zogenaamde flenzen, zijn niet onopgemerkt gebleven. De vloeren, de flenzen 
verbonden met de bouten en de wanden zorgen ervoor dat de vuurtoren als 
constructie blijft staan, De geconstateerde combinatie van de scheuren in deze 
drie onderdelen en de versnelde progressie van deze scheuren leiden er toe dat 
de krachten in de vuurtoren niet meer kunnen worden overgedragen. Vanaf 2019 
zijn er meerdere inspecties uitgevoerd en tijdens de laatste fysieke meting zijn de 
scheuren in de gietijzeren wanddelen ontdekt. 

Op 3 maart 2020 en op 15 september 2021 heeft er een ontmoeting 
plaatsgevonden tussen Rijkswaterstaat en vertegenwoordigers van 
bewonersvereniging Huisdulner Belang. Vanaf maart 2020 wordt het Huisduiner 
Belang actief geïnformeerd door Rijkwaterstaat over de stand van zaken 

De Lange Jaap is een bijzonder bouwwerk. Deze vuurtoren is gemaakt van 
gietijzer. Hierdoor zijn er geen standaardoplossingen voorhanden en moet veel 
aanvullend onderzoek gedaan worden en dat kost tijd. Ook de monumentale 
status brengt met zich mee dat niet alle oplossingen mogelijk zijn. 

Vraag 8 
wat wordt er gedaan om te voorkomen dat andere vuurtorens een soortgelijk lot 
wacht? Op welke basis wordt geinspecteerd/onderhoud gepleegd en behoeft deze 
werkwijze van Rijkswaterstaat aanpassing naar aanleiding van dit voorval? 

Antwoord 8 
Hierover heb ik uw Kamer op datum PM nader geïnformeerd. 

Vraag 9 
Kunt u garanderen dat met fall-back-opties die worden uitgewerkt volledig kan 
Worden voorkomen dat scheepvaart gehinderd wordt? 

Antwoord 5 
Er zijn fall-back-opties uitgewerkt voor het geval de voorzieningen in de vuurtoren 
uitvallen en omdat de toren zelf langer ontoegankelijk blijft. Hiertoe behoren ook 
noodmaatregelen zodat de scheepvaart zo min mogelijk gehinderd zal worden. 

Vraag 10 
Bent u het eens dat dit soort gevaarlijke situaties in de toekomst niet meer mogen 
voorkomen? Wat wordt gedaan om ervoor te zorgen dat signalen over soortgelijke 
beschadigingen, aan zowel de Lange Jaap als andere vuurtorens, In de toekomst 
zo snel mogelijk opgepakt worden? 
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Antwoord 10 

Ik ben het met u eens dat gevaarlijke situaties voorkomen moeten worden waar 
mogelijk. Rijkswaterstaat pakt mogelijke onveilige situaties direct op. In het geval 
van de Lange Jaap werd door nader onderzoek de onverwachte situatie duidelijk 
dat de toren versneld grotere scheuren in de gietijzeren wanddelen vertoonde. Dit 
resulteerde in een advies aan de gemeente Den Helder en de afzetting van het 
gebied In een straal van 70 meter rondom de vuurtoren. 

Datum 
ons kenmore 

Vragen van het lid Geurts (CDA) aan de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat over de vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den Helder die dreigt in te 
storten. 

Vraag 1 
Kent u het bericht ‘Vuurtoren 'Lange Jaap’ In Den Helder dreigt In te storten, 
omgeving afgesloten’? * 

Antwoord 1 
Ja. 

Vraag 2 
Kunt u aangeven hoe het kan dat de hoogste vuurtoren van Nederland op 
instorten staat en wat de oorzaak is dat in de wanden van de vuurtoren van Den 

Helder grote scheuren zijn ontstaan? 

Antwoord 2 

De vuurtoren Lange Jaap dateert uit 1877 en is gemaakt van gietijzer. Op 
sommige plekken tussen de gietijzeren wanddelen zijn door roestvorming de 
voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak voor 
het ontstaan en snel groeien van de wandscheuren. Voor nadere toelichting 
verwijs ik u naar de notitie van het ingenieursbureau Rotterdam dat aan uw 
Kamer is toegestuurd. 

Vraag 3 
Kunt u aangeven hoe de scheuren zullen worden verholpen en hoe dit opgepakt 
zal worden? 

Antwoord 3 

Inmiddels Is het aanvullend onderzoek door het ingenieursbureau Rotterdam 
afgerond, de conclusies worden door Rijkswaterstaat onderschreven. Voor de 
uitkomsten en de vervolgaanpak verwijs ik naar de Kamerbrief van PM datum en 
de meegezonden nottle van het ingenieursbureau Rotterdam. 

? NOS, 21 september 2021, Vuurtoren ‘Lange Jaap’ In Den Helder dreigt In te 
storten, omgeving 
afgesloten (https://nos.nl/artikel/2398724-vuurtoren-lange-jaap-In-den-helder- 

dreigt-In-te-storten-omgevingafgesloten) 
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Vraag 4 
Kunt u aangeven In hoeverre er de afgelopen 25 jaar onderhoud Is gepleegd aan men 
de vuurtoren en hoeveel inspecties er in de afgelopen 25 jaar zijn geweest? Kunt mmosor 
u hierbij expliciet aangeven welk onderhoud is gepleegd en wat er precies uit deze 
Inspecties naar voren kwam? 

Datum 

Antwoord 4 

Rijkswaterstaat voert reguliere Inspecties en onderhoud uit, Dat betekent dat er 
gemiddeld elke vier jaar een fysieke inspectie wordt ultgevoerd en daarnaast krijgt 
het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen en 
tussentijds onderhoud, In het geval van de Lange Jaap zijn er meerdere nadere 
onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren. 

In de afgelopen 25 jaar Is meerdere malen Kleinschalig onderhoud uitgevoerd, 
Helaas heb ik moeten vaststellen dat in de afgelopen jaren er geen structurele 
maatregelen zijn uitgevaerd om de opgetreden degradatie van de constructie 
tegen te gaan, Rijkswaterstaat had zich een beter huisvader moeten tonen van 
vuurtoren ‘Lange Jaap’. De oorzaak hiervoor is tweeledig; er is sprake van een 
vuurtoren die, door zijn bijzondere constructie en monumentale status en 
bijbehorende elsen niet eenvoudig te onderhouden Is. Daarnaast was er sprake 
van een omissie in de organisatie van Rijkswaterstaat die inmiddels verholpen is. 
In de Kamerbrief licht ik belde oorzaken nader toe. 

Qua kleinschalig onderhoud is de toren geschilderd, het grote bordes is 
gerenoveerd, de binnenzijde is gestraald en geschilderd en de gescheurde vloeren 
zijn ondersteund, Recente fysieke Inspecties zijn in 2020 en 2021 uitgevoerd. Er 
stonden reparaties aan de lekkages aan de voegen en ramen gepland. Dit is 
echter niet verder uitgevoerd doordat in september 2021 bleek dat er grotere 
scheuren zijn ontstaan In de wanden en dat er niet kon worden ingestaan voor de 
constructieve veiligheid van de toren. 

Vraag 5 
Kunt u aangeven wat het effect op de mate van onderhoud Is geweest sinds de 
vuurtoren sinds 1988 een rijksmonument Is geworden? 

Antwoord 5 

De status van rijksmonument heeft als gevolg gehad dat het lastiger Is om 
onderhoud uit te voeren aan de Lange Jaap, omdat niet alle materialen en 
oplossingen zijn toegestaan door de eisen die horen bij de monumentale status. 
De status betekent dat bij werkzaamheden voor de instandhouding rekening 
gehouden moet worden met de monumentale waarden. Daarover voert 
Rijkswaterstaat overleg met de gemeente en met de Rijksdienst voor het Cultureel 
Erfgoed (RCE). Pas nadat de gemeente daarvoor vergunning heeft verleend 
kunnen werkzaamheden worden uitgevoerd. 
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Vraag 6 Dotum 
Kunt u aangeven wie de afgelopen decennla verantwoordelijk is voor het en 
onderhoud van de vuurtoren en hoe uitvoering is gegeven aan deze kn zo 
verantwoordelijkheid? 

Antwoord 6 
Het beheer van de vuurtoren valt onder Rijkswaterstaat. Zie antwoord op vraag 4, 
Rijkswaterstaat voert Inspecties en onderhoud aan de vuurtoren uit. 

Vraag 7 
Kunt u aangeven wat er met de uitkomsten van het onderzoek van TNO in 1998 is 
gedaan over de inspectie van de vloeren van de vuurtoren de Lange Jaap om te 
bepalen door welke belasting de toen al enkele jaren optredende scheurvorming 
werd veroorzaakt? 

Antwoord 7 

Naar aanleiding van de situatie in 1998 is er een voorstel gedaan door 
Rijkswaterstaat voor het versterken van de vloeren, Dit voorstel is uiteindelijk 
afgewezen In overleg met Monumentenzorg gemeente Den Helder en Rijksdienst 
voor Cultureel Erfgoed. Wel zijn er toen verstevlgingen onder de vloeren 
aangebracht en zijn beperkende maatregelen genomen, Binnen in de toren zijn 
delen afgezet, zodat deze niet meer toegankelijk waren. Dit i.v.m. de veiligheid 
van personeel wat onderhoudswerkzaamheden of inspecties uitvoert, Ook was het 
vanaf dat moment voor publiek niet meer mogelijk om de toren te bezoeken, 

Vraag 8 
Kunt u aangeven wat met de uitkomsten is gedaan van het onderzoek dat in 2010 
door de ‘International Engineering Consultant for Restoration Technology B.V." is 
uitgevoerd en die de Lange Jaap opnieuw aan een onderzoek heeft onderworpen? 

Antwoord 8 

De uitkomsten van dit onderzoek zijn voorgelegd aan Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed (RCE). De gegeven adviezen zijn niet opgevolgd, het is niet meer te 
achterhalen wat de overwegingen hierbij zijn geweest. De constructieve veiligheid 
was toen nog niet in het geding. 

Vraag 9 
Kunt u aangeven of de adviezen van de firma IECRT zijn opgevolgd om alle 
gebroken vloerdelen te vervangen door nieuwe elementen met exact dezelfde 
afmetingen en deze ook weer In dezelfde scheefstand te monteren, de ramen te 
vervangen door ramen uit een stuk, de beschadigde naden uit te zagen, een 
nieuwe moderne kit aan te brengen en een nieuwe coating aan de binnen- en 
buitenkant van de vuurtoren aan te brengen? Zo ja, hoe zijn die opgevolgd? Zo 
nee, waarom niet? 

Antwoord 9 
Zie het antwoord op vraag 8. 
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Hoogachtend, 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

Drs. B. Visser 

DEPARTEMENTAAL VERTROUWELIJK 

Ministerie van 
Infrastructuur en, 
waterstaat 

Datum 
‘ons kenmerk 
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Van: SSS 5S) a ws.11> 
Verzonden op: maandag | november 2021 12:08:45 
Aan: B (CD) <> (CD) Nn 
ce: ES 05) <A 

(BS) EG vs. 
Onderwerp: RE: Reactie BB op stukken vuurtoren, graag per omgaande reactie 

Bedankt voor je snelle reactie, 

Pinas ik de stulkken zo weer in het systeem: voor ME. 

Groen, mm 

Van: MEN (CD) > 
Verzonden: maandag | november 2021 12:06 

Aan: MN (3S) 5; MN (CD) <> 
CC: ME 3S) Mn: NN (3S) <A. 
Onderwerp: RE: Reactie WB op stukken vuurtoren, graag per omgaande reactie 
Urgentie: Hoog 

Alles gelezen, geen opmerkingen J 
Il is vandaag vrij, maar gezien de aard van de aanpassingen niet nodig dat hij ook nog meeleest, 
Klopt dat toren is ondergebracht bij directie facilitair en financien. Daar zit hij echter nog steeds. Alleen is asset management nu in de breedte 
‘opgepakt binnen RWS en dus klopt de conclusie wel tay de verbeteringen. Het is niet zo dat de vuurtorens inmiddels naar andere interne 
afdeling/eigenaar zijn overgegaan. 

crm 

Van: MEN (3S) ON << 
Verzonden: maandag I november 2021 11:59 
Aan: MN (CD) MN cc: NN (CD) <I ws. ul> 
CC: MNN (BS) << EN (BS) <I ors. 
Onderwerp: Reactie WW op stukken vuurtoren, graag per omgaande reactie 
Urgentie: Hoog 

Hoi mn. 
Gisteren seactie gehad van WM op de stukken. Paar kleine opmerkingen. Ik heb deze aw verwerkt. Er staan enkele vragen in over de 
monumeurale status. 1 Lt 1 van de scenario's (we zeggen uit op voorhand al dat we niet kunnen voldoen aan de eisen. WM vraagt of we dat 
zeker weten, dat is ami nog niet 100% het geval, vandaar wat anders verwoord). Verder geeft ze aan dat dit randvoorwaarde is en tot slot nog 
een tekst over waar B&O van de vuurtorens binnen de orgaaisatie was ondergebracht. Graag jullie check of dit klopt. 

‘Verder wil ze de tijdlijn wel bijgevoegd hebben voor M. 

WB heeft aangegeven dat ze de stukken vandaag aan M wil voorleggen, graag dus per omgaande jullie reactie. 

Bedankt alvast. 

Groet, ED



Van: ES ES) <> 
Verzonden op: vrijdag 12 november 2021 08:07:01 
Aan: EN << S 
Onderwerp: FW: Lange Jaap: TK-vragen en brief 

Prioriteit:  Hoog 

Bijlagen: 04, Bijlage 3 - Beantwoording Kamervragen vuurtoren Kijkduin Den Helder opm DBO |1- 
11.DOCX, 02. Bijlage 1- Kamerbrief vuurtoren Kijken Den Helder opm. DBO 11 
nov.DOCX 

han. 

Groet EN 

Verzonden met BlackBerry Work(www.blackberry.com) 

Van: EN - DBO" <Q @ minienw.nl> 
Verzonden: 11 nav. 2021 23:23 

Naar: WN (BS) ME Sn >: NN (BS) 
MCS. NN (BS) GS 
Ce DO neo 
EN - DCO NC inie 
Onderwerp: Lange Jaap: TK-vragen en brief 

Ik heb door allerlei spoedklusjes pas in de avond kunnen kijken naar de beantwoording en Kamerbrief over de Lange 
Jaap. Ik heb alles klaargezet voor verzending naar de weekendras, maar heb nog een paar punten: 

- Reducer de inhoud van de map svp tot de definitieve stukken, Dit nu met diverse versies aanbieden leidt tot 
verwarring. 

= Ikheb suggesties gedaan om de Kamerbrief nog iets empathischer te maken 
Ik heb nog wat kleine punten op de beantwoording. Het is gewoon geen leuk verhaal, maar we kunnen de 

klap nog wel iets verzachten 
‘Wat is de status van die tijdlijn? Gaat die mee naar de TK of niet? Dat blijft nu in het midden. 

-__ Verder verwacht ik dat de minister hier vragen over gaat stellen. dus zorg dat jullie maandag alles klaar 
hebben liggen. 

Met vriendelijke groet. 



Ministerie van Infrastructuur 
en Waterstaat 

> Retouradres Postbus 20901 2500 EX Den Haag 

De voorzitter van de Tweede Kamer 
der Staten-Generaal 
Postbus 20018 
2500 EA DEN HAAG 

Datum 
Betreft Beantwoording Kamervragen over de berichten ‘Scheuren in 

wanden vuurtoren Lange Jaap’. 

Geachte voorzitter, 

Op 23 september ontving ik vragen van de leden Heerema en Geurts over de 
berichten over vuurtoren ‘Lange Jaap’. Hierbij ontvangt u de beantwoording van 
deze vragen. 

Vragen van het lid Heerema (VVD) aan de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat over het artikel ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap, 
Groot gebied rondom toren afgesloten, ook de doorgaande weg.” 

Vraag 1 
Bent u bekend met het artikel ‘Scheuren in wanden vuurtoren Lange Jaap. Groot 
gebled rondom toren afgesloten, ook de doorgaande weg’? + 

Antwoord 1 
Ja. 

Vraag 2 
Sinds wanneer bent u op de hoogte van de scheuren In de wanden van de 
vuurtoren? Bent u op de hoogte dat de vuurtoren Lange Jaap nu dreigt In te 
storten? Zo ja, welke acties heeft u reeds ondernomen om dit te voorkomen? 

Antwoord 2 
Op 20 september ben ik hierover door Rijkswaterstaat geïnformeerd. Op 21 
september heb ik u hierover op de hoogte gebracht middels de Kamerbrief 
‘Constructieve veiligheid vuurtoren Den Helder’, De afgelopen periode is nagegaan 
wanneer welke inspecties en onderhoud in de afgelopen jaren is uitgevoerd, In het 
geval van de vuurtoren Kijkduin was het bekend dat schade had en ís een groot 
aantal (vervolg)onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren en zijn enkele 
herstelmaatregelen uitgevoerd. Helaas zijn er in de afgelopen jaren geen 
structurele maatregelen uitgevoerd om de opgetreden degradatie van de 

m_medium=organic 

Ministerie van 
Thfrastructunir et 
Waterstaat 
Aijnstraat 
2515 XP Den Head 
Postbus 20901 
2500 EX Den Haag 
T 070-456 9000 
F 070-456 1111 

ons kenmerk 
Ruis-2021/39177 

uw kenmerk 
2021218182 en 2021216288 
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constructie tegen te gaan. Dat er niet eerder onderhoud heeft plaats gevonden om Miniter wan 
deze degradatie te voorkomen of In leder geval te beperken betreur ik. Een Waterstaat. 
recente inspectie van de vuurtoren Kijkduin, in de volksmond Lange Jaap, in Den 
Helder heeft uitgewezen dat er grotera scheuren zijn ontstaan In de wanden. De ons kenmerk 
conclusie is dat er op dit moment niet ingestaan kan worden voor de constructieve _zws-2021/59177 
veiligheid van de toren, Het risico op omvallen, zeker in combinatie met harde 
wind, Is dusdanig dat de omgeving veilig moet worden gesteld. 
De ondernomen actie is dat RWS de gemeente Den Helder heeft geadviseerd om 
de omgeving in een straal van 70 meter af te sluiten, dit is op 21 september 
gedaan door de gemeente. 

Vraag 3 
Kunt u uitleggen wat de aanleiding Is van de scheuren in de wanden van de 
vuurtoren? 

Antwoord 3 

De vuurtoren Lange Jaap dateert ult 1877 en is gemaakt van gietijzer, een bros 
materiaal. Op sommige plekken tussen de wandpanelen zijn door roestvorming de 
voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak voor 
het ontstaan en snel groeien van de wandscheuren. Voor nadere uitleg verwijs ik u 
naar de notitie van het ingenieursbureau Rotterdam die aan uw Kamer is 

toegestuurd. 

Vraag 4 
Is Inmiddels bekend hoe de scheuren in de vuurtoren hersteld kunnen worden? 

Antwoord 4 

Inmiddels Is het aanvullend onderzoek door het ingenieursbureau Rotterdam 

afgerond en de conclusies worden door Rijkswaterstaat onderschreven. Het 
behouden en herstellen van de vuurtoren wordt zeer moeilijk, zo niet onmogelijk 
uitvoerbaar geacht. Voor de uitkomsten en de vervolgaanpak verwijs Ik naar de 
bijgevoegde Kamerbrief van PM datum en de meegezonden notitie van het 
ingenieursbureau Rotterdam. 

Vraag 5 
Wat voor acties worden op korte termijn ondernomen om te voorkomen dat de 
Lange Jaap, een Icoon voor de inwoners van Den Helder en de hoogste nog 
werkende vuurtoren van Nederland, omvalt? 

Antwoord 5 

Hiervoor verwijs ik naar de Kamerbrief van PM datum. 

Vraag 6 
In hoeverre ervaren de omwonenden van de Lange Jaap hinder van het ontruimen 
van het gebied rond de vuurtoren? 

Antwoord 6 
Binnen de straal van 70 meter bevinden zich een weg en een zantal weilanden. 
Door de afgesloten weg moeten bewoners van Huisduinen gebruik maken van één 
van de andere toegangswegen. De elgenaren van de weilanden zijn tijdig 
geïnformeerd om eventuele dieren elders onder te kunnen brengen. Op 27 
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september heeft Rijkswaterstaat in de raadsvergadering van gemeente Den Helder Ministerfe van 
een toelichting gegeven. Hier waren ook enkele bewoners bij uitgenodigd. Waterstaat 

Vreag 2; Ons kenmerk 
Hoe konden de scheuren In de Lange Jaap onopgemerkt blijven bij Rijkswaterstaat —avis-2021/38177 
ondanks de alarmerende signalen van omwonenden? Waarom is er niet eerder 
ingegrepen? 

Antwoord 7 

Rijkswaterstaat voert onderhoudswerkzaamheden uit op basis van inspecties. 
Daardoor zijn de scheuren In de toren niet onopgemerkt gebleven. De scheuren In 
de vloeren waren al langer bekend en ook scheuren in de wandverbindingen, de 
zogenaamde flenzen, zijn niet onopgemerkt gebleven. De vloeren, de flenzen 
verbonden met de bouten en de wanden zorgen ervoor dat de vuurtoren als 
constructie blijft staan. De geconstateerde combinatie van de scheuren in deze 
drie onderdelen en de versnelde progressie van deze scheuren lelden er toe dat de 
krachten In de vuurtoren niet meer kunnen worden overgedragen, Vanaf 2019 zijn 
er meerdere inspecties uitgevoerd en tijdens de laatste fysieke meting zijn de 
scheuren In de gietijzeren wanddelen ontdekt. 

Helaas zijn er in de afgelopen jaren geen structurele maatregelen uitgevoerd om 
de opgetreden degradatie van de constructie tegen te gaan. Dat er niet eerder 
onderhoud heeft plaats gevonden om deze degradatie te voorkomen of In leder 
geval te beperken betreur ik. De oorzaak hiervan is tweeledig; er is sprake van 
een vuurtoren die, door zijn bijzondere constructie en monumentale status en 
bijbehorende eisen niet eenvoudig te onderhouden is. Daarnaast waren vuurtorens 
binnen Rijkswaterstaat niet in het reguliere beheer en onderhoudsproces 
ondergebracht, inmiddels is dit wel het geval. In de Kamerbrief licht Ik beide 
oorzaken nader toe, 

Op 3 maart 2020 en op 15 september 2021 heeft er een ontmoeting 
plaatsgevonden tussen Rijkswaterstaat en vertegenwoordigers van 
bewonersvereniging Huisduiner Belang. Vanaf maart 2020 wordt het Huisduiner 
Belang actief geïnformeerd door Rijkwaterstaat. Zo was. het overleg in september 
2021 bedoelt om aan te kondigen dat er werkzaamheden aan de toren uitgevoerd 
zouden worden, Deze werkzaamheden zijn vanwege de afsluiting niet doorgegaan. 

Vraag 8 
Wat wordt er gedaan om te voorkomen dat andere vuurtorens een soortgelijk lot 
wacht? Op welke basis wordt geïnspecteerd/onderhoud gepleegd en behoeft deze 
werkwijze van Rijkswaterstaat aanpassing naar aanleiding van dit voorval? 

Antwoord 8 

Hierover heb ik uw Kamer op datum PM nader geïnformeerd. 

Vraag 9 
Kunt u garanderen dat met fall-back-opties die worden uitgewerkt volledig kan 
worden voorkomen dat scheepvaart gehinderd wordt? 
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‘Antwoord 9 
Er zijn fall-back-opties uitgewerkt voor het geval de voorzieningen in de vuurtoren 
uitvallen en omdat de toren zelf langer ontoegankelijk blijft. Hiertoe behoren ook 
noodmaatregelen zodat de scheepvaart zo min mogelijk gehinderd zal worden. 

Vraag 10 
Bent u het eens dat dit soort gevaarlijke situaties In de toekomst niet meer mogen 
voorkomen? Wat wordt gedaan om ervoor te zorgen dat signalen over soortgelijke 
beschadigingen, aan zowel de Lange Jaap als andere vuurtorens, in de toekomst 
zo snel mogelijk opgepakt worden? 

Antwoord 10 

Ik ben het met u eens dat gevaarlijke situaties voorkomen moeten worden waar 
mogelijk. Rijkswaterstaat pakt mogelijke onveilige situaties direct op. In het geval 
van de Lange Jaap werd door nader onderzoek de onverwachte situatie duidelijk 
dat de toren versneld grotere scheuren In de gietijzeren wanddelen vertoonde. Dit 
resulteerde In een advies aan de gemeente Den Helder en de afzetting van het 
gebied in een straal van 70 meter rondom de vuurtoren. Met de kennis van nu 

was het beter geweest om bij ‘Lange Jaap’ meer risico's te nemen om 
scheurvorming proberen te verhelpen dan wel te stoppen. Inmiddels zijn de 
vuurtorens bij Rijkswaterstaat binnen het reguliere beheer en onderhoudsproces 
ondergebracht, waardoor er In de toekomst na signalen sneller gehandeld wordt. 

Vragen van het lid Geurts (CDA) aan de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat over de vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den Helder die dreigt in te 
storten. 

Vraag 1 
Kent u het bericht ‘Vuurtoren ‘Lange Jaap’ In Den Helder dreigt in te storten, 
omgeving afgesloten’? 2 

Antwoord 1 
Ja. 

Vraag 2 
Kunt u aangeven hoe het kan dat de hoogste vuurtoren van Nederland op 
instorten staat en wat de oorzaak Is dat in de wanden van de vuurtoren van Den 

Helder grote scheuren zijn ontstaan? 

Antwoord 2 

De vuurtoren Lange Jaap dateert ult 1877 en is gemaakt van gietijzer. Op 
sommige plekken tussen de gietijzeren wanddelen zijn door roestvorming de 
voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de belangrijkste oorzaak voor 
het ontstaan en snel groeien van de wandscheuren. Voor nadere toelichting 
verwijs ik u naar de notitie van het ingenieursbureau Rotterdam dat aan uw 
Kamer is toegestuurd. 

2 NOS, 21 september 2021, Vuurtore! 
omgeving afgesloten (https 
dreigt-in-te-storten-omgevingafgesloten) 

‘Lange Jaap’ In Den Helder drelgt In te storten, 

Infrastructuur en 
Waterstaat. 

Ons kenmerk 
WS-2021/39177 
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vraag 3 ennen 
Kunt u aangeven hoe de scheuren zullen worden verholpen en hoe dit opgepakt waterstaat 
zal worden? 

Ons Keumerk 
Antwoord 3 RWS-2021/39177 
Inmiddels is het aanvullend onderzoek door het ingenieursbureau Rotterdam 
afgerond, de conclusies worden door Rijkswaterstaat onderschreven. Het 
behouden en herstellen van de vuurtoren wordt zeer moeilijk, zo niet onmogelijk 
uitvoerbaar geacht. Voor de uitkomsten en de vervolgaanpak verwijs ik naar de 
Kamerbrief van PM datum en de meegezonden notitie van het Ingenieursbureau 
Rotterdam 

Vraag 4 
Kunt u aangeven in hoeverre er de afgelopen 25 jaar onderhoud Is gepleegd aan 
de vuurtoren en hoeveel inspecties er in de afgelopen 25 jaar zijn geweest? Kunt 
u hierbij expliciet aangeven welk onderhoud Is gepleegd en wat er precies ult deze 
Inspecties naar voren kwam? 

Antwoord 4 

Rijkswaterstaat voert reguliere inspecties en onderhoud uit, Dat betekent dat er 
gemiddeld elke vier jaar een fysieke inspectie wordt uitgevoerd en daarnaast krijgt 
het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen en 
tussentijds onderhoud. In het geval van de Lange Jaap zijn er meerdere nadere 
onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren. 

In de afgelopen 25 jaar is meerdere malen kleinschalig onderhoud uitgevoerd, Er 
Is een groot aantal nadere (vervolg)onderzoeken gedaan naar delen van de 
vuurtoren en er zijn enkele herstelmaatregelen uitgevoerd. Helaas heb Ik moeten 
vaststellen dat In de afgelopen jaren er geen structurele maatregelen zijn 
uitgevoerd om de opgetreden degradatie van de constructie tegen te gaan. 
Rijkswaterstaat had zich een beter beheerder moeten tonen van vuurtoren ‘Lange 
Jaap’. De oorzaak hiervoor Is tweeledig; er is sprake van een vuurtoren die, door 
zijn bijzondere constructie en monumentale status en bijbehorende eisen niet 
eenvoudig te onderhouden is. Daarnaast waren vuurtorens binnen Rijkswaterstaat 
niet in het reguliere beheer en onderhoudsproces ondergebracht, inmiddels is dit 
wel het geval. In de Kamerbrief licht Ik beide oorzaken nader toe. 

Qua kleinschalig onderhoud is de toren geschilderd, het grote bordes is 
gerenoveerd, de binnenzijde is gestraald en geschilderd en de gescheurde vloeren 
zijn ondersteund. Recente fysieke Inspecties zijn In 2020 en 2021 uitgevoerd. Er 
stonden reparaties aan de lekkages aan de voegen en ramen gepland, Dit is 
echter niet verder uitgevoerd doordat in september 2021 bleek dat er grotere 
scheuren zijn ontstaan in de wanden en dat er niet kon worden ingestaan voor de 
constructieve velligheid van de toren, 

Vraag 5 
Kunt u aangeven wat het effect op de mate van onderhoud is geweest sinds de 
vuurtoren sinds 1988 een rijksmonument Is geworden? 

Paqma Svan?



Ministerie van 
Antwoord 5 Infrastruchuur en 
De status van rijksmonument heeft als gevolg gehad dat het lastig is om Waterstaat 
onderhoud uit te voeren aan de Lange Jaap, omdat niet alle materialen en 
oplossingen zijn toegestaan door de eisen die horen bij de monumentale status. ons kenmerk 

wS-2021/38177 
De status betekent dat bij werkzaamheden voor de instandhouding rekening 
gehouden moet worden met de monumentale waarden. Daarover voert 
Rijkswaterstaat overleg met de gemeente en met de Rijksdienst voor het Cultureel 
Erfgoed (RCE). Pas nadat de gemeente daarvoor vergunning heeft verleend 
kunnen werkzaamheden worden uitgevoerd. 

Vraag 6 
Kunt u aangeven wie de afgelopen decennia verantwoordelijk Is voor het 
onderhoud van de vuurtoren en hoe uitvoering is gegeven aan deze 
verantwoordelijkheid? 

Antwoord 6 
Het beheer van de vuurtoren valt onder Rijkswaterstaat. Zie antwoord op vraag 4, 
Rijkswaterstaat voert Inspecties en onderhoud aan de vuurtoren ult. 

Vraag 7 
Kunt u aangeven wat er met de uitkomsten van het onderzoek van TNO in 1998 is 

gedaan over de Inspectie van de vloeren van de vuurtoren de Lange Jaap om te 
bepalen door welke belasting de toen al enkele jaren optredende scheurvorming 
werd veroorzaakt? 

Antwoord 7 
Naar aanleiding van de situatie In 1998 Is er een voorstel gedaan door 

Rijkswaterstaat voor het versterken van de vloeren, Dit voorstel |s uiteindelijk 
afgewezen in overleg met Monumentenzorg gemeente Den Helder en Rijksdienst 
voor Cultureel Erfgoed, Wel zijn er toen verstevigingen onder de vloeren 
aangebracht en zijn beperkende maatregelen genomen. Binnen in de toren zijn 
delen afgezet, zodat deze niet meer toegankelijk waren. Dit ì.v.m. de veiligheid 
van personeel wat onderhoudswerkzaamheden of Inspecties uitvoert. Ook was het 
vanaf dat moment voor publiek niet meer mogelijk om de toren te bezoeken. 

Vraag 8 
Kunt u aangeven wat met de uitkomsten is gedaan van het onderzoek dat in 2010 
door de “International Engineering Consultant for Restoration Technology B.V." is 
uitgevoerd en die de Lange Jaap opnieuw aan een onderzoek heeft onderworpen? 

Antwoord 8 
De uitkomsten van dit onderzoek zijn voorgelegd aan Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed (RCE). De gegeven advlezen zijn niet opgevolgd, het is niet meer te 
achterhalen wat de overwegingen hierbij zijn geweest. De constructieve veiligheid 
was toen nog niet in het geding. 

Vraag 9 
Kunt u aangever of de adviezen van de firma IECRT zijn opgevolgd om alle 
gebroken vloerdelen te vervangen door nieuwe elementen met exact dezelfde 
afmetingen en deze ook weer in dezelfde scheefstand te monteren, de ramen te 
vervangen door ramen uit een stuk, de beschadigde naden uit te zagen, een 
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nieuwe moderne kit aan te brengen en een nieuwe coating aan de binnen- en 
buitenkant van de vuurtoren aan te brengen? Zo ja, hoe zijn die opgevolgd? Zo 
nee, waarom niet? 

Antwoord 9 
Zie het antwoord op vraag 8. 

Hoogachtend, 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

drs. B. Visser 

Infrastructuur en 
Waterstaat. 

ons kenmerk 
RMS-2021/33177 
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Van: SSS (3S) ws nl> 
Verzonden op: dinsdag 2 november 2021 17:11:58 
Aan: AN (5S) <> 
Onderwerp: FW: Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder def.versie 28-10 opm. WEE schone 

versie inc] WE I 

Van: NN - DCM MN minienw ol 
Verzonden: dinsdag 2 november 202! 16:48 

Aan: MN 2S) <a Cos TT CLM 
SC ii cl; NN (ES) Crs 21> 
Onderwerp: RE: Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder def. yersic 28-10 opm. WN schone versie inc! BB 

Ik vind dat het dilemmapunt explicieter naar voren moet worden gebracht en niet nergens onder punt 3. Dit 
bevestigt ons beeld dat het veel gaat over het object en niet over functionaliteit, 

Snap niel dat je iets weglaat in een brief omdat het slecht kan vallen. Het is toch gewoon een feit. Denk dat 
het slechter valt dat je opschrijft dat ie te redden was... 

Ik proef dat de nota doorgaat gezien je laatste opmerking. Ik zal WB en dbo hierop attenderen dat wij niet 
akkoord zijn. 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www blackberry com) 

Van: NN (BS) nl 
Datum: dinsdag 02 nov, 2021 4:26 PM 

Aan: ME D GLM <>,  - DCM 
OO >. NN CBS) > 
Onderwerp: RE: Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder defversie 28-10 opm. WM schone versie incl WM I 

Dag nn, 

Dank voor jullie tekstsuggesties, Ii heb de opmerkingen doorgenomen (WM zit in cen afspraak de hele middag, gelukkig zijn we een duo op 
dit dossier) 
Tic heb de toevoeging onder de beslispunten niet overgenomen. De woordvoeringslijn wordt via BS communicatie natuurlijk afgestensd met 
DCO. Maar B heeft niet aangegeven dit zelf met de minister te willen bespreken. dus lijkt me niet dat we dat nu in de nota kunnen 
opnemen, 

De toevoeging over de functionaliteit heb ik overgenomen en ondergebracht onder ad 3. 

De toevoeging in de TK-brief heb ik in overleg met MNN niet overgenomen. Dit zou bij de betcokken partijen/omgeving niet goed vallen. Op 
zich staat er in de brief benoemd dat het herstel niet mogelijk is. De functionaliteit zal meegenomen worden in het onderzoek raar de oplies 
afbreken en afbreken+herbouwen. 

We wachten even af waar DBO MM nog mee komen. 

Groet, 

Var > CV ic 
‘Verzonde: dinsdag 2 november 2021 15:18 



an DCM Gi ON (BS) 
MN Co NN (ES) <r n> 
Onderwerp: Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder def.versie 28-10 opm. WM schone versie inc! WIEN 

Hierbij mijn aanvullingen



Van: SSS (3S) v> 
Verzonden op: dinsdag 2 november 2021 16:36:24 
Aan: ES (8S)  S 
Onderwerp: RE: Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder def.versie 28-10 opm. GN schone 

versie inc] [i Il 

“Thanks, goed bezig. Keurig, helder mailije ook 

Van: EEN 25) NNC s.01> 
Verzonden: dinsdag 2 november 202! 16:26 

Ann: MN - DCM NC NN -DGLM 
Cee: ON CS) > 
Onderwerp: RE: Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder def.versie 28-10 opm. WN schone versie inc! BB 
= 

Dag NN. 

‘Dank voor jullie tekstsuggesties, Ik heb de opmerkingen doorgenomen (WE zit in cen afspraak de hele middag, gelukkig zijn we een duo op 
dit dossier) 

‘i heb de toevoeging onder de beslispunten niet overgenomen. De woordvoeringslijn wordt via BS comamnicatie natuurlijk afgesterad met 
‘DCO. Maar WM heeft niet aangegeven dit zelf met de minister te willen bespreken, dus lijkr me niet dat we dat nu in de nota kunnen 
opnemen 

De toevoeging over de functionaliteit heb ik overgenomen en ondergebracht onder ad 3, 

De toevoeging in de TK-brief heb ik in overleg met ME niet overgenomen. Dit zou hij de betroksken partijen/omgeving niet goed vallen. Op 
zieh staat er in de brief benoemd dat hel herstel niet mogelijk is. De functionaliteit zal meegenomen worden in het onderzoek naar de plies 
‘afbreken en afbrekertherbouwen. 

‘We wachten even af waar DBOE/M nog mee komen. 

Groet, 

Van: TS - DGN Ci 
Verzonden: dinsdag 2 november 2021 15:18 

Aan: MNN - DL Cic NN (BS) 
MK (55) > 
Onderwerp: Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder def.versie 28-10 opm. WW schone versie inc! WEN 

Hierbij wijn aanvullingen



Van: SSS (3S) ve 
Verzonden op: dinsdag 2 november 2021 18:12:48 
Aan: EN (2S) KC 
Onderwerp: RE: Navigatie regelgeving 

Geen probleem. bedankt voor je snelle uitzoekwerk in ieder geval. Ik zet de vraag au op de mail naar B en WE, neem jou wel even in CC mee, 

Groer mm 

Van: MN (PS) 
Verzonden: dinsdag 2 november 2021 18:12 

Aan: MN (8S) Es 
Onderwerp: Navigatie regelgeving 

Hoi mm 

Ik vind zo snel geen internationale regelgeving of verdragen die vuurtorens verplicht als redundante 
navigatiehulp op zee. Ook zie ik niet zo snel een regelgeving die het kustlicht van de lange jaap noemt in 
relatie tot aanvaarroutes, 

Misschien dat ze bij de directie Maritieme Zaken van DGLM iemand hebben zitten die dit echt zeker weet. 

Voor mij is dit teveel Google kennis om het met zekerheid te zeggen. 

Groet 

Verzonden met BlackBerry Work 
(savw.blackberrv.com)



MS) <> 
Verzonden op: dinsdag 2 november 2021 18:31:12 

Aan: B (CD) <5 o>; (CD) snl; 
EN 2S) Cs 2 
(CD) a oso; a (2S) > 

ce: (ES) CS 
Onderwerp: _ vraag: functionaliteit vuurtoren lange jaap 
Prioriteit: Hoog 

Da ED 

Vandaag BEE er BN (DGLM) gesproken: Hierbij kort terugkoppeling + vraag: 

WB heeft vanochtend ua ons overleg nog laatste wijziging doorgegeven. Het zinnetje over de organisatorische fout / omissie wil ze er nit 
hebben. We geven simpelweg aan dat het eerst niet onder het assetmanagementproces was ondergebracht en dat dit inmiddels wel het geval iy 

DGLM wil meer ingaan op het punt over de functionaliteit van de toren en dat deze vanaf 2023 geen functie meer heeft. Hiervoor hebben ze 
volgende tekst aangeleverd voor in de nota. 

Voorzien was om m 2023 de (radarapparatuur van de vuurtorens te halen, daarmee zou de vuurtoren vanaf 2023 enkel nog van monumentale 
waarde zijn. De onderzachte opties moeten vooral 1m het perspectief geplaatst worden van de mamumentale en sentimentele waarde van het 
object. Gezien de budgenaire krapte kan dit worden gezien als een dilemna. Indien her geen manument was en alleen wordt gekeken naar de 
fuusctionalirett, zon herbouw geen optie zijn. 

Im de Kamerbrief willen ze onderstaande zin terug laten komen: 

Im alle gevallen dient u zieh te realiseren dat voor de functionaliteit de vuurtoven na 2023 geen funerie meer heeft: Voorzien was om im 2023 de 
‘Trade apparatuur van de vuurtoren fe halen, daarmee zou de vmurtoren vanaf 2023 enkel nog van momawenate waarde zjn 

‘Heb dit kort met MMM besproken, zij heeft hierover 2 vragen gesteld; 
«Klopt dit is hiervoor inderdaad een opdracht en wie heeft dit wanneer besloten” (ligt hiervoor ven formele opdracht vat DGLM san. 

RWS"): Hebr aangegeven dat dit uithet overleg over de vuurtoren begrepen heb dat dit werk (elders onderbrengen apparatuur) wet 
voorzien was m 2023 en dit aak al kort m de nota stond, maar mij met bekend is of hier ook formele opdracht voor igten wie dit 
bestoten leeft 

<5 dit eatder aan de Kamer gemeld? Bij deze vaag heb ik aangegeven dat dit bij min weten wer het geval is. 

Kammen jullie dit uitzoeken en hier morgenochtend bij WN cu WW op terugkomen” WE wil nota morgen bij M hebben liggen. 

Als dit is uitgezocht is haar voorstel om in de nota nog cen overweging voor M op te nemen of ze over de (toekomstige) finctionaliteit een 
passage in de Kamerbrief wil opnemen, in de welenschap dat dit nog niet eerder aan de Kamer gemeld is (daar ga ik althans vanuit} 

WN pet her stokje morgen weer van mij over. iks ben woensdag en donderdag met verlof. 

Dank, 

Croet, mm 



Van: = van (BS) \@rws.nl> namens WN (BS) 

Verzonden op: donderdag 4 november 2021 09:27:24 
Aan: ES (8S) < ws al> 
Onderwerp: FW: Ter akkoord | Bewindsliedenstaf input RWS 8/11 

Bijlagen: Bewindsliedenstaf 8 nov 2021 - input RWS.docx 

Gok dit moet voor 12 vur bij DBO liggen, wil je er naar kijken? 

Van: HEEN (BS) NC 
Verzonden: woensdag 3 november 2021 16:18 
Aan: MN (BS) EG rws.nl> 
cc: (BS) @rws.nl> 
Onderwerp: Ter akkoord | Bewindsliedenstaf input RWS 8/11 

=z 

Graag je akkoord op het stuk voor de bewindsliedenstaf van a.5. maandag & november met de input van RWS in bla 

‘Groet, 



De informatie in dit overzicht Is bij DBO aangeleverd op 27 oktober 2021. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

Openstaande Kamervragen op volgorde van binnenkomst 

Bewinds [Kamerleden [Fractie [onderwerp DG/dir. [Einddatum [Stand van zaken 
persoon 

12-7-2071 _|Staatssecretaris|Amhaauch, M |CDA _ [Mogelijke impact van Europese ESG-standaarden op de [DEMI [1-10-2021 [21/9 (080) Advies retour Stas 
Boswijk, D. (efensie- en veligheidssector DLCE lWachten op medeparaaf DET, 
Dijk, Lvan FIN en EZK. 

14-7-2021 _|Staatssecretaris|Commissle Feitelijke vragen rapport AR Handhaven in het duister; |[DGMI/ [09-09-2024 |stas ienw Is 22-09 akkoord 
infrastructuur [De aanpak van milieucriminaliteit en -overtredingen — [O&M gegaan. Akkoord JenV moet 
en waterstaat deel 2 Inog volgen. Herhaaldelijk 

rappel bij JenV door DGMI 
22-07-2021 [Minister Grinwis, P.A, [CU [documenten behorend bij het besluit op het Wob- __|DGLM/ [02-09-2024 |Uitgesteld met: Uitgaande brief 

verzoek inzake Programma Aanpak Stikstof (PAS) — [DL 07-00-2021 
meldisnq Lelystad Alrport d.d. 16 full 2021 |antwoordbrief bij DBO. 

[04-08-2021 [Minister Raan, L van [PvdD |geven van topprioriteit aan de legalisatie van de DLM 7 [15-05-2021 [Uitgesteld met: Uitgaande bret 
stikstofvergunning van Lelystad Airport DL lo7-09-2021 

| es antwoordbrief bij DBO. 
[30-08-2023 [Minister Heerema, RJ.[WD _ |profronde van Noord-Holland blaast alles af bij gebrek |DGMo/ |41-10-2021 |28-10 

aan politiebegeleiding wv Antwoorden met vragen van M 
retour bij wv 
uitgesteld met: Uitgaande brief 
[21-00-2021 

10-09-2021 [Minister Raan, L. van |PvdD _ |geludsoverlast van motoren DGMo 7 [22-10-2024 |28-10 
Esch, E. van wv [Antwoorden lagen bil M 

202 [Minet Geurts Ie [ot NEE Lane Tani Ta HEN dre te [AWS [RASLI-ZOAT [ontgesuld met wgeande Trier 

twan hd os ary 

ae TM Baron Ra [WD En Wanden vooor ie ws [= 7 er ignore brief 
abled random taten afgestaten segeami 5 10 2021 

erwachting ap maand 
jee 

[23-09-2021 |Staatssecretaris|Alkaya, M [SP |Nieuws dat NS medewerkers staken om de slulting van |DGMo / |oa-11 2021 [Uitgesteld met: Uitgaande brief 
lservicestations te vaorkomen ovs 14-10-2021 

23-9-2021 |staatssecretaris|tlagen, K. [DOG _ |Meerderheid Nijmeegse polldek: vervuilende pemr/ [05-11-2021 [Uitgesteld met: Uitgaande brief 
asfaltcentrale moet vertrekken” en "Protest tegen DUCE 07-10-2021 
asfaltfabriek zwelt aan; ook andere wijken én politiek [Antwoordbrief bij DBO. 
in verzet’ 

28-05-2021 [Minister Nispen, M. [SP overschrijven van een voertuig op een andere naam na|DGMo/ [30-11 2021 |Uitgesteld met: Uitgaande brieF 
van overlijden wy 19-10-2021 
‘Alkaya, M 

* Einddatum is de datum voor beantwoordingstermijn, Aanleverdatum DBO is minimaal een week voorafgaand aan de einddatum. 
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De informatie in dit overzicht Is bij DBO aangeleverd op 27 oktober 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

[Brief Bewinds Kamerleden |Fractie [Onderwerp DG/dir. |Einddatum® [Stand van zaken 
ldatum persoon 

Brief de lijn In richting DG. 
Verwachting dinsdag 2 
november richting DBO. 

[28-09-2021 [Minister Roon, R. van |PVV__ [Verzoek van het lid De Roon regeling van petm__[£9-10-2025 |De antwoorden zijn in de Tijn 
werkzaamheden om een brief over ramp met vlucht tiehting de minister. 
[MH17 + kabinetsreactie Ow conflictgebieden Da Is primair verantwoordelijk 

voer deze set Kamervragen 
a EN |Meoelnke Same UronE wr TEE worde 

Er + uitst 

antworten 
ul) 

[05-10-2021 |Staatssecretaris|Boulakjar, F, |Doo__ {Oosterijk lanceert Klimaatticket voor 3 euro per dag |DGMo/ [10-11-2021 [Uitgesteld met Uitgeande brief 
onbeperkt met het ov door het land lovs 26-10-2021 

[05-10-2021 |Stastssecretaris|Beckerman [SP |Vervuild slib in de Kaliwaal DGWB [26-10-2021 |28/10: Beantwoording wordt 
SM. wom herzien n.a.v. reactie PA Stas. 

Uitstelbrief verstuurd op 26 
loktober waarmee einddatum 
lvan 26 oktober naar 16 
november verplaatst. 

[11-10-2021 |Minister omtzigt,P. _ |omtziot [onderzoek van de Onderzoeksraad voor Veiligheid _|bGLM |or-ii-2021 [De antwoordbrief is de lijn in 
(OVW) naar de vliegrarmp In Faro, waarbij 56 mensen richting minister. 
lomkwamen en 106 mensen zwaargewond raakten 

EE [TTT i TV Jari ave Drives Maretia iy Koostertil EE a ac 

Wijker viral (AU) ds alt want ve 
2021/14305) EF ze dranyuilend 

recieve ven 
kamervragen 

15-10-2021 [Minister Madlener B. (PVV _ [bestuurscrisis bij het Waterschap Hollandse Delta |DGWB/ |03-11 2021 |Antwoorden aangepast nav. 
WKB bestuursvergadering Hollandse 

Delta. Verwachting voor het 
weekend bij DBO. 

[13-10-2021 |Minister ‘Alkaya,M [SP (uitvoering van onderzoek naar de mogelijke risico's van|DGLM [27-10-2021 |De antwoordbrief is de lin in 
biobrandstoffen voor scheepsmotoren In de richting minister 
binnenvaart 

14-10-2021 |Staatssecretaris|ttagen, K_ {Dae _|Mogelijke ontwijking van het statiegeldsysteem Demi /_[o4-11-2021 
DUCE 

fr5-10-2021 [Minister Madlener B. |PVV_ [Kwetsbaarheid van bruggen en riolen voor hackers |DGWB/ [10-11 2021 [vragen worden in samenhang 
WKB lbchandeld met vragen VVD 

lover hetzelfde nieuwshericht. 

Blad 2/14 



De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

[Brief Bewinds Kemeteden Fte Pnt DG/dir. |Einddatum* [stand van zaken 
datum ___\perscon 
20-10-2021 [Minister Heerema, RJ[VVD _ [Onderzoek riolen en bruggen kwetsbaar voor hackers |DGWB7 [10-11-2021 |Conceptantwoorden worden 

Rajkowskl, WKB interdepartementaal afgestemd. 
QM, Ward in samenhang behandeld 

met vragen PVV over hetzelfde 
nieuwsbericht 

[25-10-2021 [Mister Hagen, Kk [mss _ |Vliegverkeer Schiphol blaast zorgelijk veel ultrafijnstof [DGLM |o2-11 2021 |Verzoek om antwoord voor het 
de lucht in Cp van 9 novernber naar de 

kamer te sturen 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

Kamerbrieven (nel, o staand: commissiebrieven) per DG gesorteerd naar directie 

[Datum Bewinds Onderwerp Dir. _JEnddatum” [Stand van zaken 
verzoek persoon 
|DGMo 

(Minister IKamerbrieF motie Koerhuis, kansrijke opties, Wv] 27-10. Kamerbrief is van BZK. Afstemming 
Limeerverbinding met BZK nav. verzoek aanvullende 

Informatie van M IenW loapt nog. 
‘Minister \Kamerbrief inzake vragen van lid Van Haga over de wv 03-41-2021 |27-10, Kamerbrief ligt bij DBO 

verbreding van de Ad. 
Minister Kamerbrief omwisseling rijbewijzen kennismigranten [WV 27-10. Kamerbrief Is aangeboden aan M 
Minister en [Kamerbrief Instandhouding en ontwikkeling Rijksinfra en_|WV 7 ISM|29-10-2021__ [Planning verzending Kamerbrief is voor de 
staatssecretaris _ |Financiële situatie MF begrotingsbeandeling begrotingsbehandeling 
Minister Kamerbriet Verkeersveiigiveld Rijks-N-wegen wy Kamerbrief wordt 1-11 aan M aangeboden 
‘Minister en iKamerbrief over uitstel BO's MIRT mene _ |18-10-2021 [streven is verzending brief 28-10-2021 
Staatssecretaris 
Minister |Kamerbrief van BZK over verdeling “Prinsjesdag miliard” |MenG [29-10-2021 | Brief is van BZK, verzoek Minister was om 

versnelling woningbouw brief vóór verzending te zien. N.a.v. ACKE van 
26 oktober jl. Is brief op verzoek Ten, 
aangepast, Brief wordt nog deze week aan 
bewindslieden voorgelead. Brief gt op 5-14 
2021 in MR. 

‘Minister \Kamerbriet aanpak hinder bij weqwerkzaamheden [Meno |29-10-2021_|Kamerbrief in lijn. verzending vóór begrotings- 
behandeling. 

Staatssecretaris _ |Kamerbrief Feitelijke vragen Tarifering |ovs Afgestemd met DBO: Inzet is om de 
(gebruiksvergoeding spoor vanaf 2023 antwoorden eind van het herfstreces aan de 

Staatssecretaris voor te leggen. Uitstelbrief is 
overwogen, maar formeel nlet nodig voor een 
commissiebrief. Reantwoording volgt tijdig 
voor begratingsbehandeling. Zit in de lin, 
Verzending vaor 3 november 

Staatssecretaris _|Kamerbrief update HSL (o.a. zettingen en geluid) (OVS [29-40-2021 _[onderzoeksrapport Rallistics wordt mee 
gestuurd (info hierover is reeds aangeleverd). 
wordt meegenomen In de MIRT brief 

[Staatssecretaris _ |Kamerbrief over Vervoerplannen voor Waddenveren 2022 [OVS Brief gaat 01-01-2024 de lijn in. 
Staatssecretaris _|Kamerbrief over de voortgang tntroductie van de ICNG [OVS [28-10-2021 [Kan mee in verzamelbrief OV en Taxi die in 

december naar de Kamer gaat. Betreft Info 
over extra reserveringen voor zettingen en 
geluidspraject. 

(Staatssecretaris _\Commisstebrief voortgang motie over weanemen van |DuMo [06-10-2021 |Commissiebrief ligt bij DBO voor advies. De 
knelpunten voor innovatie en verduurzaming voor opmerkingen van DBO worden nu verwerkt 
pomphouders door beleid. DuMo heeft de opmerkingen van. 

> Einddatum is de datum bij commissiebrieven. Aanleverdatum DBO is minimaal een week voorafgaand aan de einddatum, 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

DEO verwerkt, maar WV en RVB moeten nay 
vragen van DBO beantwoorden 

lomgevinasvelligheld van waterstofrijke energiedragers In 
ide energietransitie en de beleidsreactie daarop, 

‘Staatssecretaris _ |Kamerbrief Dubbele energieneffing/PWC rapport V2G __|DuMo [31-10-2021 __|Kamerbrief ligt bij Stas. De vragen van Stas 
potentieel Waarde en Weg Voorwaarts worden nog beantwoord door beleid. 

‘Minister ‘Kamerbrier Ramingstoelichting VW WH [02-11-2021 [Planning Is verzenden Kamerbrief voor de 
| gegrotingsbehandeling 

IDGLM 
15-09-2021 Minister Verzoek om Informatie over beschikbaarheid Tv Toe-10-2021 [Antwoordbrief ligt bir DBO 

biobrandstoffen voor de luchtvaartsector 

30-09-2021 _ [Minister \Verzoek om reactie op brief BTV Inzake participatietraject |LV 21-10-2021 |Antwoordorief iat bij DBO 
luchthavenbesluit Rotterdam The Hague Airport (RTHA) 

[30-09-2021 |Minister \Verzoek reactie bewindslieden IenW op brief Lv 21-10-2021 |Antwoordorief ts de lijn In richting minister 
'SchipholWatch e.a, inzake 22S Schiphol 

Minister Verzamelbrief Commissiedebat Luchtvaart van 5 Lv 02-11-2021 | Brief is in voorbereiding 
fae bs november 
[27-05-2021 [Minister 'Natuyurcompensatie Voordelta mz 20-12-2021 _ |Kamerbrief met voortgang/stand van zaken Is 

momenteel de lijn in richting de minister 
|os-10-2021 _|Minister \Wetgevingsverstag Implementatiewet tweede richtlijn [MZ 27-10-2021 |Antwoordorief ligt bij DBO 

lhavenontvangstvoorzieningen 
‘Minister kamerbrief klimaatbeleid zeevaart MZ [Antwoordbrief is de lijn in richting minister 

[DGmr 
[Staatssecretaris [Brief aan de Kamer 'Voortgang beleid chamische stoffen’ [O&M Stas heeft aangegeven deze brief (in 

aangepaste vorm) opnieuw te willen bezien né 
het BOb van 11 oktober (Ivm het onderwerp 
228) 

[Minister \Voortgangsbrief biotechnologie ORM Ligt nu bij M. Kan pas verzonden worden als 
de reactie op de Inception impact assessment 
naar de Commissie Is gestuurd, Dat is 
namelijk een bijlage bij de TK brief. 

(Staatssecretaris _|Beslisnota Update particuliere fonds — in deze brief wordt [O&M [12-11-2021 {Verzending naar de Kamer in Wk 45. 
look zakelijk fonds meegenomen 

22-90-21 Staatssecretaris _ |Aanbieding schriftelijk overleg voorhang financiële loam [1-10-2021 |Wordt nog aan de beantwoording gewerkt 
zekerheid bepaalde activiteiten nieuwe termijn|(ORM/DLCE/HBJZ). Uitstelbrief is 26 oktober 

volgt de lijn ingegaan. 
Staatssecretaris _|Kamerbrief EZK over aanpassing Kernenergiewerlvm [O&M [01-11-2021 _|Kamerbrief n.a.v. vragen aan de sEZK gedaan 

bedrijfsduur Borssele In commissledebat Klimaat en Energie van 8 
‘september 2021 

13-10-21 (Staatssecretaris _|Feitelijke vragen Jaarverslag basisnet en ontwikkeling |oam _ [os-11-2021_|Rondzendman is aangemaakt en 
robuust basisnet spoor beantwoording van de vragen moet uiterlijk 27 

oktober bij DBO liggen. 
(Staatssecretaris _|Kemerbrier met aanbieding van onderzoeksrapportover [O&M 19-41-2021 In staf stas van 27/10 wordt de ketenstudie 

waterstofrijke energledragers, en het vervolg 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

daarop, besproken. verzending naar TK 
uiterlijk week 46 (19/11). 

Staalssecretans _ [Beantwoording vragen schriftelijk Overleg vuurwerk ORM {19-1-2021 Op 27 oktober zijn de vragen binnengekomen 
van de Kamer vanult het Schriftelijk overleg. 
over vuurwerk (technische wijziging 
Vuurwerkbesluit, de TSVC-19 opslag en 
vervoer en de ILT-signaalrapportage over CE 
markering. 

Minister Kamerbrief EK met schriftelijke antwoorden nav oam [26120 
mondeling overleg op 12 oktober over 

le milieueffectrapportage 
15-9-2021 _ [staatssecretaris _|opzet Beleidsdoorlichting Geluid [DICE {29-09-2021 |De staatssecretaris Is akkoord met verbreding 

van de scope. Daarom moet nu afgestemd. 
worden met DGMO. Afstemming vindt plaats 
na herfstreces 

4-10-2021 |Staatssecreoris _|Feltelike vragen Advies Gezondheidsraad over ultrafiin |DLCE [04-11-2021 |Stovaze 25/10 brief TK uitstel beantwoording 
stof in voorbereiding (14260) 

15-10-2021 _|Staatssecretaris _|Gevalgen van houtstank DUCE [04-11-2021 _|Stavaza 27/10 brief TK in voorbereiding 
Staatssecretaris __|interetconsullalie en voorhang Regeling aroenprofecten [DUCE Voorhangbrief gaat na de internetconsultatie 

2022 uit, die nu loopt. 
15018 

(Staatssecretaris _ |Aanbieding onderzoek UPV financiële en organisatorische |DLCE {22-10-2021 |27/10 (DHO) Advies retour Stas 
invulling UPV 

\staatssecreraris  |Beleidsreactie op beleidsdoorichting art-2i onderdeel —_[DLCE in bewerking 
stalsysternen 13604 

Staatssecretaris |Publieksconsultatie herziening EU Richtlijn autowrakken [DUCE in bewerking 
13779 

(Staatssecretaris _ [Problematiek astaltcentrales Dice In bewerking 
(Staatssecretaris _ [Zwitsers stoken |DLCE Tn voorbereiding 
[Stpatssecretaris _ [Convenanten borging vd sodiealeconomische arten bij [DUCE Th voorbereiding 

ide productie van bio grondstoffen 
Staatssecretaris _ [Aanpassingen emissiefactoren (ammoniak) vollerestallen [DUCE Tn voorbereiding 
(Staatssecretaris _ \Voorfgang gesprekken met Vereniging Avalbedrijven [DUCE {03112021 |2e/10 (DBO) Advies retour Stas 

lover afbouwpad verbrandingseanaciteit 
Staatssecretaris _ |Verzamelbrief voor CD Circulaire Economie 18/11, over |DLCE [Uiterlijk 11/11 |m voorbereiding 

o.a. bedrijfsaival, wat heling, 
Staatssecretaris _ |Stand van zaken uitvoering acties THA-verkenningen [DUCE _ {uiterlijk 11/1 |m voorbereiding, mogelijk gaat deze mee in 

ce verzamelbrief 
Staatssecretaris _ [Problematiek schimmel in grocnaival - azolen resistente [DICE In voorhereiding; afstemming met meerdere 

espergius urnigatus departementen. 
13841 

(Staatssecretaris _ |Ondarzoeksprogramma Leagirequent geluld (LFG): stand |DLCE in voorbereiding 
van zaken en aanbevelingen voor vervolgonderzoek, op 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

basis van literatuur, Interviews en elgen 
vragenltistonderzoek. 

[Dewe 
|oa-09-2021 (Minister + 

Staatssecretaris 
(+ M Stas EZK) 

Kamerbrief beantwoording feitelfike vragen Geschermino 
(drinkwaterbronnen n.a.v, rapport Rekenkamer 

wom 29-09-2021 28/10: Kamerbrief fiat momenteel voor 
beoordeling voor bij M en Stas TenW en Stas 
EZK. M EZK is reeds akkoord. Vragen van M 
TenW zijn beantwoord en worden in DEWB 
Stal d.d. 28/10 besproken. 

Minister \Kamerbriet KRW en rapporten 
(nb. Rapporten betreffen 1) ex ante analyse 
waterkwalteit, 2) quick scan mkba knw (inclusief 
(juridische analyse risico’s ingebrakestelling)) 

Wom 10-11 2021 28/10: De deadline brief is voor 10 november, 
dan worden de stikstofrapporten openbaar 
gemaakt. M heeft aangegeven de brief 
daarvoor weg te willen sturen. Er wordt 
daarom aangestuurd op verzending 5 
november 

[09-00-2071 Minister \KamerbrieF Evaluatie regelgeving Legionella Wom 1-11-2071 28/10: De stukken liggen ter beoordeling bij 
doWB voorts naar DBO/M. 

[7 okt (Minister + Stas Kamerbrief SO Gevolgen PFAS voor entpaldering Hedwige 
polder 

WOM 27/10: Wordt gewerkt aan bespreekpunt met 
HBIZ en Landsadvocaat vanwege jurielische 
procedure. LA is akkoord, De brief gaat voor 
het weekend naar dgWB in overleg met DBO- 
advles. Naar verwachting begin volgende week 
aangeboden aan de minister 

‘Staatssecretaris Kamerbrief Granuliet en rapporten wom 28/10: Rapport definitief op 15 oktober, 
Concept nota met Kamerbrief mamenteel in 
bewerking bij WOM. Aanlevering bij DBO/Stas 
yoorzien in week 8 november. 

Minister Vaststellen concept-vaorkeursbesluit PAGW-project 
'Onstvaardersoevers 

WKE 15-11-2021 28/10: Besluit wordt begin november 
voorgelegd aan M (RZM zit in de lijn en ligt 
voor bij daWB), Het besluit zal worden 
meegenomen in de MIRT -brief. 

Minister Resultaten Baleidsdoorlichting Integraal Waterbeleid WB 27/10: TK-brief Is behandeld in het CFEZIL op 
19 oktober. De brief zal op 19 november in de 
MR aan de orde komen en daarna aan de TK 
worden gezonden. 
28/10: De brief zit In de lijn naar M (RZM staat! 
momenteel bij DBO Advies). 

14-10-2021 Minister Fanalijke vragen Inzake het Deltatonds 2022 (359251) WEE oa 11-2020 28/10: Beantwoording Is tezamen met vragen 
Deltaprogramma opgepakt bij WKB. 
Beoordeling dgWB worden mamenteel 
verwerkt. RZM gaat hierna opnleuw de ijn in 
richting DBO/M. 

[14-10-2021 Minister Feitelijke vragen Deltaprogramma 2022 (35925-J, nr. 4) WKB Da-11-2021 28/10: Beantwoording is tezamen met vragen 
Deltafonds opgepakt bij WKB. Beoordeling 
doWB worden momenteel verwerkt. RZM gaat 
hierna opnieuw de lijn in richting DBO/M 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktober 2021. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen. 

[Minister [Brief voor het Wetgevingsoverleg Water van 22 november |DGWB [15-11-2021 |28/10: De concept brief WGO gaat voor het 
‘2021 weekend naar M. De planning Is dat uiterlijk 3 

november de definitieve versie van de 
Kamerbrief de lijn ingaat naar M. Harde. 
deadline voor verzending Is 15 november; één 
week voorafgaand aan het Kamerdebat. 

[28-10-2021 _ [Minister Aanbiedingsbrief aanvullend ontwerp Programma Wom [9-11-2027 _ [28/10: Brief van M IenW mede namens NZK, 
Noortizee LNV en FZK. Concept circuleert sinds 28 okt 

interdepartementaal. Alle parafen M LNV BZK 
en EZK moeten binnen zijn op 8 november 
Verzending voorzien op uiterlijk 9 november. 

minister |Aanbiedingsbrief voortgangsverslag Noordzee Overleg [WOM [9-41-2021 _ |28/10: Verslag van mevr. Dekker is op 26 
oktober ontvangen, Concept opleabrief 
circuleert vanaf 28 oktober 
Interdepartementaal. Alle parafen M LNV BZK 
en EZK moeten binnen zijn op 8 november. 
Verzending voorzien op uiterlijk 9 november. 

RWS 
minister nderhoud bij Calandbrug NIS (RWS-2021/14a77) BS FIV in de stat M op 27/9 besproken. Not en 

Kamerbrief zijn aengeboden aan DBO 
ater Note opvalging Motie Geurts pillar snoeren OCS is aangeleverd bij M. Voorstel ts om dil mee te 

Matrixborden: wordt onderdeel van de verzamelbrlel wemen In de verzamelbriel verkeersvelligheid 
lverkearsveilloheld (RWS: 2021/0136) eind november 

Minster + Stas [Note stavaza Molle Schanis (manlloring bomenkap werdt na metleparaar DEMO aangeleverd by) 
ierptant bij AWS en PruRall); wordt onderdeel vers ue DEO, Voorstel is om dit mee te nemen In de 
AUR T-brief (RWS-2021/14020) MURT-brief 

Mister Kamerbriel Vuurtoren Lange leap Dun Helder (RWS: BS-PIV Besilsnota + onderzoek van Ingenieursbureats 
|ao21/1d157) Rotterdany vaar de vuurtoren + Kamer brief 

werdt geezeld met M, Beentwoording flat ri 
arwachting ap maaniiag 8/11 bij ONO. 

BIZ 
(Staatssecretaris  [Nahang Reparatiebesluit inz Besluit kerninstallaties, HZ MR 15-10 akkoord met besluit. Na 

splijtstoffen en ertsen, aanbieding aan Eerste en Tweede bekrachtiging door Kaning kan brief inzake 
Kamer nahang aan parlement worden gezonden. 

Bij DBO. RZM 2021/13083 
(Minister \Voorhang SPUK-regeling regionale en lokale MIRT- Bz conceptregeling wordt met voorhangbrieven in 

projecten en projectpakketten week van 25-10 aan Minister voorgelegd 
Minister \Voorhang Wijzigingsbesluit bijlage Wahv en bijlagen Hz Het wijzigingsbesluit is op voordracht van 

Besluit OM-afdoening 2022 MienV en MlenW. Voornemen is dat 1 januarì 
2021 het wijzigingsbesluit in werking zal 
treden. JenV is trekker van het 
wijzigingsbesluit. Op een niet al te lange 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

termijn komt het waarschijnlijk langs Mient. 
wellicht al voor 5-11-2021 

[Minister Innauv voor de implementatiewet tweede richtlijn HEIZ De nnavy en beslisnota zijn bij DBO 
lhavenontvangstvoorzleningen = aangeleverd. ‘a 

‘Staatsecretaris _|Nnavv implementatie RED? In Besluit energie vervoer —_|HBIZ _ {Week 45 Inbreng TK verwacht op 2-11-2021; planning 
sturen nnaav in week 45 (08 t/m 12 nov) 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

Wob-verzoeken 

Wab- [indiener [Paaerwerr DG |Einddatum|Stand van zaken 
Ine. 

Beslissingen op bezwaar n.a.v. Wob-besluiten 

Wob- [indiener Medium onderwerp DG [Einddatum [Stand van zaken 
nr. 
2020- [Zembla fia, DEO wordt lGranutet ews [Planning Laatste afstemming met 
14 betrokken via Joris uiterlijk week |DGWB. Daarna 

Drost/Liz 43 voorbereiding rondzendmap. 
zoetekouw/Nicolette (25/10/2021) 
Rodenbuurg = 

|2021- |AA-Faulbom [Nee [Rapport ICAO-Audit van het Koninkrijk der Nederlanden IDGLM |L11-2021 _|Rondzendmap wordt binnen 
17 twee weken opgestart 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

Medjamomenten 

[Datum [Bewindspersoon [Onderwerp Locatie DEO 
Minister [Start campagne fietsverlichting Zaanstad [Advies / woordvoering 

[Minister openingsspeech Amsterdam International Water Week [Amsterdam [Speechsehrijvers / protocol 

Staatssecretaris _ [Werkbezoek RIVM Bilthoven Protocol 
nist [Terugkomdagen 2021/Internatlonale Economische Week Protocol internationaal 

[Staatssecretaris __ [Ondertekening ERTMS op de Noordelijke lijnen [Groningen Waordvoering / protocol 
Belden Ministeriële Commissie Covid-19 (MCC19) JAZ |Woordvoering 
Minister [overhandiging propositie Limburg Den Haag [Waordvoering / protocol 
[Belden Begrotingsbehandeling IenW mk [Woordvoering / speechschrijvers 
Beiden Begrotingsbehandeling TenW TK Woordvoering / speachschrijvers 
[Beiden Ministerraad Az |waordvoering 
[Staatssecretaris _|Werkbezoek NABO |Wintserswijk Nt 
Minister \videoboodschanpen IMO & Global e-mobility forum Polen Den Haag lOnline / speechschrijvers 
[Minister Werkbezoek inschuiven wegdekken fly-over Terbregseplein bij aanleo [Rotterdam Protocol / ntb 

A26 Rotterdam 
[ot [Belden Ministeriële Commissie Covid 19 (MCC-19) Az Waardvaering 
5-11 [Minister [Commissiedebat Luchtvaart mk [woordvoering 
9-11 [Staatssecretaris _ |Deelname COP26 (Glasgow {Protocol Internattonaal 
tat 20 
fa 
at [Minister [Speech verzorgen op Dellacongres Maastricht Speechschrijvers / ntb 
uint |Staatssecretans [Circular Economy for net-zero initiative (COP26) Digitaal Protocol internationaal 
THT [Beiden Ministerraad Az Waordvaering 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

Publicatie onderzoeken 

Areadis/Berenschot Transitie het vervolg daarop, besproken. verzending naar TK uiterlijk week 46 (9/11). 

Bron Tik Geplande publicatie 
datum 

Berenschot Rapport Evaluatie Wet Taken 28/10: Berenschot levert dit rapport aan opdrachtgever DGWE op. DGWE Nader te bepalen 
Metzorologie en Seismologie voorziet nog een (kort) vervolgtraject met enkele stakeholders, alvorens te 
(WTMS) kunnen komen tot goede beleidskeuzes. Oe timing van openbaar maken van 

dit rapport hangt van dit vervolgtraject. 
am Resistente schimmel Asperalls CLM heeft In opdracht van RWS (BOA-opdracht DEMI) onderzoeken uitgevoerd | emd oktober 

Furnigatus naar groen- en houtafval als bron van azolenresistente schimmel Aspergillus 
fumigatus en in opdracht van RVO naar de aanwezigheid van resistente 
Aspergillus fumigatus en azolen In land- en tuinbouwafval. Concept 
onderzoeksrapport is eind juni 2021 entvangen, publicatie vindt plaats vie 
brief TK vand het heristreces: 

Consortium Ketenstudie Veiligheid Energie In staf stas van 27/10 wordt de ketenstudie waterstofrijke energiedragers, en 

Global Gentre ont State and Trends in Adaptation Dit rapport is een zelfstandige publicatie van het Global Genter on Adaptation Het rapport is ini Kenya 

vliegen boven conflictgebieden aangeboden. 

Adaptation 2021 Report: How Adaptation Can | dat op 26 oktober, GCA Africa Adaptation Acceleration Day, is gepubliceerd en | gepubliceerd op 26-10- 
Make Africa Safer, Greener and _ | gericht is op het voeden van de kllmaatonderhandelingen en discussies tijdens | 2021. 
More Prosperaus Ina Warming | COP 26. Met name tijdens de 
World Het rapport geeft een uitgebreid overzicht van de huidige en verwachte 'CoP26 (van 31 okt -12 

klimaatsisico's voor Afrika, samen met een blauwdruk voor klimaatadaptetie | nov 2021) zel het 
die zal worden aangepakt vla de vier pijlers van GCA's Africa Adaptation rapport in de publiake 
Acceleration Program (AAAP). Dit programme is gelanceerd tijdens de door | belangstelling worden 
Nederland georganiseerde Climate Adaptation Summit In januarl 2024. Het | gebracht 
rapport toont de kansen dle klimaatadaptatie biedt om voorheen hardnekkige 
problemen op te lassen en Alvika op een veerkrachtiger pad naar "groene 
roe!" te brengen. In 2022 zal COP 27 ook In Afrika plaatsvinden en de 
verwachting is dat de aandacht dan m.n. naar klimaatedaptatie zal gaan. = 

KNME Klimaatsiqnaal"2i KNMI Dit rapport Is een zelfstandige publicatie van het KNMI die op 25 oktober aan | 25-10-2021 
de Staatssecretaris wordt aangeboden. In het rapport geeft het KNMI een 
dulding van het recente IPCC-rapport voor Nederland. DIL rapport Is een 
tussenstap naar de kwantitatieve klimaat-scenario's die KNMI in 2023 zal 
publiceren o.b.v. de IDCC-rapparten die in 2022 uitkamen. Het rappart wordt 
op 25 oktober 2021 tevens aan de Tweede Kamer verstuurd. 

KWINK Beleidsdoarihting artikel 21 Gereed 15 september 2021 Oltober/navember 
Duurzaamheid, onderdeel Brief TK aanbieding eindrapport 
stalsystermen 
Contraexpertise naar de Rapport wordt uiterlijk 
gebruikspragnose van Schiphol half november naar de 
(anecs) Kamer gestuurd 

‘OvV-rapport Ow rapport vervolgonderzoek Rappart is ontvangen. Een kabinetsreactie op hel rapport is aan u Rapport wordt uiterlijk 
half november naar de 
Kamer gestuurd 
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De informatie in dit overzicht is bij DBO aangeleverd op 27 oktaber 2024. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

bij verfconservering een praktijkcasus voor functiegerichte innovatie op het terrein van biociden. 
Bij functiegericht innoveren staat het vervullen van de functionaliteit (bier 
verfconservering) centraal, nlet het vervangen van een chemische stat, 
waardoar het risico op regrettable substitution wardt verkleind. Doel van het 
onderzoek is om: 1) kansen en belemmeringen voor Innovatie te achterhalen, 

| 2) de vol van wet- en regelgeving te bepalen, 3) kansrijke vervolgstappen (oak 

Rebel Group ‘Onderzoek financiéle en Gereed 6 september 2021 Oktober 
‘organisatorische Invulling UPV Brief TK aanbieding onderzoeksrapport 

RUM Stikstofdepositie Lelystad Airport | Concept rapport berekening van de bijdrage aan de stikstofdepositie ten, Uitaesteld, datum 
gevolge van Lelystad Airport. onbekend 

RIVM Onconventionele branen voor de | In dit rapport is nagegaan welke aandachtspunten er zijn bij de Inzet van Uitgesteld, datum 
Nederlandse onconventionele bronnen voor drinkwater (anders dan zoet grond- en onbekend 
drinkwatervoorziening. oppervlaktewater) en welke regionale Initiatieven er al zijn. Dit Is behulpzaam 
Aandachtspunten voor afwegingen | voor overheden en drinkwaterbedrijven bij het maken van afwegingen rondom 

de inzet hiervan, 
RIVM Toepassing van thermisch Vanwege milieuproblemen die zijn ontstaan bij het gebruik van TGG heeft het | 4-11-2021 

ide grond. Een evaluatie _ | RIVM de normen en de anderzoeksmethode voor TGG te geevalueerd. Hieruit 
en opties voor een blijkt dat de wetgeving onvoldoende geschikt Is om TGG veilig voor het milieu 
toepessingskeder te kunnen gebruiken. Het RIVM adviseert om bij de toetsing van TGG rekening 

te houden met deze eigenschappen en geeft hiervoor een toepassingskader. 
Ook wordt geadviseerd om breder onderzoek te doen naar de uitloging van 
hergebrulksmaterialen om nieuwe normen te ontwikkelen 
26/10: rondzendmap nr 2021/14307 
RIVM gaat rapport publiceren op 4 november. Reden voor RIVM is dat 10 
november een bewonersbijeenkomst is voor Perkpolder. 

RIVM Onderzoeksprogramma Laagfreqvent | Rapport is ontvangen Rond 17 november 
eluld (LFG): stand van zaken en Openbaarmaking 12 november 2021 
‘aanbevelingen voor vervolgonderzoek, | Publicatie op website RIVM. 
op basis van Neratuur,intervlewsen | Brief TK aanbieding onderzoeksprogramma 
eigen vragenljstonderzoek 

RIVM Bij wijze van uitzondering Een __ | In dit onderzoek heeft het RIVM heeft een systematiek ontwikkeld voor de November 
systematiek voor besluitvorming | voorbereiding van besluiten over uitzonderingssituaties in de 
op biociden voor publieke Biocidenverordening (denk aan vrijstellingen) waer ‘het publiek belang’ een 
belangen. reden Is om tot zo’n uitzondering te komen, Anders gezegd: het betreft een 

systematiek voor de afweging om een biocide, dat niet aan de voorwaarden 
voor loelating voldoet, alsnog beschikbaar te maken ten dienste van publieke 
belangen, rekening houdende met risico’s en alternatieven. Het rapport is 
samen met Bureau ‘Etilek Werkt’ opgesteld en In nauw overleg met TenW en 
Ctgb tot stand gekomen, Na publicatie zal in NL de systematiek worden 
toegepast op een aantal concrete cases, en dan waar nodig nog aangepast. De 
EN versie zal gedeeld worden met EU collega’s, die er hun voordeel mee 
kunnen doen (het is niet de badaeling dat de systematiek dwingend wordt 
voorgeschreven, het Is meer een hulpmitdel voor de bevoegde gezagen) 

Royal Onderzoek naar het gebruik van __ | Onderzoek naar het gebruik van biociden en alternatieven hiervoor bij | November 
HaskoningDHV biociden en alternatieven hiervoor | verfconservering. Dit onderzoek wordt gezien als 
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De informatie in dit overzicht Is bij DBO aangeleverd op 27 oktober 2021. Tussentijdse wijzigingen kunnen mondeling 
aan de orde komen, 

in de EU) In materlaal- en productontwikKeling alsook In toepassing en 
opschaling te identificeren. 

DEWB {ROA Aanvullend onderzoek naar Melianrar var PFAS In alwafwaterlozinger van diverse branches (aiden lar aen | 25-10-2021 
opdracht In afvalwaterlozingen overzicht van de belangrijkste branches die Vie hun afvalwater PFAS lozen, Dit 
witgevaent daor amor zuk is aanvallend vp het RWS onderzoek “Pranmen van (FAS vant hel 
RWS In apdracht Nederlandse oopervlaktewater van jull 2020°, wat door lockdowne gehinderd 
wan OW] arn deel van de. metingen niet kuit Wilderen. M tuseft al duflanteve varpor 

eers oritvanger en Is wemhar meets muildets ats ef in tip GWE Staf do 
28/10. 

Universiteit Leiden, | Ex-ante LCA and RA to support TenW heeft behoefte aan een verkenning van de mogelijkheid om methoden _ | November 
Centrum voor ‘Safe-by-Design innovations voor risicobeoordeling en levenscyclusanalyse te integreren en in een vroeg 
Milieuweten: stadium van onderzoek en ontwikkeling ult te kunnen toepassen (ex-ante). In 
schappen Leiden dit stadium spelen nog veel onzekerheden: bijvoorbeeld onzekerheden over 

toxiciteit van de staf/materiaal, onzekerheden ovar blootstelling aan 
stof/materlaal, onzekerheden met betrekking tot technologie die voor 
productie gebruikt gaat warden, anzekerheid over eventuele toepassingen en 
hergebruik van het product. De vraag is hoe hiermee om te gaan. 

Wageningen Food | Toxicokinetische parameters. Voor veilig gebruik van chemische stoffen is informatie nodig overde | November 
research eigenschappen van deze stoffen. Voor cen goede vertaling naar mogelijke 

effecten bij de mens Is inzicht vereist In het totale beeld van ADME 
(absorption, distribution, metabolism and excretion) waarvoor de uitkomsten 
van meerdere toxicokinetische testen moeten worden gecombineard. N.a.v. 
een OECD bijeenkomst in april 2020 wil de directie O&M graag inzicht in de 
volgende vragen: 
1, Voor welke toxicokinetische parameters moeten nog toxicokinetische testen 
worden ontwikkeld en gevalideerd, en welke parameters zouden daarbij 
prioritelt moeten krijgen? 
2. Hoe beïnvloeden de toxicokinetische parameters, individueel en 
gecombineerd in een fysiologisch model, het afleiden van de veiliq geachte 
blootstelling en welke toxicokinetische parameters hebben de grootste 
Invloed? 
3. Welke algemeen toepasbare eisen kunnen worden gesteld aan de 
uitkomsten van toxicokinetische testen voor specifieke toxicokinetische 
parameters om zowel de variatie In uitkomsten te reduceren en de 
nauwkeurigheid te vergroten als ervoor te zorgen dat de daarmee afgeleide 
veilig geachte blootstelling een hage betrouwbaarheid kent? 
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Van: (8S) <= 
Verzonden op: woensdag 3 november 2021 16:44:02 
Aan: SS (2S) SBS) <r nl> 
ce: EEE 00) > 

(BS) MN @rws,0l> 
Onderwerp: _Beslisnota Lange Jaap aangepast, afgestemd met DGLM en doorgezet naar DBO 
Bijlagen: RWS-2021 38607 01. Beslisnota vuurtoren Kijkduin Den Helder def.versie 2-11 opm. WE 

Wverwerkt zichtbaar. DOCX, RWS M Beslisnota incl. rapport ingenieursbureau + 
Kamerbrief en beantwoording Kamervragen.t:5 

Dag EE 

Even ter informatie voor jullie de beslisnote Lange Jaap die is aangepast ny overleg met DGLM aver de functionaliteit van de vanirtoren 
DGLM heeft laten weten de funetionsliteit liever prominenter in de nota lerug le zien: maar is wel akkoord met deze nota, Nav overleg tusse 
+ [heb ik de omzeep zojuist doorgezet naar DBO. 

Situatie: 
Eind 2018 heeft DGLM aan RWS opdracht gegeven voor locatieonderzoek om de madar dle nu in de Lange Jaap staat te verplaatsen 
(permanente nieuwe lacatie). Aanleiding was de canstrucrieve veiligheid van de Tange Taap aldus de opdrachthrief 

~ Het loeatieonderzoek is in de afrondende fase, daarna zel bestuirvorming en opdrachtverlening voor de realisatie moeten plaatsvinden. 
Opieveriug van nieuwe locaties is gepland in Q4-2023. 

= Inoverleg zal er voor de andere functionaliteiten in de Lange Jaap een oplossing gevonden moeten worden, er vindt al overleg plaats 
mer deze partijen (voor de lange en middellange termijn). 

Met vriendelijke groet, 



Rijkswaterstaat 

Minister Ienw 

beslisnota 
Besluitvorming toekomst vuurtoren Kijkduin "Lange 
Jaap” Huisduinen 

Inleiding 
Op 7 oktober zijn de uitkomsten van het onderzoek van Ingenieursbureau 
Rotterdam naar de constructieve velligheld van vuurtoren ‘Lange Jaap’ in Den 
Helder opgeleverd (zie bijlage). 
De belangrijkste conclusies zijn dat de scheuren niet hersteld kunnen worden, het 
niet mogelijk is gebleken de constructieve veiligheid te berekenen en de 
gebiedsontruiming (afzetting) niet opgeheven kan worden, Ten slotte is een 
zevental technische scenario’s In beeld gebracht die In drie hoofdopties te 
onderscheiden zijn. Ook is afgelopen periode de tijdlijn van de onderzoeken en 
onderhoudswerkzaamheden aan Lange Jaap vanaf 1988 in beeld gebracht en is er 
onderzoek naar scheurvorming In de vuurtoren In Scheveningen uitgevoerd, 
In deze nota ga ik hier nader op in en leg ik op basis daarvan een besluit aan u 
voor ten aanzien van de vervolgaanpak en het informeren van de Kamer. 

Geadviseerd besluit 
1. Kennis nemen van het uitgevoerde beheer en onderhoud van vuurtoren ‘Lange 

Jaap’. 
2. Kennis nemen van de uitkomsten van de notitie van het ingenieursbureau 

Rotterdam over vuurtoren ‘Lange Jaap’. 
3. Instemmen om RWS optie 2 ‘ttidelijk demonteren en terugbouwen’ en optie 3 

‘definitief demonteren en niet terugbouwen’ nader uit te laten werken. Optie 1 
‘de toren te behouden en herstellen’ is 0.b.v. de notitie onrealistisch. De 
uitwerking zal naar verwachting zeker enkele maanden vergen en na de 
Jaarwisseling beschikbaar komen. In deze perlode worden: 

beide opties nader uitgewerkt ten behoeve van definitieve besluitvorming. 
Er is nu nog veel onduidelijkheid over de planning, hoogte van de kosten 
en wijze van uitvoering; 

- de stakeholders (Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed (RCE), gemeente 
Den Helder, Defensie en kustwacht) betrokken i.v.m. de emotionele 
waarde, de monumentenstatus en de aanwezige (radar)apparatuur. 

4. Instemmen om de Tweede Kamer over bovenstaande punten met bijgevoegde 
Kamerbrief te Informeren, de beantwoording van de Kamervragen naar de 

Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 

Rijkswaterstaat corporate. 
Dienst 
Grifioeniaan 2 
3526 LA Utrecht 
Pastis 2232 
3500 GE Uirecht 
7 uae 797 12.12 
kec@rws.ni 
wwcritkswaterstaat.n) 
Contactpersoon 

Datum 
2 novernier 2021 
Kenmerk 
ws-2021/38607 
Biflage(n) 
4 
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Tweede Kamer te sturen met het rapport van het ingenieursbureau Rotterdam 
als bijlage en deze ook met de betrokken stakeholders te delen. 

5. Ter overweging: extra passage opnemen in de Kamerbrief over de 
functionaliteit van de Lange Jaap. (onder kopje vervolg, na ™...facilitaire functie 
heeft.” Tekstvoorstel: “In een reeds lopend onderzoek worden nieuwe locaties 
gezocht voor de radar, waarmee de functionaliteit voor de scheepvaart na 
2023 niet meer in de Lange Jaap zit, De functionaliteit van de vuurtoren zal 
meegenomen worden in de uitwerking van het vervolg” 

5. Instemmen dat RWS parallel het onderzoek continueert om na te gaan of het 
mogelijk is en zo ja hoe de vuurtoren voor een overbruggingsperiode kan 
worden gestut in verband met de veiligheid. 

7, Zodra opties 2 en 3 nader zijn uitgewerkt een besluit nemen over de 
vervolgaanpak en de Tweede Kamer over het vervolg informeren. 

8. Kennis nemen van de stand van zaken bij de vuurtoren in Scheveningen. 

Beslistermijn 
Gezien de veiligheidssituatie ter plaatse, de behoefte van de stakeholders om de 
continuiteit van de op de vuurtoren aanwezige apparatuur te kunnen garanderen, 
druk vanuit de omgeving en de aandacht vanuit de Tweede Kamer is het van 
belang om nu een besluit te nemen over de vervolgaanpak, zodat deze verder 
uitgewerkt kan worden. 

Argumentatie 
Ad 1. Beheer en onderhoud ‘Lange Jaap’ 

- Rijkswaterstaat voert reguliere inspecties en onderhoud uit. Dat betekent dat 
er gemiddeld elke vier jaar een fysieke Inspectie wordt uitgevoerd. Daarnaast 
krijgt het onderhoudsplan jaarlijks een update naar aanleiding van storingen 
en tussentijds onderhoud. In het geval van de Lange Jaap zijn er meerdere 
nadere (vervolg onderzoeken gedaan naar delen van de vuurtoren en zijn 
enkele noodmaatregelen uitgevoerd, zoals het aanbrengen van extra 
ondersteuning bij de draagconstructie van de vloeren en het niet meer 
toelaten van personen op de vloeren. 

- Eris de afgelopen jaren echter geen groot onderhoud uitgevoerd om 
degradatie van de toren verder tegen te gaan en / of te verhelpen, zie bijlage 
voor de tijdlijn 

-_ Helaas moet ik constateren dat eerder onderhoud de ernst van de huidige 
situatie had beperkt en wellicht zelfs had kunnen voorkomen. RWS had zich 
een beter huisvader moeten tonen van vuurtoren ‘Lange Jaap’ en dat spijt mij. 
De oorzaak dat er niet eerder onderhoud heeft plaats gevonden is tweeledig: 

1. Eris sprake van een vuurtoren die, door zijn bijzondere constructie en 
monumentale status, niet eenvoudig te onderhouden is, Vanwege de 
complexiteit en bijbehorende onzekerheden is eerst met 
vervolgonderzoeken getracht meer zekerheid te verkrijgen over de 
benodigde maatregelen en de wijze waarop dit uitgevoerd kan worden 
binnen de eisen die horen bij de monumentale status en de 
aanwezigheid van Chroom 6. 

2. Het beheer en onderhoud van vuurtorens viel eerst binnen RWS onder 
de regionale onderdelen, daarna is het bij een grote reorganisatie 
overgebracht naar de directie waar facilitaire zaken onder vallen en 
heeft daarmee geen onderdeel uitgemaakt van het reguliere asset 
managementproces. Inmiddels zijn de vuurtorens ondergebracht in 
het reguliere proces, waardoor beter geborgd is dat er na onderzoeken 
ook gehandeld wordt en maatregelen worden uitgevoerd, 
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Ad 2. Uitkomsten nader onderzoek ingenieursbureau 
Er zijn visuele Inspecties en berekeningen gedaan om de constructieve 
veiligheid van vuurtoren Lange Jaap te bepalen. De conclusie in de notitie van 
het ingenieursbureau Rotterdam is dat het niet mogelijk is om, vanwege de 
complexiteit en diverse onzekerheldsfactoren, de veiligheid van de constructie 
rekenkundig vast te stellen, 

- Op basis van de huidige kennis van de constructieve staat is er geen 
aanleiding om de gebiedsontruiming geheel of gedeeltelijk op te heffen. 

=__De conclusies worden door de specialisten van RWS onderschreven, met 
nuancering rond de mogelijkheid van het repareren van scheuren in gietijzer. 
In de notitie wordt aangegeven dat de scheuren niet reparabel zijn. 
Theoretisch zou het brosse materiaal te repareren zijn en er zijn technieken 
om dit te kunnen doen. De uitvoerbaarheid van een dergelijke oplossing in de 
vuurtoren ‘Lange Jaap’ is echter vanwege de combinatie met andere 
constructieve elementen zeer moeilijk dan wel onmogelijk. 

=__Er zijn op hoofdlijnen drie opties te onderscheiden. 

Ad 3. Keuze voorkeursopties 
Uit de scenario’s zijn drie hoofdopties te onderscheiden: 
1. De toren behouden en herstellen; 
2. De toren tijdelijk ontmantelen en weer terugbouwen en; 
3, De toren definitief ontmantelen en deze en niet terugbouwen. 

Uitvoerbaarheid 
-  Optie 1 ‘de toren behouden en herstellen’ heeft een lange voorbereidingstijd 

en er moet erg veel onderzoek uitgevoerd worden of herstel uberhaupt 
mogelijk is. De haalbaarheid van de scenario’s die vallen onder deze optie Is 
zeer onzeker (aangemerkt door het ingenieursbureau als: “niet praktisch 
toepasbaar aangemerkt” / “onhaalbaar geacht”). 

-_Een van de scenarios die als gematigd positief wordt beoordeeld om de toren 
te behouden is het aanbrengen van een uitwendig verlijmde vezelversterkte 
kunststof draagconstructie. Dit is echter een innovatieve methode met alle 
bijbehorende risico’s en onzekerheden t.a.v, de haalbaarheid en Impact op de 
verschijningsvorm, waarbij het de verwachting is dat niet kan worden voldaan 
aan de eisen die de monumentale status met zich meebrengt. Ook vergt dit 
een lange voorbereldingstijd en verslechtering van de huidige situatie, 
waardoor de onveilige situatie blijft bestaan. 

-_De vuurtoren demonteren scoort technisch en vanuit risicoprofiel het beste, 
- Bij terugbouw (replica) moet de toren volledig opnieuw opgebouwd worden 

met een nieuwe draagconstructie. Onderzocht moet worden of en in welke 
mate dit kan met behoud van dezelfde, monumentale status. 

Omgeving en functionaliteit 
- De vuurtoren heeft tevens een aantal functionaliteiten zoals het verzorgen van 

radardekking voor scheepsbegeleiding van o.a. Defensie, Kustwacht en RWS. 
Deze apparatuur Is nu niet bereikbaar, omdat partijen de toren niet mogen 
betreden. Met name de apparatuur van de kustwacht heeft de hoogste 
prioritelt j.v.m. 24/7 beschikbaarheid vanwege de levensbedrelgende situaties 
die zich voor kunnen doen. Voorzien Is om In 2023 de (radar)apparatuur van 
de vuurtoren te halen, voor de functionaliteiten van de andere partijen zal in 
overleg een andere oplossing gevanden moeten worden. Daarmee zou de 
vuurtoren na 2023 enkel nog van monumentale waarde zijn. 

= DGLM geeft aan dat de te onderzoeken opties ook in perspectief moeten 
worden geplaatst van de monumentale en sentimentele waarde van het object 
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versus de functionaliteit. Gezien de budgettaire krapte is dit een dilemma 
Indien het geen monument was en alleen wordt gekeken naar de 
functionaliteit, dan zou herbouw geen optie zijn. 

- Er heeft overleg plaatsgevonden met alle stakeholders, zodat een ieder zich 
heeft kunnen voorbereiden op fall-back opties bij ultval van de huidige 
apparatuur zowel voor korte als middel lange termijn. De stakeholders voeren 
hierover gezamenlijk overleg. Een noodscenario zoals verkeersbegeleiding 
vanaf het water of het plaatsen van een noodmast zijn opties voor de karte 
termijn. 

- Als u besluit tot het openbaar maken van het rapport van het 
ingenieursbureau Rotterdam zal dit ook gedeeld worden met deze partijen, 
zodat zij hier met hun scenario's rekening mee kunnen houden, zie ad 4, 

— Vanuit de omgeving (gemeente Den Helder, RCE en omwonenden) zal de 
wens groot zijn om de toren te behouden. Er zijn inmiddels zeker 2.100 
kaarten ontvangen van actievoerders voor behoud van de vuurtoren. De optie 
om de toren te demonteren en een replica terug te bouwen kan verkend 
worden bij zowel de RCE als de omgeving. 

- Onderzoek moet uitwijzen op welke wijze er kan worden aangesloten op de 
huidige verschijningsvorm van de toren. 

- De vuurtoren Lange Jaap is een Rijksmonument waardoor het een 
randvoorwaarde Is om de toren te behouden en onderhouden zoals die is. In 
alle scenario's is daarom overleg nodig met de RCE. 

- De gemeente Den Helder is verantwoordelijk voor de veiligheid rond de toren. 
Op dit moment heeft de burgemeester daar een wegafzetting gerealiseerd 
binnen de veiligheidszone van 70 meter rond de toren. Binnen de straal van 
70 meter bevinden zich ook enkele percelen waarvan de eigenaren nu geen 
gebruik kunnen maken. 

-  Huisduinerbelang; een bewonersvereniging die zich inzet voor behoud van de 
vuurtoren zal actief de media benaderen en veel aandacht krijgen. 

Juridische implicaties 
- Voor alle werkzaamheden geldt dat onderzocht moet worden voor welke 

scenario’s vergunningen moeten worden aangevraagd en getoetst door de 
Monumentencommissie van de gemeente i.v.m. de monumentenstatus van 
‘Lange Jaap’. 

Kosten 
- De hoogte van de kosten van de drie hoofdopties zijn zonder uitgebreid nader 

onderzoek niet inzichtelijk. Afhankelijk van uw besluit worden optie 2 en 3 
nader uitgewerkt, 

~ De optie om de toren enkel te demonteren is vanzelfsprekend goedkoper dan 
de variant wanneer deze ook wordt teruggebouwd (replica). 

~ Voor het uitvoeren van de drie opties Is geen budget beschikbaar bij RWS 
vastgoed, hiervoor zal extra budget beschikbaar moeten komen, Echter ook 
voor DGLM geldt dat er nagenoeg geen financiële middelen beschikbaar zijn 
Hier dient bij de uiteindelijke besluitvorming dit najaar rekening mee 
gehouden te worden gehouden. 

Ad 4, Kamer informeren met bijgevoegde Kamerbrief en de beantwoording van de 
Kamervragen en notitie van het ingenieursbureau Rotterdam openbaar maken. 
= De stakeholders en omgeving (gemeente Den Helder, RCE, Defensie, 

kustwacht, bewoners, (lokale) media) weten dat er een rapport ligt en dat 
deze eerst met u gedeeld wordt. Ik acht het van belang de Kamer en 
stakeholders zo snel mogelijk over de uitkomsten te Informeren. Daarmee 
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bent u transparant over de uitkomsten en is duidelijk op basis van welke 
Informatie u de Kamer informeert en besluit genomen heeft tot nader 

onderzoek (zie ad. 3). 
-_ Eerder zijn er vragen gesteld door de Kamerleden Heerema (VVD) en Geurts 

(CDA), deze vragen kunnen nu o.b.v. het nadere onderzoek beantwoord 
worden, 

- De partijen waarvoor de vuurtoren functioneel van nut is kunnen hier met hun 
fall-back scenario's rekening mee houden. 

-_O.b‚v. de notitie van het ingenieursbureau kan RWS samen met de gemeente 
een bewonersavond organiseren. 

Ad 5. Extra passage in Kamerbrief over functionaliteit Lange Jaap 
~  Voorzien is om in 2023 de (radar)apparatuur van de vuurtoren te halen, 

Rijkswaterstaat voert daar nu een locatieonderzoek voor uit. Waarna het 
besluit genomen kan worden om de opdracht aan Rijkswaterstaat te geven om 
de radar te verplaatsen, Dit locatieonderzoek is in 2019 gestart, aanleiding 
hiervoor waren de onderzoeken naar de constructieve veiligheid van de Lange 
Jaap. Voor de functlonaliteiten van de andere partijen zal in overleg sen 
andere oplossing gevonden moeten worden. Daarmee zou de vuurtoren na 
2023 enkel nog van monumentale waarde zijn. 

=__De opdracht voor het locatieonderzoek is eind 2018 aan RWS verstrekt door 
DGLM, dit onderzoek is in de afrondende fase, Er zijn alternatieve locaties 
gevonden om de radar permanent heen te verplaatsen. De besluitvorming en 
opdrachtverlening voor de realisatie van de nieuwe locaties moet nog 
plaatsvinden, 

+ Dit is niet eerder aan de Kamer gemeld. Daarom ter overweging om de 
voorgestelde passage toe te voegen. 

Ad 6, Onderzoek mogelijkheid tot stutten 
=_Tijdens de uitwerking van de opties kunt u overwegen om RWS het onderzoek 

te laten continueren of het mogelijk is om en onder welke voorwaarden (tijd 
en geld) voor een overbruggingsperiode de toren te stutten. 

- Ook het stutten van de toren vraagt om voorbereidingstijd en bijbehorende 
kosten. 

Ad 7. Definitieve besluitvorming en informeren Kamer 
- Na uw besluit (ad, 3), worden de desbetreffende opties nader uitgewerkt t.a.v. 

de uitvoerbaarheid, planning en kosten en of deze opties kunnen rekenen op 
draagvlak en medewerking van de stakeholders. Vervolgens zal er definitieve 
besluitvorming aan u voorgelegd worden. 

- Na uw definitieve besluit kunt u de Tweede Kamer informeren. 

tand Vazen vuurtoren Scheveningen 
Eerder heb ik u geinformeerd dat ook bij de vuurtoren in Scheveningen (RWS- 
2021/34994) n.2.v. een Inspectie met een drone scheurtjes zijn ontdekt in de 
wand. Het onderzoek Is Inmiddels afgerond. Er is op dit moment geen reden 
om de constructieve veiligheid van de toren in twijfel te trekken. Wel is het 
advies van het onderzoeksbureau om detallinspecties uit te voeren en de 
scheuren te monitoren, bijvoorbeeld een jaarlijkse Inspectie na het 
stormselzoen. De uitkomsten worden door RWS onderschreven en opgevolgd. 
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Krachtenveld 
- Markt: Naar aanleiding van berichtgeving In de media heeft een aantal 

marktpartijen zich bij Rijkswaterstaat gemeld met suggesties voor 
herstelmogelijkheden. Deze worden op dit moment beoordeeld. 

- Daarnaast komen er uit de samenleving ideeën en suggesties binnen over 
mogelijke oplossingen. Indien er oplossingen/suggesties zijn voor het 
behouden en herstellen van de vuurtoren die verder onderzoek vragen, zal dit 
met betreffende aanbieder worden besproken. Tot nu toe heeft dat niet geleid 
tot aanvulling op de scenario’s of wijziging ten aanzien van de 
voorkeursscenario’s, 

~ Als blijkt dat er uit deze inzendingen alsnog een oplossingsrichting wordt 
aangedragen voor het behouden en herstellen van de vuurtoren, zal dit nog 
kunnen leiden tot bijstelling van deze scenario's, In dat geval zal ik u daarover 
informeren. 

De Directeur-Generaal Rijkswaterstaat 
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Van: BS) > 
Verzonden op: woensdag 3 november 2021 16:20:20 
Aan: EN (8S) < ws ol> 
Onderwerp: FW: Aanvulling beslisnota Lange Jaap 

Van: ES - DGLM inie w.nl= 
Verzonden: woensdag 3 november 2021 16:14 
Aan: ME 2S) <>: NN - DEM 
nier wol 
CC: NN (2S) >: NN (BS) <I Orws.n1> 
Onderwerp: RE: Aanvulling beslisnota Lange Jaap 

zon, 

Net even met HN besproken: We vinden nog steeds dat bet weinig gaat over de fanctionslite_ maar met beslispunt over functionaliteit laten 
we de keuze bij M, Jammer dat jullie niet ons voorstel hebben overgenomen om gelijk te bezinnen met het dilemma, want daar gant het om. 
Temeer ook omdat het nogal bepslend is hoe RWS de regio ingaat: 

Walt u droge voeten of een nieuwe toren 
—_ Vindru het ook jammer dat ie kapot is en herbouwd moet worden? 

Maar gezien de tijd gaan we hier geen breelspunt van maken. 

Gr 
= 

Van: EN (2S) <a Cos.nl> 
Verzonden: woensdag 3 november 2021 12:57 

Ann: NN DG <i>; NN GLM 
MN col 
CC: MN 2S) No; NN (5) Cis 01> 
Onderwerp: RE: Aanvulling beslisnota Lange Jaap 

Ho, tekstueel en qua structuur Klopt hij nn ook. 

Van: MEE (55) 
Verzonden: woensdag 3 november 2021 12:35 

Aan: ON DGV <i> NN DCL 
MN in icn.nl> 
CC: MN CS) CS) > 
Onderwerp: Aanvulling beslisnota Lange Jaap 

Ed nd 

Ik heb een en ander uitgezocht over het Incatieonderzoek Lange Jaap. Zie toevoeging in de beslisnota, voor het gemak even geél gemaakt. 
Kunnen jullie hiermee overweg? 

Met vriendelijke groet,





Van: ES (CD) <2 rvs 
Verzonden op: donderdag 4 november 2021 11:58:24 
Aan: nn (CD) <>; 

(CO) Cn: ON (CD) No 
Onderwerp: FW: Content Manager ARCHIEFSTUK (RWS RMA) ; RWS-2021/38571 : 2021-11-02- 

014 Ste Den Helder inzake afzetting van het terrein rond de Lange Jaap 
wegens gevaar op omvallen. 

Bijlagen: 2021-11-02-014 WN: Den Helder inzake afzetting van het terrein rond 
de Lange Jaap wegens gevaar op omvallen.PDF, 202 1-1 1-02-014 GN te 
Den Helder inzake afzetting van het terrein rond de Lange Jaap wegens gevaar op 
omvallen.tr5 

Collega's 
‘Willen jullie dit oppakken. Tk hoor het graag 
Gr 
mi 

— Oorspronkelijk bericht 
Van: MEN (CD) <M vsl 
Verzonden: woensdag 3 november 2021 14:24 
Aan B (CD) rs. b> 
Onderwerp; Content Manager ARCHIEFSTUK (RWS RMA) : RWS-2021/38571 | 20271 1-02-014 WN te Den 
Helder inzake afzetting van het terrein rond de Lange Jaap wegens gevaar op omvallen. 

Beste BD, 

Hierbij cen brief ter behandeling. Hij is aan We cricht maar ik derik dat jij dat beat, 

Groet, 

= 

——-< Content Manager Record Informatie > 

Recordnummer: RWS-2021/38571 
‘Titel: 2021-11-02-014 Nt: Den Helder inzake afzetting van het terrein rond de Lange Jaap wezens gevaar op 
omvallen. 



202\- ll -O2- vlg 

Den Helder 30 oktober 2021 

Goedendag mmm 
Momenteel is het terrein rond de Lange Jaap afgezet wegens gevaar op omvallen. Dit dient van 
tijdelijke aard te zijn. Misschien is het een idee om de vuurtoren te stutten met 3 of 4 palen schuin 
tegen de toren gezet. De optimale lengte van de palen moet eenvoudig te berekenen zijn evenals de 
stevigheid van de constructie. Het lijkt me een niet al te kostbare ingreep die de tijd geeft om een 
definitieve oplossing te vinden. 
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Van: EN (2S) <> 
Verzonden op: vrijdag 5 november 2021 17:31:29 
Aan: EN CS) <> 

(BS) MN sn: MN (3) Cn: 
van der (CD) MN rvs. 

cc: (CS) NC rs. 
Onderwerp: FW: TK-vragen en brief Lange Jaap 
Bijlagen: 02. Bijlage 1- Kamerbrief vuurtoren Kijken, Den Helder, opm. DBO 4-11 .docx, 04. Bijlage 

3 - Beantwoording Kamervragen vuurtoren Kijkduin Den Helder opm DBO 4-11. DOCX 

Categoriëen: via hprm 

zet 

Zoals vanochtend afgesproken, hierbij de aangepaste Kamerbcief en beantwoording voor vuurtoren. De wijzigingen hebben we zichtbaar 
gelaten. Ik plaats deze ook voor je in CM, zowel een schone versie, als met de wijzigingen zichtbaar. 

Onze antwoorden hebben we afgestemd met II (DRO), hij kan zich hier in vinden. Hij had eerst het beeld dat het achterwege blijven van 
‘onderhoud niet meteen heeft geleid tot de huidige problematiek Dat ligt genuanceerder. eeder onderhoud had waarschijnlijk de huidige 
problematiek kunnen voorkomen/beperken, zie ter volledigheid het mailtje van Ee 

(EM ik neem jou gelijk even hierin mee, zodat je ook op de hoogte bent van de laatste stand van zaken en laatste versies hebt 

Fijn weekend alvast 

Groet, mede namens GEE a 
Buiten cl scope 

Ps, MN vroeg mij of ik ook ij Je onder de aandacht wil brengen. Daar wordt bij DBO kennelijk met smart op gewacht. 

Van: (35) 
‘Verzonden: vrijdag 5 november 2021 16:46 
Aan: EE - DEO MN Ginie; MN (3S) <a rs.01~ 
Onderwerp: RE: TK-vragen en brief Lange Jaap 

Dank: 

Het gele dee! ligt genwanceerder. Door roestvorming zijn de voegen gaan zwellen. Dit zwellen wordt gezien als de 
belangrijkste oorzaak voor het ontstaan en snel groeien van de wandscheuren en deze roestvorming had 
voorkomen/beperkt kunnen worden als we eerder onderhoud hadden uitgevoerd. Kortom het heeft wellicht niet 
meteen geleid tot de huidige problematiek, maar eerder onderhoud had de huidige situatie waarschijnlijk kunnen 
voorkomen. 

Groet, mmm 

Van: MN - DEO NC inienwl 
Verzonden: vrijdag 5 november 2021 16:28 
Aan: MEN 2S) Cs TY (ES) <1 
Onderwerp: RE: TK-vragen en brief Lange Jaap



Ik geloof dat we bespraken dat we inderdaad meer moeten aangeven wat er fout jat is gedaan. Wetiebbemeók 
Die laatste stap mis ik nu 

nog en dat is wel een essentiele. 

Van: MN (BS) <ol> 
Verzonden: vrijdag 5 november 2021 15:21 
Aar: NN - 220 cinco n>; TS (2S) <C> 
Onderwerp: RE: TK-vragen en brief Lange Jaap 

Hoi 

Zoals besproken, kan je naar de aangepaste stukken kijken en lukt dat vanmiddag? Met BEN heb ik afgesproken dat ze vanmiddag namelijk 
de aangepaste stukken ontvangt, Als het niet lokt laat het weten, dan kan ik ook alvast de stukken aan HEBE voorleggen. 

Bedankt alvast. 

Groet mmm 

Van: MN - DBO MN iten 
Verzonden: donderdag 4 november 2021 22:40 

Aan: N°) ON cael EN (5S) <a sl; 

Onderwerp: TK-vragen en brief Lange Jaap 
Urgentie: Hoog 

Collega's 

Ik heb het pakket van TK-brief en beantwoording TK-vragen over de Lange Jaap bekeken en denk dat we hier even 
goed naar moeten kijken voordat we dit aan de minister voorleggen. Zie mijn opmerkingen op de beantwoording. Het 
beeld dat uit de tijdlijn (die je eigenlijk mee moet sturen) naar voren komt is niet positief (er wordt niet doorgepakt) en 
wijst uit dat al heel lang bekend is dat de conditie van de toren niet ok is (ok, geen grote scheuren in de muren, maar 
toch), De beantwoording is volgens mij qua toon niet in lijn met het beeld van de tijdlijn en wekt waarschijnlijk meer 
wrevel op. Ook mag er wel iets meer empathie in de brief (die mee moet met de beantwoording). 

Met vriendelijke groet, 
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